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سرمقاله
مجلس یازدهم و لایحه بودجه 1403)15(

نگاهی به خواســته ها و اجرای اقدامات اساسی اقتصادی ، فرهنگی ، اجتماعی 
، سیاســی و....... مصوبات نمایندگان ملت در مجلــس یازدهم برای لایحه بودجه 
،1403بصورت خلاصه توجهی ویژه خواهیم داشت . بحث مالیات بر عایدی سرمایه 

و....
اصلاح تبصره 3 و 4 ماده 12:تبصره 3- اخذ مالیات موضوع این فصل مشــروط 
به استقرار بستر اجرایی موضوع ماده 16 مکرر قانون پایانه های فروشگاهی و سامانه 
مؤدیان اســت.تبصره 4- پس از استقرار بستر اجرایی موضوع ماده 16 مکرر قانون 
پایانه های فروشگاهی و سامانه مؤدیان، معاملات دارایی های موضوع بندهای یک و 2 
این ماده که مرتبط با فعالیت های شغلی نیستند، صرفاً مشمول مالیات موضوع این 

فصل هستند و مشمول مالیات موضوع ماده 93 این قانون نمی شوند.
اصلاح تبصره های 5 و 6 ماده 12:تبصره 5- در صورت فروش دارایی های موضوع 
بندهای 3 و 4 این ماده توسط اشخاص غیرتجاری به اشخاص موضوع اجزای 3 و 4 
بند »ث« ماده 16مکرر قانون پایانه های فروشگاهی و سامانه مؤدیان، عایدی حاصل 
از انتقال دارایی های مذکور معاف از مالیات موضوع این فصل است. در صورت فروش 
دارایی های مذکور به ســایر اشــخاص، کل درآمد یا وجوه دریافتی حاصل از انتقال 

دارایی های فوق مشمول مالیات موضوع فصل ششم باب سوم این قانون می شوند.
تبصره 6- اشخاص غیرتجاری بالای 18 سال که دارایی های موضوع بند 3 این 
ماده را مستقیماً از اشخاص موضوع جزء 3 بند »ث« ماده 16مکرر قانون پایانه های 
فروشــگاهی و ســامانه مؤدیان خریداری کرده اند می توانند دارایی ها را به ســایر 
اشخاص غیرتجاری انتقال دهند.ثبت این انتقال با درج شماره منحصربه فرد مالیاتی 
صورتحساب الکترونیکی خرید اولیه در حکم صدور صورتحساب الکترونیکی است 
و صورتحساب الکترونیکی مذکور با درج بلاعوض بودن یا درج مبلغ معامله فوق به 
 صورت خودکار به کارپوشه غیرتجاری خریدار منتقل می شود. خریدار مکلف است 
ظرف 30 روز از تاریخ درج صورتحساب الکترونیکی در کارپوشه غیرتجاری، نسبت به 
اعلام پذیرش یا عدم پذیرش این صورتحساب الکترونیکی اقدام کند. عدم اظهارنظر 

ظرف مدت مذکور به منزله عدم تأیید صورتحساب الکترونیکی مربوط است.
ادامه در صفحه 5

مهدیمیرحیدری
مدیرعاملوسردبیر

رهبر  معظم  انقلاب اسلامی در دیدار هزاران نفر از 

معلمان و فرهنگیان سراسر کشور تبیین کردند:

صفحه 2

سرفصل های آموزش و پرورش 

تراز انقلاب

رییس جمهوری با اشاره به محصولات ایران خودرو دیزل مطرح کرد:

محصولات داخلی قابل عرضه در بازار داخلی و خارجی است

صفحه 8

مراسم تکریم مدیرعامل سابق و معارفه 
سرپرست جدید بانک سینا با حضور رئیس 
بنیاد مستضعفان انقلاب اسلامی، جمعی از 
مدیران عامل و اعضای هیئت مدیره نظام 
بانکی، مدیــران و جمعی از کارکنان بانک 
سینا در سالن اجتماعات این بانک برگزار 

شد.
حســین دهقــان، رئیــس بنیــاد 
مســتضعفان در این جلسه ضمن تقدیر از 
خدمــات شایســته و مانــدگار غلامرضا 
فتحعلی، بسیاری از دستاوردهای کنونی 
بانک سینا را مرهون زحمات و تلاش های 
تیم مدیریتی و نیروهای توانمند این بانک 
دانست و افزود: جایگاه بانک سینا در نظام 
بانکی کشــور بیانگر آن است که این بانک 
می تواند به یک بانک نوآور تبدیل شود،بانک 
سینا باید با اتکا به فناوری روز و استقرار نظام 
بانکــداری جامع و بکارگیری فناوری های 
مالی نوین در راستای کسب موفقیت های 
مطلوب، به بانکی در تراز انقلاب اســلامی 

تبدیل شود.
وی با اشاره به نقاط قوت بانک سینا، 
گفت: بانک سینا یک بانک جوان است که با 
تحول در ســاختار و عملکــرد، می تواند 
گام های مؤثرتری در تثبیت جایگاه برند و 
ثبت اعتبار بیشتر در نظام بانکداری بردارد.
خدمات بانکداری، در حال گذار از یک 
فضای سنتی به سمت ارائه خدمات مبتنی 
بر فناوری های نوین است و بانک سینا باید 
بــا تکیه بــر علــم »هــوش مصنوعی«، 
فعالیت های فیزیکی را به حداقل رسانده و 

یک بانک نوآور در ارائه خدمات شود.
علی ابدالی سرپرست جدید بانک سینا 
نیز در سخنانی تأکید کرد: حصول موفقیت 
در هــر مجموعه ای، جز بــا خرد جمعی و 
مشارکت همگانی به دست نمی آید و با مرور 

توفیقات بانک سینا در دوره های گذشته، 
کار دشواری پیش روی ما قرار دارد و باید با 
تلاش  بیشــتر، بر حفــظ وضعیت فعلی و 

ارتقای آن به شرایط بهتر کوشا باشیم.
همچنیــن غلامرضــا فتحعلــی، 
مدیرعامل سابق بانک ســینا گزارشی از 
عملکرد دوساله گذشــته بانک سینا ارائه 

کرد.
گفتنی است در پایان این جلسه، حکم 
انتصاب سرپرست جدید بانک سینا از سوی 
رئیس بنیاد مستضعفان انقلاب اسلامی به 

علی ابدالی اعطا شد.
با مصوبه هیئت مدیره بانک سینا، 
علی ابدالی به عنوان سرپرست جدید 

بانک سینا منصوب شد.
به گزارش روابط عمومی بانک سینا، 
هیئت مدیره بانک ســینا روز جاری ضمن 
تشــکر از زحمــات غلامرضــا فتحعلی، 
مدیرعامل قبلی بانک سینا، علی ابدالی را به 
عنوان سرپرست جدید این بانک انتخاب 

کرد.
علی ابدالــی دارای دکترای مدیریت 
دولتــی از دانشــگاه تهــران و از مدیران 
شناخته شده نظام بانکی است که علاوه بر 
مدیرعاملی و عضویت در هیئت مدیره بانک 
قوامین، از سال ۷8 در بخش های مختلف 
نظــام بانکی از جمله ســازمان و روش ها، 
تحقیق و  توســعه، فناوری، طرحوبرنامه، 
بازاریابی و کسب و کار، بانکداری شرکتی و 
بانکداری خرد در بانک های رفاه، قوامین و 

سپه حضور داشته است.
تدوین سه کتاب در حوزه بانکی، مالی، 
نگارش بیش از50 مقاله تخصصی علمی-

پژوهشــی درحوزه بانکــی و بانکداری و 
تدریس در دانشگاه ازجمله سوابق علمی 

وی محسوب می شود.

بانکسینابایدبااتکابهفناوریروز؛بهبانکی
درترازانقلاباسلامیتبدیلشود

 ماهنامه ای برای هر شهروند

و

منتشــر شد

برگزاری مراسم بهره برداری از پروژه سد و نیروگاه »اومااویا« در سریلانکا
ابر پروژه چندمنظوره ای که اروپایی ها نتوانستند ولی مهندسان ایرانی ساختند

آیت ا... سید ابراهیم رئیسی در جریان سفر یک روزه 
به سریلانکا، به همراه رئیس جمهور سریلانکا ابرپروژه چند 
منظوره 2 ســد و نیروگاه 120 مگاواتی اومااویا را به شکل 
رســمی افتتاح کرد و سپس مراسم اســتقبال رسمی از 
رئیس جمهور، در کاخ ریاست جمهوری این کشور در شهر 
کلمبو برگزار شــد. دیدار دوجانبه، نشســت هیئت های 
عالی رتبه مشترک دو کشور، مراسم امضای اسناد و برگزاری 
نشســت مطبوعاتی دیگــر برنامه های این ســفر بود. 
رئیس جمهور در بدو ورود به محل اجرای ابرپروژه ســد و 
نیروگاه »اومااویا« در 230 کیلومتری شــرق پایتخت این 
کشور رفت و به همراه »رانیل ویکرمسینگه« رئیس جمهور 
سریلانکا، یکی از بزرگ ترین پروژه های صادرات خدمات 

فنی-مهندسی ایرانی را افتتاح کرد.
ابرپروژه »اومااویا« شامل دو سد به نام های »دایرابا« 
و »پوهولپــولا«، نیروگاه آبی 120 مگاواتی زیرزمینی، 28 
کیلومتر تونل های انتقال آب و دسترسی، سه شفت عمودی 
جمعاً به طول 850 متر و 23 کیلومتر خط انتقال برق است. 
پروژه ای که فرآیند ساخت، نظارت و مشاوره آن تماماً توسط 
شرکت ایرانی انجام شده و هزینه ساخت آن به ارزش 500 

میلیون دلار توسط دولت سریلانکا تأمین شده است.
بــا اجرای طرح چنــد منظوره اومااویــا، آب مازاد 
رودخانه های »اومااویا« و »ماهاتوتیلا اویا« واقع در استان اووا 
»Uva« برای توسعه کشاورزی به منطقه کم آب همین 
استان منتقل می شود. این در حالی است که همزمان با تحقق 
این هدف، تولید انرژی از طریق نیروگاه زیرزمینی به ظرفیت 

120مگاوات انجام خواهد شد.
تولید 290 گیگاوات ساعت انرژی در سال، تأمین آب 
مورد نیاز 5 هزار هکتار از اراضی کشاورزی منطقه خشک 
جنوب شرقی سریلانکا و انتقال 145 میلیون مترمکعب آب 
از منطقه پرباران به مناطق خشک از جمله اهداف این پروژه 
بوده اســت که توســط شــرکت ایرانی فراب و به همت 
متخصصان و مهندسان ایرانی در کشور سریلانکا به مرحله 
اجرا و بهره برداری رسیده است. این پروژه از نظر اجرای 24 
کیلومتر تونل، بدون دسترسی میانی در شرایط بسیار سخت 
زمین شناسی و وجود جریان های آبی پرفشار، حفاری یکی 
از بلندتریــن شــفت های )تونل های( عمــودی دنیا در 
نیروگاه های آبی به طول 618 متر، اجرای پوشــش فلزی 
شفت عمودی به وزن تقریبی 1000 تن به صورت معلق و 
نصب و احداث نیروگاه در حفره و فضاهایی در عمق ۷50 
متــری زمین، جزو پروژه های منحصربه فرد مهندســی 
محسوب می شود.ایران به عنوان یک کشور پیشرو در صنعت 
آب و برق، جایگاه نخست منطقه را در صدور خدمات فنی و 
مهندسی در این صنعت دارد و این امر بیانگر دانش و توان 
بالای فنی و مهندسی متخصصان کشورمان و شرکت های 
ایرانی است. تلاش متخصصان کشور در سال های پس از 
پیروزی انقلاب اسلامی موجب شده تا ایران در میان پنج 
کشور برتر سازنده توربین نیروگاهی جهان قرار گیرد و بیش 
از 91 درصد قطعات موردنیــاز صنعت نیروگاهی خود را 
بومی ســازی کند.توان فنی و مهندســی کشور در حوزه 
ابزارهای مدیریت منابع آب از جمله شبکه آبیاری زهکشی، 
تونل ها و سدســازی نیز 100 درصد است و ایران در بین 4 
کشور برتر جهان در این حوزه قرار دارد. در این بین رویکرد 
دولت سیزدهم مبتنی بر توسعه دیپلماسی منطقه ای، از 

مهم ترین راهبردهایی اســت که به 
ارتقــای صــادرات خدمــات فنی- 
مهندسی کشور از جمله صنعت آب و 

برق کمک شایانی کرده است.
ایران اسلامی با اتکا به 

توانمندی فنی و مهندسی بومی 
در حال اجرای طرح های بزرگ 

در 20 کشور جهان است
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی 
ریاســت جمهوری،دکتر رئیسی در 
مراسم افتتاح و بهره برداری از ابرپروژه 
چند منظوره »اومااویا« در سریلانکا، به 

عنوان یکی از بزرگ ترین طرح های صدور خدمات فنی- 
مهندسی ایرانی، بهره برداری از این پروژه را نماد همبستگی، 
پیوند، تقویت دوســتی و مایه افتخار دو ملت دانست. وی 
نمایش همبستگی، همدلی و همراهی دو کشور و دو ملت 
آسیایی را از ویژگی های مهم  این پروژه دانست و تصریح کرد: 
بهره برداری از این سد، نیروگاه و تونل انتقال آب نماد، تحقق 
اراده دو کشور و دو ملتی است که می خواهند با اتکا به توان 
بومی، رفاه و آسایش خود را فراهم کنند. رئیس جمهور با اشاره 
به تامین مالی این طرح از سوی سریلانکا و تامین و انتقال 
خدمات فنی و مهندسی از سوی ایران، تامین آب شرب و 
آب کشاورزی برای 5 هزار هکتار اراضی جدید و آغاز به کار 
یک نیروگاه 120 مگاواتی را از دستاوردهای این پروژه برای 
مردم سریلانکا دانست و افزود: امروز جمهوری اسلامی ایران 
با اتکا به توانمندی های فنی و مهندسی بومی در حال اجرای 
طرح های بزرگ آب و برق در بیش از 20 کشور جهان است.

پیش از آیت ا... رئیسی، »رانیل ویکرمسینگه«، رئیس جمهور 
سریلانکا نیز در ســخنانی با قدردانی از همکاری و تلاش 
پیمانکاران و همکاری دولت ایران در اجرای این پروژه اظهار 
داشت: بدون تکنولوژی و فناوری ایرانی، اجرای این پروژه 
برای ما ممکن نبود؛ شما توانستید برای آینده سریلانکا کار 
بزرگی انجام دهید. رئیس جمهور سریلانکا با بیان اینکه 
مهارت های فناورانه ایرانی امروز در دنیای مدرن شناخته شده 
اســت، تصریح کرد: شما نمونه کشــوری هستید که با 
خوداتکایی توانســتید به پیشرفت در حوزه های مختلف 
برسید. امروز کشورهای ما به عنوان کشورهای جنوب، به 
دنبال اثبات هویت های خودشان هستند و چنین پروژه های 

هویت و توانایی های ما را به جهانیان اثبات می کند.
بهره برداری از سد و نیروگاه »اوما اویا« در 

سریلانکا، و تأمین مالی بانک توسعه صادرات ایران 
طرح چند منظوره ســد و نیــروگاه »اوما اویا« در 
سریلانکا، به ارزش بیش از 50 میلیون دلار با تأمین مالی 
بانک توسعه صادرات ایران با حضور رئیس جمهور کشورمان 

به بهره برداری  رسید.
اجرای طرح چند منظوره نیروگاهی “اوما اویا” در 
سریلانکا با بهرهمندی از توان فنی مهندسان ایرانی و اعطای 
اعتبار از سوی بانک توسعه صادرات ایران، با حضور مقامات 

بلند پایه دو کشور افتتاح شد.
این طرح علی رغم تحریمهای ظالمانه علیه ایران و 
شرایط خاص جغرافیایی سریلانکا با موفقیت به پایان رسیده 
و برگ زرینی در کارنامه تأمین مالی بینالمللی بانک توسعه 
صادرات ایران و صدور خدمات فنی مهندسی کشور به شمار 

میرود.
قرارداد ساخت این سد بزرگ در قالب اعتبار خریدار 
بین بانک توســعه صادرات ایران با وزارت دارایی سریلانکا 
منعقد شد و یک شرکت ایرانی نیز اجرای طرح را بر عهده 
گرفت که با اتمام عملیات اجرایی آن، به بهرهبرداری رسید.

بر اساس این گزارش، اجرای این سبک تأمین مالی 
پروژهها در مقیاس ملی، علاوه برتقویت وجهه بینالمللی برای 
کشور، نوعی برندسازی و بازاریابی برای شرکتهای خدمات 
فنی و مهندسی دارای مزیت نسبتی فراهم میسازد و موفقیت 
در اجرای این طرح راه را برای سایر شرکتهای خدمات فنی 
و مهندسی مشابه برای حضور در فضای بینالمللی باز میکند.

اعتبار خریدار یک ابزار تأمین مالی اســتراتژیک برد – برد 
محسوب میگردد که از یک سو بسترسازی مناسب را برای 
فعالیت شرکتهای خدمات فنی و مهندسی ایرانی فراهم کرده 
و از ســوی دیگر اهداف اقتصادی دولت را در کشور هدف 
صادراتی با کمترین ریسک تجاری و سیاسی محقق میکند.

بانک توسعه صادرات تنها بانک ایرانی است که توانایی ارائه 
تسهیلات منحصربفرد اعتبار خریدار را به صادرکنندگان کالا 
و خدمات فنی و مهندسی را دارد و این خدمت از بدو تأسیس 

بانک توسعه صادرات وجود داشته است.
از دیدگاه نفوذ بــه بازارهای هدف صادراتی، اعتبار 
خریدار نوعی تأمین مالی است که از آن به عنوان بازوی اجرایی 
دولتها نام برده میشــود و هرگاه دولتها بخواهند توســعه 
اقتصادی را به خارج از مرزها تسری دهند، بر صادرات خدمات 
فنی مهندسی متمرکز میشوند؛ علاوه بر ارزآوری صادرات 
خدمات فنی مهندسی، میتوان از این بستر برای نشان دادن 

توان و ظرفیتهای علمی و فنی کشور به دنیا استفاده کرد.
یادآور میشود در پروژه احداث سد و نیروگاه برق اوما 
اویا با توجه به مزیت نســبی ایران در حوزه خدمات فنی و 
مهندسی مانند سدسازی و احداث نیروگاه در جهان، رئیس 
جمهور وقت، تأمین مالی این پروژه را در قالب اعتبار خریدار 

به بانک توسعه صادرات محول کرد.
به تصریح معاونتهای بینالملل و اعتبارات بانک توسعه 
صادرات ایران، تجربه همکاری با کشــور سریلانکا، بسیار 
موفقیتآمیز بوده و به نظر میرسد سکوی مناسبی برای جهش 
صادراتی شرکتهای خدمات فنی مهندسی کشور به سایر 
کشورها باشد.لازم به ذکر است پیش از این نیز طی قراردادی 
بین بانک توسعه صادرات ایران و وزارت دارایی سریلانکا، 
تسهیلات اعتبار خریدار بالغ بر 31 میلیون یورو برای اجرای 
طرح برقرسانی 1000 روستا پرداخت شد که با موفقیت به 
پایان رسید و طرف سریلانکایی نیز در فرایند بازپرداخت 

اقساط، همکاری لازم را به عمل آورده است.

 جواد توسلی مهر : 
مسئولان امور جاری تولید را تسهیل كنند
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بیانات در دیدار معلمان
 به مناسبت گرامیداشت روز معلّم)1(

بسم الله الرّحمن الرّحیم
و الحمد لله ربّ العالمین والصّلاة و السّلام علی سیّدنا و نبیّنا ابی القاسم المصطفی محمّد و علی آله الطّیّبین 

الطّاهرین المعصومین سیّما بقیّة الله فی الارضین.

خوشامد عرض میکنم به یکایک شما برادران و خواهران عزیز، معلمّان و پرورش دهندگان 
فضیلت و سازندگان آینده ی کشور. به جامعه ی معلمّین در سراسر کشور سلام عرض میکنم، روز 
معلّم را به همه ی معلّمان عزیزمان تبریک عرض میکنم و یاد معلّم بزرگ و شهید، مرحوم آیت الله 
مطهّری را که این روز همیشه با یاد ایشان همراه است، گرامی میدارم. این روز، روز دوازدهم اردیبهشت، 
برای ما یک فرصت است که عرض اخلاصی بکنیم به جامعه ی معلمّین کشور؛ هم تشکّر کنیم، هم 
 ـالبتّه تکریم زبانی کافی  عرض ارادت کنیم، هم در حدّ توان تکریم زبانی از معلمّان عزیزمان بکنیم ـ

 ـو مطالبی را هم راجع به مسائل مربوط به آموزش وپرورش عرض کنیم. نیست، امّا لازم است ـ
»تکریم معلّم« که عرض کردیم کار لازمی است، اوّلاً اینکه »مَن لمَ یشَکُرِ المَخلوقَ لمَ یشَکُرِ 
الخالقِ«؛)2( همه باید از معلمّین شکرگزار باشند. شما هستید که فرزندان ما را تربیت میکنید، تعلیم 
میدهید و آنها را برای زندگی دوران عمرشان آماده میکنید؛ این کار بزرگی است. همه ی ملّت، یکایک 
مردم در سراسر کشور، در هر رتبه ای، در هر شغلی، باید از معلّمین تشکّر کنند. ثانیاً »تشکّر از معلّم« 
که بنده اینجا عرض میکنم تشکّر را، برای توجّه دادن افکار عمومی کشور به اهمّیّت تعلیم و تربیت و 
اهمّیّت معلمّ است. مشکل بسیاری از مسائل ما ناشی از افکار عمومی است؛ اگر افکار عمومی نسبت 
به یک قضیّه ای توجیه بشوند، توجّه پیدا کنند، انجام آن کار آسان تر خواهد شد. ما الان در مسئله ی 
آموزش وپرورش مشکلات مادّی داریم، مشکلات معیشتی داریم، مشکلات کاری داریم، مشکلات 
فضای آموزشی داریم؛ اگر افکار عمومی نسبت به این مسئله حسّاس بشود، معلّم را بشناسد، قدر معلّم 
را بداند، این در همه ی این مشکلات اثر خواهد گذاشت؛ ما این را میخواهیم. بنده صریحاً وظیفه ی 
عمومی را برای تشکّر از معلمّین عرض میکنم، برای اینکه افکار عمومی توجّه به این مسئله پیدا کند.

هرچه شغل معلّمی محترم تر باشد، جاذبه ی آن بیشتر خواهد شد. اگر یک شغلی در جامعه از 
احترام عمومی برخوردار باشد، طبعاً جاذبه ی این شغل بیشتر میشود. وقتی جاذبه بیشتر شد، افراد با 
سطح بالاتری به این شغل روی خواهند کرد؛ جامعه ی معلمّین یک ارتقائی از لحاظ سطح علمی و 
معنوی پیدا میکند؛ اگر این]طور[ شد، کشور از لحاظ تعلیم و تربیت ارتقاء پیدا خواهد کرد. ببینید، 
یک محاسبه ی روشن است. ما باید کاری کنیم که شغل معلمّی در دنیا محترم بشود. این به عهده ی 
رسانه ها است، به عهده ی صاحبان منابر و جایگاه گفتار عمومی است که شغل معلمّی را تعریف کنند 

برای مردم و تمجید کنند. خب این راجع به معلّم.
امّا راجع به آموزش پرورش چرا باید حرف بزنیم؟ برای خاطر اینکه آموزش و پرورش واقعاً یک 
دستگاهی در ردیف دستگاه های دیگر کشور نیست؛ این را باید همه بپذیرند. حالا همین مطلبی که 
گفتم »در ردیف دیگر دستگاه ها نیست«، این در ذهن خیلی از مردم سؤال ایجاد میکند؛ این افکار 
عمومی که عرض کردیم در اینجا نشان میدهد خودش را. »در ردیف سایر دستگاه ها نیست«، یعنی 
چه؟ یعنی سایر دستگاه ها به کار گیرنده ی نیروی انسانی اند، آموزش و پرورش ایجادکننده ی نیروی 
انسانی است، ایجادکننده ی منابع انسانی است؛ بله، آموزش عالی هم داریم امّا پایه اینجا است. این 
دوازده سال را دستِ کم نباید گرفت. هویتّ منابع انسانی در آموزش  پرورش شکل میگیرد. معلّم وقتی 
که در میــدان حضور فعّال دارد، در واقع دارد هویتّ ســازی میکند. شــما رفتارتان، گفتارتان، 
موضع گیری تان، اشاره تان، گاهی در کلاس یک شوخی ای که میکنید، گاهی یک تشری که میزنید، 
همه ی اینها در مخاطبتان که آن نسل جوانی است که فردا باید تصمیم گیری کند و تصمیم سازی 

کند در کشور، سازنده است، تأثیرگذار است.
خب ]جایگاه[ آموزش وپرورش این است: نیروی انسانی و منابع انسانی را آموزش  وپرورش تهیّه 
میکند؛ و منابع انسانی، بزرگ ترین ثروت هر کشور است دیگر. اگر ما نفت داشته باشیم، معادن داشته 
باشیم، طلای زیر زمین داشته باشیم، انواع و اقسام ثروتهای زیرزمینی را داشته باشیم، هوای خوب، 
فضای خوب، امّا آدمِ استفاده کننده نداشته باشیم، آدمی که بتواند از اینها کار بکشد، چه فایده ای دارد؟ 
آفریقای قرن گذشته منبع بیشترین و برترین ثروتهای دنیا بود، آدمی که از اینها استفاده کند نداشت، 
اروپایی ها از این فرصت استفاده کردند آمدند پدر آفریقا را درآوردند، ثروتهایش را جمع کردند بردند. 
]اهمّیّت[ منابع انسانی این است؛ این منابع انسانی را آموزش و پرورش فراهم میکند. در کشور ما، مثل 
همه جای دیگر، امنیّتمان، پیشرفتمان، سلامتمان، رفاهمان، علممان، تحقیقاتمان، همه ی ارزشهای 
انسانی و اسلامی مان احتیاج دارند به نیروی انسانی؛ به منابع انسانی احتیاج دارند؛ این منابع انسانی 
را آموزش وپرورش درست میکند. پس درباره ی آموزش وپرورش خیلی باید صحبت کرد، خیلی باید 

حرف زد، خیلی باید کار کرد.
چند کلمه در باب آموزش وپرورش بر این اساس عرض میکنم. البتّه بیانات آقای وزیر بیانات 
بسیار خوبی بود؛ خیلی هایش ناظر بود به تذکّراتی که قبلها داده شده. الحمدلله پیشرفتهایی که ذکر 
کردند، پیشرفتهای مهمّی است؛ بعضی از آنها را ما در گزارش هایمان هم داشتیم که حالا ممکن است 

اشاره کنیم.
چند کلمه در باب آموزش وپرورش عرض میکنم. چند کلمه ی کوتاه هم در باب انتظار از معلّمان، 

و انتظاراتی که از جامعه ی معلّمین کشور هست، عرض خواهم کرد.
در باب آموزش وپرورش چند سرفصل را من ذکر میکنم. یک سرفصل که از همه مهم تر است، 
مسئله ی »تحوّل« است، که آقای وزیر اشاره کردند. ما در گذشته، چند سال این سند تحوّل را گذاشتیم 
در کشو، درش را هم بستیم! هیچ تحرّکی انجام نگرفت، ]لذا[ ضرر کردیم. آن چند سالی که سند 
تحوّل جدّی گرفته نشد، پیشرفتی پیدا نکرد، ضرر کردیم. خب حالا بحمدالله شنیدم که سند، هم 
مورد بازنگری قرار گرفته، که رو به اتمام است و در حال نهایی شدن است، هم »نقشه ی راه« برای 
اجرای آن آماده شده، که اینها همه مهم است. بخصوص این نقشه ی راه برای اجرای سند خیلی مهم 
است؛ بدانیم این سند را چه جوری بایستی عمل کنیم که در تمام سطوح آموزش وپرورش اثر خودش 

را ببخشد؛ این خبر خوبی است. نگذارید وقفه ایجاد بشود و کار را به طور جدّی پیش ببرید.
در همه ی مراحل هم، از عناصر نخبه استفاده بشود. هم در داخل آموزش وپرورش نخبگانی 
هســتند، نظراتی دارند، هم در بیرون آموزش وپرورش؛ کســانی هســتند که کار بارزی هم در 
آموزش وپرورش ندارند امّا فکر دارند، نظر دارند؛ از نظرات اینها استفاده بشود. و این سند روزبه روز باید 
بیشتر و بهتر ترمیم بشود؛ یعنی امروز شما سند را برِوز کردید، ممکن است دو سال دیگر، سه سال 
دیگر نیاز داشته باشد که سند برِوز بشود؛ چون تحوّلات سریع است. ]لذا[ از اینها استفاده بشود. این 

سرفصل اولّ، سرفصل تحوّل.
سرفصل دومّ، مسئله ی توانمندسازی معلّمان است. توانمندسازی دو جور است: یکی از لحاظ 

مسائل معیشتی و مادّی و مانند اینها است؛ این همیشه مورد تأکید ما بوده، و دولت در حدّ امکاناتش 
تلاش لازمی را در این زمینه باید انجام بدهد؛ این البتّه به جای خود محفوظ؛ کار لازمی است و بایستی 
هرچه ممکن است در این زمینه تلاش کرد. امّا توانمندسازی یک بعُد دیگر هم دارد که میخواهم روی 
آن تکیه بکنم؛ و آن عبارت است از اینکه معلّم از نیروی معنوی خود، یعنی آن عشقی که به طور طبیعی 
به تعلیم و به تربیت در درون وجود انسان هست استفاده کند، و از معلومات لازم و نیازهای لازم و 
تجربه های لازم استفاده کند برای اینکه کار معلّمی را قوِام بدهد؛ قوام یافتگی کار معلّم. اینکه عرض 
کردیم شما انسان میسازید، نیروی انسانی را و منابع انسانی را شما تولید میکنید، این صرفاً با رفتن سرِ 
کلاس و آن صفحات معیّن کتاب را درس دادن حاصل نمیشود؛ اگرچه آنها هم لازم است، امّا صرفاً 
آن نیست. وقتی وارد کلاس میشویم، به عنوان یک مسئول، به عنوان یک کسی که ما اختیار این 
جمع و آینده ی این جمع را در دست داریم، ما میخواهیم برای او آینده ترسیم کنیم، با این نیّت، با 
این روحیه، با این انگیزه، با این فهم از معلّمی وارد کلاس بشویم. این عرض ما است؛ توانمندسازی 

این]جور[ است.
 ـ]یعنی[ همین سطحی که عرض کردم  خب، اگر ما بخواهیم جامعه ی معلّمین به سطح تراز ـ
 ـبرسند، طبعاً باید مراکز تربیت معلّم را تقویت کنیم که خب اشاره کردند. بنده هم مکرّر راجع به  ـ
دانشگاه فرهنگیان و مراکز تربیت معلمّ توصیه کرده ام، تأکید کرده ام، باز هم تأکید میکنم؛ دستِ کم 
نباید گرفت؛ این جاها خیلی مهم است. و در واقع دانشگاه فرهنگیان ]جای[ تربیت مربیّان نسل جدید 

کشور است؛ بنابراین اهمّیّت خیلی زیادی دارد. این هم یک مسئله.
سرفصل سوّم، مسئله ی معاونت پرورشی است. یک برهه ای از زمان این فکر را القاء کردند که 
معاونت پرورشی اصلاً لازم نیست؛ چرا؟ منطقشان هم این بود که میگفتند پرورش به وسیله ی خود 
معلّم باید انجام بگیرد. این حرف درستی است؛ کار معلّم فقط تعلیم نیست؛ خود معلّم باید تربیت هم 
بکند، پرورش هم بدهد امّا این کافی نیست؛ بحث سرِ این است. معاونت پرورشی یکی از مهم ترین 
بخشهای آموزش وپرورش است. البتّه امروز معاونت پرورشی مشکلاتی دارد؛ حالا کمبود منابع مالی 

و نگاه های مختلف ]هست امّا این بخش[ باید تقویت بشود.
اوّلین کار معاونت پرورشی این است که از ایجاد و رواج و شیوع آسیب های اخلاقی و اجتماعی 
 ـکه در مجموعه ی  در میان خود جوانها جلوگیری کند. بنده میخواهم پیشنهاد کنم که جوانهایمان ـ
 ـباید بروند جلوی  میلیونی دانش آموز، یک تعداد خیلی زیادی جوان و نوجوان فعّال هســتند ـ
آســیب های اجتماعی را بگیرند؛ خب، مقدّمه اش این است که در داخل خود مدارس آسیب های 
اجتماعی وجود نداشته باشد؛ این کار معاونت فرهنگی است. حالا البتّه آمارهایی میدهند که این قدر 
]آسیب ها[ زیاد شده؛ بنده به این آمارها خیلی اعتماد نمیکنم، اینها خیلی مورد اعتماد نیست امّا 
آسیب ها وجود دارد؛ یعنی رفتار خشن، روابط نامناسب اخلاقی و خیلی چیزهای دیگر که نمیخواهم 

اسم بیاورم. معاونت پرورشی بایستی به اینها برسد.
یکی دیگر از مسائلی که مربوط به معاونت پرورشی است، تبیینِ مصالح بنیادی کشور و نظام 
جمهوری اسلامی است؛ اینها باید تبیین بشود، به جوانها گفته بشود. اگر این میلیون ها جوان و نوجوانی 
که ما در آموزش و پرورش، در مدارس داریم، مصالح بنیادی نظام را بشناسند، مصالح کشورشان را 
بشناسند، جبهه ی دوست و دشمن کشورشان را بشناسند، مسائل اساسی مورد نیاز کشورشان را 
بشناسند، دیگر تبلیغات دشمنان و این  همه تلاش میلیاردی ای که دشمنان برای تبلیغات و گمراه 
کردن افکار عمومی کشور دارند انجام میدهند، خنثی خواهد شد. اگر نوجوان ما در این زمینه پیشگیری 

بشود و از لحاظ فکری به تعبیر رایج واکسینه بشود، این تبلیغات دشمنان خنثی خواهد شد.
و جوان کشور بداند که آن مؤلفّه های مصالح کشوری چیست و منطقی که پشت سرش هست 
چیست؛ این هم مهم است. حالا مثلاً فرض کنید که راجع به آمریکا، مثلاً شعار میدهند »مرگ بر 
آمریکا«؛ خب جوان شعار میدهد، امّا باید بداند که چرا »مرگ بر  آمریکا« میگوید، چرا میگوییم »مرگ 
بر رژیم صهیونیستی«؛ این را باید بفهمد و منطقش را بداند. چرا میگوییم ما با فلان دولت، فلان کشور، 
حاضر نیستیم ارتباط برقرار کنیم؛ علتّ چیست؟ این عقلانیّتی که پشت سر این مصالح کلّی هست، 

بایستی دانسته بشود. این هم یک سرفصل که سرفصل مربوط به معاونت پرورشی بود.
یک سرفصل دیگر مسئله ی ثبات مدیریتّی در آموزش وپرورش است. آن طور که به بنده گزارش 
کرده اند، در سالهای طولانیِ گذشته، ما به طور متوسّط هر دو سال یک وزیر داشته ایم؛ هر دو سال 
یک وزیر! خب دیگر تکلیف این دستگاه معلوم است چه میشود؛ تا بیایند یک کار اساسی را شروع 
کنند، باید وزیر برود؛ وقتی وزیر رفت، مجموعه ی مدیریتّی زیر نظر او هم تغییر پیدا میکند، کار اساسی 
به جایی نمیرسد. بنده تأکید دارم بر ثبات مدیریتّ؛ از مدیریتّهای سطح بالا تا سطح متوسّط، باید 
ثبات پیدا کند تا بشود برنامه ها را دنبال کرد. این هم یک سرفصل که این البتّه، هم ناظر به درون 

آموزش و پرورش است، هم بیرون آموزش وپرورش.
یک سرفصل دیگر که این هم به نظر بنده مهم است، الگوسازی در جامعه ی معلمّین کشور 
است. شما مجموعه ی جامعه ی معلمّین در سراسر کشور، الگوهای معلمّینتان چه کسانی هستند؟ 
ما در رشته های دیگر الگو داریم؛ مثلاً در ورزش، قهرمانها الگویند؛ در هنر، مثلاً هنرمندهای برجسته 
الگویند؛ در عالم تعلیم دینی و روحانیّت، یک گروهی برجسته اند و الگوی برای دیگران هستند؛ طلبه 
نگاه میکند به مرجع تقلید، به آن مدرسّ بزرگ. در جامعه ی معلمّین، الگوها چه کسانی هستند؟ باید 
معرّفی بشــوند. نهاد آموزش وپرورش نگاه کنند معلمّینی را که از لحاظ شاخصهای معلمّی یک 
برجستگی ای دارند، در سراسر کشور پیدا کنند. مثلاً فرض بفرمایید معلمّی هست که خوب تدریس 
میکند، تدریس برجسته ای دارد. معلّمی هست که زمان طولانی ای از عمر خودش را در تعلیم صرف 
 ـکه پنجاه سال معلمّی کرده   ـتعداد کمی، تعداد انگشت شماری ـ کرده؛ ما معلّمینی را سراغ داشتیم ـ
بودند، شصت سال معلمّی کرده بودند! خیلی مهم است؛ این یک الگو است. معلّمی که در مناطق 
دشوار معلّمی میکند؛ دوچرخه را سوار میشود میرود مثلاً فرض کنید که فلان منطقه ی دور، برای 

پنج شاگرد یا ده شاگرد درس میدهد و برمیگردد.
معلّمی که با انواع و اقسام ناراحتی های درونی و داخلی و جسمی و روحی کار تعلیم و تربیت را 
رها نمیکند و برای آن اهمّیّت قائل است؛ اینها قهرمانند؛ این افراد را در سراسر کشور پیدا کنند، به 
عنوان قهرمان معرّفی کنند. از هر استانی به نوبت، به ترتیب، سه نفر، پنج نفر، ده نفر انتخاب بشوند، 
]به عنوان[ قهرمان ]معرّفی[ بشوند و امتیازاتی به عنوان قهرمانی در نظر گرفته بشود.  این کار هم یکی 
از کارهای لازم اســت؛ خب این کاری که عرض کردم برای معلمّین شــوق آفرین است؛ ما به این 

شوق آفرینی نیاز داریم.
و امّا آنچه راجع به انتظارات از معلّمین لازم است عرض بکنم. از شما معلّمین هم ما توقّعاتی 
داریم: یکی از انتظارات که شاید از همه مهم تر باشد، همان است که قبلاً هم به آن اشاره کرده ام؛)3( 
معلّم فقط آموزنده ی علم نیست بلکه پرورنده ی هویتّ دانش آموز است؛ به این توجّه کنید. توجّه کنید 
که شما دارید شخصیّت این جوان و نوجوان را میسازید. اگر عمیق کار کنید، اگر دانشگاه رفت، فرض 

کنیم در دانشگاه یک مشکلی هم وجود 
داشت، این مشکل دامن او را نخواهد 
گرفت؛ هویتّ او ساخته میشود. شما در 
واقع دارید توانایی ها و اســتعدادهای 
باطنی این جوان و نوجوانی را که ســر 
کلاس شما نشسته، استخراج میکنید. 
او قدرت بالقوّه ی نوشتن دارد امّا نمیتواند 
بنویســد؛ شــما این قوّه را به فعلیّت 
درمی آورید. او قوّت بالقوّه ی حلّ مسئله 
را دارد امّا نمیتواند مســئله حل کند، 
استعداد بالقوّه ی تولید مسئله دارد امّا 
نمیتواند مسئله تولید کند؛ شما اینها را 
به او یاد میدهید؛ یعنی این استعداد را در 
واقع شما استخراج میکنید؛ مثل معدن 
طلا و نقره که در آن طلا و نقره هست و 
استخراج میشود. شماها دارید استخراج 
میکنید؛ بنابراین شــما هویتّ ســاز 
هستید. باید به او، هم علم بیاموزید که 
خب در درجه ی اولّ است،  هم اعتماد به  
نفْس بدهید، هم همّت و انگیزه بدهید، 
هم شوق به کار و به درس بدهید تا بتواند 

این ظرفیّتهایی را که در او هست، استخراج کند. این مطلب اوّل.
مطلب دوّم مترتبّ بر این است: کشف استعدادهای دانش آموز. شما بیش از همه با این جوان 
و نوجــوان ارتباط دارید؛ پدر و مادر این اندازه ارتباط ندارند، بخصوص با گرفتاری هایی که در این 
دوره های اخیر، در این مثلاً دوره های ماشینی و امثال اینها وجود دارد. شما میتوانید استعدادهای او 
را کشف کنید. معلّم اگر دقّت کند در مورد دانش آموزان، این استعدادها را میتواند کشف کند؛ و این 
را، یا شکوفا کنید یا به پدر و مادرش بگویید یا به مراکز لازم ارجاع بدهید که این استعداد شکوفا بشود. 

این هم مطلب دوّم.
 ـ]این است که[ شما به این   ـکه این هم به نظر بنده بسیار مهم اســت ـ مســئله ی سوّم ـ
دانش آموزتان نگاه ملّی بدهید؛ یعنی چه؟ یعنی ما یک نقشه ی گسترده ای داریم برای اداره ی کشور، 
برای پیشرفت کشور؛ یک جدول است. اگر خانه های این جدول درست پرُ شد، نتیجه]اش[ میشود 
پیشرفت کشور. کلاس شما یکی از خانه های این جدول است. این دانش آموز خودش را جزئی از یک 
مجموعه، از یک کل احساس کند؛ بداند اینکه دارد حالا درس میخواند، این جزئی از یک حرکت 
جمعی و عمومی است، قطعه ای از مجموعه ی پیشرفت کشور است؛ این را به دانش آموز باید القاء 
کرد؛ البتّه خود معلّم قبل از دانش آموز باید این را در خودش احساس کند. این توصیه ی ما به معلّمین 
است؛ بدانید این کلاس شما یک نقطه ی جداافتاده ی از مجموعه نیست؛ این، یکی از اجزای مجموعه 
است که دارد با حرکت خود، این ماشین عظیم را، که اسمش کشور است، اسمش جامعه است، 
اسمش نظام است، حرکت میدهد و پیش میبرد؛ با این نگاه به شغل خودتان نگاه کنید، و این نگاه را 
به دانش آموز منتقل کنید. این همان هویتّ دادن به دانش آموز است؛ یعنی احساس کند که جزو 
مجموعه ای است که دارد همه ی کشور را حرکت میدهد. کار او فقط یک کار شخصی نیست؛ بله، 
الان او دارد درس میخواند، او دارد یاد میگیرد، امّا این یادگیری جزئی است و قطعه ای است از یک کار 
بزرگی که در سطح کشور دارد انجام میگیرد؛ این احساس باید به دانش آموز منتقل بشود. دانش آموز 
را با افتخارات ملیّ آشنا کنید، با داشته های کشور آشنا کنید، با پیروزی هایی که بر اثر پیمودن راه های 
درست و دادن شعارهای درست به دست آمده آشنا کنید، با خطرها هم آشنا کنید؛ با خطرها، دشمنها 

و دشمنی ها آشنا کنید. این هم یک انتظار دیگر.
انتظار بعدی مسئله ی امیدآفرینی است. بنده مکرّر روی مسئله ی امید برای جوانها تکیه میکنم. 
علتّ این است که امید در واقع تضمین کننده ی آینده ی کشور است. اگر کسی امید را در جوان امروز 
و نوجوان امروز تولید کند، به وجود بیاورد، تزریق بکند، در واقع به ساخت آینده ی کشور کمک کرده 
است. اینهایی که سعی میکنند از لج نظام یا از لج یک کسی یا از لج یک دولتی جوانها را ناامید کنند، 
در واقع دارند به آینده ی کشور لطمه میزنند. امیدآفرینی این است که پیشرفتها را برایشان توضیح 
بدهید، نقاط مثبت را توضیح بدهید، چشم اندازهای شوق انگیز را توضیح بدهید. ممکن است خود 
شما یک نقطه ضعفی را در کشور، در نظام، در کار دولت در ذهنتان داشته باشید، لزومی ندارد منتقل 
کنید و این کار را موجب ناامیدی کنید و جوان را ناامید کنید. شما سعی کنید او را به آینده امیدوار 
کنید. این امید است که او را به حرکت در خواهد آورد و در راه درست پیش خواهد برد. القاء امید، 

خدمت به آینده ی کشور است. این هم یک نکته.
 ـدانش آموز را تشویق کنید به   ـکه این دو را عرض کردیم ـ نکته ی بعد در کنار علم و تربیت ـ
فعّالیّتهای اجتماعی. ما کارهای اجتماعیِ زیادی الان داریم: همین فعّالیّتهایی که در مساجد هست، 
همین کمکهای مؤمنانه، همین جشنهای خیابانی نیمه ی شعبان، عید غدیر و امثال اینها، این 
فعّالیّتهای اجتماعیِ مربوط به سازندگی، راهیان نور، راهیان پیشرفت، یا همین جوانانی که میروند 
روستاهای دوردست فعّالیّت میکنند؛ جوان را تشویق کنید به این جور فعّالیّتها؛ این او را کارآزموده 
میکند. بعلاوه گره های زیادی را هم در کشور باز میکند. ما الان نزدیک به هفده میلیون دانش آموز 
داریم؛ از این هفده میلیون، اقلّاً هفت میلیونشان جوان و نوجوانی هستند که میتوانند در میدانهای 
مختلف نقش آفرینی کنند؛ از این نیرو حدّاکثر استفاده را باید بکنید تا کشور را پیش ببرید و کار را 

جلو ببرید. این هم یک مسئله.
و مسئله ی آخر هم، مسئله ی مهارت آموزی است که خب در بیانات وزیر محترم هم بود. 
من چند روز قبل از این با کارگران عزیز که اینجا در حسینیه ملاقات داشتم،)4( گفتم که این 
سطح مهارت کارگر، پایه اش داخل مدرسه ریخته میشود؛ یعنی اگر در مدرسه یک مهارت آموزی ای 
 ـحالا غیر از مؤسّسه  هایی که مربوط به ]آموزش[ فنّی و مانند این چیزها هستند؛  انجام بگیرد ـ
 ـبه نظرم میرسد که این، پیشرفت  اگر چنانچه این کار در خود مدارس عادّی کشور انجام بگیرد ـ

خیلی بزرگی پیدا خواهد کرد.
این انتظارات ما است؛ البتّه معلمّین عزیزمان خوب کار میکنند، بسیاری  از آنها هم به این 
انتظارات بدون اینکه ما بگوییم پاسخ میدهند امّا ]اینها[ باید در جامعه ی معلّمین عمومیّت پیدا 

کند.

امروز مسئله ی غزّه، مسئله ی اوّل دنیا است؛ یعنی در سطح بین المللی. صهیونیست ها و 
پشتیبانان آمریکایی  و اروپایی شان هر کار هم میکنند که مسئله ی غزّه را از دستور کار افکار عمومی 
دنیا خارج کنند نمیتوانند. خب نگاه کنید به این دانشگاه های آمریکا؛ امروز باز در خبرها میخواندم 
که چند دانشگاه دیگر اضافه شدند؛)5( در استرالیا، در کشورهای مختلف اروپایی. یعنی ملتّها 
نسبت به مسئله ی غزّه حسّاسند؛ این مسئله، مسئله ی اولّ دنیا است. نباید بگذاریم این مسئله از 
نگاه عمومیِ بین المللیِ مردمِ دنیا و از این مسئله ی اوّل بودن، خارج بشود؛ باید فشار روی رژیم 

صهیونیستی روزبه روز افزایش پیدا کند.
یک نکته ای وجود دارد که خوب است مورد توجّه قرار بگیرد. خب، امروز همه ی دنیا دارند 
می بینند رفتار رژیم صهیونیستی را؛ سی و چند هزار کشته در ظرف شش ماه که از میان اینها، 
اقلّاً نصفشان زنان و کودکانند؛ این چیز کمی نیست، این قدر بی رحمی، این قدر وحشی گری چیز 
کوچکی نیست  که این سگ هار، به جان کودکان فلسطینی و مریضها و پیران و زنان بیفتد. خب، 
این یکی از چیزهایی است که موضعِ همیشگی جمهوری اسلامی را برای مردم دنیا ثابت کرد؛ 
حقّانیّت این موضعِ همیشگی جمهوری اسلامی ایران ثابت شد؛ چرا؟ که چرا ده ها سال است که 
در جمهوری اسلامی میگویند: »مرگ بر رژیم صهیونیستی«؛ این ]موضع حق[ ثابت شد. به 
همه ی دنیا نشان داده شد که حق با جمهوری اسلامی است، حق با ملّت ایران است؛ ]چون این 
رژیم[ ذات شریر و خبیثِ خودش را در این امتحان بزرگ نشان داد. حقّانیّت جمهوری اسلامی 

ثابت شد.
یک نکته ی بعدی، رفتار آمریکا است. شما ملاحظه کنید آمریکایی ها و دستگاه های مرتبط 
با آنها با مخالفت زبانی با اسرائیل چه معامله ای دارند انجام میدهند! دانشجویان دانشگاه های آمریکا، 
نه تخریب کردند، نه شعارِ تخریب دادند، نه کسی را کشتند، نه جایی را آتش زدند، نه شیشه ای را 
شکســتند، ]ولی[ این جور دارد با آنها رفتار میشود. این رفتار آمریکایی ها هم حقّانیّت موضع 
جمهوری اسلامی را در بدبینی به آمریکا نشان داد؛ یعنی در واقع شد پشتوانه ی همین »مرگ بر 
آمریکا« که شما میگویید؛ نشان داد به همه که آمریکا شریک جرم است. یک حرفی هم ممکن 
است یک وقتی بزنند به عنوان مثلاً دلسوزی و مانند اینها، ]امّا[ دروغ است، خلاف واقع است. آنچه 
انسان مشاهده میکند در عمل، نشان دهنده ی همراهی و همدستی آمریکا در این جرم بزرگ، در 
این گناه نابخشودنی با رژیم صهیونیستی است؛ اینها شریک جرمند. چطور میشود انسان نسبت 
به یک چنین نظامی، نسبت به یک چنین رژیمی خوش بین باشد، یا به حرف او اعتماد بکند؟ 

چطور ممکن است؟ خب این که یک مطلب.
مطلب بعدی در زمینه ی این مسئله ی جاری فلسطین است. به نظر ما تا وقتی که فلسطین 
به صاحبان خودش برنگردد، مشکل غرب آسیا حل نخواهد شد. اگر بیست سال دیگر، سی سال 
 ـکه ان شاءالله نمیتوانند هم این کار را بکنند  دیگر هم تلاش کنند که این رژیم را سرپا نگه دارند ـ
 ـمشکل حل نخواهد شد. مشکل آن وقتی حل میشود که فلسطین برگردد به صاحبان خودش،  ـ
یعنی مردم فلسطینی. فلسطین متعلقّ به مردم فلسطین است که در بین آنها مسلمان هست، 
مسیحی هست، یهودی هم هست؛ فلسطین مال آنها است؛ فلسطین را به آنها برگردانند، آنها رژیم 
خودشان را، نظام خودشان را تشکیل بدهند، بعد آن نظام تصمیم بگیرد که با صهیونیست ها چه 
جوری معامله کند؛ بیرونشان کند یا نگهشان دارد؛ تصمیم را آنها بگیرند؛ این راه  حلیّ است که چند 
سال پیش ما این را اعلام کردیم، در سازمان ملل هم ظاهراً ثبت شد؛ الان هم روی همین تکیه 

میکنیم؛ تا این اتفّاق نیفتد، مسئله ی منطقه ی غرب آسیا حل نخواهد شد.
بعضی خیال میکنند بروند کشورهای اطراف را وادار کنند که روابطشان را با رژیم صهیونیستی 
عادّی کنند، مشکل حل خواهد شد؛ نه، اشتباه میکنند. فرض کنید کشورهای گوناگونِ این دُوروبرَ، 
عمدتاً کشورهای عرب، روابطشان را با رژیم صهیونیستی عادّی هم بکنند، این، مشکل را حل 
نمیکند، ]بلکه[ مشکل را متوجّه میکند به خود دولتهای آنها؛ یعنی آن دولتهایی که بر این جنایات 
چشم پوشیدند و با وجود یک چنین جنایاتی با آن رژیم دست دوستی دادند، ملتّها به جان خود 
آن دولتها خواهند افتاد. اگر امروز ملتّهای منطقه علیه رژیم صهیونیستی اند، آن روز ملّتهای منطقه 
علیه دولتهای خودشــان خواهند بود. ]به این شــکل[ مشکل حل نمیشود؛ باید فلسطین به 

فلسطینی ها برگردد. امیدواریم ان شاءالله خدای متعال این آینده را هرچه زودتر برساند.
والسّلام علیکم و رحمة الله و  برکاته

1 ( در ابتدای این دیدار، آقای رضا مراد صحرائی )وزیر آموزش وپرورش( گزارشی ارائه کرد.
2 ( عیون اخبار الرّضا، ج 2، ص 24 )با اندکی تفاوت(

3 ( از جمله، بیانات در دیدار جمعی از معلمّان و فرهنگیان سراسر کشور )1402/2/12(
4(  بیانات در دیدار جمعی از کارگران و اعضای تشکّلهای کارگری )1403/2/5(

5 ( اشاره به اعتراضات ضدّصهیونیستی دانشجویان دانشگاه ها در دنیا، از جمله در آمریکا و 
اروپا که به ضرب وشتم و دستگیری شماری از آنها منجر گردید.
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هفته نامه اقتصادی ایران

امیر آشتیانی، وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح گفت: پاکسازی تروریسم از درون جغرافیای سازمان شانگهای به عنوان یک اولویت جهت حفظ و توسعه بیشتر اعتماد، دوستی و حسن همجواری 
متقابل بین کشورهای عضو از طریق رایزنی مداوم، بهره گیری از ظرفیت های مشترک و تبادل تجربیات و اطلاعات یک اصل و الزام راهبردی به شمار می رود.وی در بیست و یکمین اجلاس وزرای 
دفاع سازمان همکاری های شانگهای در آستانه قزاقستان، ضمن ابراز خرسندی از حضور در جمع وزرای محترم دفاع سازمان همکاری شانگهای از برنامه ریزی و استقبال گرم دولت محترم جمهوری 
قزاقستان، خصوصاً عالی جناب روسلان ژاق سیلقوف، وزیر محترم دفاع تقدیروتشکرنمودو افزود: در طول چند ماه گذشته اتفاقات ناگواری در جغرافیای امنیتی سازمان همکاری شانگهای نظیر 
حوادث تروریستی در ایران، روسیه و پاکستان که موجب کشته و مجروح تعدادی از شهروندان و مردم بیگناه شد به وقوع پیوسته است، در این جا لازم می دانم ضمن محکوم نمودن این حوادث با 
خانواده های قربانیان ابراز همدردی نمایم از سوی دیگر از هفت ماه پیش، تاکنون شاهد نسل کشی ارتکاب جنایت جنگی و کشتار وسیع زنان کودکان، امدادگران و خبرنگاران و تخریب وسیع زیر ساخت ها 

و بیمارستان ها توسط رژیم غاصب صهیونیستی در فلسطین هستیم که متاسفانه با حمایت و کمک های همه جانبه حامیان این رژیم و انفعال مجامع و سازمان های بین المللی همراه گشته است.
به گزارش مهر، وزیر دفاع جمهوری اسلامی ایران ضمن به رسمیت شناختن حق دفاع مشروع ملت فلسطین، جنون کشتار و تروریسم دولتی رژیم صهیونیستی و حامیان آن را به شدت محکوم کرد.

پاکسازی
تروریسماز
درونجغرافیای
سازمان
شانگهاییک
اولویتاست

رهبر  معظم  انقلاب اسلامی در دیدار هزاران نفر از معلمان و فرهنگیان سراسر کشور تبیین کردند:

سرفصل های آموزش و پرورش تراز انقلاب

 بهتر از این نمی شد؛ دیدار با رهبر انقلاب؛ پاداشی که به گفته آرش صادقیانی 
سرمربی تیم والیبال دانش آموزی شیرین تر از این نمی شد. خاطره ای ماندگار برای 
بازیکنانی که در قهرمانی جهان بلگراد با به زانو درآوردن همه رقبا، آقایی شان را به 

رخ دنیا کشیدند.
شــما و بازیکنانتان دیروز یک دیدار غیرمنتظره و خاطره انگیز 

داشتید. چطور این دیدار اتفاق افتاد؟
دیروز روز معلم بود و معلم ها با رهبر انقلاب دیدار داشتند. به خاطر اینکه کادر 
فنی و تیم والیبال دانش آموزی هم معلم بودند و آموزش و پرورشی، به خاطر قهرمانی 
جهان تیم والیبال، افتخار نصیب ما شد و خدمت آقا رسیدیم؛ دیداری که خیلی 

خوب بود.
پس این دیدار خیلی دلچسب بود، نه؟

فکر می کنم شیرین ترین پاداش ما بود؛ به ویژه که چند دقیقه ای هم دیدار 
خصوصی با آقا داشتیم و عکس یادگاری هم گرفتیم. به هر حال حضرت آقا علاقه 

زیادی به والیبال دارند و ما هم افتخار می کنیم که ایشان را خوشحال کردیم. آقا در 
فرصت چند دقیقه ای، چند توصیه اخلاقی به ما و بچه ها داشتند. ما هم گفتیم بچه ها 
از نظر اخلاقی خوب هستند. صحبت با آقا و دیدار از نزدیک با ایشان انگیزه خیلی 
زیادی به ما و بچه ها داد. البته ایشان به همه بچه ها و کادر فنی تیم ملی، انگشتری 

هدیه دادند.
خبر داشتید به دیدار  آقا می روید؟

ما اصلاً فکرش را هم نمی کردیم اما لطف خدا شامل حال ما شد و دیدار با رهبر 
روز بسیار خاطره انگیزی برای ما ساخت. لذت بردیم از این اتفاق. همه بچه ها ذوق 
زده شده بودند. ان شاءالله ما در تیم نوجوانان زیر 1۷ سال هم قهرمان شویم و دوباره 

به دیدار آقا برویم.
تیم دانش آموزی، با همان ترکیب زیر 17 سال به صربستان رفته 

بود؟
دو بازیکن از تیم زیر 1۷ سال بود و 4-3 بازیکن از جوانان. البته همه بازیکنان 

دانش آموز بودند و خدا را شکر بهترین نتیجه را در بلگراد گرفتیم. ما در دو ماه از شروع 
تمرین تا قهرمانی جهان خیلی فشرده کار کردیم. گروه خیلی خوبی داشتیم؛ از 
بازیکنان گرفته تا کادرفنی، حتی فدراسیون دانش آموزی، وزیر ورزش و فدراسیون 
والیبال و وزیر آموزش و پرورش همه پای کار بودند تا تیم اعزام شود. با اینکه دیر 

اقدام شد اما کارها دقیق انجام شد تا تیم جا نماند.
قهرمانی تیم دانش آموزی ایران یعنی تیم ما یک سروگردن بالاتر از رقبایش 

بود.
سطح رقابت ها بالا بود. تیم ما در قهرمانی جهان دانش آموزی همه مدل بازی 
راحت و سخت داشت. ما در نیمه نهایی مقابل چین تایپه بازی خیلی سختی داشتیم. 
در حالی که 2-صفر عقب بودیم اما بچه ها با کامبک و به لطف خدا 2-3 برنده شدند 
و فینالیست. ما ست پنجم را 20-18 بردیم. در این مسابقات تیم های بسیار خوبی 

حضور داشتند.
فینال چطور بود؟

 بازی فینال مقابل آلمان هم پخش مستقیم شد. آلمانی ها با حذف تیم چین 
و ترکیه فینالیست شدند. در حالی که پیش بینی ما برای صعود ترکیه یا چین به 
فینال بود. بچه های ما بازی فینال را عالی شروع کردند و ست دوم ما 20-1۷ عقب 

بودیم اما با نمایش عالی بچه ها برنده شدیم و قهرمان.
پس فینال بازی هیجان انگیزی بوده؟

20کشور و ملیت برای بازی فینال در سالن حضور داشتند که به جز دو کشور، 
بچه های سفارت و ایرانی های مقیم بلگراد، بقیه یک صدا آلمان را تشویق می کردند. 

خدا را شکر ما به لطف خدا، با برد و قهرمانی جواب آنها را دادیم.
نکته ای هم مانده؟

جا دارد از وزیر آموزش و پرورش، وزیر ورزش، رئیس فدراسیون دانش آموزی، 
مسئول انجمن والیبال، رئیس و نایب رئیس فدراسیون والیبال و کادر فنی تشکر 

 کنم. تلاش همه آنها تأثیر گذار بود./ مهری رنجبر

سرمربی تیم ملی والیبال دانش آموزی از ملاقات با رهبر انقلاب می گوید
صادقیانی: دیدار با آقا شیرین ترین پاداش بود
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خبرخبر توصیه رئیس قوه قضاییه به فراجا در موضوع حجاب: 

در موضوع حجاب صبر و حوصله به خرج دهید

ضرباتی به نقشه شوم دشمن برای جوانان و دختران 
كشور زدیم كه در آینده مشخص می شود

قرارداد شهرداری تهران با چین اقدامی 
بسیار خوب و بدون نقطه منفی است

سردار احمدرضا رادان فرمانده فراجا در اجتماع مردمی حمایت از طرح نور 
)عفاف و حجاب( فراجا که در میدان شهدای مشهد برگزار شد اظهار داشت: قدردان 
و دست بوس تمامی مردم کشورم هستم؛ هیچ تردیدی برای نیروی انتظامی و پلیس 
و خدمتگزار در جامعه ای که دارای این روحیه انقلابی است وجود نخواهد داشت و تا 
شما در صحنه و هشیار و بیدار هستید هیچ دشمن بیرونی و خناس داخلی نخواهد 
توانست نقشه های شوم خود را اجرا کند و تا شما مردم هستید، خار چشم دشمن 

هستید و خواهید بود.
رادان ادامه داد: بدانید که ما امروز با پشتوانه ای که از حضرت حق و امام رضا)ع( 
در خود می بینیم و حمایت و دعای خیر شما با هوشمندی تمامی آسیب های جامعه 
را رصد می کنیم، آسیب هایی که از جنس قانون گریزی است، برای اینکه بتوانیم با این 
ناهنجاری ها و شبهه افکنی ها و قانون گریزی مبارزه کنیم تمام توانمان را به کار می بریم.

شواهد و پرونده های زیادی را به دست آوردیم، برخورد کردیم و ضربه زدیم که در 
آینده مشخص می شود که چگونه تحت نقشه شوم دشمن می خواستند جوانان و 
دختران ما را بگیرند و ناهنجاری را گسترش دهند و ضد ارزش هایی که اگر یک رفتار 
عادی شود ارزش، ضد ارزش و ضد ارزش در جامعه ارزش می شد و حجاب که ارزش 
است ضد ارزش می شد و این برنامه دشمن خارجی و داخلی است و سالیان سال وقت 
گذاشتند و تلاش کردند. فرمانده کل انتظامی کشور گفت: دشمن چهار هدف را 
دنبال می کرد؛ جامعه از اخلاق و فضیلت تهی شود و ضد ارزش ارزش شود و انحراف 
و کج روی را تبدیل به ســکه رایج کنند و خانواده را دچار گسســتگی کند و دیگر 
خانواده ای وجود نداشته باشد و روابط پنهان و آشکار در جامعه نهادینه و ارزش شود 
و امنیت اخلاقی و روانی جامعه را آسیب بزنند؛ چرا که اگر امنیت روانی آسیب دید 

آن جامعه بی اخلاقی را امنیت می داند.
 برهنگی و عریانی یکی از دسیسه های دشمن

 برای نابود کردن خانواده هاست
موضوع عفاف و حجاب و برهنگی و عریانی یکی از دسیسه های اساسی دشمن 
برای نابود کردن خانواده ها، با هدف نفوذ و استحاله است.ما به حکم قانون و به خواست 
مردم، مسئولین به ویژه رئیس جمهور، رئیس دستگاه قضا، وزیر کشور و با حمایت 
نمایندگان و رئیس مجلس وارد این صحنه شدیم؛ در کنار مضجع شریف حضرت علی 
بن موسی الرضا قسم یاد می کنیم و عهد و پیمان می بندیم با جانبازان و شهدا و کسانی 
که دل در گرو خدا بستند تا حمایت های مردم عزیز را داریم به لطف خدا و عنایات 
اهل بیت)ع( به هیچ عنوان از این جنگ شناختی و حوزه اجتماعی که رها شده بود و 
مورد هجمه دشمن قرار گرفته، لحظه ای آرام و قرار نداشته و برای رسیدن به عفت 

اسلامی درنگ نخواهیم کرد./تسنیم.ایسنا

احمد وحیدی وزیر کشــورگفت:اقدام خوبی توســط 
شهرداری صورت گرفته و هدف از این اقدام نوسازی ناوگان بوده 
اســت، این اقدامات در بخش مترو و دیگر وسایل حمل ونقل 
عمومی انجام شده و کار خیلی خوبی صورت گرفته و امیدواریم 

در مرحله اجرا نیز طبق برنامه ها به همین شکل موفق شود.
وی در پاسخ به این پرسش که آیا مخالفتی از وزارت کشور 
در این خصوص وجود داشته است؟، بیان داشت: خیر؛ کار بسیار 
خوبی اســت پیش از این نیز توضیح داده شده که ما اصل را بر 
حمایت از تولید داخلی گذاشته ایم و هر میزان در داخل کشور 
تولید شود، اولویت ماســت و هر میزان لازم باشد پس از رفع 
مشکلات، وارد می شود. با توجه به اهمیت هوای پاک در تهران 
برقی   ســازی یکی از راهکارهای مهم بــرای کاهش آلودگی 
هواست،بیش از ۷0 درصد از آلودگی هوا به دلیل منابع متحرک 
است، افزود: این اقدامات می تواند راه بسیار خوبی برای کاهش 

آلودگی هوا داشته باشد.
تأیید اهلیت شرکت های طرف قرارداد، روش دارد و طبق 
روال قانونی انجام می شــود و قانون روش انتخاب شرکت ها را 

مشخص کرده است.
وی در تشریح روند ورود واگن های جدید به کشور و تأیید 
کارشناسی واگن های جدید، اظهارداشت: یکی از موضوعات 
جدی در دستور کار وزارت کشور بحث تأمین واگن ها و احداث 
خطوط ریلی اســت که دولت در مجموع اهتمام جدی در این 

زمینه دارد.
دولت طی 3 سال اخیر منابع خوبی در رابطه با ایجاد مترو 
و خطوط اصلی اختصاص داده که با کمک شهرداری تهران در 
این رابطه اقدامات خوبی انجام شده است. بی تردید تأمین واگن 
مترو در دســتور کار اســت و کارها روی روال است؛ اما زمان 
می بــرد؛ قطعاً زمــان طبیعــی خــود را دارد و از نظر زمانی 
عقب ماندگی نداریم،ورود واگن های جدید مترو در چارچوب 
قراردادی بوده که قبلًا مدتها رها شده بوده؛ اما در دولت جدید 
فعال شــده و در دستور کار و پیگیری قرار گرفته است و طبق 

روال خودش هم کار دنبال خواهد شد./ایسنا

هفته نامه اقتصادی ایران

 رئیس قوه قضاییه گفت: موکداً و مستمراً توصیه و تاکید 
می شــود که نیرو هــای فراجا که در قضیه عفــاف و حجاب 
مسئولیت دارند، بسیار در نحوه برخورد ها مراقبت کنند و صبر 
و حوصله به خرج دهند و صفوف افراد فریب خورده یا غافل یا 
ضعیف در قیودات را از عناصر سازمان یافته دشمن جدا کنند.

حجت الاسلام والمسلمین غلامحسین محسنی اژه ای در 
نشست شورای عالی قوه قضاییه، ضمن تبیین و تشریح ابعاد و 
جوانب مختلف مقوله بسیار مهمِ آسیب های اجتماعی، اظهار 
کرد: در مقوله عفاف و حجاب، قوانینِ مدوّن و مشخصی از جمله 
»قانون حمایت از آمران به معروف و ناهیان از منکر«، »قانون 
مجازات اسلامی«، »مصوبات شورای عالی انقلاب فرهنگی« 
و... وجود دارد؛ در این قوانین برای هر ســه قوه و دستگاه های 
مختلــف، از جمله وزارتخانه های کشــور، آموزش وپرورش، 
آموزش عالی، ارشاد اسلامی و همچنین نهاد های تبلیغاتی و 
فرهنگی همچون سازمان تبلیغات و دفتر تبلیغات، ماموریت ها 
و وظایفی تعریف شده است؛ به تبع این امر، برای فراجا نیز در 
قوانین، وظایف و مسئولیت هایی در حوزه عفاف و حجاب مقرر 

شده است.
قدر مسلم، چنانچه دستگاهی به وظایف قانونی خود در 
هــر حوزه ای از جمله عفاف و حجاب، عمل نکرد و یا کم عمل 
کرد، این امر، رافعِ مسئولیت و وظایف دستگاه های دیگر نیست؛ 
فی المثل، پلیس نمی تواند بگوید، چون ســایر دستگاه های 
مسئول در امر اقتصادی و معیشتی و فرهنگی به وظایف خود 
عمــل نکرده اند، پس من هــم در مقابله با جرمِ ســرقت، به 

مسئولیت خود عمل نمی کنم!
علاوه بر وظایف ذاتی و قانونی که فراجا در حوزه عفاف و 
حجاب، به موجب قوانین مختلف و مصوبات شورای عالی انقلاب 
فرهنگی دارد، در ســتاد عفاف و حجــاب نیز ماموریت هایی 
برعهده این نهاد گذاشــته شده است؛ علاوه بر آنها، به موجب 
اتفاقات ســال 1401 و بعد از آن که در عرصه های اجتماعی و 
فرهنگی و حوزه عفاف و حجاب رخ داد و مشخص شد که برخی 
از این موارد، با پشــتیبانی دشمن است، مردم متدین و غیور و 
عَفیف ایران اســلامی، ناراحت و مکدّر شــدند؛ فلذا از فراجا 
خواسته شد که طبق وظایف ذاتی و قانونی خود، در این عرصه 

ورود داشته باشد.
در اواخر ســال گذشــته، در جلسه مشــترک بنده با 
رئیس جمهور تاکید شد که نمی شود مقوله عفاف و حجاب را 
رها کرد؛ فلذا در بهمن و اسفند 1402، جلساتی برگزار شد و از 
فراجا و برخی نهاد های دیگر و چندین وزارتخانه دعوت کردیم؛ 
در آن مباحث و جلسات، تاکید شد که دشمن درحال تحریکات 
و تحرکات و پشتیبانی هایی در قضیه ترویج ناهنجاری اجتماعی 
و فرهنگی در حوزه عفاف و حجاب اســت لذا باید سازوکاری 
منسجم و مدوّن برای شناسایی و برخورد با عوامل دشمن در 
این قضیه تدوین و تمهید شود؛ همچنین تاکید شد که در این 
راســتا، افرادی نیز هستند که عامل دشمن نیستند و ممکن 
است حتی از نیات و اغراض دشمن نیز بی خبر و ناآگاه باشند، 
اما به هر ترتیب عملی که مرتکب می شوند خلاف شرع و قانون 

و مغایر با سنت مردم غیور و عفیف ایران اسلامی است.
در آن جلسات و مباحث، تاکید شد که همه دستگاه های 
ذیربط در قضیه عفاف و حجاب از جمله دستگاه های فرهنگی 
و تبلیغاتی، حوزه ها و مروّجین و مبلغّین دینی، دانشــگاه ها، 
آموزش وپرورش و... فعال شــوند. در همین راستا از فراجا نیز 
خواسته شد و خطاب به او تاکید شد که در این قضیه به میدان 
بیاید؛ خُب آیا اکنون می توان خود را کنار بکشیم و اصطلاحاً به 

تعبیر عامیانه بگوییم »کی بود کی بود؛ من نبودم«؟!
محسنی اژه ای اظهار داشــت: البته بدیهی است که در 
جلسات برگزار شــده و مباحث مطرح شده، موکداً و مستمراً 

توصیه و تاکید می شود که نیرو های فراجا که در قضیه عفاف و 
حجاب مسئولیت دارند، بسیار در نحوه برخورد ها مراقبت کنند 
و صبــر و حوصله به خرج دهند و صفوف افراد فریب خورده یا 
غافل یا ضعیف در قیودات را از عناصر سازمان یافته دشمن جدا 
کنند. البته با همه این توصیفات و تفاســیر، ممکن است در 
صحنه و در میدان، اشتباه در تشخیص مصداق نیز پیش بیاید 
و نیروی فراجا نتواند عنصر سازمان یافته دشمن را از فرد غافل 
و فریب خــورده، متمایز کند و یا ممکن اســت خدای ناکرده 
ماموری نیز مرتکب تخلف شود؛ خُب، مگر در سایر دستگاه ها، 
تخلف صورت نمی گیرد؟ چاره کار آن اســت که این تخلف و 
متخلف را اصلاح کنیم؛ البتــه عیبی ندارد که خیرخواهانه و 
دلســوزانه تذکر دهیم و انتقاد کنیم و بگوییم فلان اتفاق، رخ 
داده و باید رفع شود؛ اما نباید کاری کنیم که فراجا احساس کند 
کار خطایی کرده که در قضیه عفاف و حجاب وارد میدان شده 
و گویی از او خواســته نشده که وارد میدان شود. نباید نیروی 
حاضر در صحنه احساس کند که در میدان، او را رها کرده ایم.

البته در اینجا باید توجه شود که اگر قانون مرتبط با عفاف 
و حجاب نیز که اکنون در مجلس است، نهایی شود، باز هم در 

بخشی از این قانون، پلیس باید ورود داشته باشد.
همه ما باید به فراجا در کلیه ماموریت هایش از جمله این 
طرحی که به آن ورود پیدا کرده، کمک کنیم؛ مسئولان قضایی 
ذیصلاح و دادستان های ما نیز طبق ضوابط و قانون در این عرصه 
عمل کنند؛ البته هر جا ایراد و اشکالی وجود داشت حتماً باید 
در جهت رفع آن ها اقدامات مقتضی را ترتیب دهیم؛ فرماندهی 
انتظامی نیز در این راستا توصیه ها و دستورالعمل هایی برای 
نیرو های خود دارند و علاوه بر آن، حفاظت فراجا نیز پیگیری 
می کند و اگر خطایی رخ دهد، دنبال می کند و اولین بخشــی 
که خطــای رخ داده را دنبال می کند، خــودِ مجموعه فراجا 

هستند.
با مسدودسازی کد ملی، زندگی فرد فلج می شود

رئیــس قــوه قضاییه گفــت: در صدور احــکام ناظر بر 
محرومیت های اجتماعی افرادِ مجرم و خاطی نیز نباید به گونه ای 
عمل شــود که زندگی فرد و یا خانواده او فلج شود؛ برای نمونه، 
توقیف و مســدود کردن »کد ملی« فرد، از آن دست اقداماتی 
است که مگر در موارد استثنایی و خاص، واقعاً ضرورتی ندارد.

به گــزارش مرکز رســانه قوه قضاییه ، حجت الاســلام 
والمسلمین غلامحسین محســنی اژه ای ، در نشست فصلی 
اعضای شورای عالی قوه قضاییه با اشاره به ابلاغ سندِ روزآمدشده  
تحول و تعالی قضایی و تشریح فرآیند تدوین آن، اظهار کرد: در 
تنظیم و تدوین سند تحول قضایی جدید که اخیراً ابلاغ شده، 
از نقطه نظــرات نخبگان و صاحبنظران در داخل و خارج از قوه 
قضاییه بهره گرفته شده است و امروز این سند باید مبنای کلیه 

حرکت ها، تصمیمات و اقدامات ما در عدلیه باشد؛ همه مسئولان 
و مدیران در دســتگاه قضایی در سطوح مختلف باید ملتزم به 
اجرای مفاد ســند تحول باشند. همچنین باید این نکته را نیز 
متذکر شــوم که در سند مزبور، تمهیدات لازم برای اصلاح در 

صورت نیاز، پیش بینی شده است.
در صدور احکام ناظر بر تبعید محکومین نیز باید جوانب 
امر به صورت کامل سنجیده شود؛ هم از حیث وضعیت محکوم 
و خانواده او و هم از حیث مدت و مکانی که محکوم قرار است به 
آنجا تبعید شود. ما اعلام نمی کنیم که حکم ناظر بر تبعید صادر 
نشود، اما باید در صدور چنین حکمی آثار مربوطه بصورت کامل 

مدنظر قرار گیرد.
در صدور احکام ناظر بــر محرومیت های اجتماعی افرادِ 
مجرم و خاطی نیز نباید به گونه ای عمل شود که زندگی فرد و 
یا خانواده او فلج شود؛ برای نمونه، توقیف و مسدود کردن »کد 
ملی« فرد، از آن دست اقداماتی است که مگر در موارد استثنایی 

و خاص، واقعاً ضرورتی ندارد.
محسنی اژه ای بیان داشت: قرارهای منجر به بازداشت ما 
کماکان زیاد است؛ اینکه وثیقه سنگینی که متناسب با عنوان 
اتهامی نیست، برای یک متهم تعیین شود، هم از حیث شرعی 
و قانونی برای ما مسئولیت ایجاد می کند و هم تعداد زندانیان را 
افزایش می دهد. نباید یک متهم، مدت مدیدی را به سبب عجز 
از تودیع وثیقه در زندان بماند؛ در اینگونه موارد دست مقامات 
قضایی باز است و باید تدابیر لازم را جهت تعیین تکلیف متهم 
و پرونده اتخاذ نمایند؛ بخشنامه پذیرش اموال منقول به عنوان 
وثیقه نیز صادر شده است. همچنین باید در موعد صدور قرارهای 
کیفری، به گونه ای تمهید و تدبیر شــود که فرد بتواند در زمان 
مقتضــی، قرارِ صادره را تامین کند و به این ترتیب، در مواردی 

که ضرورتی ندارد، از رفتن متهم به زندان جلوگیری شود.
وضعیــت ما اکنــون درخصــوص ســاماندهی مقوله 
ممنوع الخروجی و اعمال محدودیت های مشابه، بهتر شده است؛ 
بار دیگر تاکید داریم که در اعِمال ممنوع الخروجی افراد باید کلیه 
شرایط و جوانب را بسنجیم و چنانچه فردی را ممنوع الخروج 
کردیم، مراتب را به اطلاع او برسانیم تا او تازه در فرودگاه و احیاناً 
همراه خانواده، متوجه ممنوع الخروجی خود نشود؛ رعایت این 
قضیه در قبال اکثر افراد و موارد لازم است، مگر موارد استثنایی. 
همچنین در زمانی که ضرورت ها رفع شد، باید ممنوع الخروجی 

فرد را ملغی کنیم و مراتب را به اطلاع او برسانیم.
رئیس قوه قضاییه تصریح کرد: در موارد و پرونده هایی که 
فرد علاوه بر حبس، محکوم به رد مال نیز می باشد، باید ارشادات 
لازم به او انجام شــود تا نســبت به رد مال خود در همان زمان 
حبــس، اهتمام ورزد و این امر را به آینده موکول نکند چرا که 
چنین وضعیتی، موجبات زیان دیدن خودِ فرد محکوم می شود.

دکتر نادر نوروزی شهردار کرمانشاه گفت: متأسفانه امروز دایره امر به معروف و نهی از منکر را را محدود به حجاب کرده اند که این امری اشتباه است چرا 
که دایره امر به معروف و نهی از بسیار گسترده تر از بحث حجاب است و این فریضه الهی که در قانون اساسی هم آمده باید در جامعه اسلامی رواج یابد.

همه رفتارهای ما در دایره امر به معروف و نهی از منکر قرار میگیرد رفتار ما در سیستم اداری، در خانواده و اجتماع همه در بحث امر به معروف و نهی از منکر 
قرار دارد چرا که یکی از ارکان سلامت در جامعه اسلامی وجود امر به معروف و نهی از منکر است، اصلی که متأسفانه در جامعه ما کمتر به آن توجه شده و باید 

برای گسترش آن همه تلاش کنیم و در این راستا امر به معروف و نهی از منکر را باید از خودمان آغاز کنیم و سپس به اطرافیان تعمیم دهیم.
یکی از بزرگترین وقایع تاریخ اسلام شهادت سیدالشهدا است که جز برای برقراری امر به معروف و نهی از منکر نبود و امام حسین )ع( جان خود را برای اجرای 
این فریضه الهی دادند و مطمئن باشید اگر این مهم در جامعه به خوبی انجام گیرد شاهد حجم عظیم پرونده در دستگاه قضایی و فروپاشی خانواده ها نخواهیم 

بود،ضمنا حجت الاسلام رسول کرمی دبیر ستاد امر به معروف و نهی از منکر و ستاد اقامه نماز شهرداری کرمانشاه گردید./روابط عمومی

امربهمعروفو
نهیازمنکرراباید
ازخودمانآغازکنیم

همه ما مسئولان قضائی باید توجه کنیم که عهده دار مسئولیتی خطیر و تکلیفی سنگین هستیم
آیین تکریم و معارفه 
معــاون اول قــوه قضائیه 
برگــزار شــد؛رئیس قوه 
قضائیــه گفــت: همه ما 
مسئولان قضائی باید توجه 
کنیم که عهده دار مسئولیتی 
خطیر و تکلیفی ســنگین 
هســتیم؛ لذا بایــد خیلی 
مراقبــت کنیــم و گاهی 
ناچاریم از یک امر مباح نیز 
اجتنــاب کنیم.به گزارش 
مرکز رســانه قوه قضائیه، 
حجت الاسلام والمسلمین 
غلامحسین محسنی اژه ای 
طــی ســخنانی در آیین 
تکریم و معارفه معاون اول 
قوه قضائیه اظهار داشــت: 
دکتر مصدق در طول بیش 
از 30 ســال خدمــت در 
بخش هــای مختلــف قوه 
قضائیه وســع خود را برای 
امــور محوله  پیشــرفت 

گذاشتند.
وی بــا اشــاره بــه 
ویژگی های شــخصیتی و 

مدیریتی معاون اول جدید 
دســتگاه قضا بیان داشت: 
حجت الاسلام والمسلمین 
خلیلی شخصیتی است که 
تمام مراحل و مراتب قضائی 
را طی کــرده و اهل تدبیر، 
نوآوری، تلاش، هماهنگی و 
مشــورت اســت،همه ما 
مسئولان قضائی باید توجه 
عهــده دار  کــه  کنیــم 
مسئولیتی خطیر و تکلیفی 
سنگین هســتیم؛ لذا باید 
خیلی مراقبــت کنیم و در 
انجــام تکالیــف، تــلاش 
مضاعف داشــته باشــیم؛ 
گاهی ناچاریــم از یک امر 

مباح نیز اجتناب کنیم.
رئیــس قــوه قضائیه 
خاطرنشان کرد: توقعات به 
حقی از ما مسئولان قضائی 
وجود دارد لذا باید با صبر و 
حوصله و بردباری در برابر 
موانع و مشکلات بایستیم و 
امور محوله را به نحو احسن 
به پیش ببریم. ما در سمت ها 

و مسئولیت های قضائی 
باید بیــش از دیگران به 
حُسن خلق توجه داشته 
باشیم و تمامی همکاران 
قضائی باید همواره تکریم 
ارباب رجوع و مراجعان را 
در زمره اولویت های خود 
قرار دهند. امروز بیش از 
اوقات دیگر به هماهنگی 
و همکاری نیازمندیم؛ در 
این راستا نباید از وجود 
اختلافات و بــه میدان 
آمدن افــکار و نظریات و 
ســلیقه های مختلــف 
هراسید؛ این هنر ماست 
که بــا شــنیدن اقوال 
مختلف، احَسن آن ها را 
انتخــاب کنیــم و بــا 
متخصصین و اهالی فن و 
انســان های خبــره در 

موضوعات مختلف مشورت 
کنیم. تاکید من به مسئولان 
قضائی آن است که در نحوه 
تعامل با بخش های مختلف 
قوه قضائیه بر اساس تبیین 

و اقناع عمل کنند؛ چرا که 
پیشبرد برخی از امور و رفع 
برخــی از مســائل صرفاً با 
دســتوری  رویکــرد 
امکان پذیر نیســت و باید 
پیوســت های تبیینــی و 

توجیهی نیز همراه دستور 
صادره باشد.

در پایان این مراسم، با 
حجت الاســلام  حضــور 
والمسلمین محسنی اژه ای 
رئیس قــوه قضائیه، آیین 

حجت الاســلام  تکریــم 
مصدق معــاون اول قبلی 
دســتگاه قضــا و معارفه 
حجت الاســلام خلیلــی 
معــاون اول جدید عدلیه 

برگزار شد.
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در عملیات تنبیهی »وعده صادق« 10 كشور در حوزه 

پدافندی به رژیم صهیونیستی كمک كردند 

ســردار رمضان شریف، سخنگو و مسئول روابط عمومی کل سپاه 
پاسداران انقلاب اسلامی، در آیین گرامیداشت هفته عقیدتی- سیاسی در 
سپاه و بسیج که در سالن هفتم تیر ستاد مرکزی قوه قضائیه برگزار شد، 

اظهار داشت:
45 سالی است که در کشور موضوع فلسطین به عنوان مسئله ای 
اصلی مطرح است و دومین راهپیمایی بزرگ ما در کشور نیز راهپیمایی روز 
قدس بوده اســت.نزدیک به 80 سال از اشغال فلسطین توسط اسرائیل 

می گذرد و آمریکا و اذنابش حامی این رژیم بوده و هستند.
وی عملیات طوفان الاقصی در سال گذشته، حمایت از فلسطین را 
قوت بخشید، افزود: این عملیات پرقدرت علیه رژیم صهیونیستی انجام شد 
که در گذشــته مدعی شده و بار ها اعلام کرده بود، قلعه ای امن در منطقه 
هستیم و اگر همه ارتش های کشور های عربی همزمان به ما حمله کنند، 

پیروز میدان خواهیم بود.
سردار شریف با اشاره به تبعات عملیات طوفان الاقصی برای رژیم 
صهیونیستی، گفت: با این عملیات، هیمنه رژیم صهیونیستی در حوزه 
عملیاتی، نظامی و دفاعی به هم ریخت، همچنین موج حمایت جهانی از 
فلسطینیان و انزجار از این رژیم رقم خورد.بعد از دفاع مقدس، لحظه ای برای 
توانمند شدن کشور تحت تدابیر رهبر انقلاب را از دست ندادیم. دفاع مقدس، 

تهدیدی بود که به فرصتی استثنایی تبدیل شد.
در عملیات تنبیهی »وعده صادق« 10 کشور در حوزه پدافندی به 
رژیم صهیونیستی کمک کردند و در پس این عملیات، پیروزی کشورمان 
بر سیستم پدافندی کشور های مطرحی رقم خورد، همان هایی که به حمایت 
رژیم صهیونیستی آمده بود. هیچ کشوری نمی خواست ما در این اتفاق موفق 
شویم اما خداوند خواست و این اتفاق و عملیات مبارک رقم بخورد و شاهد 
حمایت جانانه از مردم ایران بودیم. همه مردم از این اقدام ملی حمایت کردند 

و خداوند نیز برکت داد.
بعد از گذشت بیش از 50 سال، کشور شیعیان و اهل بیت )ع( سیلی 

محکمی به رژیم صهیونیستی زد که آن ها باورشان نمی شد.
با قاطعیت می گویم امروز به برکت دفاع مقدس، جانفشــانی های 
نیرو های مسلح و تدابیر رهبر معظم انقلاب، کشور امنی داریم از این لحاظ 
که هیچ کس جرات حمله به کشــورمان را ندارد،امروز دست ما پر است و 
دشمن هم این نکته را می داند، عملیات وعده صادق با سلاح های تولید داخل 
صورت گرفت، افزود: عملیات وعده صادق، رزمایش نبود بلکه صحنه عملیات 
واقعی بود.این عملیات نظامی، اقدامی غافلگیرکننده نبود و زمانی که اولین 

پهپاد پرتاب شد آن ها منتظر بودند.
عملیات وعده صادق بار  دیگر به شیعیان و ملت ایران ابهت و برتری 
بخشید و دل تمام شیعیان و آزادیخواهان دنیا را شاد کرد. امروز دست ما پر 
است و دشمن هم این نکته را می داند؛ خداوند را برای عظمتی که برای ملت 

ایران آفرید شاکریم./فارس

»وعده صادق« شکافی بزرگ بر پیکره 
اسرائیل وارد كرد

سردار محمد شیرازی، رئیس دفتر نظامی فرمانده معظم  کل قوا در همایش 
»یاد استاد« که در مجتمع فرهنگی سرچشمه برگزار شد، اظهار داشت: آیت الله مصباح 
یزدی شخصیتی شایسته و برجسته بود؛ به نحوی که در حوزه های دینی نظیر ندارد؛ 
علاوه  بر این خوشفکری، بلندنظری، آینده نگری، عمیق بودن در مسائل علمی و قوی 
بودن در مبانی را می توان از دیگر خصوصیات ایشان دانست. وی افزود: درخصوص 
استاد مصباح یزدی و مجاهدت هایی که از وی قابل ذکر است، می توان به کسب دانش، 
علم و معرفت و نیز پذیرش امر ولایت اشاره کرد؛ به همین دلیل مرکز تربیتی و آموزشی 
خاصی با رویکرد نو ایجاد کرد و برای اجرائی کردن فرمان ولی فقیه در جهاد تبیین 
وارد میدان شد و با جوانان حشر و نشر داشت.وی با بیان اینکه طرح ولایت استاد مصباح 
یزدی اثرات عمیقی در جوانان داشت، عنوان کرد: آیت الله مصباح یزدی در دوره های 
طرح ولایت شخصاً حضور پیدا می کردند و حضور این استاد برجسته بالاترین اثر را 
برای جوانان کشورمان داشت؛ بنابراین انسان باید ببیند در هر شرایطی تکلیفش چیست 
و چه کاری باید انجام دهد.سردار شیرازی افزود: فرمانده معظم کل قوا از سال ها قبل 
امر به ایجاد خودکفایی و تولید در نیرو های مسلح داشتند؛ زیرا قبل از پیروزی انقلاب 
اسلامی در ایران، تقریباً هیچ تولیدی در حوزه نظامی و دفاعی از خودمان نداشتیم؛ 
یعنی در حقیقت نگذاشتند که داشته باشیم و از سوی دیگر جوان های ما را بر این باور 
نگاه می داشتند که ما این توان خودکفایی و استعداد آن را نداریم و دیگران باید بسازند 
و تولید کنند تا ما استفاده کنیم؛ در واقع این فرهنگ غالب آن زمان بود.ولی پس از 
پیروزی انقلاب اســلامی و در دوره دفاع مقدس، چون به شدت محتاج یک سری 
تجهیزات بودیم که آن ها را در اختیار نداشتیم، به دنبال ساخت ملزومات مورد نیاز 
رفتیم و تولید کردیم؛ به شکلی که به واسطه همین خوداتکایی در طول این چند دهه 
به توانمندی دفاعی دست یافتیم که این توانمندی ها در بازدارندگی دفاعی کشور مؤثر 
هستند.یکی از موضوعاتی که در نیرو های مسلح دنبال می کنیم، آموزش مدیران در 
قالب مدرســه حکمرانی است؛ در این مدرســه دوره های کوتاه مدتی برای تربیت 
مسئولان برگزار می شود و طی آن مسئولان کشوری و لشکری برای آشنایی با مدیریت 
حکمرانی در دوره های پیش بینی شده حضور می یابند.سردار شیرازی با تأکید بر اینکه 
فرمانده معظم کل قوا از وضعیت موجود رضایت مطلق ندارند، اظهار کرد: اخیراً در 
سطح نیرو های مسلح حرکت خوبی برای معرفی دستاورد های دفاعی مانند آنچه در 
نمایشــگاه هوافضای سپاه وجود دارد، آغاز شــده است به نحوی که بعضاً علاوه  بر 
بازدیدکنندگان داخلی، برخی سیاسیون خارجی هم تقاضا دارند تا از نزدیک آنچه را 
که در این نمایشگاه قرار داده شده است، ببینند که می آیند و می بینند و وقتی لاشه 
پهپاد آمریکایی ساقط شده توسط پدافند هوائی کشورمان را می بینند، درخصوص 
توانمندی نیرو های مسلح کشورمان در زمینه پدافندی سؤالاتی را مطرح می کنند.وی 
همچنین به عملیات وعده صادق اشاره کرد و گفت: عملیات وعده صادق که بر اساس 
فرمایش فرمانده معظم کل قوا صورت گرفت، موجب آشکار شدن دست برتر ایران 
شد. این اقدام، مبارزه نظامی سخت با رژیم صهیونیستی بود؛ لذا به نظر می رسد بعد از 
ضربه نیرو های فلسطینی در عملیات طوفان الاقصی به ارتش رژیم صهیونیستی، اگر 
ترَکی بر پیکره این رژیم وارد شده بود، عملیات وعده صادق ضربه سنگین تری زد و 

شکافی بزرگ در بدنه آن ها ایجاد کرد./تسنیم
www.etebar.net
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سلامت و تغذیه4
 حسین فرشیدی ، معاون بهداشت وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی با اعلام اینکه مصرف نمک و شکر در ایران ۴ برابر استاندارد جهانی است؛ بر ضرورت کاهش هفته نامه اقتصادی ایران

مصرف آنها تأکید کرد.
وی در آیین آغاز به کار طرح سلامت شهر در بوستان لاله تهران، گفت: مصرف شکر در ایران سه و نیم برابر نرخ جهانی و مصرف نمک ما ۴ برابر جهان است که باید 
این روند اصلاح شود، فقط با یک اندیشه، ذهن و فکر مثبت می توانیم حال خوب بسازیم، داشتن تغذیه و فعالیت بدنی مناسب و مصرف انرژی ناشی از آن و دوری از 
استرس می تواند سلامت ما را تضمین کند، مردم  وزارت بهداشت را با دارو، درمان و بیمارستان می شناسند، ما در حوزه بهداشت به دنبال این هستیم که افراد سالم 
بیمار نشوند.البته برنامه هایی که می تواند ما را سالم نگه دارد اجرای آن سخت است، در یک  دهه گذشته و خصوصا در دوسال اخیر اقداماتی برای اصلاح مصرف قند 
و نمک شده با برنامه های فرهنگی انجام شده است، ترویج استفاده از نان کامل یعنی نان سبوس دار در دستور کار قرار دارد. این نان دیابت، سرطان و فشار خون را 

کاهش می دهد. اکنون هزار و ۸۰۰ نانوایی در کشور نان کامل طبخ می کنند و امیدواریم استفاده از این نان ترویج بیشتری پیدا کند./ وبدا

ایرانیها۴
برابر

استاندارد
جهانینمک
میخورند

اگر در طول خواب با مشکلاتی مانند تعریق شبانه، سردرد، 
تلاش زیاد برای به خواب رفتن و دندان قروچه مواجه هســتید 
به احتمال زیاد دچار بیماری ای هستید که تاکنون تشخیص داده 

نشده یا نسبت به درمان آن اقدام نکرده اید.
تعریق شبانه؛ نشانه سرطان؟

به گزارش روزنامه ســان، اگر نیمه شــب از خواب بیدار 
می شوید و عرق می کنید، این وضعیت می تواند نشانه ای از چیزی 
باشد که درون شما در حال اتفاق افتادن است. الکساندرا زاتارین، 
متخصص خــواب  در این باره می گویــد: عوامل زیادی مانند 
هورمون ها، داروها، اینکه در چه زمانی از ســال هستیم و سن و 

سال می توانند در ایجاد تعریق شبانه نقش داشته باشند. به گفته 
این متخصــص، اختلال در خواب اغلب باعث تعریق شــبانه 
می شــود. اما چه عوامل دیگری در تعریق شبانه نقش دارند؟ 
داروهایی که می توانند باعث تعریق شــبانه شــوند عبارتند از 
داروهای ضد افســردگی، داروهای دیابت، استروئیدها و حتی 
برخی از داروهای بدون نســخه ازجملــه ایبوپروفن. به علاوه، 
تغییرات هورمونی در زنان نیز می تواند باعث تعریق شــود. این 
می تواند در زمان قاعدگی، تخمک گذاری و یائسگی رخ دهد.اما 
تعریق شــبانه مداوم که باعث بیدار شدن شما در شب می شود 
می تواند ناشــی از عوامل بســیار خطرناک تری مانند برخی از 
سرطان ها ازجمله ســرطان کلیه و استخوان باشد. اگر تعریق 

شبانه باعث نگرانی شما می شود به پزشک خود مراجعه کنید.
دندان قروچه

الکســاندرا زاتارین در این باره می گوید: اگر به پشت )دراز 
کش با صورت به سمت بالا( بخوابید، ممکن است زبان شما عقب 
بیفتد و راه های هوایی شــما مسدود یا محدود و کیفیت خواب 

مختل شــود. این وضعیت منجر به ســاییدن دندان ها به هم 
می شود.شایع ترین دلایل دندان قروچه نیز استرس، اضطراب، 
سیگار کشیدن و مشکلات خواب مانند آپنه خواب )وضعیتی 
که باعث توقف یا کاهــش تنفس برای مدتی کوتاه اما با تعداد 

دفعات زیاد در طول خواب می شود( است.
سردرد

درحالی که کم آبی بدن و خوردن غذای زیاد می توانند از 
دلایل اصلی ایجاد سردرد باشند، الکساندرا زاتارین در این باره 
گفت که کمبود خواب با حرکت ســریع چشم با سردردهای 
دردناک تر همراه است. نویسندگان یک تحقیق دریافتند که 
کمبــود خواب پروتئین هایی را در بدن افزایش می دهد که به 
درد مزمن کمک می کنند.این پروتئین ها می توانند توانایی بدن 
برای مقاومت در برابر درد را کاهش دهند و سردردهای میگرنی 
را تحریک کنند. در طول خواب، بدن 4 مرحله مختلف   را طی 
می کند که یکی از آنها »آر ای ام« )REM( اســت. نه تنها در 
طول مرحلــه REM رویــا می بینیم، بلکه احساســات و 

آموخته های جدید از روز را نیز پردازش   و به طور بالقوه رشــد 
مغز را تجربه می کنیم.

افراد به طور متوســط 4 تا 6 دوره REM را در طول یک 
خواب عادی شبانه تجربه می کنند، زیرا بین چرخه های خواب 
سبک و عمیق حرکت می کنند. بنابراین کم خوابی به طور کلی 

باعث کاهش خواب REM می شود.
تقلا برای خوابیدن

الکساندرا زاتارین می گوید: بی خوابی و اختلالات خلقی 
ارتباط نزدیکی با هم دارند. بی خوابی اغلب نشــانه اختلالات 
خلقی مانند افســردگی و اضطراب است. اضطراب و استرس 
باعث افزایش بی قراری می شود و بدن شما را برانگیخته، بیدار 
و هوشیار نگه می دارد. ممکن است متوجه شوید که قلب تان 
سریع تر می تپد و تنفس تان سریع و سطحی و ذهن تان ناآرام 
است. بی قراری و تقلا برای خوابیدن همچنین می تواند خطر 
ابتلا به برخی اختلالات خلقــی را افزایش دهد و حتی به آن 

کمک کند. /آرش نهاوندی

بی خوابی نشانه چه بیماری هایی است؟

5 نشانه خطر که شما به بیماری جدی مبتلا هستید
داروســازی پنج نشــانه خطری را به اشتراک گذاشت که 

می توانند به این معنی باشند که شما بیماری جدی دارید.
داروسازی از مردم خواسته است که پنج علامت هشداردهنده 
را نادیده نگیرند که نشان می دهند ممکن است در خطر ابتلا به 
بیماری دیابت باشید و باید در انتخاب های رژیم غذایی تجدیدنظر 

کنید.
این داروســاز پنج علامت هشدار دهنده از مشکلات جدی 
سلامتی را برجسته کرده است زیرا موارد چاقی و پیش دیابت در 
جهان افزایش قابل توجهی را نشان می دهند؛ تعداد افراد دارای اضافه 
وزن در سراسر جهان به بیش از یک میلیارد نفر رسیده، درحالی که 
آمار پیش دیابت نیز سر به فلک کشیده است. این متخصص هشدار 
داد که این روند خیره کننده نشان می دهد که بسیاری از افراد باید 

برای داشتن زندگی سالم تر گام بردارند.
گراهام فیلیپس که حرفه اش داروسازی است بیش از سه دهه 
بر زندگی سالم به جای وابستگی های دارویی تاکید بیشتری کرده 
است. در واقع مخالفت او با وضعیت وابسته به دارو، در بسیاری از 
بیمارانش که مشــاهده کرد وزنشان افزایش می یابد و علی رغم 
درمان های دارویی در وضعیت نامناسبی باقی می مانند، او را در این 

مسیر سوق داده است.
برنامه وی از این ناامیدی متولد شد و از آن زمان به بعد، کمک 
بسیاری در کاهش وزن، معکوس کردن پیش دیابت و متوقف کردن 

دیابت نوع 2 در مسیر خود کرده است. روش وی با نظارت بر افزایش 
قند خون فردی کار می کند تا تغییرات لازم در سبک زندگی و رژیم 
غذایی را مشخص کند. این متخصص اکنون از مردم می خواهد که 
به پنج خطر که به خطر بالقوه دیابت و نیاز به انتخاب رژیم غذایی 

اصلاح شده اشاره می کنند، توجه کنند و شامل موارد ذیل است:
نسبت دور کمر به قد

گراهام توصیه کرد که اندازه گیری های شاخص توده بدن 
)BMI( را کنار بگذارید و بیشتر روی نسبت دور کمر به قد خود 
تمرکز کنید. وی بیان کرد: اگر دور کمر شما بیش از نصف قد شما 

باشد، ممکن است در خطر دیابت باشید.
اضافه وزن اما همیشه گرسنه

این متخصص گفت: زمانی که سطح انسولین خون بالا باشد، 
بدن شما به طور موثر ذخایر چربی را مسدود و دسترسی به آنها را 
دشوار می کند. این مورد می تواند منجر به وضعیتی شود که در آن 
افراد وزن بیشتری اضافه می کنند و در عین حال احساس گرسنگی 

بیشتری نسبت به قبل دارند.
برچسب های پوستی

بیماری های پوســتی مانند آکانتوز، لکه های پوستی تیره 
هستند و معمولا کسانی که پوست تیره تری دارند بیشتر به این 
وضعیت دچار می شــوند، حتی تگ های پوســتی نشان دهنده 
مشکلات متابولیک اساسی هستند. تگ های پوستی یا منگوله 

پوســتی، نوعی زائده 
پوســتی غیرمسری و 
محسوب  غیرسرطانی 
می شوند که به صورت 
منگوله از پوست آویزان 
می شوند. شــایان ذکر 
اســت کــه آکانتــوز 
نیگریکانــس، بیماری 
محسوب نمی شود و قابل 
سرایت به کسی نیست 
امــا می تواند نشــانه  
بیماری های خطرناکی 
مانند سرطان، دیابت یا 
اختــلالات هورمونی و 

چاقی باشند.
علائم سندرم 

متابولیک
علائمی مانند افزایش اندک فشار خون، افزایش سطح قند 
خــون، چربی اضافی بدن به خصوص در ناحیه کمر و ســطوح 
غیرطبیعی کلسترول را نباید نادیده گرفت. سندرم متابولیک خطر 
ابتلا به دیابت را افزایش می دهد و کاهش 10 ساله امید به زندگی 

را پیش بینی می کند.
عصبانیت در هنگام گرسنگی

طغیان گرسنگی ممکن است نشان دهنده سطح قند خونی 
باشد که ناشی از رژیم غذایی نامتعادل است و باعث می شود افراد 

احساس گرسنگی، خستگی و تحریک پذیری کنند.

سوءتغذیه بحرانی نیست 
ســرانه مصرف مواد غذایی ایرانی ها با وجود گرانی 
اقــلام غذایی تغییر چندانی نداشــته اما بخش عمده 

درآمدهایشان را به خود اختصاص داده است
نتایج اخیر یک پژوهش چندساله نشان می دهد که 
سرانه مصرف مواد غذایی ایرانی ها با وجود گرانی اقلام 
غذایی و شــرایط بد اقتصادی تغییر چندانی نداشته و 
آنها در وضعیت سوءتغذیه بحرانی قرار ندارند؛ اما بخش 
عمده درآمدهایشان به سمت تامین مواد غذایی رفته 
است.متخصصان تغذیه بر مصرف همه گروه های غذایی 
)کربوهیدرات، چربی ها، پروتئیــن، لبنیات، میوه ها و 
ســبزیجات( برای حفظ ســلامت بدن و جلوگیری از 
ابتلا به بیماری ها تأکید می کنند؛ محصولاتی که البته 
طی چند سال گذشــته روند افزایش قیمت داشته اند 
و به نوعی حضورشان در سفره ها کمتر شده است. این 
مسئله حواشی متعددی را هم رقم زده و اخبار متعددی 
از تبعات آن مطرح شده است؛ ازجمله اینکه ایرانی ها در 

مسیر گرسنگی قرار گرفته  و دچار سوءتغذیه شده اند.
به گفته جلال الدین میرزای رزاز، رئیس انجمن تغذیه 
ایران ، آنها هم فکر می کردند که بحث ســوءتغذیه در 
کشــور جدی است و به همین دلیل یک طرح ملی از 
سوی انستیتو تحقیقات تغذیه دراین باره در کشور کلید 
خورد که نتایج آن سوءتغذیه خانواده های ایرانی را رد 
می کند.دراین باره حتی تابستان سال گذشته سازمان 
جهانی خواربار و کشاورزی ملل متحد -فائو- از کاهش 
قابل توجه سوءتغذیه در ایران طی سال های 2021 تا 
2022 خبر داد و اعلام کرد: »طی این دوره 6.1درصد 
از جمعیت ایران با مشــکل سوءتغذیه مواجه بوده اند و 
این عدد در دوره قبل -2018 تا 2020- بالغ بر ۷درصد 

بوده است.« 

یــک ادعای عجیــب درباره ســوءتغذیه  نیمی از 
ایرانی ها

عجیب ترین ادعا درباره سوءتغذیه ایرانی ها تابستان 
سال گذشــته مطرح شد. مدیرکل ســابق مطالعات 
اجتماعی وزارت تعاون با بیان اینکه اوضاع ســوءتغذیه 
در کشــور بحرانی شــده، عنــوان کــرد: »5۷درصد 
ایرانی ها ســوءتغذیه دارند و کالری مــورد نیاز یعنی 
2100کیلوکالــری را دریافت نمی کنند. 14.5میلیون 
نفــر از این 5۷درصد هم کودکند و نزدیک 10میلیون 
نفر زیر 12سال«؛  ادعایی که نشان می داد فقر غذایی، 
ســلامت بیــش از نیمی از جمعیت کشــور را تهدید 
می کند و هم نظام ســلامت و هم آینده سازی کشور با 

مشکلات قابل توجهی روبه رو است.
البتــه ادعــای این مســئول همان زمان توســط 
کارشناسان حوزه ســلامت و متخصصان تعذیه مورد 
انتقاد گرفت و عنوان شــد کــه حتی میانگین جدول 
ســازمان بهداشت جهانی برای میزان کالری مورد نیاز 
گروه های ســنی مختلف، متفاوت است. به عنوان مثال 
درباره افراد زیر 10ســال دچار سوءتغذیه که به تأکید 
این مسئول سابق چیزی حدود 10میلیون نفر بودند، 
اگر پســر باشند 850 تا 1980کالری مورد نیاز است و 
اگر دختر باشند 1250 تا 1۷30کالری. به همین دلیل 
میانگین عجیب 2100کیلوکالری درباره این گروه سنی 

مصداق ندارد.
این در حالی است که وزارت بهداشت هم براساس 
جدولی که از سوی انستیتو تغذیه ایران تهیه شده بود، 
میانگین کالری و پروتئین مصرفی دهک های مختلف در 
سال9۷ را اعلام کرد. براساس این جدول، تنها 4دهک 
ابتدایی کالری کمتر از 2100دریافت کرده بودند؛ دهک 

اول 1635، دهک دوم 1841، دهک ســوم 1934و 
دهک چهارم 2005؛ بنابراین کالری دریافتی 3دهک 
تفاوت قابل توجهی با میانگین کالری مطرح شــده از 
سوی مدیرکل سابق مطالعات اجتماعی وزارت تعاون 
نداشته اســت. البته آمارهای رسمی وزارت بهداشت 
نشان می دهد که حدود 16درصد کودکان زیر 6سال 
در ایــران دچار ســوء تغذیه اند و 800هزار کودک در 
سنین رشد با کمبود انرژی و مواد پروتئینی و کمبود 
ریزمغذی ها روبه رویند. متولیان نظام سلامت همچنین 
از کمبود وزن 11درصد کــودکان در ایران و لاغری 

شدید حدود 5درصد از کودکان خبر می دهند.
سرانه مصرف تغییری نکرده است

ایرانی ها طی ســال های 2021 تــا 2022 بهبود 
12پله ای در رده بندی جهانی سوءتغذیه داشتند و در 

جایگاه90 قرار گرفتند؛ یعنی در مقایسه با 16۷کشور 
جهان از نظر ســوءتغذیه، ۷۷کشور جهان سوءتغذیه 
بیشتری نســبت به ایران داشــته اند.حالا پژوهش ها 
هم نشــان می دهند که ایرانی ها از نظر سوءتغذیه در 
وضعیت بحرانی قرار ندارند. رئیس انجمن تغذیه ایران 
»دراین باره یک پژوهش چندســاله از ســوی انستیتو 
تحقیقات تغذیه ایران آغاز شــد. نام این طرح »سرانه 
مصرف مواد غذایی در خانوار های ایرانی« بود و از 8هزار 
خانوار ایرانی یادآمد غذایی گرفته شــد. در طول این 
مطالعه سرانه مصرف تمام اجزای مواد غذایی در کشور 
به صورت پراکنده مورد اندازه گیری قرار گرفت. نتایجی 
که اخیرا به دست آمده نشان می دهند که سرانه مصرف 
نسبت به قبل از شرایط بد اقتصادی خیلی تغییر نکرده 

است که ایرانی ها را دچار سوءتغذیه بحرانی کند.«
هزینه های 50درصدی برای مواد غذایی

به گفتــه میــرزای رزاز، این مطالعه نشــان داد که 
خانوارهــای ایرانی بخش قابل توجهــی از درآمد خود 
را به تامین مواد غذایی اختصاص داده اند. او دراین باره 
عنوان می کند: »اگر در ســال های گذشته یک خانوار 
مجبور بــود 15 تا 20درصد از درآمد خود را به  خورد 
و خوراک اختصــاص دهد، اکنون این عــدد به 40تا 
50درصد رسیده است؛ اما مصرف سرانه چندان جابه جا 
نشده است، مگر درباره گوشت به صورت خاص، و شاید 

لبنیات.«
این متخصص تغذیه درباره ســرانه مصرف لبنیات 
در ایران توضیح می دهد که این شــاخص در کشور ما 
در مقایسه با کشــورهای توسعه یافته همیشه کم بوده 
و اکنون هــم همان وضعیــت را دارد؛ به همین دلیل 
نمی توان کاهش مصرف را خیلی به مســائل اقتصادی 

ربط داد.
حمایت های غذایی، ارجح است

رئیس انجمن تغذیــه ایران با تأکید بــر اینکه این 
آمارها در دهک ها و گروه های آســیب پذیر تفاوت هایی 
دارد، عنــوان می کند:  »این گروه هــا در یک یا 2دهک 
قرار دارند که در ســازمان های مردم نهــاد و ان جی اوها، 
ارگان هــای نیمه دولتی مثل کمیته امــداد و ارگان های 
دولتی مثل سازمان بهزیستی به عنوان مستمری بگیر ثبت 
شده اند. یکی از توصیه های همیشگی ما به دولت ها درباره 
این گروه های آســیب پذیر این بوده است که این گروه ها 
باید تحت حمایت های غذایی قرار داشــته باشند؛ یعنی 
به جای دریافت یارانه و کمک های نقدی، سبدهای مواد 
غذایی دریافت کنند تا دچار سوءتغذیه  که عامل بسیاری 
از بیماری هاســت، نشــوند.« میرزای رزاز تأکید می کند: 
»تحقیقات نشان داده است که پول نقد پرداختی به این 
خانوارها، به دلیل گرفتاری های زیادی که دارند، به مواد 
غذایی اختصاص پیدا نمی کند و صرف موارد و مســائل 

دیگر می شود.« /مریم سرخوش

تاكید وزارت بهداشت بر تولید نان كامل/
غنی سازی آرد با ویتامین D؛ امسال

دکتر احمد اسماعیل زاده ، مدیرکل دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت 
بهداشت درباره برنامه این وزارتخانه برای تولید نان کامل و اهمیت آن در 

پیشگیری از بیماری های غیرواگیر توضیح داد.
وی با اشاره به تاکید و اولویت وزارت بهداشت در تولید نان کامل، گفت: 
سال گذشته مقرر شد که تا پایان 1402 در حیطه فعالیت هر دانشگاه علوم 
پزشکی حداقل یک کارخانه تولید آرد کامل داشته باشیم که این موضوع 

برای امسال به سه کارخانه رسیده است.
هــدف ما از فرایند نان کامل، ســبوس گیری اندک از آرد اســت و 
پیشنهادمان نیز آن است که دو تا شش درصد سبوس گیری از آرد صورت 
گیرد تا در این فرایند فلزات ســنگین و آلودگی ها نیز گرفته شود، کمبود 
ویتامین های گروه B مشکل کشور نیست و کمبودی در این زمینه نداریم، 
هدف از اجرای برنامه نان کامل، تامین فیبر و منیزیوم اســت.برای امسال 
بازنگری در برنامه غنی سازی آرد با آهن و اسید فولیک و همچنین پایلوت 
غنی سازی آرد با ویتامین دی را نیز در دستور کار داریم.دکتر جعفر جندقی 
- رییس مرکز سلامت محیط و کار وزارت بهداشت گفت: مراکز طبخ نان از 
چهار جهت مورد بررسی قرار می گیرند؛ بهشت فردی که طبخ نان را انجام 
می دهد، بهداشت ساختمان، بهداشت تجهیزات مورد استفاده و بهداشت 

ماده غذایی خام.
وی در پاســخ به ســوالی درباره افزودن موادی نظیر سبوس و انواع 
سبزیجات و کنجد به نان توسط نانوایی ها و مباحث مرتبط با سلامت آن، 
گفت: لیستی از موادی که حین طبخ می توان به نان اضافه کرد تهیه شده و 
نانوایی ها مطابق با آن و بنا به درخواست مشتری می توانند عمل کنند و از 
جمله این مواد می توان به شیر، انواع روغن ها، شیره خرما و انگور، کنجد، سیاه 

دانه، زیره، دانه گشنیز و ... اشاره کرد./ ایسنا

خبـــر

بهار نارنج بخورید!

 بهار نارنج، شکوفه درخت نارنج است که در عطرسازی و ساختن 
اسانس، انواع نوشیدنی های فصلی، عرقیجات و …کاربرد بسیار دارد.
خواص گیاه دارویی بهارنارنج موجب ایجاد تفریح و تقویت در مزاج مغز 

و قلب است. عرق بهار نارنج اشتهاآور قوی ای است.
در تسکین ناراحتی  های سینه موثر است. خاصیت ضد نفخی 
دارد و به شما در رفع گازهای دستگاه گوارش کمک می کند.در ایام 
فصل بهار که شیوع امراض ویروسی مانند سرخک و آبله و سرخجه 
است، عرق بهار نارنج رقیق شده مثلاً یکی دو قاشق به ازای هر لیوان 

آب نوشیدنی، به کودکان داده شود.
پوست را مرطوب، نرم و شفاف می سازد.علاوه براین از عفونت های 
قارچی و باکتریایی محفاظت و چربی پوست را متعادل می کند به 

همین دلیل برای جلوگیری از بروز آکنه به کار می رود.
روغن بهارنارنج به دلیل داشتن خاصیت رایحه درمانی برای افراد 
مبتلا به افسردگی مزمن مفید اســت.این روغن با تقویت روحیه، 
احســاس ناراحتی، ناامیدی و پوچی را از شما دور و آرامش و شادی 

ایجاد می کند.
بر روی سیســتم عصبی مرکزی انســان تاثیری آرام بخش 
می گذارد و به همین دلیل درمانی فوق العاده برای بی خوابی، اضطراب 

و تسکین اعصاب است.
حکمای قدیم طب سنتی معمولاً از میوه نارنج و آب نارنج برای 
فرونشاندن حرارت اعضا استفاده می کردند. خصوصاً امراضی که از غلبه 
صفرا و خون بوده است.زیاد بوئیدن بهارنارنج سبب بی خوابی می شود، 
از این خاصیت می توان در مواقع نیاز به نخوابیدن استفاده کرد. /دکتر 

مهدی فهیمی 
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تاثیر استامینوفن بر قلب

استامینوفن، داروی بدون نسخه ای است که برای درمان 
دردهای خفیف تا متوسط و همچنین برای کاهش تب استفاده 
می شــود. مطالعات گذشته نشــان می دهد در افراد مبتلا به 
بیماری قلبی، اســتامینوفن بهترین درمان درد نسبت به انواع 
دیگر داروهای مســکن مانند آسپرین و ایبوپروفن است که به 
عنوان داروهای ضد التهابی غیر استروئیدی شناخته می شوند.

اما نتایج یک مطالعه جدید روی موش ها نشــان می دهد 
اســتامینوفن پروتئین ها را در بافــت قلب تغییر می دهد. این 
پیامدها به طور بالقوه می توانند مسیرهای بیوشیمیایی مورد 
نیــاز برای عملکردهایی مانند تولید انرژی و اســتفاده از آنتی 
اکســیدان را تحت تأثیر قرار دهند. برای این مطالعه، محققان 
متوجه از یک مدل موش برای بررسی اثرات استامینوفن بر بافت 
قلب اســتفاده کردند. به برخی از موش ها آب ساده و به برخی 
دیگر آب حاوی مقداری استامینوفن معادل 500 میلی گرم داده 
شــد. پس ازهفت روز،محققــان تغییرات قابــل توجهی در 
پروتئین های بافت قلب موش هایی که اســتامینوفن دریافت 
کردند، شــدند. محقق ارشــد این مطالعه ودانشجوی دکترا 
دردانشــگاه کالیفرنیا گفت:» اســتامینوفن،زمانی که در این 
غلظت ها استفاده شود، بر بافت های فراتر از کبد تأثیر می گذارد.«  

الفت بخش: تغییر سبک زندگی خانواده ها فاکتورهای ابتلا به 
سرطان را تشدید کرده، درحالی که نیمی از آنها قابل پیشگیری هستند

اجرای طرح کهربا از سوی بانک مرکزی، امکان تراکنش های 
خرید با اســتفاده از نسخه الکترونیکی و ایمن کارت های بانکی در 
گوشی های هوشمند به جای کارت های فیزیکی روی دستگاه های 
پایانه فروشگاهی را برای ما فراهم می کند. به این ترتیب ما از همراه 
داشتن کارت های بانکی هنگام خرید و انجام هرگونه معامله که نیاز به 
ارتباط دوطرفه کارت بانکی و دستگاه پوز دارد، بی نیاز می شویم. طرح 
کهربا نیز برای تنوع بخشــی به ابزارهای پرداخت و به روزرســانی 
ظرفیت های شبکه پرداخت کشور، در حال حاضر فقط با کارت های 

6بانک در دستور کار قرار گرفته است.
NFC چیست؟

ارتباطات میدان نزدیک )NFC( مجموعه ای از پروتکل های 
ارتباطی اســت که ارتباط بین 2 دستگاه الکترونیکی را در فاصله 

5سانتی متری یا کمتر امکان پذیر می کند. این فناوری در واقع یک 
اتصال با ســرعت کم ایجاد می کند. مانند سایر فناوری های کارت 
مجاورتــی، NFC مبتنــی بــر جفت القایی بین 2 ســیم پیچ 
الکترومغناطیسی موجود در یک دستگاه دارای NFC مانند تلفن 
هوشمند است. ارتباط میدان نزدیک به تعریف و ارتقای فناوری کمک 
کرده است و اســتانداردهایی را برای تأیید انطباق دستگاه تنظیم 

می کند.
راحتی امور با یک تراشه

اکثر تلفن های هوشمند و تعدادی از لپ تاپ های جدید، تراشه 
NFC دارند. پیش از این بیشتر گوشی های مبتنی بر سیستم عامل 

اندروید، مجهز به این سیستم بودند، اما اخیرا گوشی های موبایل آیفون 
نیز به این تراشــه مجهز شده اند. وقتی یکی از دستگاه ها متصل به 
اینترنت باشد، دیگری می تواند داده ها را با سرویس های آنلاین مبادله 

کند.
5سانتی متر

برای استفاده از NFC کافی است گوشی هوشمند را حداکثر در 
5سانتی متری برچسب NFC یا دستگاه های NFC خوان نگه دارید تا 
ارتباط برقرار شود. زمانی که ارتباط برقرار شد، اطلاعات رمزگذاری شده در 
عــرض چند ثانیه بین دو طرف ردوبدل می شــود تا فعالیت هایی مثل 

پرداخت، اسکن و غیره انجام شود.

اطلاع از قابلیت گوشی
اگر نمی دانید که گوشی شما مجهز به این قابلیت است یا نه، کافی 
است با مراجعه به تنظیمات آن و جست وجوی کلمه NFC از این موضوع 
مطلع شوید. در گوشی های اندرویدی مجهز به این فناوری آیکون آن در 
 NFC پنل نوتیفیکیشن ها نیز دیده می شود. حتی اگر گوشی خود را به یک
خوان نزدیک کنید نیز می تواند از وجود این قابلیت مطمئن شود. هرچند 
روی برخی دستگاه های مجهز به این چیپ، لوگوی آن درج شده است. اما 
اگر گوشی هوشمند شما مجهز به این فناوری نبود، جای نگرانی نیست. 
کافی است یک سیم کارت دارای تراشه NFC تهیه کنید تا به آن مجهز 

شوید.
امنیت بالا

از آنجا  که اطلاعات با فناوری NFC به شکل رمزگذاری شده رد و 
بدل می شــود، امنیت بالایی هم دارد و به همین دلیل آن را به یک روش 
مطمئن برای پرداخت موبایلی و الکترونیکی تبدیل کرده است/ زهرا خلجی

سبک زندگی؛ عامل اصلی سرطان

یکشنبه شانزدهم اردیبهشت ماه 1403، شماره 407-497



ششمین نمایشگاه توانمندی های صادراتی جمهوری اسلامی ایران، 
کار خود را با حضور رئیس جمهور کشورمان آغاز کرد. این نمایشگاه میزبان 
 198 مقام سیاسی و بیش از 2 هزار بازرگان، سرمایه گذار و تاجر خارجی از 
حدود 100 کشور جهان است. نمایشگاه ایران اکسپو 1403 در حالی مورد 
استقبال وسیع و بی نظیر مقامات،  تجار و بازرگانان خارجی قرار گرفته که 
ایران مورد شدیدترین تحریم هاست و کشورهای متخاصم به دنبال آن 

هستند که اقتصاد ایران روز به روز ضعیف تر شود.
در این نمایشــگاه مهم و استراتژیک ، محصولات و دستاوردها در 
حوزه های مختلف صنعتی و کشاورزی در هفت گروه کالایی از جمله صنعت 
خودرو و قطعه سازی، صنایع غذایی، کشاورزی و شیلات، صنعت، فرش و 
صنایع دســتی و گردشگری، دارو، تجهیزات پزشــکی، آزمایشگاهی، 
محصولات شیمیایی، آرایشی و بهداشتی، صنعت ساختمان و خدمات 
فنی-مهندسی و پتروشیمی عرضه ، این نمایشگاه فرصتی را فراهم کرد تا 
تولیدکنندگان داخلی محصولات و دستاوردهای خود را به نمایش بگذارند 
و به سایر کشورها ثابت کنند که ایران با وجود ظالمانه ترین تحریم ها به 
موفقیت های چشمگیری دست یافته است.مبحث دیگری که این نمایشگاه 
دنبال می کند و قابل رؤیت بود، فاصله گرفتن اقتصاد کشور از درآمدهای 
نفتی است. در حالی که دولت های گذشته سعی داشتند با افزایش فروش 
نفت، به درآمد برسند، دولت سیزدهم با امیدآفرینی، مذاکره با کشورهای 
مختلف، بسترسازی برای فعالیت واحدهای تولیدی و صنعتی به دنبال آن 
اســت که اقتصاد ایران از تک محصولی بودن خارج و به سمت صادرات 

غیرنفتی و فعال سازی ظرفیت خدمات فنی و مهندسی برود.
در نمایشگاه ایران اکسپو 1403، فرصت بکری فراهم شده است تا 
مدیران شرکت ها و بازرگانان مطرح داخلی و کشورهای مختلف دنیا، ضمن 
برقراری تعاملات تجاری، برای توســعه روابــط مذاکره کنند. به اعتقاد 
کارشناسان این نمایشــگاه فرصت بی نظیری فراهم آورده است تا تجار 
کشورها در کنار یکدیگر قرار گیرند و برای توسعه صادرات غیرنفتی، مذاکره 

داشته باشند.
به گزارش اعتبار، از زمانی که آیت ا... ســید ابراهیم رئیسی،  رئیس 
جمهور منتخب کشورمان شد، مذاکره با کشورهای مختلف با هدف توسعه 
روابط اقتصادی آغاز شد و البته تأکید بر این بوده و هست که بخش خصوصی 
محور فعالیت ها قرار گیرد و دولت تنها سیاستگذار باشد. حتی در سفر اخیر 
رئیس جمهور کشورمان به کشورهای پاکستان و سریلانکا، گفت و گوهایی 
صورت گرفت تا فضای فعالیت برای بخش خصوصی بیش از گذشته فراهم 

شود.
با آغاز به کار دولت سیزدهم، رویکردهای تجاری کشور تغییر کرد و 
سیاستگذاران در تمام مذاکرات و گفت و گوها برخلاف دولت های گذشته 
به دنبال تسهیلگری حضور تجار ایرانی در کشورهای مختلف بودند. حال 
قرار است مسیر تجاری ایران تغییر کند. آنطور که وزیر صنعت،  معدن و 
تجارت عنوان کرده »ایران از کشورهایی کالا خریداری می کند که از ما کالا 

بخرند و این مسأله مهمی است که باید محقق شود.«
کشورهای آفریقایی و اسلامی در اولویت توسعه روابط

در مراسم افتتاح پرُ رونق ترین نمایشگاه ایران اکسپو، عباس علی 
آبادی، وزیر صنعت، معدن و تجارت مهم ترین هدف برگزاری نمایشگاه ایران 
اکسپو را توسعه روابط تجاری با کشورها؛گفت: حجم تجارت خارجی ایران 
شامل صادرات غیرنفتی، صادرات نفت و واردات بالغ بر 153 میلیارد دلار 

بوده است که نزدیک به 50 میلیارد دلار از این رقم مربوط به صادرات غیر 
نفتی است. کشورهای آفریقایی، کشورهای اسلامی و دوست در اولویت 
توسعه روابط و همکاری اقتصاد با جمهوری اسلامی ایران هستند،  ضمن 
اینکه عضو ناظر تجارت جهانی هستیم و با حضور در پیمان های منطقه ای 
و بین المللی تعامل سازنده ای با کشورها داریم،در سازمان همکاری اکو با 9 
کشور همسایه و منطقه همکاری داریم و موافقتنامه های تجاری در حال 
پیگیری است. با هشت کشور اسلامی در حال توسعه، موافقتنامه تجارت 
ترجیحی امضا کردیم که در حال اجراست؛ در این میان در سازمان همکاری 
اســلامی با کشــورهای عضو موافقتنامه تجارت ترجیحی داشته ایم و 
همکاری های تجاری را برنامه ریزی و اجرا می کنیم.با کشورهای اتحادیه 
اقتصادی اوراســیا، موافقتنامه تجارت آزاد و با تعدادی دیگر از کشورها 
موافقتنامه تجارت ترجیحی به امضا رسیده و با برخی دیگر از کشورها در 
حال مذاکره هستیم، ما آماده همکاری هستیم و دست همکاری اقتصادی 

با کشورها و ملت های جهان را می فشاریم.
توسعه روابط تجاری با شرکت کنندگان اکسپو

تلاش می کنیم این نمایشگاه بتواند با ارائه توانمندی ها و شناسایی 
نیازمندی های طرفین گام جدی را در توسعه اقتصادی بردارد.مهم ترین 
هدف این نمایشگاه توسعه روابط تجاری با کشورهای شرکت کننده است. 
ایران در حوزه تجارت مزایای نسبی بسیاری دارد که می تواند تسهیلگر 
بســیاری از تعاملات در سطوح مختلف راهبردی باشد،برگزاری چنین 
نمایشگاه هایی زمینه  همکاری ها را تسهیل می کند. چهره واقعی بخشی از 
توانمندی های ایران در این نمایشگاه ها معرفی و زمینه برای همکاری های 

اقتصادی فراهم می شود.
خیزش بازرگانان و تجار دنیا

وزیر صمت، با اشاره به حضور بازرگانان و تجار در ایران گفت: توجه 
به جایگاه ایران در کنار ظرفیت معدنی، کشاورزی و صنعتی فرصت های 
زیادی را فراهم می کند در این راستا رویکرد اصلی برنامه های وزارت صمت 
مبتنی بر تعاملات در عرصه بین الملل و کسب و کار دانش بنیان است.برنامه 
ما در مرحله اول جهت دهی توسعه اقتصادی بر پایه رشد اقتصادی پایدار با 

تعاملات بین المللی با محصولات فناورانه است، دوم توسعه زیرساخت های 
تجاری و افزایش سهم کشور از تجارت بین المللی و دیپلماسی اقتصادی 

است.
تمرکز بر دیپلماسی اقتصادی

علی آبادی با بیان اینکه اولویت دادن به دیپلماسی اقتصادی با هدف 
ورود به بازارهای جهانی و فناوری است گفت: تعامل سازنده با کشورهای 
منطقه در انتقال فناوری و صنعت مهم ترین اقدام است، فعال سازی میزهای 
کالایی کشور و استانی با هدف شناسایی ظرفیت صادرات به کشورهای 
هدف با همکاری وزارت امور خارجه و بهره مندی حداکثری از روابط سیاسی 
در ایجاد بازارهای جدید و حوزه تأمین است.افزایش کارایی و فعال کردن 
رایزنان بازرگانی در حرکت رقبای ایران، ارائه اطلاعات کامل به بازرگانان 
ایرانی و تنوع بخشی به تجارت با کمک ارزهای محلی، توسعه بازارهای مرزی 
جهت افزایش صادرات و منابع خارج از کشور، بهره گیری از ظرفیت اتاق های 
بازرگانی با سایر کشورها و بخش خصوصی در روابط خارجی و گسترش 

بازارهای صادراتی از مهم ترین اقدامات است.
ما آماده تعامل هستیم. ما دست همکاری اقتصادی با کشورهای جهان 
را می فشاریم و برای تسهیل تجارت ایران با جهان تلاش می کنیم. امید 
می رود این نمایشگاه بتواند با ارائه شفاف توانمندی های صادراتی ایران و 
شناخت نیازمندی های طرف های دیگر گامی جدی در جهت توسعه روابط 

تجاری بردارد.
توسعه خطوط کشتیرانی به غرب و جنوب آفریقا

وزیر صمت بر افزایش تعداد مراکز تجاری از 10 مرکز به حداقل 15 
مرکز و افزایش تعداد رایزنان به 12 رایزن تاکید کرد و از توســعه خطوط 
کشتیرانی به غرب و جنوب آفریقا خبر داد. عباس علی آبادی در دومین 
اجلاس ایران و آفریقا گفت: دبیرخانه دائمی اجلاس همکاری های اقتصادی 
ایران و آفریقا در این وزارتخانه و پیگیری مسائل مهم در جهت توسعه روابط 
برد برد با کشورهای آفریقایی ایجاد می شود. این دبیرخانه دائمی گام مهمی 
است تا مسیر توسعه همکاری های تجاری و اقتصادی بین ایران و آفریقا 

هموار شود./شاتا
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هفته نامه اقتصادی ایران

تیم ملی فوتسال ایران که با صعود به نیمه نهایی هفدهمین دوره جام ملت های آسیا صعودش به جام جهانی را قطعی کرده بود، در دیدار فینال این مسابقات تایلند را 
شکست داد و برای سیزدهمین بار قهرمان شد.تیم های ملی فوتسال ایران و تایلند در دیدار نهایی مسابقات جام ملت های ۲۰۲۴ آسیا به مصاف هم رفتند که این دیدار 
با برتری ۴ بر یک به سود ایران به پایان رسید تا ایران برای بار سیزدهم بر بام قاره آسیا بایستد. گل های تیم ملی ایران در این دیدار را مهدی کریمی و سعید احمدعباسی، 
علی اصغر حسن زاده و باقر محمدی به ثمر رساندند؛ ترکیب تیم ملی؛ شاگردان وحید شمسایی در این بازی با ترکیب اولیه باقر محمدی، محمدحسین درخشانی، 
مهدی کریمی، بهروز عظیمی و سالار آقاپور به میدان رفتند. سعید مؤمنی، علی خلیل وند، سعید احمد عباسی، علیرضا رفیعی پور، محمدرضا سنگ سفیدی، اصغر حسن 

زاده ، مسلم اولادقباد، علی اکرمی و مسعود یوسف هم دیگر نفرات ایران روی نیمکت بودند.
این بازی در سالن بانکوک آرنا تایلند برگزار شد و تماشاگران پرتعداد میزبان به تشویق تیم ملی خود پرداختند. ضمن این که کیومرث هاشمی وزیر ورزش و جوانان و 

مهدی تاج رئیس فدراسیون فوتبال در این دیدار در سالن حضور داشتند و از نزدیک بازی را تماشا کردند./ مهر 

تیمملیفوتسال
ایرانبرای

سیزدهمینبار
قهرمانآسیاشد

آمادگی ایران برای تامین انرژی پایدار 
منطقه با وجود تحریم های ظالمانه

رئیس سازمان برنامه و بودجه در دیدار با معاون دبیرکل سازمان ملل متحد، 
گفت: ایران بــا وجود تحریم های ظالمانه، آمادگی تامین انرژی پایدار مورد نیاز 
کشورهای منطقه از جمله کشورهای ترکیه، پاکستان و هند و همچنین گاز مورد 
نیاز کشورهای اروپایی را دارد.به گزارش سازمان برنامه و بودجه، »داود منظور« 
معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان برنامه و بودجه کشورمان در دومین روز حضور 
خود در بانکوک برای شرکت در هشتادمین جلسه سالیانه اسکاپ، با »آلیس جابانا«، 
معاون دبیرکل سازمان ملل متحد و مدیر اجرایی اسکاپ، دیدار و گفتگو کرد.منظور 
در این دیدار که در محل کمیسیون اقتصادی و اجتماعی سازمان ملل متحد برای 
آسیا و اقیانوسیه )اسکاپ( در بانکوک برگزار شد، با تأکید بر لزوم گسترش همکاری ها 
و نقش نهادهای توسعه ای مانند اسکاپ در ارتقای توسعه کشورها، گفت: استفاده 
از ظرفیت نهادهای وابسته به سازمان ملل در راستای توسعه همکاری های منطقه 

ای، تکمیل کریدورها و مقابله با خشکسالی، حائز اهمیت است.
وی با بیان اینکه نیاز به گسترش همکاری های منطقه ای در سطوح مختلف 
وجود دارد، گفت: جمهوری اسلامی ایران با وجود تحریم های ظالمانه، آمادگی 
تأمین انرژی پایدار مورد نیاز کشورهای منطقه از جمله کشورهای ترکیه، پاکستان 

و هند و همچنین گاز مورد نیاز کشورهای اروپایی را دارد.
ضرورت افزایش نقش اقتصاد دیجیتال

وی با حائز اهمیت خواندن موضوع نشست امسال اجلاس اسکاپ، بر ضرورت 
افزایش نقش اقتصاد دیجیتال در آینده اقتصاد جهان تأکید کرد و افزود: جمهوری 
اسلامی ایران ضمن علاقه مندی به استفاده از تمامی ظرفیت های سازمان ملل در 
مسیر توسعه پایدار، آمادگی دارد در حوزه دیجیتال سازی هم همکاری داشته باشد.
او با اشاره به مسئله محور بودن برنامه هفتم توسعه، گفت: در تأمین منابع مالی مورد 

نیاز برای رشد اقتصادی، به استفاده از منابع بین المللی هم توجه داریم.
وی نقش جمهوری اسلامی ایران در پشتیبانی از فعالیت های مرکز سازمان 
ملل متحد برای توسعه مدیریت اطلاعات بلایا در آسیا و اقیانوسیه )اپدیم( به عنوان 
یکی از مؤسسات منطقه ای زیرمجموعه اسکاپ مستقر در تهران مستقر را اساسی 
دانست و گفت: ما ضمن استفاده از همه ظرفیت های اپدیم، تجربیات موفقی در 

کاهش بلایا داریم که می توانیم آنها را با سایر کشورها به اشتراک بگذاریم.
 آمادگی همکاری در زمینه 

مدیریت منابع آب با سازمان ملل متحد
از جمله تجربیات موفق کشورمان، تجارب حاصل شده در مهار و مدیریت 
منابع آب و شیرین ســازی آب اســت که با توجه به تأثیر تغییرات اقلیم بر بروز 
خشکسالی های پیاپی و کاهش منابع آب، همکاری مشترک به ویژه با کشورهای 
همسایه، اهمیت دوچندان دارد.وی با اشاره به کمبود منابع آب به عنوان یکی از 
چالش های مهم در سطح جهان، گفت: ما آماده همکاری در زمینه مدیریت منابع 
آب با سازمان ملل متحد هستیم.وی با بیان اینکه خوشحال می شویم در منطقه به 
کشورهای مختلف به ویژه کشورهای محصور در خشکی در جهت حمل کالا کمک 
کنیم، بیان کرد: اسکاپ می تواند نقش بیشتری را در این زمینه بازی کند و جمهوری 
اسلامی ایران نیز آمادگی دارد با تشکیل گروه کاری مشترک با کشورهای منطقه 

تحت مدیریت اسکاپ، نقش خود را در این زمینه ایفا کند.
منظور با تأکید ضرورت افزایش نقش اقتصاد دیجیتال در اقتصاد کشورها و 
همکاری با اسکاپ در حوزه اقتصاد دیجیتال، علاقه مندی جمهوری اسلامی ایران 

برای همکاری بیشتر با اسکاپ و کمیته های مربوطه را اعلام کرد.

خبرخبر
تشکیل ستاد توسعه استان های زاگرس نشین 

گامی مهم برای تقویت اقتصاد این حوزه است

معــاون وزیر صمت و مدیرعامل ســازمان صنایع کوچک و 
شــهرک های صنعتی با اشاره به دستور رییس جمهور در 25 آبان  
پارســال در دور دوم سفر خود به چهارمحال و بختیاری مبنی بر 
تشکیل ستاد توسعه استان های زاگرس نشین، گفت: تشکیل این 
ســتاد گام مهمی برای تقویت زیرساخت های اقتصادی و توسعه 

فعالیت ها در این استان ها است.
فرشاد مقیمی در حاشیه بازدید از غرفه چهارمحال و بختیاری 
در نمایشگاه ایران اکســپو 2024 افزود: ایجاد توازن در مجموعه 
فعالیت ها و سیاســت گذاری ها در اســتان های مختلف از جمله 
الزاماتی است که باید مورد توجه قرار گیرد و ستاد توسعه استان های 

زاگرس نشین فرصت مهم برای تحقق این الزام به شمار می رود.
وی در خصوص نقش سازمان صنایع کوچک در زنجیره های 
ارزش راهبردی کشور اظهار داشت: یکی از مدل های توسعه فعالیت 
صنعتــی در صنایــع خُرد، کوچک و متوســط از گذشــته جزو 
ماموریت های این سازمان است و تاکنون دستاوردهای خوب و قابل 

توجهی به دنبال داشته است.
مدیرعامل ســازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی 
گفت: بخش قابل توجهی از زنجیره های ارزش که امروز در نمایشگاه 
توانمندی های صادراتی ایران اکســپو 2024 قابل رویت است به 
توانمندی ها و ظرفیت سازی هایی که این سازمان و شرکت استانی 

در کشور فراهم کرده برمی گردد.
مقیمی با بیان اینکه تشکیل زنجیره ارزش به عنوان یکی از 
مدل های اقتصادی نه تنها در ایران بلکه در دنیا شناخته می شود، 
افزود: با توجه به شــرایطی که کشــور در آن قرار دارد توسعه این 
ظرفیت و زنجیره ها از جمله برنامه های مهم سازمان صنایع کوچک 

به شمار می رود.
با توجه به ضرورت و کاربرد مهم زنجیره های ارزش مدل های 

دیگری نیز برای این فعالیت ها پیش بینی شده است.
مقیمی با اشاره به سپردن موضوع راهبردی توسعه خوشه های 
صنعتی در برنامه هفتم به ســازمان صنایع کوچک افزود: در این 
ارتباط راهبری زیرســاخت ها و چارچوب های مورد نیاز در تمام 
فعالیت های اقتصادی کشور به سازمان صنایع کوچک سپرده شده 

است.
هم اکنون در حوزه توسعه فعالیت ها و برنامه ها حدود 505 
خوشه صنعتی در کشور شناسایی شــده که حدود مراحل 130 

خوشه نهایی شده است.
به گفته مقیمی، اگر چه کار برخی از این خوشه های صنعتی 
به پایان رسیده اما برای اینکه این خوشه ها رهاسازی نشود و همواره 
مورد توجه و رصد قرار گیرند نیاز به فعالیت های دیگری است که 
این کار با کمک سایر دستگاه ها و با استفاده از ظرفیت های موجود 

در حال انجام است.
توسعه فعالیت ها در حوزه زنجیره ارزش و خوشه های صنعتی 
یکی از موفقیت های خوب شکل گرفته در کشور به شمار می رود 
که در آینده نزدیک منجر به توسعه فعالیت های اقتصادی می شود.
البته در کنار خوشه های صنعتی؛ خوشه های کسب و کار نیز 
در سازمان صنایع کوچک مورد توجه قرار دارد که برخی از فعالیت ها 
و خدمــات در حوزه کســب و کار و نیازمندی های حوزه تولید را 

پیشتیبانی می کند.
به هم وصل کردن کسب و کارها و زنجیره های ارزش ضمن 
شناسایی نیازمندی ها می تواند توفیقات صنعتی و ارزش آفرین را 

در کشور تقویت کند.
وی با تاکید براینکه برقراری ارتباط بین کســب و کارها و 
زنجیره ها با دستورالعمل امکان پذیر نیست ، گفت: این کار در 
قالب یک بن سازه الکترونیکی که اطلاعات خوشه ها در آن وارد 

و به زودی رونمایی می شود در حال انجام است.
به گفته مقیمی، با توجه بــه توانمندی بخش خصوصی 
تلاش می شود همرسانی در کسب و کارها ایجاد شود و به هیچ 
عنوان در جایی که توانمندی بخش خصوصی وجود دارد ورود 

نخواهیم کرد./روابط عمومی 

مدیر عامل بانک ملی ایران در مراسم تقدیر و 
معارفه مدیر عامل شــرکت سرمایه گذاری گروه 
توســعه ملی گفت: بخش مهمی از شرکت های 
زیرمجموعه بانک ملی ایران در سال 1402 سودآور 

شده اند.
ابوالفضل نجارزاده در این مراسم با اشاره به 
منویات مقام معظم رهبری درباره خروج بانک ها از 
بنگاهداری و سیاست دولت در راستای اجرای قانون 
رفع موانع تولید رقابت پذیــر، گفت: تلاش های 
فراوانی در گروه توسعه ملی و شرکت آینده پویا در 

راستای واگذاری ها صورت گرفته است.
وی ضمن تقدیر از خدمات حسین مدرس 
خیابانی مدیر عامل پیشین شرکت سرمایه گذاری 
گروه توســعه ملی تأکید کــرد: در حال حاضر با 
تلاش هــای صــورت گرفته، بخــش مهمی از 
شرکت های زیر مجموعه بانک سودآور هستند و 

این روند باید امسال نیز با قدرت ادامه پیدا کند.
او با تأکید بر توانمندی و تجارب علی نبوی 
مدیر عامل جدید شــرکت سرمایه گذاری گروه 
توسعه ملی، بیان کرد: هدف بانک ملی ایران این 
است که امســال در مجموع شــرکت های زیر 
مجموعه 50 همت واگذاری انجام گیرد. بنابراین 
همه ارکان بانک و شرکت ها باید برای تحقق این 

هدف تلاش کنند.
نجارزاده ضمن تأکید بر تداوم شفاف سازی 

در شرکت های زیرمجموعه گفت: سال گذشته 
بخش مهمی از پرونده های باز گروه توسعه ملی به 
نتیجه رسید و باید تلاش شود تا امسال هم باقیمانده 
ایــن پرونده ها منتج به نتیجه شــوند،واگذاری 
شرکت های زیر مجموعه باید با قیمت واقعی صورت 
گیرد. بانک ملی ایران هر حمایتی که ضروری باشد، 
از شرکت های زیر مجموعه به عمل می آورد و پس 
از سوددهی آن ها و فراهم شدن شرایط لازم برای 

واگذاری در این رابطه اقدام خواهد کرد.
وی با تأکید بر انضباط مالی در شرکت ها و 
جانشین پروری در گروه توسعه ملی گفت: مقام 
معظم رهبری امســال را با نــام »جهش تولید با 
مشارکت مردم« نامگذاری کرده اند. این موضوع 
بیانگر راهبرد مهمی ست که بانک ملی ایران باید به 
عنوان بازوی اجرایی دولت در نظام بانکی برای تحقق 
آن بکوشد. در این رابطه ضروری ست تا گروه توسعه 
ملی با برنامه ای مدون اقداماتی انجام دهد که علاوه 
بر تحقق شعار سال در این بخش، باری از دوش مردم 

و اقتصاد کشور برداشته شود.
عباس شفیعی، رئیس هیأت مدیره بانک ملی 
ایران در این مراسم ضمن تقدیر از حسین مدرس 
خیابانی مدیر عامل پیشین شرکت سرمایه گذاری 
گروه توسعه ملی و تأکید بر توانمندی های علی نبوی 
مدیر عامل جدید این شرکت گفت: بانک ملی ایران 
در راستای اجرای سیاست های دولت سیزدهم، 

حمایت از شرکت های زیر مجموعه را با هدف رشد 
و سوددهی آن ها ادامه می دهد و پس از به قیمت 
رسیدن این شرکت ها و حصول شرایط مطمئن، 
نســبت به واگذاری آن ها اقدام خواهد کرد،سال 
گذشــته اقداماتی در راستای واگذاری ها در گروه 
توسعه ملی صورت گرفته است که امیدواریم امسال 

هم این روند با قدرت بیشتری ادامه پیدا کند. 
علــی نبــوی مدیر عامل جدید شــرکت 
سرمایه گذاری گروه توســعه ملی در این مراسم 
ضمن تشکر از حسن اعتماد مدیر عامل و اعضای 
هیأت مدیره بانک ملی ایران اهم برنامه های خود را 

تشریح کرد.
حسین مدرس خیابانی نیز در این مراسم 
گزارشی از عملکرد خود در دوران تصدی مدیریت 
شرکت سرمایه گذاری گروه توسعه ملی به مدیر 

عامل و هیأت مدیره بانک ملی ایران ارائه کرد.
در این مراسم اعضای هیأت مدیره و هیأت 
عامل نیز ضمن تقدیر از خدمات ارزنده حســین 
مدرس خیابانی مدیر عامل پیشــین شــرکت 
سرمایه گذاری گروه توسعه ملی، انتخاب علی نبوی 
به عنوان مدیر عامل جدید این شرکت را موجب 
تقویت عملکرد این شرکت در بخش های مختلف 

دانستند.
با حکم مدیرعامل بانک ملی ایران، علی نبوی 
به عنوان مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری گروه 

توسعه ملی )وبانک( منصوب شد.
بــه گزارش روابط عمومی بانک ملی، دکتر 
نجارزاده مدیرعامل بانک ملی ایران، با تایید مصوبه 
هیئت مدیره شرکت، در حکمی علی نبوی را بعنوان 
مدیرعامل و نایب رئیس هیات مدیره شــرکت 
سرمایه گذاری گروه توسعه ملی )وبانک( منصوب 

کرد.
شــایان ذکر است علی نبوی از آذر ماه سال 
گذشته بعنوان عضو موظف هیئت مدیره وبانک در 

این شرکت مشغول کار بوده است.
معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت و رئیس 
هیات عامل سازمان گسترش و نوسازی صنایع ایران 
)ایدرو( ، دســتیار ویژه وزیر صمت و رئیس ستاد 
راهبری شرکت های غیرحاکمیتی تحت پوشش 
وزارت صمت، نماینده وزیر صمت در امور مجامع 
شرکت های دولتی، رئیس هیئت مدیره شرکت 
فولاد مبارکه، مدیر بانکی و اعتباری صندوق توسعه 
ملی، مدیر سرمایه گذاری داخلی صندوق توسعه 
ملی، تصدی سمت مدیرعاملی و مدیر کارخانه و 
سایر سطوح مدیریتی در بنگاه های متعدد صنعتی 
و تولیدی بخشــی از ســوابق مدیرعامل جدید 
»وبانک« در حوزه بنگاهداری و اقتصاد پولی و بانکی 
کشور است.مدیرعامل جدید شرکت سرمایه گذاری 
گروه توسعه ملی دانش آموخته مهندسی از دانشگاه 
صنعتی امیرکبیر و کارشناسی ارشد مدیریت است.

مراسم تقدیر و معارفه مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری گروه توسعه ملی برگزار شد

هکرها دائماً به دنبال راه هایی برای نفوذ به گوشی های هوشمند و سرقت 
اطلاعات شخصی و مالی کاربران هستند. به همین دلیل، آگاهی از نشانه های هک 

شدن گوشی و اقدام سریع برای مقابله با آن بسیار مهم است.
پلیس فتا چندین نشانه کلیدی را برای تشخیص هک شدن گوشی ارائه 
کرده است:1- ضعف ناگهانی عملکرد:اگر گوشی شما به طور ناگهانی کند شده، 
برنامه ها به طور مکرر هنگ می کنند یا بدون دلیل ریستارت می شود، این می تواند 

نشان دهنده فعالیت های مشکوک در پس زمینه باشد.
2- مصرف غیرعادی باتری: اگر گوشی شما به طور ناگهانی کند شده، 
برنامه ها به طور مکرر هنگ می کنند یا بدون دلیل ریستارت می شود، این می تواند 

نشان دهنده فعالیت های مشکوک در پس زمینه باشد.
۳- داغ شدن گوشی: داغ شدن بیش از حد گوشی، به خصوص زمانی 
که از آن به طور فعال استفاده نمی کنید، می تواند نشانه ای از فعالیت های پردازشی 
سنگین در پس زمینه باشد که توسط بدافزار یا برنامه های جاسوسی انجام می شود.

۴- پاپ آپ های زیاد و غیرقابل بستن: اگر ناگهان با تعداد زیادی پاپ آپ 
تبلیغاتی یا پنجره های بازشو مواجه می شوید که نمی توانید آنها را ببندید، این 

می تواند نشان دهنده نصب برنامه های مخرب باشد.
5- ظاهر شدن اپلیکیشن های ناآشنا: اگر برنامه هایی را در گوشی خود 
مشاهده می کنید که هرگز آنها را نصب نکرده اید، این یک علامت قرمز بزرگ است. 

این برنامه ها ممکن است بدافزار یا برنامه های جاسوسی باشند که برای سرقت 
اطلاعات شما نصب شده اند.

۶- مبلغ قبض تلفن بالا و غیرعادی:اگر ناگهان با افزایش قابل توجهی 
در قبض تلفن همراه خود مواجه می شوید، ممکن است هکر از سیمکارت شما 

برای برقراری تماس های مخرب یا ارسال پیام های SMS استفاده کند.
اگر فکر می کنید گوشی شما هک شده است، چه باید کرد؟

1- رمز عبور تمام حساب های خود را تغییر دهید: بلافاصله رمز عبور تمام 

حساب های کاربری خود، از جمله ایمیل، شبکه های اجتماعی، حساب های بانکی 
و هر چیز دیگری که به اطلاعات شخصی شما دسترسی دارد را از طریق دستگاهی 
دیگر تغییر دهیــد.2- آنتی ویروس نصب کنید: یک آنتــی ویروس قوی و 
به روزرسانی شده بر روی گوشی خود نصب کنید و اسکن کاملی را برای شناسایی 

و حذف هرگونه بدافزار یا برنامه مخرب انجام دهید.
3- گوشی را به تنظیمات کارخانه بازنشانی کنید:اگر اقدامات فوق کافی 
نبود، آخرین راه حل بازنشانی گوشی به تنظیمات کارخانه است. این کار تمام 

اطلاعات و برنامه های شما را از جمله هرگونه بدافزار احتمالی پاک می کند.
نکات پیشگیرانه برای جلوگیری از هک شدن گوشی

1. از VPN های نامطمئن استفاده نکنید: فقط از VPN های معتبر و 
دارای شهرت خوب استفاده کنید.2. از برنامه های مدیریت رمز عبور استفاده 
کنید: برای تمام حساب های خود از رمزهای عبور قوی و منحصر به فرد استفاده 
کنید و آنها را با استفاده از یک برنامه مدیریت رمز عبور امن ذخیره کنید.3. از 
ایستگاه های شارژ عمومی خودداری کنید: از اتصال گوشی خود به شارژرهای 
عمومی در مکان های عمومی مانند کافه ها و فرودگاه ها خودداری کنید، زیرا 
ممکن است آلوده به بدافزار باشند.با هوشیاری و رعایت نکات پیشگیرانه می توانید 
از گوشی خود در برابر هکرها محافظت کنید و اطلاعات شخصی و مالی خود را 

امان نگه دارید./حمیدرضا خاتونی
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سرمقاله
مجلس یازدهم و لایحه بودجه 1403)15(

ادامه از صفحه یک
اصلاح تبصره ۷ ماده 12:تبصره ۷- عایدی سرمایه حاصل از انتقال اوراق 
بهادار یا کالای مورد معامله در بهابازار )بورس(ها و بازارهای خارج از بهابازار 
)بورس( از قبیل صندوق های کالایی، صندوق های املاک و مســتغلات و 

گواهی سپرده سکه طلا، مشمول مالیات موضوع این فصل نیست.
اصلاح تبصره 8 ماده 12:تبصره 8- اخذ مالیات موضوع این ماده، مانع از 
اجرای سایر قوانین از قبیل قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز نیست. همچنین 
سازمان موظف اســت مجموع درآمدهای موضوع این فصل متعلق به هر 

شخص غیرتجاری را برای وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی ارسال کند.

www.etebar.net
مشاركت بانک اقتصادنوین در تجهیز 

اتاق عمل بیمارستان كودكان مفید
بانک اقتصادنوین در تجهیز اتاق عمل مرکز پزشکی، آموزشی و درمانی 

کودکان مفید تهران مشارکت کرد.
به گزارش روابط عمومی بانک اقتصادنوین، این بانک در راستای ایفای 
مســئولیت اجتماعی خود و کمک به بهره مندی آحاد جامعه از خدمات 
پزشکی و درمانی، در تجهیز اتاق عمل مرکز پزشکی، آموزشی و درمانی 
کودکان مفید تهران که به دلیل ساختار دولتی پذیرای 25درصد از کودکان 
بیمار )روزانه 1000 کودک( به ویژه از مناطق محروم و کمتر برخوردار کشور 
است، مشارکت کرد.گفتنی است مرکز پزشکی، آموزشی و درمانی کودکان 

مفید جزء مراکز اصلی درمان کودکان در کشور محسوب می شود.

www.etebar.net

صدور اسناد الکترونیکی از ماه آینده
معاون رئیس قوه قضائیه و رئیس ســازمان ثبت اسناد و 
املاک کشــور از صدور اسناد الکترونیک از ماه آینده خبر داد و 
گفت: با صدور این اسناد شاهد کاهش جعل و بالا رفتن ضریب 

امنیتی خواهیم بود.
حسین بابایی با تأکید بر اینکه بیش از 40 سامانه در دفاتر 
اســناد رسمی ارائه ســرویس می دهند، افزود: دانش حقوقی 
ســردفتر در تنظیم اسناد رسمی بسیار پراهمیت است. امروز 
سازمان ثبت در تعامل با نخبگان و شرکت های دانش بنیان در 
امر هوشمندســازی، چهره جدیدی از ثبت را برای ذی نفعان 
رونمایی کرده اســت و تا پایان مردادماه در ثبت شــرکت ها و 
مؤسسات غیرتجاری و مرکز مالکیت معنوی سازمان ثبت، فرایند 
هوشمندسازی نهادینه می شود. وی با اشاره به اینکه هم اکنون 
در نســل سوم از سازمان ثبت اسناد و املاک کشور قرار داریم، 
گفت: با صدور اسناد الکترونیک در ماه آینده شاهد کاهش جعل 

و بالا رفتن ضریب امنیتی خواهیم بود./ایرنا 
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اقداماتبانکرفاه
کارگرانبهمنظور
حمایتازساختو
تامینمسکنکارگران
شتابمیگیرد

هفته نامه اقتصادی ایران

سنت پسندیده قرض الحسنه دراقتصاد اسلامی، به عنوان یکی از شیوه ها و ابزارهای مؤثر برای کاهش نابرابری توزیع درآمد 
در مسیر توسعه اقتصادی و رفع نیازهای اجتماعی درجامعه است. این مهم با هدایت جریان پول به سمت طبقات کم درآمد و ایجاد 
زمینه تغییر الگوی تولید، افزایش اشتغال و تأمین نیازهای ضروری اقشار آسیب پذیر امکان پذیر است تا نقشی اساسی را درجهت 
تثبیت عادلانه درآمدها بین نیازمندان و عدم تمرکز ثروت ایفا نماید.با اعطای تسهیلات کم سود، عملاً میزان سودآوری، تجهیز و 
توسعه بنگاه های اقتصادی نیز فراهم می شود و نظام بانکی به عنوان یکی از اهرم های توسعه اقتصادی و ایجاد رفاه در جامعه، همواره 
تلاش کرده است با پرداخت تسهیلات موردنیاز بتواند در بهبود و کمک به نیازمندان کشور نقش آفرینی کند.بانک پارسیان، یکی از 
بانک هایی است که فعالیت های معمول اقتصادی و بانکداری خود را براساس فعالیت های مبتنی بر مسئولیت های اجتماعی به انجام 
می رساند. این بانک باهدف گسترش فرهنگ قرض الحسنه و احیای درست مبانی اقتصاد  اسلامی در نظام بانکداری ایران و نقش آفرینی 
مؤثرتر درحوزه مسئولیت های اجتماعی خود، اقدام به تأسیس صندوق قرض الحسنه کرد.این صندوق با اهداف خیرخواهانه و با نیت 
تأمین نقدینگی و رفع نیازهای ضروری اقشار آسیب پذیر و با سه هدف اساسی؛ توسعه عدالت اجتماعی، محرومیت زدایی و حمایت 
از نیازمندان را به همراه پشتیبانی از تشکل های مردم نهاد حمایتی در بانک پارسیان راه اندازی گردید که در راستای حرکت به سوی 
عملیات بانکداری اسلامی قدم برمی دارد.بانک پارسیان در برنامه های تبیینی خود محوریت عمل به مسئولیت های اجتماعی را 

به عنوان یک اصل سیاست محور در فعالیت های خود دنبال می کند. / روابط عمومی 

بانکبراینقشآفرینیمؤثرتردرحوزه

مسئولیتهایاجتماعی،اقدامبه

تأسیسصندوققرضالحسنهکرد

بانک پارسیان

بانک پاسارگاد در گزارش فعالیت ماهانه فروردین ماه 1۴0۳ در کدال، رقم درآمد ناشی از تسهیلات اعطایی را بیش از 9 هزار میلیارد 
تومان اعلام کرد،بانک پاسارگاد با نماد “وپاسار” در گزارش ماهانه منتهی به ۳1 فروردین ماه 1۴0۳ در کدال، ارقامی مربوط به میزان درآمد 
تسهیلات اعطایی، درآمد سپرده گذاری و درآمد کارمزد را ارائه می کند، درآمد محقق شده بانک پاسارگاد از تسهیلات اعطایی در 
فروردین ماه رشد 2۳7 درصدی نسبت به اسفندماه1۴02 دارد به  طوری که این درآمد در اسفند ماه 27۳1 میلیارد تومان بوده درحالی که 
در فروردین ماه به 922۳ میلیارد تومان رسیده است،درآمد سپرده گذاری بانک پاسارگاد در فروردین ماه معادل 217 میلیارد تومان 
بوده و درآمد کارمزد نیز به ۳09  میلیارد تومان رسیده است. درآمد تسهیلات اعطایی بانک پاسارگاد در فروردین ماه، از فروش خدماتی 
مانند فروش اقساطی، جعاله، مرابحه، مضاربه، مشارکت مدنی، بدهکاران بابت اعتبارات اسنادی، تسهیلات ارزی و غیره بوده که 
تسهیلات مرابحه، فروش اقساطی و تسهیلات ارزی با درآمدی به ترتیب 59۴۴ ، 1۴۴7 و 959 میلیارد تومان برای بانک به دست آمده 
است.ترابانک پاسارگاد )ویپاد( پس از طرح های تسهیلاتی “برآیند” و “پشتوانه”، تسهیلات جدیدی با عنوان “پیش  درآمد” را به هموطنان 
عزیزمان ارائه می دهد. ویژگی بنیادی این طرح همانند طرح های قبلی، دسترسی شفاف و آنی به خدمات مالی است.ویپاد تاکنون با 
تکیه بر تکنولوژی، مسیری ایجاد کرده تا افراد بتوانند به راحتی از خدمات مالی بهره مند شوند. برنامه ویپاد به گونه ای طراحی و اجرا 
شده است که ساده ترین و سریع ترین شیوه اعطای تسهیلات را در اختیار عموم مردم قرار دهد و با قدم برداشتن در مسیر نوآوری، 

شیوه هایی از تسهیلات دهی ارائه شود که در آن نیاز انواع مشتریان در دریافت تسهیلات، تحت پوشش قرار گیرد./روابط عمومی 

رشدقابلتوجه237درصدی
درآمدتسهیلاتاعطایی
“وپاسار”درفروردینماه1۴03

بانک پاسارگاد

مدیر عامل بانک توسعه تعاون گفت: تعاون به عنوان رکن مهم مشارکت مردم، مورد تاکید رهبر معظم انقلاب است.محمد 
شیخ حسینی  طی جلسه با همکاران مدیریت امور استانها و شعب اظهار داشت: در دیدار مقام معظم رهبری با جامعه کار و تولید 
به مناسبت هفته کارگر، معظم له تاکید مهم بر »جهش تولید با مشارکت مردم« داشتند. نکته مهم و بسیار ارزشمند این جلسات 
که رهبری عظیم الشان، اولین تعبیر مشارکت مردم را تعاون عنوان نمودند. این تعبیر حکیمانه نشان دهنده وظیفه سنگین ارکان 
بخش تعاون در سال 1۴0۳ است. فرصتی است تا تعاونگران استعدادها و ظرفیت های بالای بخش تعاون را به اقتصاد ارائه دهند و 
جایگاه و سهم واقعی خود را در اقتصاد ملی پیدا کنند.سال 1۴02 سال سخت شبکه بانکی بوده است، تکالیف مهم محوله از سوی 
دولت همراه با محدودیت های درست بانک مرکزی موجب گردید بانکها برای ایفای نقش بهینه خود با دشواری هایی روبرو شوند، 
در این سال مهم و حیاتی بانک بهترین عملکرد دوران را رقم زده است. به جرات می توانیم بگوییم عملکرد سال پیشین برگی 
زرین در تاریخچه و کارنامه عملکردی بانک بوده است. قطعا نقش واحدهای صف و شعب در این موفقیت ها مهم بوده است و مدیریت 
امور استانها و شعب نیز به عنوان محوریت راهبری و هماهنگی و نظارت بر واحدهای شعب بسیار ارزشمند و تعیین کننده بوده 
است،نقش معاونت استانها و بازاریابی در حصول دستاوردهای بانک تاثیرگذار بوده است. گزارش کامل و جامعی از سوی مدیریت 
امور اســتانها و شعب در این جلسه ارائه گردید. مشخص است که حجم بالایی از کار و فعالیت حجیم و متراکم در این مدیریت 

ساماندهی شده است و پیداست که نظارت و هماهنگی و هم افزایی مفیدی در جریان فرآیندها وجود دارد./روابط عمومی 

تعاونبهعنوانرکنمهم
مشارکتمردم،موردتاکید
رهبرمعظمانقلاباست

طبق اعلام مدیرعامل شرکت خطوط لوله و مخابرات نفت، سال گذشته ۴1 مورد تعرض به خطوط لوله انتقال 
نفت ایران رخ داد که با اقدامات به موقع، از این تعداد 25 مورد به برداشت نفت یا فرآورده منجر نشد.

ارسلان رحیمی با بیان میزان سرقت های سال 1۴01 که ۴7 مورد انشعاب غیرمجاز با ۳5 مورد برداشت نفت  یا 
فرآورده اتفاق افتاد، بنابراین میزان سرقت از خطوط لوله نفت ایران کاهش داشته، گفت: سرقت از خطوط همیشه 

وجود داشته و مسأله اصلی صدماتی است که به نفرات و محیط زیست وارد می شود.
وی با بیان این که اقدامات مربوط به کنترل مکانیزه و تامین تجهیزات در حال انجام است تا سرقت از خطوط به 
حداقل ممکن برسد، اظهار کرد: فعالیت ها نشان می دهد ما در زمینه جلوگیری از بروز سرقت از خطوط موفق عمل 
کرده ایم. او افزود: با انجام پایش و استفاده از تجهیزات و همچنین فعالیت هایی که انجام می شود، روند سرقت از 
خطوط نزولی شده و به سمت صفر شدن می رود، یعنی قبل از تعرض به خطوط، در همان ابتدا جلوگیری خواهد شد.
رحیمی با بیان این که در سال 1۴01 انتقال نفت و فرآورده از مسیر خطوط 1۳2 میلیارد لیتر بود اما رقم انتقال 
از خطوط در سال 1۴02 به 1۳7 میلیارد لیتر رسیده که از این میزان 71 میلیارد لیتر انتقال نفت و ۶۶ میلیارد لیتر 

انتقال فرآورده نفتی بوده است./شانا

کاهشسرقتازخطوط
لولهنفتایران

ارسلان رحیمی

بانک دی با انعقاد قرارداد معادل 857 میلیارد ریال، ۶۶ درصد از درخواست های متقاضیان را به مرحله انعقاد قرارداد مشارکت 
رسانده است؛ با ابلاغ قانون جهش تولید مسکن، مجموع سهیمه بانک دی برای ۳ سال متوالی، مبلغ 2750 ملیارد ریال بوده است،در 
بخش »تسهیلات ساخت خودمالکی« مبادرت به انعقاد 21 قرارداد مشارکت برای ساخت 22۶ واحد مسکونی به مبلغ 857 میلیارد ریال 
کرده است که تاکنون 200 میلیارد ریال از این مبلغ به متقاضیان پرداخت شده است.تاکنون ۴۳ درخواست فعال معادل 128۶ میلیارد 
ریال در سامانه وزارت راه و شهرسازی برای بانک دی ثبت شده است که از این میزان تعداد 22 درخواست معادل ۴99 میلیارد ریال در 
مرحله رسیدگی و تکمیل پرونده است که بانک دی با انعقاد قرارداد معادل 857 میلیارد ریال، ۶۶ درصد از درخواست های متقاضیان را 
به مرحله انعقاد قرارداد مشارکت رسانده است.بیست و پنجمین نشست شورای سیاست گذاری، برنامه ریزی و هماهنگی سازمان های 
اقتصادی بنیاد شهید و امور ایثارگران به میزبانی بانک دی برگزار شد.علیرضا قیطاسی سرپرست بانک، ضمن قدردانی از حمایت های 
مؤثر مدیران ارشد بنیاد شهید از برنامه های هیئت مدیره بانک دی گفت: اقدامات و برنامه های هیئت مدیره بانک طی دو سال گذشته 
منتج به دستاوردهای مناسبی شده که جایگاه بانک را از حیث شاخص های عملیاتی مانند رشد منابع و وصول مطالبات و... در نظام بانکی 
بهبود بخشیده است،امروز بانک دی در جایگاهی ایستاده که به طور محسوس می توان بهبود عملیاتی و فرایندی را در آن مشاهده کرد 
که این امر مرهون هدفمندی استراتژیک در تمامی ارکان بانک و همت کارکنان است.وی با اشاره به برنامه های بانک برای افزایش سرمایه 
در سال جاری گفت: براساس برنامه تحول بانک، مقدمات انجام افزایش سرمایه با حمایت بنیاد شهید در حال انجام است./روابط عمومی 

تحقق۶۶درصدیسهمیه
بانکدیدرقانونجهش
تولیدمسکن

علیرضا قیطاسی

 محمد آئینی، مدیرعامل شرکت بازآفرینی شــهری ایران، گفت: راهبرد اصلی ما در این دولت مقاوم سازی و 
پایدارسازی سقف های لرزان است، زیرا به طور مستقیم با جان انسان ها در ارتباط است،در محدوده بافت های 
فرســوده دو میلیون و 7۰۰ هزار بنای ناکارآمد و فرسوده وجود دارد، این بناها جان مردم را در 69۰ شهر به خطر 
انداخته است. بنابراین ما نوسازی را در اولویت قرار دادیم؛ زیرا موضوع جان انسان ها است. این 167 هزار هکتار 
شامل 6 هزار محله یعنی چهار هزار و ۴۰۰ بافت فرسوده و تاریخی و یک هزار و 17۰ سکونتگاه است و فقط 3۰۰ هزار 
کوچه در آن وجود دارد.معاون وزیر راه و شهرسازی تصریح کرد: برای نوسازی این بافت های فرسوده با سه چالش 
اساسی مواجه بودیم که نخستین چالش خود مردم ساکن در این بافت ها هستند. همچنین ۴ چالش نوسازی در سند 
تحول دولت آمده که راهکار این اســت ما با بسته های تشویقی مختلف، سرمایه گذاران را ترغیب به نوسازی 
کنیم،بیش از 5۴6 شهر بسته های تشویقی شهرسازانه را اجرا می کنند؛ به طوری که آمار صدور پروانه نشان می دهد 
در سال 1۴۰۲ رکورد نوسازی در محدوده بافت های فرسوده در بازه زمانی بعد از انقلاب شکسته شد.گام اول را با 
همکاری بسیج مستضعفان و بسیج سازندگی برداشتیم و تا الان ۴67 حلقه میانی ایجاد کردیم که در محلات هدف 
بازآفرینی به ارائه خدمات می پردازند. این اتفاق جدیدی است که قصد داریم این تعداد را به ۲۰۰۰ حلقه برسانیم./

روابط عمومی 

2.7میلیونبنایفرسودهو
ناکارآمدشناساییشد

 محمد آئینی

دکتر بهمن اسکندری، مدیرعامل بانک آینده در بازدید از ارتباط فردا، بر اهمیت رشد و توسعه فعالیت های شرکت های این مجموعه 
با هدف ارائه خدمات نوین بانکداری، فین تک و ارایه سرویس های هوشمند مورد نیاز مشتریان بانک و عموم مردم تأکید کردند.اوضمن ابراز 
خرسندی از عملکرد مجموعه ارتباط فردا و شرکت های زیرمجموعه، بر اهمیت افزایش همکاری و تعامل سازنده بین بانک آینده و این مجموعه، 
با هدف گسترش خدمات بانکداری، ارائه خدمات نوین مالی و پرداخت، افزایش فعالیت و سرمایه گذاری در راستای ایجاد خدمات و محصولات 
نوآورانه و جدید، تأکید کردند،جذب استعداد ها، نگه داشت نیرو های انسانی و ایجاد فضایی پویا با تکیه بر شایسته سالاری و ارائه آموزش های 
مناسب، رویکرد خلاقانه در نوآورهای محصولات و خدمات، مسیر رسیدن به اهداف کلان ارتباط فردا را هموار و دست یافتنی خواهد کرد. 
وی با تاکید بر نقش ثبات مدیریتی جهت تحقق برنامه های بلندمدت و توسعه و گسترش ارتباط فردا، خاطر نشان کرد: »تقویت همکاری با 
شرکت های اکوسیستم فین تک، بیمه، سرمایه و... از اهداف مهم این مجموعه در سال 1۴0۳ است.«او با اشاره به آینده نگری این بانک برای 
مجموعه ارتباط فردا، گفت: ورود ارتباط فردا به بازار ســرمایه اهمیت ویژه ای دارد که باید با قدرت توســط مدیران این مجموعه دنبال 
شود،هدف گذاری و بودجه ریزی دقیق، نظم مالی و در نهایت نظارت بر بازدهی سرمایه گذاری و مراقبت از نیروی انسانی، از جمله اقداماتی 
است که باید برای رشد و توسعه ارتباط فردا با دقت و جدیت دنبال شود. مسعود وکیلی نیا مدیرعامل ارتباط فردا، با اشاره به سابقه 1۳ ساله 
این شرکت در ارائه راهکار های نوین و مبتکرانه در حوزه فناوری اطلاعات و ارتباطات، اظهار داشت: مجموعه ارتباط فردا با اتکا به دانش و 

تخصص نیرو های متعهد و متخصص خود، همواره در تلاش بوده تا بهترین و باکیفیت ترین خدمات را به مشتریان ارائه دهد./روابط عمومی 

اهمیتافزایشهمکاریو
تعاملسازندهبینبانکآیندهو
شرکتهایزیرمجموعه

 بهمن اسکندری

 حمید عباسیان، معاون ارزیابی طرح ها و اعتبارات بانک صنعت و معدن گفت: با اعمال سیاست های انقباضی از سوی  نهاد های 
سیاستگذار و با منضبط  کردن موسسات مالی، تلاش می شود تا تورم کاهش یابد که این امر موجب کاهش امکان اعطای تسهیلات توسط 
موسسات مالی شده و به همین دلیل توسعه ابزار های بدهی به  عنوان پل ارتباطی بازار پول و سرمایه و توسعه استفاده از گواهی اعتبار 
مولد )گام(، برات الکترونیک، پذیرش مطالبات قراردادی )فاکتورینگ( و... به عنوان ابزار های تأمین مالی زنجیره تولید اجتناب ناپذیر به 
نظر می رسد،این بانک با بهره مندی از خدمات شرکت های کارگزاری، صرافی و لیزینگ می کوشد تا نیازهای مختلف شرکت های صنعتی 
و معدنی کشور را پاسخگو باشد و در این میان ارائه خدمات به شرکت های دانش بنیان و صادرات محور کشور را در اولویت و سیاست های 
اعتباری خود را در دست اجرا دارد.برگزاری چنین نمایشگاهی فرصتی را فراهم می آورد تا تولیدکنندگان در جریان بروزترین محصولات 
و خدمات شبکه بانکی کشور قرار گیرند و از طرفی بستری را فراهم می کند تا بانک ها تمرکز بیشتری روی نیازها و درخواست های مطرح 
شده توسط مشتریان خود به خصوص تولیدکنندگان و صادرکنندگان کشور داشته باشند؛سبب توسعه همکاری های تجاری و بین 
المللی با کشورهای شرکت کننده در این نمایشگاه خواهد شد،حضور در بازارهای جهانی باید به عنوان یکی از اهداف صنعتگران ما باشد 
که این امر به نوعی تضمین کننده کیفیت کالاهای تولیدی در داخل کشور خواهد بود چراکه در چنین شرایطی باید با تکیه بر مزیت های 
اقتصادی هر منطقه از کشور، کالایی تولید شود که امکان رقابت با محصولات و کالاهای مشابه خارجی را داشته باشد و با عرضه کالاها 

در بازارهای جهانی، ارزآوری و سرمایه گذاری بیشتر در حوزه تولید و اشتغال در کشور تقویت و تشویق خواهد شد./روابط عمومی 

کالاییتولیدشودکهامکان
رقابتبامحصولاتوکالاهای
مشابهخارجیراداشتهباشد

 حمید عباسیان

محمد شیخ حسینی

بانک رفاه کارگران در راستای ایفای بهینه تکالیف محوله در حوزه مسکن کارگری و با استفاده از ظرفیت های نهضت ملی مسکن، اقدامات خود را در این حوزه توسعه می دهد، اقدامات 
بانک در این حوزه از طریق برگزاری جلسات مشترک با کارفرمایان و مدیران کارخانجات و واحدهای تولیدی در چارچوب طرح مذکور، شتاب گرفته و درخواست های واصله به قید 
فوریت مورد رسیدگی قرار می گیرند، حداکثر همکاری و مساعدت از سوی این بانک در چارچوب ضوابط ومقررات ابلاغی نهضت ملی مسکن با دستگاه های ذیربط درخصوص پذیرش 
درخواست های مرتبط با مسکن کارگران به صورت انفرادی، تعاونی های کارگری، کارفرمایان متقاضی بابت جامعه هدف یاد شده و به تبع آن پیمانکاران واجد شرایط حوزه ساخت 
مسکن کارگری صورت پذیرفته و بر حسن اجرای آن نظارت کافی و مستمر می شود.شایان ذکر است، دکتر سیدابراهیم رئیسی رئیس جمهور طی سخنانی در سی و پنجمین جشنواره 
ملی تقدیر از کارگران نخبه، گروه های کارگری و واحدهای نمونه با قدردانی از آمادگی بانک رفاه کارگران در راستای حمایت از ساخت مسکن کارگری، خاطرنشان ساخت: امیدواریم 
با نیت خیر و اقدامات ارزشمند بانک رفاه کارگران، شاهد رفع دغدغه مسکن کارگران باشیم.رئیس جمهور تصریح کرد: مدیرعامل این بانک به من نوید دادند که در حوزه مسکن 

کارگری آماده توسعه اقدامات از طریق افزایش تسهیلات مربوطه هستند. بنده از ایشان تشکر می کنم و امیدوارم از این طریق بتوانیم اقدامات موثری داشته باشیم./روابط عمومی

117 همت تسهیلات بدون ضامن توسط شبکه بانکی کشور پرداخت شده استخبـــر
وزیر اقتصــاد در آیین رونمایــی از برات 
الکترونیکی زنجیره تامین مالی گفت:تحقق جهش 
تولید مستلزم این است که بتوانیم مسیرهای تأمین 
مالی را بیش از پیش هموار کنیم و ابزارهای نوین 
وزن بیشتری در سبد تأمین مالی کشور داشته 

باشند.
سیداحسان خاندوزی در آیین رونمایی از 
برات الکترونیکی زنجیره تأمین مالی اظهار کرد: 
رساندن این پیام مهم به تولیدکنندگان و فعالان 
اقتصادی بسیار جای کار دارد و هنوز ما در این زمینه 
برای راه نمایاندن و طی کردن فعالان اقتصادی در 
مسیرهای جدید در تامین مالی توفیق لازم را کسب 
نکردیم و همچنان عادت حصول یافته و فرهنگ 
مالوف موجود در شبکه فعالان اقتصادی کشور رویه 
غالب و جاری است،با محدودیت هایی که در کنترل 
ترازنامه بانک ها وجود دارد چاره ای جز جایگزین 
مسیرهای جدید برای تامین مالی تولید نیست، 
تولید در این تنگنا و انقباض پولی دچار شــرایط 
انقباضی خواهد شد که با جهت گیری های سال 
اخیر در تعارض است؛ همت بسیار زیادی از سمت 
همه دستگاه های اجرایی کشور صورت گرفته تا 
رشد اقتصادی سال 1400 که عده ای گمان می 
کردند صرفا ناشی از پایان دوره کرونا و بازگشت 
رونق به فعالیت های عادی و جاری است در سال 
های 1401 و 1402 نیز بیشــتر محقق شود که 
امیدواریم سال 1403 در ادامه همان مسیر گام 

برداریم.
خانــدوزی روش های نویــن تامین مالی 
همچون فکتورینگ، اوراق گام، ال سی های قابل 
نقل و انتقال و سفته و برات الکترونیکی را کمک 
کننده و مهم دانست و تشریح کرد: این هدف گذاری 
به ویژه فرمان سال جهش تولید مستلزم این است 
که ما بتوانیم مسیرهای تأمین مالی را بیش از پیش 
هموار کنیم و ابزارهایی از این دست وزن بیشتری 
در ســبد تأمین مالی کشــور داشته باشند. این 
مسیرهای جدید که باید وزن بیشتری در تأمین 
مالی بگیرند نیازمنــد هماهنگی های جدیدی 
هستند. بطوری که در این اتفاق مهم اگر در کنار 
خزانه داری کل کشور و همکاران در حوزه فناوری 
و اطلاعات وزارتخانه، کمک مجموعه شبکه بانکی، 
قوه قضائیه و بانک مرکزی نبود امروز این اتفاق رخ 

نمیداد،خلق ابزار یک مساله است و توسعه اینها 
اقتضائات دیگری دارد، در توسعه این ابزارها نیازمند 
اقدامات هماهنگی هستیم، همینطور که در زمینه 
توسعه تأمین مالی از طریق بازار سرمایه نیز نیازمند 
این هماهنگی ها بودیم؛ اگر جایی سیاست گذاران 
کشور بخواهد تدبیری را بخشی اتخاذ کند و ثمره 
آن امکان و جذابیت تأمین مالی در بازار سرمایه را 
تحت شعاع قرار بدهد و اثر منفی بگذارد، نمی توان 
از بخش دیگری از کشــور توقع داشت تا فعالان 
کشور را به ســمت تأمین مالی بورسی فعالیت 

اقتصادی خودشان سوق دهد.
هماهنگی بین دستگاه های موثر در 

حوزه تامین مالی یک الزام است
وی هماهنگی بین دستگاه های موثر در 
حوزه تامین مالی را یک الزام دانست و عنوان کرد: 
امسال به عنوان نخستین سال برنامه هفتم توسعه 
به شکل ویژه ای باید بر این حوزه تاکید کنیم و با 
حکمی که مجلس شورای اسلامی داد تا وزارت 
اقتصاد در مشخص کردن سهم تأمین مالی بخش 
های مختلف مسئولیت ویژه تری داشته باشد تا در 
ابتدای هرسال به بخش هایی که باید این وزن و 
سهم مربوط به تأمین مالی از روش های مالی را به 
چه نحوی بر دوش بکشند مشخص و ابلاغ شود 
مجدد مــا را در میدان تأمین مالی بیش از پیش 

مسئول می کند.
وزیر اقتصــاد به طرح تأمین مالی تولید و 
زیرســاخت اشاره کرد و افزود: این طرح اخیرا در 
مجلس شورای اسلامی مراحل پایانی تصویب و 
ابلاغ خود را پشت سرمی گذارد؛ با اجرای این طرح 
یک وزن  و جایگاه بیشتری به وزارت اقتصاد می 
دهد تا بتواند برای این دست ابزارها و نهادها نقش 
هماهنگ کننده بیشــتری را ایفــا کند. از همه 
همکاران در داخل شــبکه بانکی کشور ، بانک 
مرکزی، حوزه رسانه و صداوسیما و نهادهای موثر 
درحوزه تأمین مالی دعوت می کنم با جدیت نسبت 
به توسعه این ابزارهایی که اکنون خیلی نیازمند به 
خلق مفاهیم جدید نیستند و به اندازه کافی مفهوم 
و زمینه ابزارسازی فراهم شده است آن را به رویه 
ای تبدیل کنیم که فعالان اقتصادی نیز بتوانند 
سریع و ســاده با او ارتباط بگیرند و آرام آرام وزن 
بیشتری پیدا کند.با پیشرفت این طرح آرام آرام از 

تک روشی و تک مسیر بودن در حوزه تأمین 
مالی می توانیم به یک جعبه ابزار متنوعی از روش 
تأمین مالی دسترسی پیدا کنیم، هرچند که ابزار 
ها تأثیرات بلندمدت خود را هم دارند اما به عنوان 
روش هایی که تاکنون کمتر مورد توجه بوده می 

تواند کمک شایانی کند.
آنقدری که ضمانت نامــه ها در خیلی از 
کشورها در حال گره گشایی از تولیدکنندگان است 
اما یک دهم آن در ســهم ضمانت نامه و کلا نهاد 
تضمین  در اقتصاد ایران وزنی ندارد که در بسیاری 
از اقتصاد های پیشرفته یا فعال آن وزن و سهم را بر 
عهده می گیرد و نشان می دهد که در این موضوع 

مجال و فرصت برای افزایش سهم ها وجود دارد.
وی خطاب به بانک مرکزی تأکید کرد: تقاضا 
دارم تا کمک کنند بتوانیم حداقلی از اهداف کمی 
امسال را مشخص کنیم به نحوی که هرکدام از 
بانک های کشور بسته به سهم خودشان، مشتریان، 
نوع کسب و کار بانکی به تناسب آن ها یک هدف 
گذاری صورت بگیرد که باید چقدر از تأمین مالی 
امسال آن بانک از طریق این ابزارها باشد و هرقدر 
که بانک ها بیشتر از این ابزارهای جایگزین استفاده 

کنند مشمول مشوق های بیشتری حتی در 
مــورد اقلام بالای خط خود بشــوند.با ابزارهای 
تشویقی بانک ها، بدون تکلیفی بودن و اینکه بانک 
ها بدانند هر میزان از این ظرفیت استفاده کنند 
بانک مرکزی هم به تناسب به آن ها مشوق هایی 
ماننــد اجازه خلق اعتبار بیشــتری به بانک ها، 
گشایشــی در خود ثبت ترازنامه و در نرخ سپرده 
قانون و دیگر ابزارهایی که در دست بانک مرکزی 

است، ایجاد می شود.
او با تأکید براینکه اگر نظامات انگیزشــی 
فراهم شود می توان گفت دوبال برای پرواز فراهم 
است، عنوان کرد: این دو در کنار هم کمک می کند 
تا مدیران عامل و هیأت مدیره ها بانک های اهتمام 
ویژه تری به این دسته از ابزارهای نوین تأمین مالی 
به خرج بدهند؛ پیشنهاد مشخص بنده این است 
برای بهره مندی تولیدکنندگان و فعالان اقتصادی 
از این ابزارها، ترکیب این نظام انگیزشی سیاست 
گذاری پولی را به ابزارهای موجود و قانونی فعلی 
اضافه کنیم و آن زمان است که شبکه های بانکی و 
تامین مالی بهترین راهبرانی هستند که بیشترین 
استفاده را از این فرصت می برند تا به مشوق های 

بانک مرکزی دسترسی پیدا کنند،حرکت جمعی 
مجموعه نظام مالی و بانکی کشــور برای جبران 
برخی از عقب ماندگی ها در موضوعات نظام تأمین 
مالی، در موضوع افزایش سرمایه بانک ها از 4۷ هزار 
میلیارد تومان در سال 1400 به 98 هزار میلیارد 
تومان در سال 1401 و به 130 هزار میلیارد تومان 
در سال 1402 افزایش پیدا کرد و مجموعا بیش از 
2۷5 هزار میلیارد تومان افزایش سرمایه بانک های 
تحت مدیریت دولت که عقب افتادگی طولانی 
چندسال داشته است، اکنون به شرایطی رسیده 
ایم که معادل کل سرمایه ثبتی تا پیش از دولت 
سیزدهم در همین دوره سه ساله به سرمایه بانک 

های تحت مدیریت دولت اضافه شده است.
وی در خصوص موضوع مربوط به واگذاری 
ســهام، اموال مازاد و خروج بانک ها از بنگاه داری 
گفت: از عملکرد مجموعه 54 همتی تا قبل از دولت 
سیزدهم به 95 همت در سال 1402 افزایش پیدا 
کــرده و با مصوبه خوبی هم که هیئت وزیران در 
بهمن ماه سال قبل داد، امیدواریم در سال 1403 
شاهد رشد خیلی بیشتری نسبت به این موضوعات 
باشیم.وزیر اقتصاد بر موارد مورد اهتمام خانوارها و 
جامعه مصرف کننده کشور تأکید کرد و افزود: علی 
رغم اینکه تنگنای پولی و انقباض سیاست های 
پولی و نقدینگی در سال 1402 جدی بود اما سهم 
تسهیلات خردی که مصرف کنندگان نهایی و 
خانوارها تسهیلات دریافت کردند 13 درصد در 
سال 1400، 16 درصد در سال 1401 و 19 درصد 
در سال 1402 افزایش پیدا کرده که نشان می دهد 
آرام آرام ســهم تأمین مالی نیازهای خرد هم در 
شــبکه بانکی کشور سهم بیشــتری می گیرد 
بطوریکه مجموعاً تا امروز 11۷ هزار میلیارد تومان 
تسهیلات بدون ضامن توسط شبکه بانکی کشور 
پرداخت شــده که اینها شاخص هایی است که 
امیدوارم در کنار آن مسیرهای تامین مالی تولید 
در سال 1403 شاهد عملکرد موفق تری هم در 
بخش تامین تولید و هم نیازهای خرد مردم باشیم.

بــرات الکترونیکی زنجیــره تأمین مالی 
رونمایی شد

طی مراسمی با حضور وزیر امور اقتصادی و 
دارایــی از برات الکترونیکی زنجیره تأمین مالی 

)سپامی( رونمایی شد.

با راه اندازی سامانه برات الکترونیکی زنجیره 
تأمین مالی امکان تأمین مالی سرمایه در گردش 
بنگاه های تولیــدی عضو زنجیره تامین مالی و 
حضور فعال بانک های عامل به عنوان متعهد و 

تأمین کننده مالی فراهم می شود.
برات مذکور، قابلیت گردش اعتبار به جای 
وجه نقد و نقل و انتقال و خرد شوندگی در داخل 
زنجیره تأمین و نقد شوندگی در سر رسید یا تنزیل 

پیش از سر رسید را دارا است.
اعتبار ســنجی اهلیت و توان بنگاه های 
تولیدی برای مدیریت ریسک و کاهش هزینه ها، 
مبارزه با پولشویی و تأمین امنیت اطلاعات مربوط 
به مبادلات مالی در زنجیره تأمین و ارتقاء شفافیت 
مبادلات مالی در کلیه نقل و انتقالات زنجیره تأمین 
از دیگر دستاورد های رونمایی از برات الکترونیکی 
زنجیره تأمین مالی محســوب می شود، با بهره 
برداری از برات الکترونیکی زنجیره تأمین مالی، 
طراحی تمام فرایند های برات الکترونیکی ویژه 
زنجیره تولید از مرحله صدور، قبول ظهر نویسی، 
انتقال، تسویه کامل، تدریجی و تنزیل با همکاری 
خزانه داری کل، بانک مرکزی و بانک های عامل 

صورت می پذیرد.
برات الکترونیکــی ویژه زنجیره تأمین به 
صورت کاملا الکترونیکــی و بر خط و با امضای 
دیجیتال تمام ذینفعان صادر می شود، سامانه 
مدیریت یکپارچه ســفته و برات الکترونیکی بر 
اساس بند )ج( ماده 6۷ قانون برنامه ششم توسعه 
کشور و سایر قوانین و مقررات موضوعه برای فراهم 
کردن زیرســاخت تولید اوراق بهادار دیجیتال 
)ســفته و برات الکترونیکی( توسط وزارت امور 
اقتصادی و دارایی )خزانه داری کل کشور – اداره 
کل مدیریت اموال و دارایی های دولت( در بهمن 
ماه 1400 راه اندازی و در دســترس عموم قرار 
گرفــت و تا کنون 1۷ بانک عامــل در این حوزه 
مشغول فعالیت بوده و حدود سه میلیون و 300 
هزار فقره ســفته و برات الکترونیکی صادر شده 
است،توسعه زیر ســاخت و صدور سفته و برات 
الکترونیکی زنجیره تأمین مالی با همکاری مشترک 
وزارت امــور اقتصادی و دارایــی، بانک مرکزی 
جمهوری اسلامی، قوه قضاییه و بانک های عامل 

)تجارت و صادرات( صورت گرفته است./شادا 

وزیر امور خارجه در دیدار با مدیران مسئول رسانه های کشور، همکاری 
مکمل و سازنده میان بخش های مختلف دستگاه دیپلماسی و رسانه ها را عامل 
تقویت منافع ملی توصیف کرد. ششمین نشست هم اندیشی با مدیران مسئول و 
مدیران عامل رسانه های جمعی کشور به دعوت دکتر حسین امیرعبداللهیان، 
وزیر امور خارجه کشــورمان با هدف گفت وگو و تبادل نظر پیرامون مهم ترین 
محورهای مرتبط با روابط خارجی و بین المللی جمهوری اسلامی ایران، تحولات 
منطقه  و جهان در محل وزارت امور خارجه برگزار شد. در آغاز این نشست مدیران 
مسئول و مدیران عامل رسانه های گروهی کشور ارتباط رسانه و دستگاه دیپلماسی 
در روشنگری افکار عمومی به ویژه در تصویرسازی واقعگرایانه را با اهمیت توصیف 
کردند.رویکرد و عملکرد وزارت امور خارجه در جریان عملیات طوفان الاقصی به 
ویژه هماهنگی و تعامل هم افزا با نیروهای مسلح کشور در جریان  عملیات وعده 
صادق علیه رژیم صهیونیستی را در ابعاد مختلف سیاسی و بین المللی در راستای 
دفاع از امنیت و منافع ملی، مدبرانه و قابل تقدیر دانستند.مدیران رسانه های کشور 
از طیف های مختلف سیاسی، دیدگاه های خود را درخصوص موضوعات متنوعی 
از مسایل سیاست خارجی در حوزه منطقه ای و بین المللی، روابط اقتصادی، تجاری 
و فرهنگی بین المللی مطرح کردند.وی ضمن تاکید بر اهمیت پیوند و همکاری 
مکمل میان دستگاه دیپلماسی و رسانه ها و تشکر از نقش رسانه های عمومی 
کشور در حمایت از سیاست خارجی و تبیین و روشنگری سیاست های نظام برای 
افکار عمومی داخلی و خارجی، بر اهمیت ارتقای این همکاری های مشترک و 
سازنده در راستای منافع ملی تاکید کرد.دکتر امیرعبداللهیان ضمن تجلیل از 
نقش محوری و حکیمانه مقام معظم رهبری در عبورکشورازگذرگاه های سخت 
و دشوار، رویکرد دولت دکتر رئیسی در پیگیری و تحقق منافع ملی در چارچوب 
روابط متوازن و دیپلماسی پویا با حوزه های مختلف جغرافیایی را مورد اشاره قرار 
داد.وی با مروری بر مهم ترین تحولات فراروی کشور در عرصه سیاست و روابط 
خارجی از ابتدای شروع به کار دولت سیزدهم، ابعادی از نحوه مدیریت این مسائل 
و چالش ها و نتایج حاصله را برشــمرد.او با اشــاره به بحران غزه، برخی از ابعاد 
نقش آفرینی جمهوری اسلامی ایران در عرصه دیپلماتیک در حمایت از ملت 
مظلوم فلسطین در هفت ماهه جنگ اخیر علیه غزه را تشریح کرد.رئیس دستگاه 
دیپلماسی در ادامه این نشست ضمن با اهمیت خواندن نقش کنش گری رسانه ها 

همپای دولت و دستگاه دیپلماسی، به سؤالات حاضران پاسخ گفت./فارس

نشست هم اندیشی وزیر امور خارجه با مدیران 
مسئول و مدیران عامل رسانه های جمعی
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دادستان کل کشور گفت: با شناسایی افراد مستعد و تشکیل بانک اطلاعاتی از افراد جوان، مستعد و دارای قابلیت، رویکرد استفاده از نیروهای جوان، فاضل و انقلابی در سطح مدیریت در 
قوه قضاییه دنبال می شود.حجت الاسلام محمد موحدی آزاد در دیدار با نماینده، ولی فقیه و امام جمعه یزد، افزود: شناسایی نیروهای فاضل و مستعد در سطح کشور و به ویژه در بین 
حوزه های علمیه و دانشگاه ها آغاز شده و با تشکیل بانک شایستگان، قوه قضاییه در آینده دارای یک ظرفیت عظیم و بی بدیل در سطوح مختلف خدمت و مدیریت است.وی با اشاره به 
ابلاغ سند جدید تحول قوه قضاییه، تصریح کرد: هوشمندسازی و تسهیل ارائه خدمات، جلب رضایتمندی مردم، ایجاد زمینه هایی برای افزایش مشارکت مردم در امور مرتبط با دستگاه 
قضایی از طریق تقویت نهادهای سازشی از تاکیدات سند تحول قوه قضاییه است،تقویت نهادهای سازشی در روستاها، بخش ها، و شهرها و استفاده از مسیرهای حل اختلاف موضوعی است 
که ضرورت دارد و باید مورد اهتمام باشد.او به خلاء قانون در برخی از وظایف قوه قضاییه و تاکیدات سند تحول اشاره کرد و گفت: عدم وجود قانون مصرح در برخی از موضوعات اساسی 
باعث عملکرد سلیقه ای و ورود قوی و یا ضعیف در برخی از مقام های قضایی شده است.پیگیری قانون نگاری در برخی از شمول مهم، همچون حقوق عامه، تامین آزادی های مشروع و برخی از 

تاکیدات سند تحول قوه قضاییه در دستور کار است،پیشرفت های کشور در حوزه های مختلف، راه حل برون رفت از مشکلات امروز جامعه، ایمان به شعار ما می توانیم است./میزان 
www.etebar.net
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خبـــر ارزش آفرینی برای مشتریان، جریان پایدار رشد صنعت بیمه است
مجوز قبولی بیمه اتکایی دی به زودی صادر می شود.

رئیس کل بیمه مرکزی جمهوری اسلامی ایران، از 
صدور مجوز قبولی اتکایی بیمه دی در آینده ای نزدیک خبر 
داد و گفت: هر چند این شرکت توانگری مالی سطح یک را 
دارد؛ اما با افزایش سرمایه خوبی که صورت گرفته، امیدواریم 

بتوانیم مجوز قبولی اتکایی این شرکت را صادر کنیم.
علی استادهاشمی در همایش سراسری مدیران ارشد 
سازمانی این شرکت با بیان اینکه سهم بازار شرکت بیمه دی 
حدود 6 درصد است، افزود: یکی از اتفاقات خوب در بیمه دی 
طی یک سال و نیم گذشته، ایجاد یک هیات مدیره منسجم 
با راهبری دکتر موهبتی بوده که آمار این شــرکت در سال 
1402 حاکی از رشد مناسب حق بیمه تولیدی است. ازطرف 
دیگر، شرکت بیمه دی در سال گذشته رشد نیروی انسانی 
خوبی داشته، به طوری که در حال حاضر 1050 نماینده، 56 

شعبه و 500 نفر شاغل دارد.
رشد حق بیمه تولیدی همزمان با کاهش 

خسارت پرداخت در بیمه دی
وی در مورد میزان حق بیمه تولیدی در سال 1402 
گفت: حق بیمه تولیدی در سال گذشته حدود 280 همت 
شد. به عبارتی 60 درصد رشد در حق بیمه تولیدی داشتیم 
و تقریبا به همین مقدار در پرداخت خســارت ها هم رشد 
داشتیم این در حالی است که شرکت بیمه دی در حق بیمه 
تولیدی حدود 80 درصد رشد داشته و نسبت خسارت این 

شرکت در سال گذشته حدود ۷ درصد کاهش یافت.
بیمه درمان خانواده معظم ایثارگران به بیمه دی 

رسید
رئیس کل بیمه مرکزی در مورد واگذاری بیمه درمان 
ایثارگران به بیمه دی گفت: بیمه درمان ایثارگران بیمه خاصی 
است، زیرا بودجه آن به طور کامل از طرف دولت تخصیص پیدا 
می کند، لذا با معاون اول رئیس جمهور و رئیس سازمان برنامه 
و بودجه مکاتبه کردم با این مضمون که اگر درمان با بودجه 
فعلی انجام شود نه تنها بیمه دی، که هیچ شرکت دیگری نمی 

تواند خدمات خوبی ارائه دهد.
استادهاشمی ادامه داد: با پیگیری رئیس بنیاد شهید 

و امور ایثارگران، کسری بودجه درمان ایثارگران تامین شد.
 خدمات بیمه دی به جامعه ایثارگران قابل تقدیر 

است
آمار پرداخت خسارت ها و کاهش قابل توجه تعداد 
شکایت های ایثارگران نشان می دهد بیمه دی خیلی خوب 
توانسته طی یک سال گذشته به جامعه ایثارگری خدمات 
ارائه دهد و بطور قطع برای سال 1403 نیز عملیات بیمه گری 
بهتری برای خانواده معظم ایثارگران خواهد داشت،سعی ما 

این است که اجازه ندهیم نرخ غیر فنی وارد صنعت 
بیمه شود، در حال حاضر در معاونت اتکایی بیمه مرکزی در 

حال تشکیل کمیته های ریسک هستیم.
معضل بزرگ صنعت بیمه در ایران تحریم است و این 
در حالی اســت که بسیاری از صنایع ما در حال حاضر بیمه 
هستند،امسال برای اولین بار توانستیم بیمه شخص ثالث ریلی 
را ایجاد کنیم، کم بیمه گی های بزرگی در کشور داریم که 
امیدواریم بتوانیم با مراجع حاکمیتی مثل سازمان برنامه و 
بودجه و دیوان محاسبات امسال ورود خوبی داشته باشیم و 

این کم بیمه گی ها را پوشش بدهیم.
ارزش آفرینی برای مشتریان، جریان پایدار 

رشد صنعت بیمه است
معاون طرح و توسعه بیمه مرکزی، با اشاره به اینکه 
ذائقه  مشتریان به سمت شخصی سازی حرکت کرده و ارائه  
محصولات تکمیلی نیز باعث مشتری مداری شده است، گفت: 
کســب و کاری که این موارد را مدنظر قــرار دهد، اقدام به 
ارزش آفرینی کرده که جریان پایدار رشــد و توسعه را رقم 

می زند.
دکتر علی بنیادی نائینی که در همایش سراســری 
مدیران شرکت بیمه دی سخن می گفت با اشاره به سخت 
بودن رقابت در جهان آینده، افزود: در فضای کسب و کار آتی، 
اگر رهبر نباشیم یا خوب تقلید نکنیم، یعنی منفعل هستیم و 
این به معنای از دست دادن سهم بازار و رفتن به سوی فروپاشی 

خواهد بود.
از این رو برنامه ریزی بر پایه  مطالعات جامعه شناختی 
و رفتار شناسی مشتریان بسیار حائز اهمیت است.بنیادی بر 
ضرورت محور بودن مشتریان در تمامی کسب و کار ها از جمله 
صنعت بیمه تاکید کرد و توجه به تفاوت نسل ها و تغییر ذائقه  ی 

آن ها را ضروری دانست.
وی با اشاره به اهمیت آموزش و یادگیری افزود: امروزه 

شرکت ها و ســازمان  هایی موفق خواهند بود که به 
دانسته های دیروز بسنده نکنند چرا که دانش های پیشین، بر 
اساس مطالعه و رصد مشتریان نسل های قبلی استوار بوده 

است.
این بدین معنا است که با توجه به تفاوت نسل های فعلی 
و تغییراتی که در ذائقه ی مشــتریان فعلی پدید آمده، باید 
اطلاعات و دیتاهای خود را به روز کنیم.معاون طرح و توسعه 
بیمه مرکزی گفت: مشتریان امروز، نحوه  خرید بیمه نامه به 
روش های سنتی را نمی پســندند و تمایل دارند از طریق 
فن آوری های روز و اپلیکیشن ها، فرآیندهای بیمه ای خود را 
انجام دهند و این، به معنای لزوم سرعت بخشی و آسان سازی 

در صنعت بیمه است.
بنیادی ضرورت توجه به نقش زمان را یادآور شد و ادامه 
داد: ســازمان ها به ویژه بنگاه های اقتصادی خدمت رسان، 
می بایست امر آینده پژوهشی را مدنظر و توجه قرار داده و با 
پیش بینی تکنولوژی و سلیقه  مشتریان در پنج سال آینده، 
آن را به الگویی برای کسب و کار خود تبدیل کرده و فرآیندهای 

اجرایی آن را پیش بینی کنند.
تایید صلاحیت مدیران عامل شرکت های بیمه در 

گرو اجرای مفاد آیین نامه های شورای عالی بیمه است
فرایند احراز صلاحیت حرفه ای افراد پیشنهادشده به 
منظور تصدی پســت مدیر عاملی برای شرکتهای بیمه 
جدیدالتاسیس یا برای شرکتهای بیمه فعال که به هر دلیلی 
این پست بلاتصدی شده است، طبق آئین نامه های مصوب 

شورای عالی بیمه طی خواهد شد.
مجتبی عابد با تشــریح آخرین تغییرات آیین نامه 
مرتبط با تایید صلاحیت حرفه ای مدیران کلیدی صنعت 
بیمه، اظهار داشت: بر اساس ضوابط مصوب، هیات مدیره 
شرکت های بیمه مکلف شده اند در صورت استعفا، عزل یا 
فوت مدیرعامل، حداکثر ظرف دو ماه فرد واجد شرایط را به 

بیمه مرکزی معرفی نمایند و تا زمان انتصاب مدیرعامل 
مورد تأیید بیمه مرکزی، اداره شرکت بیمه بر عهده قائم مقام 
یا عضو منتخب هیأت مدیره شرکت بیمه بعنوان سرپرست 

خواهد بود. 
مدیرکل پذیرش موسسات و دفاتر بیمه ای با تاکید بر 
این نکته که شفافیت و پایبندی به قانون، مقررات و آیین نامه 
ها از جمله سیاست های اصلی نهادناظر صنعت بیمه به شمار 
می آید، خاطرنشان کرد: در حال حاضر ضروری است، اعضای 
هیئت مدیره شرکتهای بیمه که با سرپرست اداره می شوند، 
ظرف مهلت مقرر در آئین نامه نحوه احراز صلاحیت حرفه ای 
کارکنان کلیدی و عملیاتی موسســات بیمه )شماره 90 و 

مکمل های آن( به انجام تکالیف قانونی خود اقدام نمایند.
وی با اشاره به مفاد ماده 4 آئین نامه صلاحیت حرفه 
ای مدیران عامل، تصریح کرد: انتصاب افراد به سمت مدیران 
ارشــد قبل از صدور تأییدیه ممنوع است و طبق ماده 13، 
مسئولیت حسن اجراي تکالیف مصرح در این آیین نامه در 
خصوص مدیر عامل با هیات مدیره شرکت بیمه است و در 

صورت تخطی، مطابق مقررات مربوطه برخورد خواهد شد.
گفتنی است بر اساس آئین نامه مذکور، صلاحیت 
عمومی فرد پیشنهاد شده جهت تصدی مدیرعاملی توسط 
هیئت مدیره شرکت بیمه با اســتعلام از مراجع ذیربط و 
صلاحیت حرفه ای ایشــان با تطبیق مدارک تحصیلی-
آموزشی - پژوهشی و تجربه حرفه ای مفید با ضوابط آئین نامه 
90 و طی فرایند مصاحبه تخصصی توسط بیمه مرکزی مورد 

بررسی قرار می گیرد.
شایان ذکر است در صورت احراز شرایط مقرر در این 
آئین نامه، تائیدیه صلاحیت حرفه ای فرد پیشنهادی  برای 
سمت مدیرعاملی توسط بیمه مرکزی و با امضای رئیس کل، 
صادر می شود که پس از طی این فرایند، مدیرعامل تعیین 
شده می تواند اداره امور شرکت بیمه را بر عهده داشته باشد.

شناساییقضات
فاضلوانقلابی
رویکردقوه
قضاییهاست

در نشســت مشترک پژوهشکده بیمه و سازمان مطالعه و تدوین کتب 
دانشگاهی در علوم  اسلامی و انسانی )سمت( که با حضور دکتر محمدمهدی 
عسگری رئیس پژوهشــکده بیمه، حجت الاسلام والمســلمین دکتر داود 
مهدوی زادگان رئیس سازمان سمت و مدیران ارشد دو مجموعه برگزار، تفاهم نامه 
همکاری مشترک میان پژوهشکده بیمه و سازمان سمت به امضا رسید.دکتر 
عسگری در نشست امضای تفاهم نامه با سازمان سمت، ضمن گرامیداشت ایام 
شهادت امام جعفر صادق، شهادت آیت ا... شهید مطهری و هفته معلم، انعقاد 
تفاهم نامه با ســازمان سمت به عنوان یک بنیان مرصوص با سابقه 40 سال را 
موجب افتخار دانست و تصریح کرد؛ علوم انسانی با مرجعیت نسبت به علوم دیگر، 
چنانچه بر مدار صحیح و حق واقع شود سایر علوم را راهبری خواهد کرد. سازمان 
سمت نیز در طول سال ها فعالیت خود و نظارت بر تدوین و انتشار کتب دانشگاهی 
بر مبنای ارزش های ایرانی-اسلامی افتخاری ارزشمند برای جامعه علمی کشور 
می باشد.وی اعتبار و اعتماد عمومی به سازمان سمت و دقت های علمی موجود 
در فرایند انتشار کتاب های این مجموعه را مهمترین سرمایه اجتماعی سازمان 
سمت دانست و ضمن استقبال از فعالیتها و انتشار برون مرزی آثار این سازمان به 
تبیین ساختار و فعالیت های پژوهشکده بیمه به ویژه در زمینه راه اندازی تکافل 
در کشور پرداخت،موضوع تکافل که برای سال های متمادی در ایران اسلامی 
مغفول مانده بود، طی دو سال اخیر با جدیت پیگیری شد به طوری که هم اکنون 
10 شرکت بیمه مجوز ارائه پنجره تکافل را دریافت و عرضه محصولات تکافلی 
در کشور را آغاز نموده اند.حجت الاسلام والمسلمین دکتر داود مهدوی زادگان 
رئیس ســازمان سمت با ابراز خرسندی از حضور در پژوهشکده بیمه به بیان 
جزئیاتی در خصوص فعالیت های سازمان سمت پرداخت و تصریح کرد؛ سازمان 
سمت در طول سال ها فعالیت خود به عنوان یک نهاد منحصر به فرد با سازماندهی 
قوی پایه گذاری شده و در حال فعالیت می باشد و تا کنون بیش از 2600 عنوان 
کتاب درسی و نزدیک به 43 میلیون جلد کتاب منتشر نموده است.وی عمده 
فعالیت ها و تولیدات این سازمان را بر اساس گروه های تخصصی دانست و افزود 
سازمان با 53 گروه تخصصی در کلیه رشته های علوم انسانی و دارای بیش از 250 
عضو هیات علمی دانشگاه های مختلف می باشد. پژوهشکده تحقیق و توسعه 
علوم انسانی سمت نیز دارای 10 گروه پژوهشی است که سه گروه پژوهشی در 
شورای گسترش تصویب شده و مابقی با تصویب در هیات امنا در انتظار تصویب 

در وزارتخانه می باشند./روابط عمومی 

تفاهم نامه همکاری مشترک میان 
پژوهشکده بیمه و سازمان سمت

اولین جلسه کارگروه مشترک قوه قضاییه و صنعت بیمه در سال جاری به منظور بررسی چالش های صنعت بیمه با دستگاه قضا 
به ریاست دکتر علی جمادی معاون قضایی دادستان کل کشور، دکترعلی فرهادی معاون حقوقی و امور مجلس وزارت دادگستری، 
محسن پورکیانی دبیرکل سندیکای بیمه گران ایران و اعضای کارگروه در سالن جلسات سندیکا برگزار گردید.در ابتدای جلسه دبیرکل 
سندیکا ضمن خیر مقدم و تشکر از مساعدت مسئولین قوه قضاییه، توضیحاتی در خصوص چالش های صنعت بیمه به همراه آماری 
اجمالی در خصوص رشته بیمه شخص ثالث ارائه نمود و خواستار توجه بیشتر به جلوگیری از اخذ عوارض تحمیلی بر این رشته بیمه ای 
شد.دکتر جمادی با تشکر از زحمات اعضای کارگروه در خصوص چالش هایی که توسط بیمه مرکزی و سندیکا مطرح گردیده است 
توضیحاتی ارائه نموده و در خصوص مواردی از قبیل لزوم استفاده از نظرات صنعت بیمه در صدور آرای وحدت رویه، ضرورت آشنایی 
کامل مراجع قضایی به موارد مرتبط با بیمه های بازرگانی و نهادهای مربوطه، لزوم رسیدگی به شکایات صنعت بیمه در خصوص فعالیت های 
غیرقانونی و غیر مجاز بیمه ای، برخورد مؤثر با تقلبات بیمه ای و همکاری جهت مقابله با آنها، عدم تسری مقررات بیمه شخص ثالث بر 
سایر رشته های بیمه ای توسط قضات کشور، لزوم حضور نماینده صنعت بیمه در جلسات کارشناسی تعیین نرخ دیه و سایر موارد مربوطه 
به بحث و تبادل نظر پرداختند.در این جلسه مقرر گردید ضمن اخذ آمار مربوطه در مورد تقلبات بیمه ای و فعالیت دفاتر غیرقانونی و 
بدون مجوز از بیمه مرکزی، سایر موارد مطروحه از طریق مراجع ذیربط در قوه قضاییه از جمله اداره کل آموزش قوه قضاییه و اداره 
پیشگیری از جرائم اقتصادی معاونت اجتماعی قوه قضاییه و مرکز توسعه شوراهای حل اختلاف مورد پیگیری قرار گیرد./روابط عمومی 

برگزاریجلسهکارگروهمشترک
قوهقضاییهوصنعتبیمه

علی جمادی

بانک تجارت در راستای عمل به مسئولیت های اجتماعی و حرفه ای خود در فروردین ماه سال جاری، به صورت حضوری از طریق 
شعب خود در سراسر کشور و از طریق اپلیکیشن باجت به صورت کاملا غیرحضوری، جمعا تعداد ۴۶8 فقره وام ازدواج به متقاضیان و واجدین 
شرایط پرداخت کرد.بانک تجارت همچنین با هدف اجرای قانون فرزندآوری، از ابتدای سال تا پایان فروردین ماه، 12۳0 فقره تسهیلات 
فرزندآوری پرداخت کرد؛ این در شرایطی است که این بانک در سال 1۴02 با اعطای 95 هزار و 181 فقره تسهیلات ازدواج و 89 هزار و 5۳۴ 
فقره تسهیلات فرزندآوری از جوانان ایرانی حمایت کرد.اپلیکیشن باجت بانک تجارت این امکان را در اختیار مشتریان قرار داده تا بتوانند 
تمامی خدمات بانکی مورد نیاز خود، از افتتاح حساب و معرفی ضامن تا دریافت تسهیلات و پرداخت اقساط را به صورت کاملا غیرحضوری 
به انجام رسانند. این اپلیکیشن کاربردی به ویژه دریافت تسهیلات قرض الحسنه ازدواج را برای جوانان ایرانی تا حد قابل توجهی تسهیل 
کرده است.بانک تجارت با انجام کامل همه فرآیندها، نسبت به صدور اولین برات الکترونیک سپامی اقدام کرد.بانک تجارت با اخذ مجوز 
صدور برات الکترونیک عادی از وزارت امور اقتصادی ودارایی در پایان سال 1۴02، اولین برات الکترونیک سپامی را ۴ اردیبهشت ماه جاری 
در محیط عملیاتی بانک مرکزی ج.ا.ا صادر کرد.برات الکترونیک عادی یک سند تجاری است که براساس آن شخصی از شخص دیگر 
می خواهد که مبلغی را در وجه یا حواله کرد شخص معین یا شخص ثالث در زمان مشخص) آینده( بپردازد. در همین راستا، سامانه برات 
الکترونیک عادی به عنوان جزئی از این اکوسیستم، با هدف الکترونیکی کردن تمام مراحل چرخه حیات اسناد تجاری برات تعریف شده 
است،برات الکترونیک سپامی در راستای تامین مالی زنجیره تولید، سرآغاز تحولی بزرگ برای شبکه بانکی کشور خواهد بود./روابط عمومی 

بانکتجارتدرفروردین1۴03
جمعا1۶98فقرهوامازدواجو
فرزندآوریپرداختکرد

بانک تجارت

بانک کشاورزی در سال 1۴02 به منظور حمایت از تولید و تامین انواع گوشت و فرآورده های گوشتی مصرفی خانوارها، قریب به 
۳0۶ هزار میلیارد ریال تسهیلات پرورش دام، طیور و آبزیان و صنایع تبدیلی و تکمیلی وابسته، به فعالان این حوزه پرداخت کرده و 
بدین ترتیب نقش موثری در تامین پروتئین حیوانی مورد نیاز جامعه و امنیت غذایی خانوار ایرانی ایفا کرده است،شعب این بانک در 
سال 1۴02 به منظور مشارکت در تامین پروتئین حیوانی سبد غذایی خانوارها در سراسر کشور، بالغ بر 1۴0 هزار فقره تسهیلات به 
واحدهای پرورش دام، طیور و آبزیان و کشتارگاه ها، کارخانجات خوراک دام و صنایع عمل آوری، فرآوری، انجماد و بسته بندی محصولات 
گوشتی پرداخت کرده اند، از مجموع ۳0۶ هزار میلیارد ریال تسهیلات پرداختی ، بالغ بر 1۴8 هزار میلیارد ریال در راستای تامین مالی 
واحدهای پرورش دام سبک و سنگین، نزدیک به 110 هزار میلیارد ریال برای احداث و راه اندازی مزارع پرورش طیور گوشتی، حدود 
1۴ هزار میلیارد ریال در حمایت از پرورش آبزیان و ۳۴ هزارمیلیاردریال به منظور ایجاد و توسعه صنایع تبدیلی و تکمیلی مرتبط با 
گوشت و فرآورده های گوشتی پرداخت شده است، بانک حمایت از زنجیره تولید و تامین گوشت با هدف تحکیم پایه های امنیت غذایی 
کشور را یکی از مهمترین اهداف خود می داند و با پرداخت تسهیلات متنوع در تمام مراحل زنجیره تامین، شامل تولید علوفه و خوراک 
دام تا احداث دامداری ها، مرغداری ها و استخرهای پرورش ماهی، راه اندازی واحد های پرورش ماهی در قفس، احداث کشتارگاه ها و 
واحدهای فرآوری محصولات گوشتی، صنایع تبدیلی و تکمیلی، تامین ماشین آلات مورد نیاز واحدهای تولیدی، احداث واحدهای 
بسته بندی و نهایتا حمل و توزیع، از فعالان این حوزه و تامین پروتئین حیوانی در سبد غذایی خانوارها حمایت می کند./روابط عمومی 

نقش30۶هزارمیلیاردریالیبانک
کشاورزیدرتامینگوشتسبد
غذاییخانوارهادرسال1۴02

بانک کشاورزی

یونس مظلومی، مدیرعامل بیمه تعاون در حاشیه اولین رویداد عیدانه بیمه ای و در گفتگویی عنوان کرد: با توجه به 
اینکه ۳0 درصد پرتفوی بیمه به بیمه نامه های درمان اختصاص داشته اما این بیمه نامه ها زیان بالایی را برای شرکت های 
بیمه دارند،در خصوص بیمه شخص ثالث نیز، در ابتدای سال گذشته افزایش 50 درصدی در نرخ دیه داشتیم درحالی که 
حق بیمه ها ۳0 درصد افزایش یافته و این خلاء 20 درصدی اثرات و زیان خود را طی سال های آینده نشان خواهد داد.وی در 
ادامه در رابطه با راهکارهای کاهش زیان  شرکت های بیمه ای افزود: درصدی از خسارت های غیر واقعی همیشه وجود داشته 
است؛ به عبارت دیگر شرکت های بیمه هم این موضوع رو پذیرفته اند اما امروزه فناوری اطلاعات برای کاهش این زیان ها 
بسیار کمک می کند.به گزارش روابط عمومی بیمه تعاون، شرکت بیمه تعاون استان مازندران در کنار استانداری و واحدهای 
تولیدی و صنعتی بزرگ این استان، در نمایشگاه بین المللی تهران اکسپو حضور یافت.این رویداد بزرگ، فرصتی برای 
شرکت های مختلف برای نمایش توانمندی های خود و برقراری ارتباطات تجاری با کشورهای مختلف فراهم کرد. شرکت 
بیمه تعاون استان مازندران نیز از این فرصت برای ارائه خدمات و محصولات خود بهره برد.این حضور، نشان دهنده تعهد 
شرکت بیمه تعاون به توسعه و پیشرفت اقتصادی استان مازندران و همچنین تمایل آن به گسترش فعالیت های بین المللی 
و ارتقاء سطح همکاری های تجاری است. شرکت بیمه تعاون استان مازندران، با این گام مهم، بار دیگر توانایی ها و پتانسیل های 

خود را به نمایش گذاشت و امیدوار است که این تجربه، مسیر را برای دستاوردهای بزرگ تر در آینده هموار سازد.

سهم30درصدیبیمه
نامههایدرماندرسبد
پرتفویصنعتبیمه

دکترحجت بهاری فر مدیرعامل شرکت بیمه حکمت صبا با حجت الاسلام والمسلمین سعید نصیرالاسلامی معاون فرهنگی 
و تبلیغات ارتش جمهوری اسلامی ایران دیدار کرد . به گزارش روابط عمومی شرکت بیمه حکمت صبا ، در این دیدار که به میزبانی 
سازمان عقیدتی سیاسی ارتش برگزار گردید ، در خصوص نحوه تعامل و همکاری میان این شرکت و معاونت فرهنگی و تبلیغات 
ارتش جمهوری اسلامی ایران و بهره مندی از ظرفیت های دو طرف در حوزه های مختلف بحث و تبادل نظر شد.در ابتدا ، حجت 
السلام والمسلمین نصیرالاسلامی ضمن خوش آمدگویی به مدیرعامل و هیئت همراه ، اظهار داشت : این معاونت آمادگی دارد 
شرکت بیمه حکمت صبا را به عنوان بیمه گر اصلی و اثرگذار از طریق ظرفیت های خیلی خوب ارتش جمهوری اسلامی ایران 

معرفی و نسبت به عملیاتی شدن طرح های مختلف فرهنگی و تبلیغاتی اقدام نماید.
در ادامه دکتر بهاری فر با اشاره به ظرفیت و پتانسیل مناسب ارتش اظهار داشت : معرفی شرکت بیمه حکمت صبا به جامعه 
ارتش از برنامه های ماست که این مهم با ارائه خدمات مناسب بیمه ای میسر خواهد بود. ایشان اضافه کرد : خدمت رسانی به 
پرسنل ارتش جمهوری اسلامی ایران بزرگ ترین افتخار برای شرکت بیمه حکمت محسوب می شود و این موضوع ، مقدس بودن 
کار بیمه گری به این قشر عزیز را بیش از پیش نمایان خواهد کرد.در پایان این جلسه ، دوطرف نسبت به انعقاد تفاهم نامه فی مابین 
در جهت استفاده از ظرفیت های فرهنگی و تبلیغاتی ارتش جمهوری اسلامی ایران و همچنین بهره مندی از ظرفیت های بیمه 

حکمت صبا در برنامه های فرهنگی تبلیغاتی ارتش تاکید کردند.

معرفیخدماتشرکتبیمه
حکمتصبابهجامعهارتشاز
برنامههایماست

حجت بهاری فر

مهندس طاهر موهبتی مدیرعامل بیمه دی، در اختتامیه  همایش سراسری مدیران این شرکت با عنوان جهش فروش و 
یکپارچگی سازمانی با تأکید بر توجه و اهتمام تمامی ارکان و اجزای شرکت نسبت به برنامه  عملیاتی تدوین شده در سال 1۴0۳ 
گفت: تحقق اهداف سال گذشته، نشانه ای از عزم جدی تمامی مدیران و کارکنان ستادی، استانی و شعب سراسر کشور برای رشد 
و تعالی شرکت است. بی تردید اشتیاق به دانستن، تمایل به تلاش و جدیت در خواستن، هر مشکل و مانعی را از سر راه برداشته و 
مسیر تعالی را در حوزه  فردی و سازمانی هموار می کند، چنانکه بیمه دی آن را به عنوان شعار و رمز موفیقت خود تعریف کرده و 
برگزیده است،جذب پرتفوهای کلان، تحقق برنامه  عملیاتی شرکت در حوزه  خُرده فروشی را مورد توجه قرار داد و خواستار تداوم 
اهتمام مدیران ستادی و شعب سراسری در این حوزه شد،گرچه اقدامات خوبی در حوزه  تقویت شبکه  فروش بیمه دی صورت 
گرفته است.وی با اشاره به توصیه های اسلامی و موکدات اخلاقی، مواردی چون دروغ گویی و بزرگ نمایی، عدم وفای به عهد، بد 
خُلقی و عدم تکریم، تکبر ، جدایی و افتراق را از جمله مواردی برشمردند که موجب خسران در کسب و کار و زندگی شده و برای 
یک بنگاه اقتصادی مانند بیمه دی ممنوع است.او با تأکید بر تکریم خانواده  ایثار و شهادت، آن را وظیفه  شرعی و میهنی هر ایرانی 
برشمرد و تصریح کرد: گرچه بخش بزرگی از مشتریان و بیمه شدگان این شرکت را خانواده  بزرگ ایثار و شهادت تشکیل می دهند، 
اما این قشر معزز و معظم، سهام داران اصلی این شرکت نیز هستند و بیمه دی تلاش می کند تا در هر دو جنبه  مشتری مداری و 
امانت داری نسبت به حفظ ارزش سهام سهام داران خود، کوشا بوده و خدمتگزاری صادق برای این عزیزان باشد./روابط عمومی 

دانستن،خواستنوتوانستن،
شعارورمزموفقیتشرکتدر
تحققاهدافاست

طاهر موهبتی

موسی رضایی میرقائد مدیر عامل شرکت بیمه البرز؛ از اقدامات انجام شده بیمه البرز با همکاری بیمه مرکزی برای رفع مشکل 
بیمه نامه خودروهای با مقاصد برون مرزی خبرداد و گفت: در حال حاضر رانندگان خودروهای ترانزیتی می توانند بیمه نامه بین 
المللی)Frontier( خود را در داخل کشور و با پرداخت ریالی دریافت کنند، این شرکت با کمک مشاوران و مدیران بیمه مرکزی، 
مذاکرات و جلسات متعددی با بیمه گران و کارگزاران خارجی انجام داد تا چالش ها و مسائل فنی و زیرساختی تامین این بیمه نامه 
را شناسایی و تهیه آن را برای خودروداران تسهیل نماید،این شرکت توانست پس از نزدیک به یک ماه مذاکره و سفر به کشورهای 
خارجی توسط نمایندگان مجری این طرح، با احدی از کشورهای اروپایی برای صدور بیمه نامه های Frontier به توافق برسد که 
با پیش تامین هزینه صدور این نوع از بیمه نامه ها برای وسایل نقلیه، مزایایی از جمله امکان خرید بیمه نامه در داخل کشور و از هر 
نقطه به صورت برخط و بدون نیاز به مراجعه حضوری و همچنین تامین اطمینان خاطر دارندگان وسیله نقلیه از اصالت بیمه نامه، 
میزان پوشــش جبران خسارت و اعتبار آن در بین کشورهای حوزه COB را به ارمغان آورد.موسی رضائی میرقائد اعتبار این 
بیمه نامه را بین المللی دانست و تاکید کرد: رانندگان با داشتن این بیمه نامه  در اتحادیه اروپا و دیگر مقاصد تعریف شده مشکل بیمه 
ای نخواهند داشت.گفتنی است بیمه نامه Frontier جایگزینی برای کارت سبز است که این بیمه نامه از نظر پوشش بیمه ای و 
اعتبار تردد، منطبق با مشخصات کارت سبز و بین کشورهای عضو این اتحادیه معتبر است؛ به نوعی که پاسخگویی به مسائل بیمه 

ای، پوشش ها، پشتیبانی خدمات و ... آن، توسط دفاتر کارت سبز در هر کشور به انجام می رسد./روابط عمومی 

بیمهالبرزمجریصدور
بیمهنامهبینالمللی
Frontier

موسی رضایی میرقائد

مهدی نوروزی، مدیرعامل شرکت بیمه زندگی خاورمیانه گفت : مشتریان بیمه نامه های زندگی بلندمدت بوده و 
بیمه نامه هایی از 5 تا ۳0 سال به مشتریان ارائه می شود.در بخش سرمایه گذاری، ما به اهمیت انتخاب های موفق و مدیریت 
منابع با دقت توجه ویژه داده ایم و با تشکیل تیم های قوی در این حوزه و مدیریت حرفه ای، توانستیم با موفقیت در این 
بخش حضور داشته و سود ۳0 درصدی برای بیمه گذاران تولید کنیم.مدیرعامل شرکت بیمه زندگی خاورمیانه اظهارداشت: 
دربخش های مختلف محصولاتی برای بخش قابل توجهی از جامعه که به سرعت به دنبال ورود به بخش مستمری هستند 
هم ارائه می شود.هرچند که مشتریان شرکت های بیمه زندگی افرادی هستند که بیمه نامه  های بلند مدت را تهیه می کنند.
فراهم کردن ثبات در روند ارائه خدمات در شرکت بیمه و ایجاد حس خوب برای مشتریان، به شرکت های بیمه کمک 
می کند تا در حوزه سرمایه گذاری فعالیت کنند زیرا همه افراد امکان سرمایه گذاری برای خود را ندارند.صنعت بیمه با ارائه 
محصول بیمه نامه مســتمری می تواند پوشش های بیمه ای جذابی همچون پوشش فوت و فوت بر اثر حادثه، پوشش 
بیماری های خاص را به بیمه گذاران بدهد اما بخش دیگر این بیمه نامه سرمایه گذاری است که می تواند تا پایان عمر بیمه گذار 
ادامه داشته باشد.به گزارش روابط عمومی بیمه خاورمیانه،در بخش سرمایه گذاری، ما به اهمیت انتخاب های موفق و مدیریت 
منابع با دقت توجه ویژه داده ایم و با تشکیل تیم های قوی در این حوزه و مدیریت حرفه ای، توانستیم با موفقیت در این 

بخش حضور داشته و سود ۳0 درصدی برای بیمه گذاران تولید کنیم.

همهافرادامکانسرمایه
گذاریبرایخودراندارند

مهدی نوروزی یونس مظلومی

خبر

سید صولت مرتضوی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت:بر اساس 
گزارش رسمی، بالغ بر ۷50 هزار اشتغال خالص در کشور ایجاد شده است، 
یعنی اشتغال منهای بازنشستگان و مشمولان بیمه بیکاری بوده و این به آن 
معناست که ایجاد یک میلیون و 200 هزار فرصت شغلی که خالص آن ۷50 
هزار نفر می شودودر راستای تامین فرمایشات رهبر معظم انقلاب اسلامی در 
سیاست های ابلاغی تامین اجتماعی نیز اقداماتی انجام داده است. پس از ابلاغ 
سیاست ها همکاران ما در دولت در بخش های مختلف بسیج شدند و اقدامات 
مهمی را انجام دادند.گسترش بیمه اجتماعی پایه برای دانشجویان و زنان 
خانه دار، ایجاد پوشش بیمه درمان پایه رایگان از طریق بیمه سلامت برای پنج 
دهک اول درآمدی، استقرار سامانه پایش فقر و شناسایی کامل فقرا، افزایش 
مستمری مددجویان کمیته امام، متناسب سازی حقوق بازنشستگان، تدوین 
برنامه های راهبردی برای اصلاح صندوق های بازنشستگی، حمایت از کودکان 
دارای سوءتغذیه و بازمانده از تحصیل از اقدامات ما بود. ضمن اینکه پوشش 
بیمه ای 234 قلم داروی جدید، پوشــش هزینه های درمــان ناباروری و 
بیماری های خاص، ایجاد ثبات، امنیت شغلی و حمایت از مشاغل ایجادی، 
تلاش برای جلوگیری از تعطیلی واحدهایی که در شرف تعطیل بودند، به 
ظرفیت اســمی رساندن سایر کارخانه ها که از 10 هزار واحد عبور کردند و 
اصلاح قانون کار برای تبدیل قرارداد موقت به دائم هم از دیگر اقدامات وزارت 
کار است.اکنون بیش از 8۷ درصد از اشتغال کارگاهی ما در کارگاه های زیر 
10 نفر هستند و توجه به امنیت و سلامت به حد قابل قبولی رسیده است. از 
اولویت های ما توانمندی کارگران از طریق سازمان فنی و حرفه ای و تعریف 
دوره هــای متنوع با همراهی کارخانه ها و بخش خصوصی اســت.یکی از 
راهبردهای دولت سیزدهم توجه به ارتقای امنیت غذایی مردم است که در 
همین راســتا ســه طرح مهم و محوری اجرائی شده است. طرح کالابرگ 
الکترونیکی که مربوط به آحاد جامعه است دایره شمول آن به 60 میلیون نفر 
می رسد.طرح دیگر مربوط به مادران باردار یا دارای کودک شیرخوار )طرح 
یسنا( است که شامل یک میلیون مادر دارای فرزند شیرخوار در سه دهک 
نخست درآمدی است. همچنین دیگری طرح ارتقای امنیت غذایی کودکان 
است که اختصاص به کودکانی دارد که به تغذیه مضاعف نیاز دارند و تعداد 
آنها بیش از 145 هزار کودک در سراسر کشور است که با کمک وزارت بهداشت 
شناسایی شده اند.تمام کسانی که برای زیرپوشش درآمدن بهزیستی در صف 
نوبت بودند الان تعیین تکلیف شده اند و همه مشمول مستمری شده اند./ایرنا 

ایجاد یک میلیون و 200 هزار 
فرصت شغلی در سال گذشته
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آیت ا... ســید ابراهیم رییسی با بیان این که جشنواره ملی تقدیر از 
کارگران نمونه در کارخانه بزرگی که کارگران عزیز آن کارهای بسیار مهم 
و قابل عرضه ای برای بازار داخلی و خارجی تولید می کنند برگزار شده، گفت: 
محصولاتی که در این جا می بینید به دست توانای کارگران ساخته شده 
است که نشان دهنده توانایی کشور ماست، نشان دهنده ذوق و سلیقه و 
تلاش کارگران و مهندســان عزیز ماست. این ها نمونه ای است که ثابت 

می کند در این کشور کارهای بزرگی انجام می شود.
آیت ا... سیدابراهیم رییسی در سی وپنجمین جشنواره ملی تقدیر از 
کارگران نخبه، گروه های کارگری و واحدهای نمونه که در شرکت ایران 

خودرو دیزل برگزار شد، حضور یافت.
رییس جمهور با همراهی عباس علی آبادی وزیر صنعت، معدن و 
تجارت و سیدصولت مرتضوی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اهدای لوح 

و تندیس ویژه از جمعی از کارگران نخبه و گروه های کارگری تقدیر کرد.
رییس جمهور در جمع کارگران نخبه اظهار داشت: خدا را شاکریم 
که نشست ما بعد از جلسه بسیار با شکوهی که در محضر رهبر فرزانه انقلاب 
اسلامی بود، تشکیل می شود که ما از رهنمودهای ایشان بهره ببریم،  مدیران 
و محافل کارگری تلاش کنند، ســاز و کارهای لازم برای اجرایی شدن 
فرمایشات ایشان را بیندیشند، قانون و سیاست های نظام در جهت رشد 

اقتصادی و تولید مصوب شده است که باید اجرایی شود.
وی با تاکید بر این که دشمن همان طور که در همه عرصه ها ناکام مانده 
حتمــا در عرصه اقتصادی نیز ناکام خواهد ماند، اظهار کرد: محور تولید 
کارآفرین و کارگر است. نقش کارگران نقش بی بدیلی است و لذا باید همه 
حمایت های حقوقی، مالی و اجتماعی از کار و کارگر صورت گیرد که روز به 
روز تولید ما در کیفیت و کمیت رشد پیدا کند. تولیدات ما باید استانداردها 
و شاخص ها را داشته باشد و باید تولید برتری داشته باشیم که در دنیا بهترین 
باشــد و این از ملت ما برمی آید که حتی بالاتر از استانداردهای ضروری 

می توانند کالاها را تولید و عرضه کنند.
دکتر رییسی تاکید کرد: این امیدآفرین است که عزیزان ما با وجود 
همه تهدیدها، تحریم ها و برخی کاستی ها، تولیدات امیدآفرین برای کشور 
دارند و این همان است که رهبری تاکید کردند که باید تلاش ها و اقدامات 

امیدآفرین توسعه یابد.
ما پای کار ایرانیم؛ کارگران و کارفرمایان ایران با روحیه 

جهادی پای کار ایران هستند
رییس جمهور با بیان اینکه »ما پای کار ایرانیم« اظهار کرد: این پای 
کار ایران بودن است و نشان می دهد با همین روحیه جهادی و ارزشمند 
کارگران و مهندســان، کارفرمایان و متخصصان پای کار ایران هستند و 
دشمن همان طور که در همه عرصه ها ناکام مانده حتما در عرصه اقتصادی 

نیز ناکام خواهد ماند.
رییس جمهور محور همه تلاش ها را در فعالیت و تولید دانست و گفت: 
محور در تولید کارآفرین و کارگر است که نقش بی بدیلی دارند و بنابراین 
باید همه حمایت ها اعم از حقوقی، مالی، اجتماعی از کار و کارگر شکل بگیرد.
آیت ا... رییسی بر کیفی و کمی بودن تولیدات تاکید کرد و افزود: باید 
تولیدات با کیفیتی داشته باشیم. ملت ما نشان داده که می تواند حتی بالاتر 
از استانداردهای ضروری کالایی را تولید و عرضه و حتی کالای برتر را در 

دنیا ارایه کنند.
رییس جمهور در جشنواره ملی امتنان از کارگران و گروه های کار و 
واحدهای نمونه ادامه داد: آقای وزیر توضیح دادند که لایحه امنیت شغلی 
کارگران در دولت تصویب شده و ان شاءلله از طریق مجلس دنبال خواهد 
شد که سریع تر به نتیجه برسد. ثبات شغلی برای کارگران مساله بسیار مهمی 

است. تزلزل شغلی نه تنها فرد بلکه خانواده را متزلزل می کند، لایحه امنیت 
شغلی کارگران در دولت تصویب شده است و ان شاءلله از طریق مجلس 

دنبال خواهد شد که سریع تر به نتیجه برسد.
وی با تاکید بر این که خداوند متعال تفضل کرد و به دست شما کارگران 
و کارآفرینان عزیز امروز شاهد افزایش میزان اشتغال و کاهش بیکاری در 
کشور هستیم، اظهار کرد: آمار اشتغال نشان می دهد که زمینه ایجاد اشتغال 

برای تحصیل کرده ها بسیار بهتر از قبل فراهم شده است.
دکتر رییسی بیان کرد: رهبری بسیار حکیمانه فرمودند که ما در بین 
جامعه کارگری، نخبگانی داریم که بعضا مورد بی توجهی قرار می گیرند. این 
نخبگان مبتکر، خلاق، صاحب نظر و صاحب ایده هستند لذا هم خودشان 

و هم ایده هایشان باید مورد توجه قرار گیرد.
وی خاطرنشان کرد: آقای مرتضوی در وزارت تعاون و آقای علی آبادی 
در وزارت صمت کاری که در وزارت رفاه انجام شده که به نخبگان توجه شود 
و نخبگی نخبگان را تقویت کند و ایده ها و ایده پردازی ها را از کسانی که در 

میدان و عمل صاحب ایده شدند، را دنبال خواهند کرد.
رییس جمهور یادآور شد: یک زمانی یک شخصی در دانشگاه و پای 
تخته صاحب ایده می شود آن هم مهم و صاحب نظر است، اما کسی که در 
عمل صاحب ایده و نظریه شده است، یک نظریه و یک خلاقیت و ابتکار 

قابل عرضه است و این نخبگی حتما باید مورد توجه خاص قرار بگیرد.
آیت ا... رییســی عنوان کرد: تعداد نخبگان در جامعه کارگری کم 
نیســتند، ما در دولت حتما توجه به مساله نخبگان، ایده های نخبگان و 

دیدگاه های آن ها با اولویت توجه می کنیم.
 با تهدیدها و تحریم ها 

نمی توانند ملت را متوقف کنند
رییس جمهور گفت: اکنون در فضای اقتصادی، جنگ اقتصادی بر 
کشور تحمیل شده است مانند همان فضای جنگ تحمیلی، اما جوانان، کار 
آفرینان و کارگران تاکنون نشــان دادند همان گونه که در جنگ نظامی 
رزمندگان سیلی محکمی به دشمنان زدند، تولید کنندگان و کارگران ما 

هم در جنگ اقتصادی سیلی محکمی به دشمنان خواهند زد.
دکتر رییسی ادامه داد: در مساله جنگ اقتصادی تصور کردند که با 
برخی تهدیدها و تحریم ها می توانند ملت را متوقف کنند در حالی که کشور 

از رشد اقتصادی، رشد تولید و نوآوری و خلاقیت ها و رشد در حوزه های 
فناورانه برخوردار است.

در مساله جنگ اقتصادی تصور کردند که با برخی تهدیدها و تحریم 
ها می توانند ملت را متوقف کنند در حالی که کشــور از رشد اقتصادی، 
رشدتولید و نوآوری و خلاقیت ها و رشد در حوزه های فناورانه برخوردار 

است.
رییس جمهور به رشد کمی و کیفی در محصولات شرکت های دانش 
بنیان اشاره و رشد صادرات این شرکت ها را بیش از دو میلیارد دلار عنوان 
کرد و خطاب به کارگران گفت: این که شما شعار ما پای کاریم را سر می دهید، 

واقعا پای کار هستید.
وی در این جشنواره رییس جمهور با اشاره به پی گیری مجدانه دولت 
برای به سرانجام رسیدن لایحه امنیت شغلی کارگران، تصریح کرد: به هیچ 
وجه اجازه ندهید تا کارگاه و کارخانه ای بنا به هر دلیلی تعطیل شود، همگان 
تلاش کنیم تا هیچ کارخانه ای تعطیل نشود و بتوانیم در جامعه کارگری 
سرافراز باشیم تا آن ها هم برابر ملت و ملت ایران هم برابر ملل جهان سر افراز 

باشند.
سید صولت مرتضوی وزیر کار و رفاه اجتماعی در آغاز این مراسم به 
گزارش عملکرد فعالیت وزارت خانه تحت نظارت خود پرداخت و گفت: 
براساس گزارش مراکز رسمی بالغ بر ۷50 هزار اشتغال خالص ایجاد شده 
است، یعنی اشتغال منهای بازنشستگان و مشمولان بیمه بیکاری و این 
بدان معناست که ایجاد یک میلیون و 200 هزار فرصت شغلی که خالص 

آن ۷50 هزار نفر می شود.
وزیر کار تاکید کرد: اجرای متناسب سازی حقوق بازنشستگان،  تدوین 
برنامه های راهبردی برای اصلاح صندوق های بازنشســتگی، حمایت از 
کودکان دارای سوءتغذیه و بازمانده از تحصیل، پوشش بیمه ای 234 قلم 
داروی جدید، پوشش هزینه های درمان ناباروری و بیماری های خاص، 
 ایجاد ثبات و امنیت شــغلی و حمایت از مشــاغل ایجادی، تلاش برای 
جلوگیری از تعطیلی واحدهایی که در شرف تعطیل بودند، به ظرفیت اسمی 
رساندن سایر کارخانه ها که از 10 هزار واحد عبور کرد، اصلاح قانون کار برای 
تبدیل قرارداد موقت به دائم از جمله مهم ترین اقدامات وزارت کار است./

روابط عمومی 

هفته نامه اقتصادی ایران

رییس جمهوری با اشاره به محصولات ایران خودرو دیزل مطرح کرد:

محصولات داخلی قابل عرضه در بازار داخلی و خارجی است

رییس جمهور هم زمان با روز کارگر با حضور در شرکت ایران خودرو دیزل، ضمن دیدار و گفت وگوی صمیمانه با کارگران، از بخش های مختلف 
این کارخانه بازدید کرد.آیت ا... سید ابراهیم رییسی ، هم زمان با روز کارگر، با حضور در شرکت ایران خودرو دیزل ضمن بازدید از بخش هایی از 
کارخانه از جمله سالن های تولیدی، به همراه وزیر صنعت، معدن و تجارت و وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، با تعدادی از کارگران نیز گفت وگویی 
صمیمانه و چهره به چهره داشت و وضعیت شغلی و معیشتی آن ها را جویا شد.ایران خودرو دیزل در مساحتی بالغ بر 76۰ هزار متر مربع با پنج هزار 
و 5۰۰ نفر پرسنل سالانه ۲۲ هزار دستگاه محصولات باری کشنده شامل کامیون، کشنده و کامیونت و 1۲ هزار و 5۰۰ دستگاه محصولات مسافری 
شامل ون، اتوبوس و مینی بوس تولید می کند.این شرکت با اهتمام ویژه دولت مردمی به امر تولید، رشد بیش از 6۰۰ درصدی را در این دولت 

محقق کرده و برای افزایش آن تا سال 1۴۰۴ نیز هدف گذاری و برنامه ریزی شده است./روابط عمومی 

همزمانباروزکارگر
صورتگرفت؛دیدارو
گفتوگوی
رییسجمهوریباکارگران
ایرانخودرودیزل

 پتانسیل بازار آفریقا
 برای خودروهای اقتصادی سایپا

مدیرعامل گروه خودروسازی سایپا با اشاره به تاثیر برگزاری رویداد 
ایران اکسپو 1403و نمایش توانمندی های صادراتی کشور بر حوزه خودرو، 
گفت: امسال برای صادرات 20 هزار دستگاه خودرو برنامه ریزی کرده ایم و 
چون تنها خودروســازی در ایران هستیم که خودروی اقتصادی تامین 
می کنیم و این خودروهای اقتصادی در کشورهای آفریقایی بازار خوبی دارند، 

بنابراین می توان انتظار صادرات به کشورهای آفریقایی را داشت.
به گزارش سایپانیوز، جواد توسلی مهر، در حاشیه مراسم افتتاحیه 
ششمین نمایشگاه توانمندی های صادراتی ایران در خصوص اصلی ترین 
تاثیر برگزاری نمایشگاه توانمندی های صادراتی ایران بر توسعه روابط تجاری 
کشور، اظهارداشــت: یکی از محاسن این رویدادها این است که بازارهای 
صادراتی بیشتر شناخته می شوند؛ همچنین بازارهای هدف از محصولات 
ما اطلاعات بیشتری به دســت می آوردند و تعامل خوبی می تواند برای 

صادرات محصولات ایجاد کند.
گروه خودروسازی سایپا در این نمایشگاه مهم و استراتژیک،   تازه ترین 
دستاوردهای خود در زمینه تولید خودروهای سبک و تجاری،  موتورهای 
تولید داخل،  قطعات مصرفی خودروها و آخرین یافته های تحقیقاتی و 

صنعتی خود را عرضه کرده است.
در این نمایشگاه نمونه هایی از خودروهای شاهین پلاس اتوماتیک، 
سهند، وانت نیسان اکستند چپ فرمان، وانت نیسان راست فرمان، پادرا 
پلاس کمپرسی و نیسان لانگ به نمایش در آمده است. از گروه خودروسازی 
سایپا، شرکت سایپا)خودروساز( به همراه هفت شرکت تحت پوشش خود، 
پارس خودرو)خودروساز(، زامیاد)خودروساز(،  سایپا یدک)تامین کننده 
قطعات یدکی و ارائه خدمات پس از فروش(،  مالیبل سایپا)تولیدکننده 
قطعات ریخته  گری و انواع مصنوعات فلزی(،  فنرسازی زر سایپا )تولیدکننده 
انواع فنر، میل موجگیر و تورشــن بــار( و رادیاتور ایــران )از بزرگترین 
تولیدکنندگان رادیاتــور خودرو و مبدل  های حرارتــی در خاورمیانه(، 
دستاوردهای خود در زمینه های مختلف را در معرض دید عموم قرار دادند.
گفتنی است،  ششمین نمایشگاه توانمندی های صادراتی جمهوری 
اسلامی ایران؛  از روز گذشته کار خود را آغاز کرد و در این نمایشگاه بیش از 
2 هزار بازرگان، سرمایه گذار و تاجر خارجی از  85 کشور جهان حضور دارند. 
نمایشــگاه ایران اکسپو 1403، مورد استقبال گسترده و منحصر به فرد 

تولیدکنندگان، تجار و بازرگانان خارجی قرار گرفته است. 
نمایشگاه توانمندی های صادراتی، در 1۷ سالن نمایشگاهی در متراژ 
50 هزار متر با حضور 800 شرکت ایرانی در حالی آغاز به کار خواهد کرد 
که پیش بینی می شود در آن سه هزار و 500 جلسه بی تو بی با حضور 50 
هیات عالی رتبه برگزار شود. در این نمایشگاه امکاناتی از جمله هماهنگی 
جلسات اختصاصی بی تو بی )B2B( بین بازدیدکننـدگان خارجـی و 
شرکت های ایرانــــی،گردهمایی های صنعت محور با بازدیدکنندگان 
خارجی، تورهای تخصصی داخل نمایشگاه برای بازدیدکنندگان خارجی، 
برگزاری وبینارهای آشنایی با توانمندی های صنعتی ایران، برگــزاری 
وبینارهــای تخصصی، معرفی دسته محصولات منتخب ایـران، انتشار 
گزارش های تخصصی بازار محصولات منتخب صنایع خودرو، صنایع غذایی، 
انتشار گزارش های تخصصی، معرفی محصولات منتخب صنایـع پزشکی، 
ارائه خدمات مشــاوره در طول برگزاری نمایشگاه، دسترسی به نرم افزار 

اختصاصی، دسترسی به مترجم و سایر موارد ارائه می شود.

گفتگو-1 خبر
دو دهه است كه درخواست می كنیم قیمت را 
آزاد كنند تا قیمت در بازار آزاد كاهش یابد 

سعید مدنی-  کارشناس ارشد صنعت خودرو 
هیچ یک از سامانه ها جواب ندادند و بورس هم عملا جواب 
نداد. دو دهه است که درخواست می کنیم قیمت را آزاد کنند 
تا هم قیمــت در بازار آزاد کاهش یابد و هم تقاضای کاذب از 
بین برود و تعادلی هم بین عرضه وتقاضا به وجود بیاید. در این 
صورت اگر خودروساز هم نتواند به قیمت مناسب محصولات 
خود را بفروشــد، مجبور اســت یا قیمت را پایین بیاورد یا به 
صورت لیزینگی خودرو را بفروشد. در حال حاضر برای خودرو 

تقاضای کاذب وجود دارد.
خودروهایی که در کارخانه به فروش می رســند تفاوت 
قیمتی چشــمگیری با بــازار دارنــد. به عنوان مثال یکی از 
محصولات سایپا تفاوت قیمت 50 تا 60 میلیون تومانی بین 
کارخانه و بازار داشــت که رفته رفته این رقم به 100 میلیون 
تومان رســید. گاهی این ارقام بــه 400میلیون تومان برای 
مدل های ایران خودرو می رســد که تقاضــای کاذب ایجاد 

می کند. باید این اختلاف قیمت از بین برود.
وقتی کسی از کارخانه خودرویی را خریداری می کند، با 
200 میلیون سود در بازار آن را به فروش می رساند. این 200 
میلیون تومان سود آنی باعث می شود تقاضای کاذب به وجود 
بیاید. این تقاضای کاذب برنامه ریزی خودروسازان و بازار را به 

هم ریخته است.
پس اگر قیمــت را آزاد بگذارند تا تفاوت قیمتی وجود 
نداشته باشد و خودروساز به قیمت رروز بازار، خودرویش را به 
فروش برســاند، نه تقاضای کاذب به وجود می آید و نه رانت 
شکل می گیرد درواقع همه چیز تنظیم خواهد شد. البته دولت 
باید از قدرت خود در جهت فشار به خودروسازها برای بالا بردن 
کیفیت و همچنین کمک به خودروسازان استفاده کند تا آنها 
هم بتوانند تولید را تا حد امکان افزایش دهند و بازار را تنظیم 

کنند.
نباید شرایط به گونه ای باشد که اگر خودروساز تولید خود 
را از 500 هزار دستگاه به 300 هزار دستگاه هم رساند؛ مطمئن 
باشد همان سود را به دست خواهد آورد. دولت به محض این 
که قیمــت را آزاد کرد باید کنترل خود را بر عملکرد مدیران 
خودروسازی شدیدتر و بیشتر کند و از آن ها برنامه بخواهد و 
طبق آن برنامه از آن ها تولید، کیفیت و توســعه محصول را 

درخواست کند.
متاسفانه به خاطر ضعف در سیستم مدیریتی وزارتخانه 
و سازمان گسترش، به محض اعلام آزادسازی قیمت گذاری 
ممکن اســت تصور  کنند قرار است اتفاقات منفی در بازار رخ 
دهد. درحالی که این مدیران می توانند شرایط را کنترل کنند 
یعنی عملا به جای تمرکز بر این بخش یعنی بازار نســبت به 
فعالیت ســامانه و بورس متمرکز شوند و مکانیزم در اختیار 
خودروســاز بگذارنــد و از طرف دیگر براســاس برنامه های 
خودروساز که قبلا آنها را دریافت و بررسی کرده اند، به آن ها 
فشار بیاورند تا تولید خود را افزایش دهند. ممکن است قیمت 
تمام شده محصول برای خودروساز بالا باشد، یعنی یک خودرو 
500 میلیون تومان برای خودروســاز تمام شود اما آن را به 
قیمت 600 میلیون تومان به فروش برساند اما چون حاشیه 
بازار ندارد، قطعا تقاضای کافی برای آن وجود نخواهد داشت.

ازسوی دیگر ممکن اســت برای محصولی تقاضا وجود 
نداشته باشــد اما ظرفیت تولید آن فراهم باشد و خودروساز 
بتواند طی یک ســال از یک مدل 200 دستگاه تولید کند و با 
قیمت 600 میلیون تومان هم به فروش برساند. در این صورت 
خودروساز به اجبار دست به دامن شرکت های لیزینگی خواهد 
شــد. در این صورت خودروســاز نمی تواند تولید این مدل را 
متوقف کند، بنابراین مجبور می شود روش های فروش خود را 
تغییر دهد تا بتواند محصولش را بفروشــد. در این حالت هم 
خودروساز ســود می برد، هم شــرکت های لیزینگی فعال 
می شوند و هم مشــتری راضی است. به عنوان مثال اگر برای 
خرید یک خودرو 500میلیون تومان بپردازید و 300میلیون 
تومان دیگــر را زمان تحویل بدهید، راضی تر هســتید یا با 
پیش پرداخت 100میلیون تومانی و اقساط ماهانه 10 میلیون 
تومان؟ مســلما مشتری به ســمت خرید خودرو با شرایط 
لیزینگ می رود، گرچه ممکن است این خودرو برای مشتری 

یک میلیارد تومان تمام شود.
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توسط موسسه اعتباری ملل در فروردین ماه انجام شد

 پرداخت بیش از 227 میلیارد ریال وام 
قرض الحسنه ازدواج و فرزندآوری

موسسه اعتباری ملل در فروردین ماه بیش از 22۷ میلیارد 
ریال وام قرض الحسنه ازدواج و فرزندآوری پرداخت کرد.

 به گزارش روابط عمومی موسســه اعتبــاری ملل: این 
موسسه در راستای حمایت از تشکیل خانواده و جوانی جمعیت 
و افزایــش فرزندآوری مبلغ 400/ 22۷ میلیون ریال وام قرض 

الحسنه ازدواج و فرزندآوری به متقاضیان پرداخت نمود.
 متقاضیــان محترم برای بهره مندی از تســهیلات فوق 
می بایست ضمن مراجعه به سایت بانک مرکزی یکی از شعب 

موسسه را انتخاب نمایند.
گفتنی است تعداد 493 نفر از مشتریان موسسه اعتباری 
ملل برای دریافت تســهیلات قرض الحســنه ازدواج در حال 

تکمیل پرونده می باشند.

مدیرعامل بانک صادرات ایران در نشست هایی 
جداگانه با مدیران عامل و مدیران ارشد دو خودروساز 
بزرگ کشور، برای استفاده از تجربیات تخصصی این 
بانک در تأمین مالی صنعت خودرو به هم اندیشی 

پرداختند.
محســن ســیفی در دیدار با محمدحسن 
محمد زاده، مدیرعامل شرکت ایران خودرودیزل و 
دیدار با علیمردان عظیمی، مدیرعامل ایران خودرو، 
ضمن تشریح توانمندی های این بانک در زمینه تجربه 
موفق همکاری و شیوه های تخصصی تأمین مالی 
صنعت خودرو کشور، برای توسعه همکاری و تحقق 
اهداف منویات مقام معظم رهبری در »جهش تولید 
با مشارکت مردم« و کمک به تعمیق داخلی سازی و 
افزایش تولید محصولات این شرکت ها اعلام آمادگی 

کرد.
وی توســعه همکاری، تسریع و تسهیل ارائه 
خدمــات مالی نقدی و غیرنقدی و تجربیات ویژه و 
الگوی موفق بانک برای حل مشکلات تأمین مالی 
زنجیره تأمین سایر خودروسازان و قطعه سازان کشور 

در بانک صادرات ایران را تشریح و تبیین و کمک به 
تولید با اســتفاده از ظرفیت های شــعب داخلی و 
خارجی بانک را مورد تاکید قرار داد،بانک صادرات 
ایــران به عنوان یکی از بانک های اصلی کشــور، از 
سال های گذشته در کنار خودروسازان کشور بوده و 
اکثر خودروسازان کشور با بانک صادرات ایران تعامل 
مناسبی داشته و دارند،بدنه کارشناسی و ارکان بانک، 
تجربــه و شــناخت دقیقــی از شــرایط فعالیت 
خودروسازان کشور دارند، در بخش های اعتباری و 
طرح و برنامه بانک، برای طراحی محصولات ویژه، 
تجربه های موفقی وجود دارد و این شناخت موجب 
می شود که سرعت و کیفیت ارائه خدمات مالی و بانکی 
به این صنعت روز به روز بهتر شود و امروز با افتخار، 
همکاری مطلوبی با خودروسازان و قطعه سازان کشور 

داریم.
محمدحســن محمــد زاده، مدیرعامــل 
ایران خودرودیزل در این دیدار با استقبال از توسعه 
همکاری بــا بانک صادرات ایران، بــا ارائه اهداف و 
برنامه های این شــرکت در ســال جاری به تعدد 

شــرکت های زیرمجموعه این شرکت اشاره کرد و 
گفت: استفاده از این شرکت ها عمق داخلی سازی 
شرکت ایران خودرو دیزل را افزایش داده و از این رو 
میزان ارزبری شرکت نسبت به سایر خودروسازان 

کمتر است.
وی ویژگی دیگر این شرکت را تنوع محصولات 
آن برشــمرد و افزود: تنوع محصولات ایران خودرو 
دیزل از جملــه ون، انواع اتوبوس، انواع کشــنده، 
کمپرســی و باری و از جمله بزرگترین سالن تولید 

اتوبوس خاورمیانه در این شرکت وجود دارد.
محمد زاده از تولید و فــروش اتوبوس برقی 
داخلی شهری به شهرداری برخی کلان شهرهای 
کشــور و همچنین فروش 1000 دستگاه اتوبوس 
دیزلی به شهرداری های کشور خبر داد و بر تداوم تولید 
و رفع نیازهای مختلف کشور به این محصولات، تاکید 

کرد.
علیمردان عظیمی، مدیرعامل ایران خودرو نیز 
در نشســتی که با اتفاق مدیران ارشد این شرکت با 
مدیرعامل و مدیران ارشد بانک صادرات ایران، برگزار 

شد، از همکاری بانک صادرات ایران طی سال های 
اخیر قدردانی کرد و گفت: باید با تلاش و  توســعه 
همکاری به دنبال حل مشکلات این صنعت و مردم 
باشیم،بانک صادرات ایران سهم بسزائی در توفیقات 
مجموعه های بزرگ صنعتی دارد و امروز این سهم 

بیش از سایرین است.
مدیرعامــل ایران خودرو با بیــان برخی 
دغدغه ها و مشکلات بخش تولید، افزود: بانک ها به 
ویژه بانک صادرات ایران با وجود محدودیت های 
فراوان، کمک های بزرگی و بسیار ارزشمندی به 
صنعت خودرو کرده اند به طوری که اگر این کمک ها 
نباشد، امکان کسب موفقیت های بیشتر در این 
صنعت وجود ندارد. محسن سیفی در جریان این 
دیدارها به اتفاق معاونان شعب، اعتبارات، طرح و 
برنامه و همچنین مدیران ارشد بانک در حوزه های 
ارز و بانکداری شرکتی، راهکارها و محصولات نوین 
بانک برای تأمین مالی زنجیره تأمین در صنعت 
خــودرو را ارائه و برای کمک به این صنعت اعلام 

آمادگی کرد./روابط عمومی

تکرار تجربیات موفق تأمین مالی بانک صادرات ایران برای صنعت خودرو

یکشنبه شانزدهم اردیبهشت ماه 1403، شماره 407-497
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برای واردات خودروهای كاركرده 

منتظر مصوبه دولت هستیم
وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: واردات خودروهای کارکرده منتظر 
مصوبه دولت است اما در مناطق آزاد قابل اجراست. وی در حاشیه همایش 
تجاری ایران و چین در نمایشگاه توانمندی های صادراتی ایران در جمع 
خبرنگاران اظهار داشت: 10 هزار شرکت دانش بنیان ایرانی برای چینی ها 
فرصت خوبی است. ما در حوزه انرژی از ظرفیت های بالایی برخورداریم که 
می توانیم در اختیار چینی ها قرار دهیم و در حوزه برق نیز توانایی هایی در 
تراز جهانی داریم، ضمن اینکه چینی ها نیز از توانمندی هایی برخوردارند 
که می توانیم از آن استفاده کنیم. وقتی از 100 کشور دنیا بیش از 2500 
بازرگان و فعال اقتصادی در یک نمایشگاه شرکت می کنند، بسیار افتخار آمیز 
است و فکر می کنم امسال سال توسعه تجارت ایران با کشورهای دیگر باشد 
و بتوانیم رکوردهای تازه ای را ثبت کنیم. به گزارش شاتا، عباس علی آبادی 
با اشاره به اجلاس آفریقا بیان داشت: در جلسه ای که با مقامات ارشد آفریقایی 
برگزار شد، احساس خوبی داشتم، زیرا آفریقایی ها علاقه مندند شرکای 
تازه ای برای خود انتخاب کنند و ایران می تواند یکی از شرکای تجاری آنها 
باشد،این نمایشگاه در راستای تحقق شعار سال است، برای جهش تولید 
باید در سمت توسعه بازار حرکت کرد و این نمایشگاه می تواند در این زمینه 

موثر باشد. 
از تمام شرکت ها خواسته ایم پیش برنامه ارائه دهند که ارز را به چه 
منظور می خواهند و این مساله ممکن است مورد کدورت تولیدکنندگان 
قرار گرفته باشد. برای اینکه بتوانیم از منابع ارزی استفاده بهتری داشته باشیم، 
باید کنترل های بیشتری داشته باشیم و خب این موضوع باعث کندی در 
تخصیص ارز شده، لذا امروز دستورات تازه ای داده ام که کمی به تخصیص 
ارز شتاب بدهند. البته ممکن است در مواردی که قبلا براحتی تخصیص ارز 
می دادیم، الان محدودیت ایجاد کرده باشیم و این مساله به علت سیاست های 
جدید است اما سیاست های ما به سمت بهبود است و هدف ما این است که 
ضمن استفاده از ظرفیت های داخلی، نیازهای جامعه را تامین کنیم، لذا بین 
واردات و تولید، سیاست گذاری انجام داده ایم که در نهایت منفعت آن برای 
مردم است. او درباره واردات خودروهای کارکرده هم گفت: درباره خودروهای 
کارکرده دولت لایحه ای به مجلس تقدیم کرد؛ این لایحه تصویب شد و در 
بازگشت، وزارت صمت متعهد به تهیه آیین نامه شد و این آیین نامه تهیه و 
به دولت ارسال شد و تا زمانی که این آیین نامه مراحل خود را طی نکند و 
ابلاغ نشود، نظر وزارت صمت به تنهایی قابل اجرا نیست و باید در انتظار 
مصوبه د ولت بــود و تا زمان ابلاغ کاری نمی توانم انجام دهم.اما مصوبات 

خودروهای کارکرده در مناطق آزاد و اقتصادی قابل اجراست.

آرش صیادی مدیرعامل شرکت عمران پرند با 
اشاره به ساخت 96 هزار واحد مسکن مهردر شهر 
جدید پرند، اظهار کرد: از این تعداد حدود 95 هزار 
واحد افتتاح شده است. ضمن اینکه 220 هزار نفر 
برای نهضت ملی مسکن پرند ثبت نام کردند که از این 
تعداد 88 هزار نفر واجد شرایط بوده اند. در مجموع 
تاکنون زمین 33 هزار و 300 واحد تامین شده است.

 شناسایی 1۳8 بنگاه غیرمجاز
به گزارش خبرگزاری ها،صیادی با اشــاره به 
تصویب الحاق فاز ۷ به محدوده شهر پرند، اظهار کرد: 

در این ســایت حدود 1۷ هزار واحد مسکن در حال 
ساخت است. در شمال فاز 6 پروژه ها نیز در قالب طرح 
اقدام ملی با پیشــرفت حدود 60 درصدی در حال 
ساخت است.با توجه به افزایش جمعیت پرند که در 
حال حاضر حدود 350 هزار نفر است و بارگذاری ۷00 
هزار نفر پیش بینی شده، باید به سمت تامین خدمات 
روبنایی از جمله، مدرسه، مسجد، فضای سبز، مراکز 
درمانی و... برویم. البته در حوزه بوستان ها و فضای 
سبز، پنج بوستان فاخر و بزرگ در حال ساخت است 
که از این تعداد دو بوســتان آماده افتتاح شده.وی 

درخصوص تخلف صورت گرفته در شرکت عمران 
پرند، گفت: در این رابطه افرادی بازداشت شده اند اما 
با توجه به اینکه کیفرخواست صادر نشده از جزئیات 
این تخلف اطلاع نداریم،سوداگری برخی مشاوران 
املاک در بازار مسکن پرند، با همراهی دستگاه های 
ذی ربط، حدود 138 بنگاه غیرمجاز شناسایی و برخی 
از آنها پلمب شد. او در رابطه با خانه های خالی در این 
شهرگفت:حدود 13 هزار واحد خالی که اکثرا مسکن 
مهر هستنددرپرند شناسایی و حدود 10هزارواحدبه 
سازمان امورمالیاتی معرفی شده است. البته برای 50 

هزار نفرتقاضــا داریم که برای آن زمین نداریم. وی 
درباره قیمت ساخت تاکید کرد: اولین سری نهضت 
ملی مسکن با هزینه هر مترمربع 10 میلیون تومان 
ساخته شده و یک واحد 80 متری با احتساب مشاعات 
)120 متر( حدود یک میلیارد و 200 میلیون تومان 
هزینه خواهد داشت.او درباره مسکن خبرنگاران در 
قالب نهضت ملی مسکن گفت: در زمان حاضر 800 
واحد برای هنرمندان و خبرنگاران معرفی شــده از 
سوی وزارت ارشاد در حال ساخت است که در مرحله 

بتن ریزی قرار دارد.

10 هزار خانه خالی در پرند به سازمان امور مالیاتی معرفی شد
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هفته نامه اقتصادی ایرانایران زمین9
 شرکت ایدکوپرس سایپا، در سی و پنجمین جشنواره ملی امتنان از کارگران، گروه های کار و واحد های نمونه ایران، تندیس یکی از 5 شرکت برتر را از رییس 
جمهور دریافت کرد.به گزارش سایپانیوز،  در مراسم اختتامیه سی و پنجمین جشنواره ملی امتنان از کارگران، گروه های کار و واحدهای نمونه ایران که با 
حضور وزیر صنعت،  معدن و تجارت، وزیر کار، مدیران عامل گروه خودروسازی سایپا و ایران خودرو و جمع کثیری از مسئولان کشوری و لشکری برگزار شد، 
از کارگران، گروه های کاری، مدیران و واحد های نمونه کشوری با اهدای تندیس و لوح سپاس توسط رییس جمهور تجلیل شد.این جشنواره با هدف تجلیل 
از زحمات کارگران، گروه های کار و واحدهای اقتصادی نمونه کشور و ترویج و تقویت فرهنگ کار و تلاش همه ساله در هفته کار و کارگر برگزار می شود.
در پایان این مراسم از کامبیز قلی زاده سلطانی، مدیرعامل ایدکوپرس سایپا،  به  عنوان کارآفرین نمونه و مدیر برتر ایران و تنها نماینده خودروسازان کشور 
در جمع برترین واحد های نمونه و از شرکت ایدکوپرس به عنوان یکی از 5 شرکت برتر کشور توسط سید ابراهیم رییسی،  رئیس جمهور کشورمان تقدیر 

و تجلیل به عمل آمد.گفتنی است،  شرکت ایدکوپرس سایپا برترین شرکت تولیدکننده مجموعه های پرسی بدنه و شاسی خودرو در کشور است.

ایدکوپرسسایپا،
تندیسشرکتبرتر

ایرانراازرییس
جمهوردریافتکرد

انعقاد تفاهم نامه همکاری مشترک 
آبفای استان و شهرداری اصفهان

اقدامات خوب رسانه و هوشیاری مردم 
مانع از تحقق اهداف دشمن می شود

با هدف ایجاد حسیاست در افکار عمومی و ترغیب شهروندان به مصرف بهینه 
آب، تفاهم نامه دو جانبه ای میان آبفای اســتان و شهرداری اصفهان منعقد شد.
مدیرعامل آبفای استان اصفهان با تاکید بر اهمیت فعالیت های مشترک فرهنگی، 
پژوهشی و آموزشی با شهرداری اصفهان در راستای مدیریت مصرف بهینه آب و دفع 
اصولی آب های سطحی گفت: به موجب این تفاهم نامه شهرداری اصفهان در انتشار 
محتواهای مرتبط با فرهنگ صرفه جویی در مصرف آب از طریق فضاهای تبلیغاتی 
در اختیار، به شرکت آبفا یاری می رساند.حسین اکبریان با بیان اینکه آبفای استان 
اصفهان با برگزاری کارگاه ها و نشست های تخصصی نسبت به آموزش و آشنایی 
کارکنان شــهرداری و شهروندان اقدام می کند افزود: تشکیل کارگروه مشترک و 
استفاده از ظرفیت های کارشناسی و پژوهشی آبفا و شهرداری از موضوعات مهم دیگر 
این تفاهم نامه است.وی در خصوص تشکیل کمیته های مشترک گفت: به موجب 
این تفاهم نامه با تشکیل کمیته های مشترک بحران و پدافند غیرعامل برای هماهنگی 
بین سازمانی در مواقع بروز احتمالی بحران آب و فاضلاب موافقت شد.صدور مجوز 
برگزاری فعالیت های آموزشی مدیریت مصرف آب در فضاهای شهری، فرهنگسراها 

و مکان های فرهنگی متعلق به شهرداری از دیگر بندهای این تفاهم نامه می باشد.
۶۴8 هزار آزمون کیفی در آزمایشگاه های آب آبفای استان اصفهان

مدیرعامل آبفای استان اصفهان از انجام 648 هزار آزمون کیفی از طریق 33 
باب آزمایشگاه فیریکوشیمیایی، میکروبیولوژی و ریزآلاینده های معدنی آب در سال 
گذشته خبر داد.حسین اکبریان بیان کرد: همان گونه که بارها تاکید کرده ایم کیفیت 
آب شرب خط قرمز این شرکت و شرکت مهندسی آبفای کشور محسوب می شود 
لذا آزمایشگاه مرکزی شرکت آبفای استان اصفهان یکی از پیشرفته ترین آزمایشگاه 
های آب در سطح کشور بوده که دارای استاندار 1۷025 است و صحت و دقت نتایج 
آن، اعتبار لازم در مجامع علمی را دارد.وی با بیان اینکه 11 باب آزمایشگاه میکروبی 
و شیمیایی در سطح استان نیز دارای گواهینامه 1۷025می باشند و این استاندارد 
در آنها استقرار یافته، ادامه داد: در سال گذشته 620 هزار آزمون کلرسنجی، بیش از 
1۷ هزار مورد آزمون میکروبی، بیش از 3 هزار مورد آزمون فیزیکو شیمیایی و 1500 
مورد آزمون فلزات ســنگین بر روی نمونه های آب شــبکه و مخازن انجام شده 
است،نظارت و پایش های لازم هر روزه توسط کارشناسان کنترل کیفی در سطح 
استان بر روی آب منابع و مخازن و شبکه برای تضمین کیفیت آبی که در اختیار هم 
استانی های عزیز قرار میگیرد، انجام  می شود.علاوه بر آزمون های انجام شده توسط 
شرکت آبفای استان اصفهان، کارشناسان مراکز بهداشت در سطح استان نیز به عنوان 
ناظر عالی به صورت روزانه کیفیت و بهداشت آب را کنترل نموده و سلامت آب شرب 
شهر اصفهان مورد تایید مرکز بهداشت استان و دانشگاه علوم پزشکی اصفهان می 

باشد./روابط عمومی

به گزارش اعتبار به نقل از اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل استانداری 
اصفهان، دکتر سیدرضا مرتضوی استاندار اصفهان، در نشست با خبرنگاران و اصحاب 
رسانه استان، ضمن گرامیداشت روز شوراهای اسلامی، اظهار کرد: شکل گیری 
شوراهای اسلامی یکی از مظاهر بروز و ظهور اراده مردم در حکمرانی و مدیریت 
کشور اســت،اگر از ابتدا جایگاه اطلاع رسانی به درســتی دیده می شد، رسانه 

می توانست در پیگیری و مطالبه حقوق مردم به خوبی نقش آفرینی کند.
جایگاه خبرنگاران متناسب با نقشی که ایفا می کنند نیست و این موضوع در 
جهان نیز مشهود است در صورتی که رسانه بایستی مطالبه گر حقوق مردم باشد.

سال گذشته سال برگزاری انتخابات مجلس خبرگان رهبری و مجلس 
شورای اسلامی و بسیار حساس و سرنوشت ساز بود.

تمامی رسانه های امپراتوری سلطه به خط شده بودند تا انتخابات در ایران را 
ضایع کنند و این هدف را با ناامیدی مردم و حاشیه سازی برای مردمی که قصد 

شرکت در انتخابات را داشتند پیش بردند.
در این شرایط رسانه های ما در تلاش بودند تا نگاه واقعی و متفاوتی از ایران 
اسلامی را به جهان مخابره کنند که از این بابت عملکرد اصحاب رسانه کشور و استان 

جای تقدیر و قدردانی دارد.
در انتخابات مردم ما به یاری روشنگری رسانه بسیار هوشمندانه عمل کردند 
بالاخص در شهرستان هایی که هدف دشمن بود شاهد حضور پرشور مردم پای 

صندوق های رأی بودیم.
استاندار اصفهان از اصحاب رسانه استان در پوشش دستاوردهای دولت 
قدردانی کرد و گفت: حضور رسانه را ارج می نهیم و از زحمات و تلاش های خبرنگاران 

و اصحاب رسانه  استان کمال قدردانی را داریم.
دکتر مرتضوی ضمن اشاره به جنایت های رژیم صهیونسیتی در غزه، عنوان 
کرد: رژیم صهیونسیتی بالغ بر 13 هزار کودک را در غزه به شهادت رسانده همچنین 
33 هزار شهید در غزه مظلوم و قهرمان گویای جنایت های رژیم صهیونسیتی علیه 
مردم مسلمان فلسطین است.هر چند که آنها در تلاش هستند تا جنایاتشان را از 
چشم مردم دنیا مخفی نگهدارند اما خبرنگارانی که با رشادت و جانفشانی در آن 
منطقه حاضر هستند چهره خبیث رژیم صهیونسیتی را به جهانیان نشان می دهند 

و این نشانه اهمیت  رسانه در  روشنگری و انعکاس حقایق به دنیا است.
 اختصاص زمین 800 هکتاری

 برای ساخت مسکن در شهرستان اصفهان
دکتر سیدرضا مرتضوی اســتاندار اصفهان، در خصوص تأمین مسکن 
خبرنگاران و اصحاب فرهنگ و هنر استان، گفت: در جلسه گذشته که با حضور 

خبرنگاران برگزار شد موضوع مسکن خبرنگاران مطرح شد.
پس از این جلسه به مدیرکل و مسئولان راه و شهرسازی استان تأکید کردم 
که تهیه مسکن خبرنگاران را در دستور کار قرار دهند و تا حصول نتیجه پیگیری ها 
ادامه داشته باشد.در این خصوص مقرر شد برنامه ریزی میان خبرنگاران، اداره کل 
فرهنگ و ارشاد اسلامی استان، اداره کل روابط عمومی استانداری و مجموعه راه و 
شهرسازی استان صورت بگیرد تا بتوانیم از ظرفیت های موجود استفاده و مسیری 
را برای خانه دار شدن خبرنگارانی که فرم ج آنان سبز است و شرایط دریافت مسکن 
را دارند فراهم کنیم.در همین راستا پیگیری های متعددی صورت گرفت و آخرین 
پیگیری ها به روزهای اخیر باز می گردد که از مدیرکل راه و شهرسازی استان موضوع 

مسکن خبرنگاران را پیگیری کردم.
در اصفهان برای تأمین زمین در طرح نهضت ملی مسکن مورد دچار مشکل 
بودیم زیرا پایه اصلی مسکن های حمایتی تأمین زمین است، اخیراً موضوع زمین 
در شهرستان و شهر اصفهان حل شده است و منطقه 800 هکتاری برای این موضوع 

انتخاب و بخشی از کار جلسات و کارگروه های مرتبط نیز برگزار شده است.
در مورد مسکن خبرنگاران بایستی در مرحله نخست با هماهنگی اداره کل 
فرهنگ و ارشاد اسلامی استان، اداره کل روابط عمومی استانداری و مجامع صنفی 
خبرنگاران لیست متقاضیان نهایی شود تا در اختیار راه و شهرسازی استان قرار 
بگیرد.پیرو این لیست مکاتبه ای را با وزارت راه و شهرسازی خواهم داشت تا بتوانیم 
این لیست را به مجموعه ثبت نامی های گذشته اضافه کنیم و تخصیص زمین برای 

مسکن خبرنگاران و اصحاب فرهنگ و هنر استان را داشته باشیم.
تأمین مسکن برای خبرنگاران و اصحاب فرهنگ و هنر استان از دستور کار 
مدیریت استان خارج نشده است، در این بسته مسکن خبرنگاران و اصحاب فرهنگ 

و هنر استان جای دارند و بایستی با هماهنگی بیشتر ساماندهی شود.
در شهرستان هایی که مشکل تأمین زمین نداشتیم طرح نهضت ملی مسکن 
پیشرفت خوبی داشته است اما در شهر اصفهان مشکل تأمین زمین را داشتیم که 

با اختصاص زمین 800 هکتاری، این مشکل رفع خواهد شد.
استان اصفهان موفق ترین استان در ساماندهی اتباع خارجی است

دکتر سیدرضا مرتضوی استاندار اصفهان، در خصوص ساماندهی اتباع 
خارجــی، گفت: اتباع خارجی از طرفی فرصت و از طرف دیگر می توانند تهدید 
محسوب شوند.اگر اتباع با برنامه ریزی و مدیریت هماهنگ در راستای نیاز کشورها 
ساماندهی شوند فرصت هستند و اگر خارج از این ضوابط باشند تهدید محسوب 
می شوند.در کشور ما از دو سال گذشته، تمرکز ویژه ای بر ساماندهی اتباع خارجی 
انجام شده است.وزارت کشور در قالب یک کار ستادی جلساتی را در این خصوص 
برگزار می کند که استان اصفهان نیز حسب حضور اتباع در این ستاد حضور دارد.

در قالب این ستاد جمعیت اتباع خارجی حاضر در استان شناسایی و برای 
اتباع غیرقانونی برنامه ریزی و گزارشــات به صورت ماهانه به وزیر کشــور اعلام 
می شود،استان اصفهان به مدت 9 ماه رتبه نخست عملکرد و ساماندهی اتباع در 

کشور را داشت و این ساماندهی همچنان ادامه خواهد داشت.

مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه گفت: فولاد مبارکه با صادرات 
1.4 میلیــون تن محصولات فولادی به ارزش بیش از ۷00 میلیون 
دلار، عنوان بزرگ ترین صادرکننده غیرنفتی-پتروشیمی کشور را 
به خود تخصیص داد. این در حالی است که در صورت تجمیع میزان 
صــادرات صورت گرفته در گروه فولادمبارکــه، این گروه در میان 
صادرکنندگان نفتی و غیرنفتی کشــور، رتبه دوم  را کسب خواهد 

کرد. 
به گزارش اعتبار به نقل از فــولاد مبارکه ، گمرک ایران آمار 
عملکرد 100 صادرکننده اول کشور در حوزه تجارت خارجی را در 
سال 1402 اعلام کرد. از مجموع صادرات غیر نفتی کشور در سال 
گذشــته، بالغ بر 136 میلیون تن به ارزش بیش از 49 میلیارد دلار 
صادرات غیرنفتی انجام شــده است که از این میزان، 69 میلیون و 
۷39 هزار تن به ارزش 28 میلیارد و 955 میلیون دلار توسط 100 
صادرکننده برتر انجام گرفته است. این میزان صادرات توسط 100 
صادرکننده برتر، بیانگر افت 1.4۷ درصدی از نظر وزن و افت 18.9 
درصدی از نظر ارزش دلاری نسبت به سال 1401 است. با این حال 
فولاد مبارکه توانســته است در سال 1402 هم از نظر وزنی و هم از 
نظر ارزش دلاری، رشــد قابل توجهی نسبت به سال 1401 داشته 

باشد. 
نکته حائز اهمیت در رشد صادرات محصولات فولاد مبارکه، 

افزایش هم زمان وزن و ارزش دلاری صادرات است.
محمدیاسر طیب نیا، مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه در رابطه 
با میزان صادرات این شــرکت در سال 1402 گفت: شرکت فولاد 
مبارکه اصفهان با تغییر رویکرد در حوزه فروش و بازاریابی و حضور 
موثر در بازارهای جدید توانست ضمن تامین نیاز مصرف کنندگان 
داخلی در سال 1402 بالغ بر یک میلیون و 409 هزار تن محصولات 
فولادی به ارزش بیــش از ۷0۷ میلیون دلار صادر کرده که از نظر 
وزنی 16.61 درصد و از نظر دلاری 14.68 درصد نســبت به مدت 
مشابه در ســال 1401 رشد داشته اســت و این رشد صادرات در 
شــرایطی رقم خورده است که در ســال 1402 با محدودیت های 

شدیدی در حوزه برق و گاز مواجه بودیم. 

طیب نیا افزود: نکته حائز اهمیت در رشد صادرات محصولات 
فولاد مبارکه، افزایش هم زمان وزن و ارزش دلاری صادرات اســت. 
این مسئله بیانگر نگاه ویژه فولاد مبارکه برای گذر از خام فروشی و 
صادرات محصولات با ارزش افزوده بالاتر است. مدیرعامل شرکت 
فولاد مبارکه تصریح کرد: فولاد مبارکه با کسب سهم 1.43 درصدی 
ارزش دلاری صــادرات در بین کل صادرکنندگان در جایگاه پنجم 
قرار گرفته است و این در شرایطی است که رتبه اول به شرکت ملی 
گاز و سه رتبه دیگر به شرکت های حوزه پتروشیمی باز می گردد و 
این مهم، اهمیت رتبه فولاد مبارکه را به عنوان بزرگ ترین صادرکننده 
غیرنفتی و پتروشیمی دو چندان می کند. طیب نیا با اشاره به جزئیات 
صادرات محصولات فولاد مبارکــه گفت: فولاد مبارکه بزرگترین 
تولیدکننده محصولات تخت در منطقه منا به شــمار می رود و 84 
درصد تولیدات ما در سال 2023 راهی بازارهای داخلی و 16 درصد 

راهی بازار صادراتی شده است.  

طیب نیا افزود: البته در بخش صادرات چالش هایی نیز وجود 
دارد که امیدواریم در ســال های آتی رفع شود. نخست آن که برای 
فــروش و ارائه محصولات متنوع به بازار جهانی محدودیت داریم. 
همچنین چالش اصلی صادرات در شرایط کنونی کشور عدم امکان 
برنامه ریزی بلندمدت با توجه به باثبات نبودن پیش بینی ها بر شرایط 
ارزی و تغییرات احتمالی قوانین و تعرفه ها و معافیت های صادراتی 
و ... اســت. به عنوان نمونه حذف معافیت های مالیاتی صادرات به 
واسطه محدودیت گذاشتن بر سقف معافیت ها در قانون بودجه سال 
جاری از مواردی است که با توجه به الزام به عرضه ارز با قیمت نیما 

توجیه صادرات را برای بسیاری شرکت ها از بین خواهد برد. 
همچنین زیرساخت های کشــور برای صادرات باید تقویت 
شود؛ در بخش لجستیک و حمل و نقل نیاز به بهبود داریم، اسکله ها 
در بنادر باید تقویت شود تا بتوانیم محصولات را با تناژهای بیشتر 

صادر کنیم.

فولاد مبارکه بزرگترین صادرکننده غیرنفتی و اولین 
صادرکننده در زنجیره صنایع معدنی در سال 1402

خبـــرخبـــر مدیرعامل شركت فولاد مباركه خبر داد:

محمدجواد براتي
مدیر روابط عمومی فولاد مبارکه
فولادســازان و صنعتگــران ایران 
اسلامی در یکی دو سال گذشته با اراده و 
همت خود توانستند بیشترین رشد تولید 
سالانه فولاد در ده کشور برتر جهان را از 
آن خــود کننــد و در جایــگاه دهمین 
تولیدکننده فولاد قــرار بگیرند و در این 
میان از مجموع فولاد تولیدشده در کشور، 
گروه فولاد مبارکه  در ســال 1402 نیز با 
تولیــد  10.2 میلیون تــن، بزرگ ترین 
تولیدکننده فولاد خام در ایران و رکورددار 

تولید در کشور است.
دســتاوردها و افتخارآفرینی های 
فولاد مبارکه در سال های اخیر در خلق 
دانش، ثــروت و ارزش افزوده برای ایران 
اسلامی، بهترین آزمون ارزیابی عملکرد 

ایــن بنــگاه اقتصادی اســت؛ 
بنگاهی موفق که مولود انقلاب 
اســلامی و صنعتی پیشــرو و 
پیشران اســت و بیش از 5 هزار 
واحد صنعتــی تأمین کننده و 
خریدار محصولات آن هستند و 
زمینه اشتغال قریب به 380 هزار 
نفر از هم میهنان را فراهم کرده 

است.
افزایش کمی و کیفی تولید 
و تنوع هر چه بیشتر در تولید محصولات 
خاص باارزش افزوده و تسریع در اجرای 
پروژه های توســعه، راهبــرد و دغدغه 
صنعتگران فولاد مبارکه در ســال های  
اخیر بوده و خوشــبختانه کارنامه فولاد 
مبارکه مؤید این نکته است که این شرکت 
در دست یابی به اهداف و چشم انداز خود 

موفق عمل کرده است.
تولید 12 محصول ویــژه و جدید 
ازجملــه تولید انبــوه تختال های فولاد 
زنگ نزن و تولید فولادهای مورداستفاده 
در محیــط نفت و گازتــرش مهم ترین 
دســتاوردهای فولاد مبارکه در ســال 
گذشته بوده که به سبد محصولات این 
شرکت اضافه  شده و با توجه به نام گذاری 
سال جدید به نام ســال جهش تولید با 

مشــارکت مردم، پیش بینی می شود با 
مشــارکت و همدلی کلیه همــکاران، 
تأمین کنندگان و پیمانکاران این گروه، 
شــاهد دســتاوردهای کمّــی و کیفی 

بیشتری در سال جاری باشیم.
پیش بینی وضعیت فولاد در ســال 
جدید نشان از آن دارد که با وجود افزایش 
نرخ حامل های انرژی و نهاده ها، شــاهد 
کاهش قیمت جهانــی بوده ایم و در این 
زمینــه دولــت در خصــوص تأمین ارز 
موردنیــاز صنعــت و ارائه مشــوق های 
صادراتی به فعالان صنعتی و بازرگانی قول 

همکاری داده است.
فولاد مبارکه در ســال جدید اجرای 
پروژه های بزرگ احداث نورد گرم شماره 
2 و نیروگاه های خورشــیدی و بادی را در 
دســتور کار دارد و بــا اجــرای اقدامات 
خودتأمینی و توسعه متوازن، بهره برداری 
از فاز دوم نیروگاه ســیکل ترکیبی 914 
مگاواتی را در دســتور کار خود دارد و به 
دنبال ارتقای سطح فعالیت های مربوط به 
مسئولیت های اجتماعی شرکت در سراسر 

ایران اسلامی است.
در این مسیر که آرمان اصلی آن خلق 
آینده ای بهتر برای ایران اســلامی است، 
تنوع تولید محصولات خاص باارزش افزوده 

بیشتر و تسریع در اجرای پروژه های توسعه، 
افزایــش ارزآوری، مدیریــت بهره وری، 
مدیریت هزینه، کاهش ضایعات، استفاده 
بهینه از منابع، افزایش کمّی و کیفی تولید 
باصرفه اقتصادی بیشتر، در زمره مهم ترین 
دغدغه های این شــرکت در سال جاری 

است.
دست یابی به اهداف و چشم اندازهای 
مدنظر گروه فولاد مبارکه، در سایه اتکا به 
اراده و همــت پولادمردان و برنامه ریزی و 
تدبیر سیاســت گذاران و مدیران شرکت 
میســر بوده و همواره این شرکت شاکر و 
قدردان ازجان گذشــتگی و فــداکاری 
بزرگ مردانی اســت کــه درصحنه های 
مختلف انقلاب اسلامی، با ایثار جان و مال 
و اعتبار خود، هویت و آرمان این انقلاب را 
پاس داشتند. شایسته است در این نوشتار، 
به خاک ســپاری دو تن از شهدای گمنام 
دوران دفاع مقدس در 26 فروردین سال 
1392 در شرکت فولاد مبارکه اشاره شود 
که این اقدام، حرکتی ستودنی برای تکریم 
و یادآوری جهاد میلیون ها ایرانی برای به 
ثمر نشســتن این انقلاب اســت و نشان 
می دهــد فرزندان این میهــن در تمامی 
عرصه ها آماده و مشتاق ایثار و مجاهدت 

برای عظمت ایران اسلامی هستند.

فولاد مبارکه؛ رکورددار در تولید کمّی و کیفی 

دولت ســیزدهم برای حمایت از گندمکاران در 
بودجه سال 1403 مبلغ 200 هزار میلیارد تومان برای 
خرید تضمینی گندم اختصاص داده است که نسبت به 
عملکرد بودجه سال گذشته حدود 30 درصد رشد را نشان 

می دهد.
دولت سال گذشته برای خرید تضمینی گندم، 
بیــش از 150 هزار میلیارد تومان منابع هزینه کرد که 
امسال نسبت به سال گذشته این مبلغ حدود 30 درصد 
رشد را نشان می دهد که با توجه به شرایط فعلی اقتصادی 
کشــور، رقم قابل توجهی اســت، با وجود اینکه برخی 
متخصصان و مسوولان بخش کشاورزی، خودکفایی در 

تولید گندم کشور را متکی به احیای ردیف بودجه گندم 
می دانند )در سالیان گذشته گندم دارای ردیف بودجه بود 
که حذف شده بود(، اما عوامل اصلی افزایش خرید گندم 
نسبت به سال های گذشــته را می توان قیمت گذاری 
مناسب، اعلام به موقع قیمت، اجرای کشت قراردادی 
)ارائه کودهای پایه و بذر(، توســعه کشت در دیمزارها و 

بهبود تغذیه گیاهی و حمایت کودی دولت نام برد.
با توجه به مصوبه شورای عالی قیمت گذاری، نرخ 

خرید تضمینی هر کیلوگرم گندم سال 1402 - 1401 
مبلغ 15 هزار تومان تعیین شده بود که این رقم برای سال 
زراعی سال 1402 - 1403 با پیگیری های رئیس جمهور 
و دولت سیزدهم و به همت وزارت جهاد کشاورز و شورای 
قیمت گذاری محصولات کشاورزی، برای خرید تضمینی 
هر کیلوگرم گندم 1۷ هزار و 500 تومان تعیین شد که 
اجرای موفق این سیاست با نقش آفرینی وزارت جهاد 
کشــاورزی در بخش تولید و محوریت سازمان برنامه و 

بودجه محقق شد.
این اقدام دولت سیزدهم و سازمان برنامه و بودجه 
در افزایش منابع بودجه برای خرید تضمینی گندم علاوه 
بر تحقق افزایش تولید و خرید گندم داخلی توسط دولت، 
حمایت و ایجاد انگیزه برای کشاورزان و گندمکاران سراسر 
کشور بوده است؛ به طوری که خرید تضمینی گندم از 4.5 
میلیون تن سال 1400، اکنون به بیش از 10 میلیون تن 
یعنی 2.5 برابر تولید رســیده تا جایی که رکورد خرید 

نسبت به دولت های گذشته شکسته شد و حتی کشور 
توانست در تولید گندم نان به خودکفایی برسد. 

این در حالی است که دولت قبل برای تامین گندم 
مورد نیاز کشــور به جای حمایت از کشاورزان دست به 
واردات بیش از ۷ میلیون تنی گندم زد که این رقم در دولت 
سیزدهم به شــدت کاهش یافت و صرفه جویی قابل 
توجهی برای کشــور در پی داشت و تنها برای صنف و 
صنعت مقداری گندم از محل واردات در ســال 1402 

تامین شد. 
در واقع با اقدام مؤثر وزارت جهاد کشاورزی در خرید 
تضمینی گندم در 2 سال اخیر، حجم تولید گندم در کشور 

به بیش از 2.5 برابر افزایش یافت و میزان پرداخت دولت 
به گندمکاران به هفت برابر رسید که این امر نشان دهنده 
همت جدی و برنامه ریزی دقیق دولت در سیاست گذاری 
و تأمین منابع بودجه ای اجرای این سیاست راهبردی در 

کشور است.
خرید این مقدار گندم در سال زراعی که پشت سر 
گذاشتیم، کشور را در گندم نان به خودکفایی رساند و یکی 
از توفیقات بزرگ دولت در تولید و تامین این محصول 
راهبُردی رقم خــورد. البته این اقدام بــزرگ با وجود 
مشکلاتی بود که دولت در تامین منابع لازم برای خرید 

تضمینی گندم با آن روبرو بود./رجا

اختصاص 200 هزار میلیارد تومان برای خرید گندم

یکشنبه شانزدهم اردیبهشت ماه 1403، شماره 407-497
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مصوبه فوق العاده خاص كاركنان 
نظام سلامت از امسال اعمال می شود

 وزیر بهداشت از اعمال مصوبه فوق العاده خاص کارکنان نظام سلامت از 
سال جاری خبر داد و گفت: این مصوبه در بودجه 1403 دیده شده است.

بهرام عین اللهی در حاشیه بیست و پنجمین همایش کشوری آموزش 
علوم پزشکی، اظهار داشت: 10 هزار میلیارد تومان فوق العاده خاص برای کارکنان 
حوزه سلامت در نظر گرفته شده که آیین نامه اجرائی آن در کمیته ها در حال 
تدوین بوده و به اطلاع تمامی کارکنان خواهد رسید. مصوبه فوق العاده خاص از 
امسال اعمال می شود و جز بودجه امسال دیده شده است.عین اللهی در بخش 
دیگری از سخنان خود به دستاورد های دولت سیزدهم در حوزه سلامت پرداخت 
و افزود: آموزش علوم پزشکی در ایران بنا به اقرار تمامی سازمان های بین المللی 
یکی از آموزش های در تراز کشور های پیشرفته جهان است و تمامی شاخص هایی 
که در یک آموزش پیشرفته پزشکی لازم است را داراست،امروزه ما نه تنها همه 
خدمات بهداشتی و درمانی مردم را در داخل کشور ارائه می دهیم بلکه در سال 
گذشته قریب به یک و نیم میلیون نفر از خارج از کشور برای درمان به ایران آمدند 
و خدمات دریافت کردند.وزیر بهداشت با بیان اینکه تعداد دانشگاه های علوم 
پزشکی ما از ابتدای انقلاب تاکنون از ده دانشگاه علوم پزشکی به ۷0 دانشگاه 
افزایش پیدا کرده است، گفت: اکنون 240 هزار دانشجو، 22 هزار عضو هیئت 
علمی و 840 مرکز تحقیقاتی داریم و جهش بسیار خوبی در دانشگاه های علوم 
پزشکی ایجاد شده است. عین اللهی با اشاره به برگزاری آزمون دستیاری با بیان 
اینکه در سال گذشته در سه رشته بیهوشی، طب اورژانس و اطفال کمبود متقاضی 
داشــتیم، بیان داشت: مجبور شدیم در این سه رشته مجدد فراخوان داده و از 
کارورزان سال آخر پزشکی با مصوبه آموزش پزشکی تخصصی استفاده کنیم. 
وی با بیان اینکه 12 هزار نفر در آزمون دستیاری در دوره جدید شرکت کرده اند، 
ادامه داد: امسال نیز می توانیم معادل سال گذشته در دستیاری پذیرش داشته 
باشیم. درخصوص ظرفیت دانشجویان پزشکی نیز طبق مصوبات شورای عالی 
انقلاب فرهنگی عمل می کنیم و در صورتی که افزایش و کاهشی لازم باشد با 

تصویب این شورا انجام خواهد شد./وبدا 

در مراسمی با حضور وزیر اقتصاد و مدیران 
عامل عضو کنسرسیوم بانکی، 20 درصد از سهام 
باشگاه فرهنگی ورزشی پرسپولیس به بانک ملت 
منتقل شد.به گزارش روابط عمومی بانک ملت، این 
کنسرسیوم بانکی متشکل از شش بانک است که 
در مجموع 85 درصد سهام این باشگاه بزرگ را در 
اختیار گرفته اند.شایان ذکر است، 30 درصد سهام 
باشگاه پرسپولیس به بانک  شهر، 20 درصد به بانک 

ملت، 20 درصد به بانک تجارت، 5 درصد به بانک 
صادرات، 5 درصد به بانک رفاه و 5 درصد به بانک 
اقتصاد نوین انتقال یافته است؛ فعال سازی بانکداری 
اینترنتــی در بانــک ملــت بــدون مراجعــه 
حضوری؛مشتریان بانک ملت از این پس می توانند 
خدمات بانکداری اینترنتی را بدون مراجعه به شعبه 
و به صورت کاملا غیرحضوری فعال کنند.به گزارش 
روابط عمومی بانک ملت، مشــتریان گرانقدر با 

مراجعه به ســامانه بانکداری اینترنتی اشخاص 
ebanking. حقیقــی بانک ملت بــه نشــانی
bankmellat.ir و انتخاب گزینه فعال سازی در 
صفحــه ورود می توانند از طریق فعال ســازی با 
اطلاعــات کارت بانکی و یا فعال ســازی با برنامه 
کاربردی امضای ملت، رمز عبور دریافت و بانکداری 
اینترنتی را فعال کنند.پیش از این برای فعال سازی 
خدمت بانکداری اینترنتی، مراجعه به یکی از شعب 

بانک ملت و احراز هویت حضوری الزامی بود.
بانکــداری اینترنتی یکــی از جامع ترین 
کانال های ارایه خدمات غیرحضوری بانک ملت 
است که بخش عمده ای از نیازهای بانکی مشتریان 

را برطرف می سازد.

انتقال 20 درصد سهام باشگاه پرسپولیس به بانک ملت
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10 هفته نامه اقتصادی ایران

خبـــــر خبـــر

امیر سرلشکر موسوی با حضور در مرکز فرماندهی و واپایش عملیات ارتش، از آحاد رزمندگان نقش آفرین، به ویژه رزمندگان پدافند هوایی و نیروی هوایی، خانواده های رزمندگان 
و فرماندهان، قدردانی کرد. به گزارش ایسنا، امیر سرلشکر سید عبدالرحیم موسوی فرمانده کل ارتش جمهوری اسلامی ایران، با حضور در مرکز فرماندهی و واپایش عملیات ارتش، 
وعده صادق را جلوه زیبایی از وحدت و هم افزایی ارتش و سپاه و وزارت دفاع عنوان کرد.فرمانده کل ارتش افزود: این عملیات که با محوریت نیروی هوافضای سپاه، هم افزایی ارتش 
و وزارت دفاع و هدایت ستاد کل نیرو های مسلح با موفقیت انجام شد، کام همه دوستان انقلاب اسلامی را شیرین و دشمنان را از قدرت بازدارندگی ایران شگفت زده کرد. امیر 
سرلشکر موسوی با شکرگزاری به درگاه احدیت و تبریک این موفقیت و ظهور قدرت اراده ملت ایران به محضر فرماندهی معظم کل قوا، از ستاد کل نیرو های مسلح که با تدبیر 

شایسته و هم   افزا و راهبری دقیق عملیات، اراده و همت رزمندگان اسلام را هم جهت و معطوف به هدف، به فرجامی غرورآفرین، رهنمون ساخت، قدردانی کرد.
 فرمانده کل ارتش خاطرنشان کرد: به دلاورمردان سپاه پاسداران خداقوت و دست مریزاد عرض می کنم و از آحاد همرزمان عزیز نقش آفرین، به ویژه رزمندگان پدافند و نیروی 

هوایی و خانواده محترم فرماندهان و رزمندگان که همواره با تحمل سختی ها، توفیقات نیرو های مسلح را میسر ساخته اند، صمیمانه قدردانی می کنم.

وعدهصادق؛
جلوهزیباییاز
وحدتوهم
افزاییارتشو
سپاهووزارتدفاع

رحیم زارع نماینده مردم آباده، بوانات ، خرمبید و سرچهان در مجلس 
شورای اســلامی اقدامات بانک ملی ایران در خروج از بنگاهداری و کاهش 
تصدی گری را گامی بلند در راستای اجرای منویات مقام معظم رهبری دانست 
و گفت: عملکرد این بانک در خروج از بنگاهداری در شبکه بانکی کشور شاخص 

است و باید به الگویی برای سایر بانک های کشور تبدیل شود.
به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران، زارع با بیان این که بانک ملی 
ایران رکوردهای مهمی را در خروج از بنگاه داری در مقایسه با سایر بانک های 
کشور به ثبت رسانده است، تأکید کرد: وظیفه ذاتی بانک ها، ایجاد فرصت های 
مناسب برای خلق بنگاه است و بانک ها باید با توجه به این وظیفه خود شرایطی 
را فراهم کنند تا با خلق و گسترش شرکت های تولیدی، فرصت های اشتغال 

جدیدی نیز در اقتصاد کشور تولید شود.
وی افزود: ماندگاری بانک ها در بنگاه ها موجب می شود تا چرخه ایجاد 
بنگاه های جدید متوقف شود، ازاین رو مقام معظم رهبری و دولت سیزدهم بر 

خروج بانک ها از بنگاهداری با هدف خلق بنگاه های جدید تأکید دارند.
این نماینده مجلس با اشاره به واگذاری پتروشیمی شازند توسط بانک 
ملی ایران گفت: عملکرد این بانک در خروج از بنگاهداری در شبکه بانکی کشور 

شاخص است و باید به الگویی برای سایر بانک های کشور تبدیل شود.
وی ادامه داد: براساس قانون رفع موانع تولید رقابت پذیر و ارتقای نظام 
مالی کشور و مصوبات پول و اعتبار، بانک ها نباید بنگاهداری کنند و باید در 

راستای واگذاری دارایی های خود قدم بردارند.
رحیم زارع بیان کرد: واحدهای تولیدی احیاء شده توسط بانک ها باید 
به بخش خصوصی واگذار شوند و از همان نقطه آغاز که وارد قراردادی برای 

خلق بنگاه می شوند، باید به نقطه خروج نیز فکر کنند.
وی ضمن تقدیر از رویکرد مدیریت بانک ملی ایران در این زمینه گفت: 
بانک ملی ایران به عنوان یک بانک پیش رو در نظام بانکی کشور بزرگ ترین 
عرضه شبکه بانکی را با واگذاری پتروشیمی شازند به مبلغ 36 همت رقم زده 

است.
وی تصریح کرد: واگذاری پتروشیمی شازند به شرکت پالایشگاه تهران 
که ۷0 درصد سهام آن در قالب سهام عدالت در اختیار عموم مردم است، یک 
تجربه موفق در شبکه بانکی کشور بوده است و بدون شک عواید این واگذاری 
به صورت مستقیم به سهامداران این شرکت که عموم مردم هستند، می رسد.

ثبت ركوردهای مهم بانک ملی ایران در خروج 
از بنگاهداری؛عملکرد بانک ملی به الگویی برای 

سایر بانک های كشور تبدیل شود

دکتر »سید سعید شمسی نژاد« اظهار داشت: تحقق مواردی همچون 
»فناور کارت«، »راه اندازی نئوبانک«، »افتتاح مرکز نوآوری« و »رکوردشکنی در 
پرداخت وام« تنها بخشی از دستاوردهای بانک قرض الحسنه مهر ایران است که 
با تلاش همکارانم حاصل شده است.در جلسه ای که با حضور دکتر »سید سعید 
شمسی نژاد« مدیرعامل و اعضای هیأت مدیره بانک قرض الحسنه مهر ایران ، 
دکتر »علی کامیار« دادستان، دکتر »محسن برزوزاده« معاون فنی و حسابرسی 
امور اقتصادی و زیربنایی و مدیران و حسابرسان دیوان محاسبات کشور همراه 
بود، بر ضرورت توجه به مقوله قرض الحسنه و استفاده از ظرفیت های قانونی برای 
توسعه خدمات به عموم مردم تأکید شد.مدیرعامل بانک ، با قدردانی از نظارت های 
به موقع و اثربخش دیوان محاسبات کشور، در تشریح عملکرد بانک گفت: در 
راستای اجرای قانون حساب واحد خزانه، تعداد 113 فقره حساب دولتی در این 
بانک بسته شده است، ضمن برشماری دستاوردهای این بانک در حوزه فناوری 
و عملکردی، تحقق مواردی همچون »فناور کارت«، »راه اندازی نئوبانک«، »افتتاح 
مرکز نوآوری« و »رکوردشکنی در پرداخت وام« تنها بخشی از دستاوردهای این 
بانک است که با تلاش همکارانم حاصل شده است.دکتر »علی کامیار« دادستان 
دیوان محاسبات با بیان اینکه باید با توسعه خدمات بانکداری به شیوه قرض الحسنه، 
در راستای جلب رضایت بیش از پیش آحاد مردم تلاش کرد، اظهار داشت: بسیاری 
از مردم متشرع و متدین، شبهات بسیاری را در خصوص سودهای بانکی در ذهن 
دارند که می توان با توسعه سازوکارهای بانکداری به شیوه قرض الحسنه، اعتماد 
این عده را برای مشارکت در بانکداری اسلامی و جذب سرمایه های راکد، جلب 
کرد،راهی جز گام نهادن در مسیر بانکداری اسلامی نداریم، سهم عظیمی از مقادیر 
تورم سالانه در کشور، ناشی از روش های غلط بانکداری است که لازم است برای 
حل و فصل این موضوع، چاره ای عاجل اندیشید.دکتر »محسن برزوزاده« معاون 
فنی و حسابرسی امور اقتصادی و زیربنایی دیوان محاسبات ، با اشاره به موضوع 
کنترل ترازنامه ها در نظام بانکی کشور، بیان داشت: توجه به مباحثی همچون 
نسبت کفایت سرمایه و بهبود ساختار حسابرسی داخلی از جمله مواردی است 
که باید نسبت به آن حساسیت داشت، طبق بررسی های دیوان محاسبات کشور، 
نسبت کفایت سرمایه بانک قرض الحسنه مهر ایران 9.5 درصد است که با توجه 
به معیار 8 درصدی، وضعیت بانک مناسب ارزیابی می شود. همچنین سرانه نفر 

به شعب در این بانک کمترین میزان است./روابط عمومی 

ركوردشکنی در پرداخت وام یکی از 
دستاوردهای بانک قرض الحسنه مهر ایران است

علی اصغر شالبافیان معاون میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی، با اشاره به استقبال بیش از 80 کشور و دو هزار تاجر 
و بازرگان خارجی از اکسپو 202۴ ایران اظهارداشت: وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی با دو ماموریت در نمایشگاه 
حضور دارد. وی معرفی ظرفیت ها و محصولات گردشگری کشور را به  عنوان ماموریت اصلی مطرح و حضور فعالان گردشگری و 
صنایع دستی را به منظور تعامل با تجار سایر کشورها دومین ماموریت وزارتخانه عنوان کرد و گفت: دو سالن برای عرضه و ارائه 
محصولات صنایع دستی در اختیار فعالان این حوزه قرار گرفته است و در حوزه گردشگری نیز برخی دفاتر خدمات مسافرتی برای 
تسهیل سفر تجار و ارائه بسته های سفر آتی در نمایشگاه حضور دارند. ، برگزاری این نمایشگاه را با توجه به وقایع اخیر کشور حائز 
اهمیت دانست و از آن به عنوان مهم ترین ویژگی  اکسپو امسال نام برد،برگزاری نمایشگاه نشانگر امنیت موجود در کشور است که 
این واقعیت تصویری می تواند توسط تجار و بازرگانان به دنیا مخابره شود و اندک تردیدهای به وجود آمده به دلیل شرایط اخیر را 
خنثی کند. او در توضیح ارائه بسته های  سرمایه گذاری در این نمایشگاه گفت: یکی از محورهای فعالیت بازرگانان و تجار می تواند 
سرمایه گذاری روی پروژه های گردشگری باشد که به این منظور ۶00 بسته  سرمایه گذاری که فعالیت های اداری و مجوزهای آنها اخذ 
شده آماده شده است. همچنین از ۶00 بسته سرمایه گذاری آماده شده 1۶0 پروژه دارای حجم سرمایه گذاری بالای ۴ میلیون دلار 
هستند،رویدادهای این چنینی می تواند به جذب سرمایه گذاری خارجی کمک کند، از ابتدای دولت سیزدهم حجم سرمایه گذاری 

خارجی در حوزه گردشگری رشد 18 برابری داشته و تا پایان سال 1۴02 به رقم 25۶ میلیون دلار رسیده است./روابط عمومی 

رشد18برابریسرمایهگذاری
خارجیدرحوزهگردشگری
ایرانازابتدایدولتسیزدهم

علی اصغر شالبافیان

آیین تجلیل از بازنشستگان بیمه آسیا برگزار شد؛آیین تجلیل از بازنشستگان سال 1۴02 بیمه آسیا با حضور مدیر 
عامل، اعضای هیات مدیره، معاونان مدیر عامل، مدیران، کارکنان و بازنشستگان برگزار شد.

 به گزارش روابط عمومی بیمه آسیا، مسعود بادین، نایب رئیس هیات مدیره و مدیر عامل در سخنانی ضمن قدردانی 
از خدمت صادقانه بازنشستگان، بر لزوم تکریم و حرمت این عزیزان و تقویت پیوند میان آنها و خانواده بزرگ بیمه آسیا  
تاکید کرد. مدیر عامل بیمه آسیا افزود: در این زمینه سعی کرده ایم با افزایش بودجه رفاهی  بازنشستگان و همچنین ایجاد 

بسترهایی برای استفاده از تجربیات آنان در قالب شرکت های ارزیاب، در مسیر حمایت از بازنشستگان گام برداریم.
نایب رئیس هیات مدیره بیمه آسیا در ادامه، گزارشی از عملکرد موفقیت آمیز این شرکت در سال 1۴02 را ارایه نمود 
و تولید نزدیک به ۳0 همت پرتفوی در سال گذشته را ناشی از تلاش ارزشمند کارکنان و شبکه فروش توانمند بیمه آسیا 
توصیف کرد.بنابر این گزارش، سید مهدی صادقی، عضو هیات مدیره و معاون توسعه سرمایه انسانی و پشتیبانی و فرامرز 
خجیر، عضو هیات مدیره و معاون فنی بیمه های اشخاص و مسئولیت در سخنانی از خدمات بازنشستگان در تحقق اهداف 

شرکت تقدیر و تشکر کردند و مشارکت و همدلی در مسیر تداوم موفقیت ها را ضروری دانستند.  
در ادامه این برنامه، به هشتاد نفر از بازنشستگان تهران با اهدای تندیس و لوح سپاس، تقدیر به عمل آمد.

درمسیرحمایتاز
بازنشستگانگامبرداریم

مسعود بادین

دکتر  ابوالفضل آقادادی و اعضای هیئت مدیره با حضور در استان بوشهر از اسکله شهید محلاتی و صنایع صدرا بازدید کردند تا 
در جریان روند همکاری ها و پروژه های در پیش رو قرار گیرند.مدیرعامل بیمه کوثر در این دیدارها ضمن گرامی داشت روز ملی خلیج 
فارس بیان داشت استان بوشهر به عنوان پایتخت انرژی ایران ظرفیت بسیار بالایی جهت همکاری ها و فعالیت های بیمه ای دارد و با به 
کارگیری فرآیندهای نوین بیمه ای و فنون جدید بازاریابی می توان قدم های بزرگ و موثری در راستای جذب پرتفوهای جدید در استان 
برداشت،در حاشیه این نشست ها اعضای هیئت مدیره بیمه کوثر برای ادای احترام بر مزار شهدای گمنام صنایع دریایی ایران حاضر 
شدند،آقادادی و جمعی از مدیران و معاونین شرکت با حضور در عسلویه پایتخت انرژی ایران در نشست هایی با بیمه گذاران بزرگ خود 
از جمله مدیران مجتمع های پتروشیمی آریاساسول، مرجان، بوشهر و زاگرس دیدار و از تأسیسات صنعتی استان بازدید نمودند.وی ، 
سرمایه انسانی را بازوی محرک چرخ صنعت کشور دانست و افزود: سرمایه انسانی نقشی ارزشمند در جهت پیشبرد اهداف در راه توسعه 
و آبادانی کشور عزیزمان ایران دارد.او با هدف ارزیابی عملکرد و تکریم مشتریان از سرپرستی استان ایلام بازدید نمود و در جریان امور 
خدمت رسانی این سرپرستی به مشتریان قرار گرفت.وی به بیان نکاتی در رابطه با رضایتمندی مشتریان پرداختند که اهمیت ارتباط 
منسجم و اتحاد بین شبکه فروش و همکاران و مدیریت ریسک در جای جای ایران عزیز از اهم آن ها بود و در ادامه با حضور در بیمارستان 
تخصصی کوثر شهر ایلام در جریان نحوه خدمت رسانی به مردم قرار گرفتند.او با تبریک روز کار و کارگر و روز معلم، پایبندی و توجه ویژه 

به سیره نبوی در انجام امور مشتریان را پلی مستحکم در مسیر خدمت رسانی هرچه بهتر عنوان نمود./روابط عمومی 

پایتختانرژیایرانظرفیتبسیار
بالاییجهتهمکاریهاو
فعالیتهایبیمهایدارد

  ابوالفضل آقادادی

براساس گزارش فعالیت منتشر شده یک ماهه در سامانه کدال سازمان بورس و اوراق بهادار، شرکت بیمه ملت موفق شد در 
فروردین ماه امسال در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته بیش از 10۳ درصد بیشتر حق بیمه تولید کند.

به گزارش روابط عمومی بیمه ملت، عملکرد یک ماهه منتهی به ۳1 فروردین 1۴0۳ این شرکت حکایت از تولید مبلغ 2817 
میلیارد و ۶59 میلیون ریال حق بیمه دارد که این رقم نسبت به دوره مشابه سال گذشته افزایش بیش از 10۳ درصدی را به ثبت رسانده 
است.حق بیمه تولیدی شرکت در فروردین سال 1۴02 مبلغ 1۳87 میلیارد و 257 میلیون ریال بوده و بدین ترتیب شرکت با مدیریت 
صحیح و هدف گذاری های صورت گرفته، توانسته در فروردین سال جاری حدود 1۴۳1 میلیارد ریال بیشتر حق بیمه تولید کند،خسارت 
پرداختی شرکت در اولین ماه سال جاری مبلغ 7۳8 میلیارد و ۶2 میلیون ریال بوده که این رقم هم نسبت به مدت مشابه سال گذشته 
با کاهش حدودی ۳۶ درصدی مواجه شده که نشان دهنده پایین آمدن نسبت خسارت شرکت بیمه ملت در ادامه روند کاهشی این 
نسبت در سال 1۴02 و رسیدن نسبت خسارت بیمه ملت در فروردین ماه 1۴0۳ به حدود 2۶ درصد می باشد.بیمه ملت در فروردین 
1۴02 مبلغ 11۴۶ میلیارد ریال خسارت پرداخت کرده بود که بررسی ها نشان می دهد در فروردین امسال مبلغ ۴08 میلیارد و ۴۴9 
میلیون ریال کمتر خسارت پرداخت کرده است.نسبت خسارت بیمه ملت در فروردین ماه 1۴02 بیش از 82 درصد بوده که با کنترل 
و مدیریت ریسک در حق بیمه تولیدی، این نسبت در پایان سال 1۴02 به 51 درصد رسیده که 7 درصد کمتر از میانگین صنعت بیمه، 

براساس آمار منتشره بیمه مرکزی بوده است،بیمه ملت سال 1۴0۳ را پرقدرت تر از گذشته آغاز کرده است .

استارتبیمهملتبرایثبت
رکوردهایجدید؛رشد103
درصدیحقبیمهتولیدیبیمهملت
درفروردین1۴03

شرکت بیمه ملت

 بانک مرکزی اعلام کرد؛ به زائران حج تمتع سال 1۴0۳ مبلغ 500 یورو با نرخ فروش اسکناس مرکز مبادله پرداخت می شود .با توجه 
به شروع سفرهای زائراج حج سال 1۴0۳ و ضرورت تامین ارز مورد نیاز زائران گرامی، تأمین و پرداخت ارز )به  صورت اسکناس( به  مبلغ 
500 )پانصد( یورو یا معادل آن در سال جاری با نرخ فروش اسکناس مرکز مبادله ارز و طلای ایران، به زائران حج تمتع معرفی شده از سوی 
سازمان حج و زیارت انجام خواهد شد.پرداخت ارز به زائران یادشده در محل شعب بانک های منتخب بوده و تأمین ارز به میزان فوق 
محدودیتی بابت تأمین ارز مسافرتی در همان سال برای زائران مذکور ایجاد نمی نماید. فهرست شعب منتخب بانک های عامل و مدارک 
لازم در اطلاعیه های آتی اعلام خواهد شد؛ امکان عرضه شمش طلای تولیدکنندگان داخلی در مرکز مبادله ایران فراهم شد ؛ با موافقت 
بانک مرکزی، تولیدکنندگان داخلی شمش طلا و سایر واردکنندگان شمش طلا که مشمول رفع تعهد صادراتی نیستند، امکان عرضه 
شمش در مرکز مبادله ارز و طلای ایران را دارند.به گزارش روابط عمومی بانک مرکزی ،  از هفته آینده عرضه شمش طلای تولید داخل، 
در کنار عرضه شمش طلای رفع تعهد ارزی در تالار معاملات طلای مرکز مبادله ایران انجام خواهد شد.با این عرضه ها، تولیدکنندگان 
مصنوعات طلا و سایر خریداران شمش، دسترسی بیشتری به شمش طلا خواهند داشت.شایان ذکر است، از 17 اردیبهشت ماه عرضه 
گسترده انواع سکه تمام، نیم و ربع بهار آزادی در مرکز مبادله ایران آغاز می شود. این حراج سکه از طریق سامانه  معاملات مرکز مبادله 

به آدرس market.ice.ir انجام خواهد شد.
اطلاعات تکمیلی درباره این حراج در سایت مرکز مبادله ایران به آدرس www.ice.ir در دسترس قرار می گیرد.

پرداختارزبهزائرانحجتمتع
امسال؛۵00یوروبانرخفروش
اسکناسمرکزمبادله

اولین نشست هم اندیشی مدیران ستادی بیمه رازی در سال 1۴0۳ با رویکرد بازاریابی و ارائه پاسخ های مناسب به نیازهای 
مخاطبان صنعت بیمه برگزار شد.به گزارش روابط عمومی و تبلیغات بیمه رازی، اولین نشست هم اندیشی مدیران ستادی شرکت 
بیمه رازی در سال 1۴0۳ با حضور جمشید اقبالپور- سرپرست مدیرعاملی شرکت برگزار شد.در این نشست، عملکرد سال 
1۴02 واحدهای مختلف ستادی بررسی و نقاط قوت و ضعف هر واحد مشخص و راه حل های رفع نواقص به شور گذاشته شد.بر 
اساس این گزارش، در این نشست هم اندیشی با توجه به شرایط اقتصادی و پیش بینی مولفه های تاثیرگذار بر اقتصاد خرد و 
کلان جامعه، متناسب ترین شیوه بازاریابی برای هر بیمه نامه به اختصاص توسط تمامی مدیران ستادی بیمه رازی بررسی 
شد.همچنین در این جلسه طرح اولیه جشنواره فروش بیمه نامه خرد به صورت نقدی برای روزهای آینده بهار مطرح و از منظر 
خرده فروشی، بازاریابی، افزایش فعالیت نمایندگان، .ریسک بازار و بیمه نامه مورد بررسی قرار گرفت.براساس این گزارش، 
جمشید اقبالپور- سرپرست مدیرعاملی شرکت بیمه رازی، با تاکید بر اجرای شیوه های نوین بازاریابی و فروش گفت: در سال 
1۴0۳ حجم بازار نسبت به گذشته بزرگ تر شده اما حجم رقابت نیز به همان میزان رشد کرده است و شرکت هایی در این بازار 
موفق خواهند بود که برای رقابت سالم شیوه های به روز ارائه کنند و این رقابت در راستای پاسخ مناسب به نیازهای مخاطب باشد.

او ادامه داد: بسیاری از افراد جامعه اطلاع درستی از بیمه نامه های مختص خود ندارند که یکی از مهم ترین برنامه های شرکت 
بیمه رازی در سال 1۴0۳ ارائه بیمه به افراد به صورت بسته های بیمه ای و مطلع کردن افراد به نیازهای بیمه ای آن ها است.

رقابتدرراستایپاسخ
مناسببهنیازهایمخاطب

جمشید اقبالپور

دکتر اسماعیل للـه گانی مدیرعامل بانک رفاه کارگران گفت: حرکت در مسیر افزایش سودآوری از جمله این دستاوردها است. 
تلاش کردیم با توسعه اقدامات و ارائه خدمات متمایز و مطلوب بانکی به مشتریان نسبت به ارتقای سودآوری بانک رفاه کارگران اقدام 
و این بانک را به دومین بانک سودآور کشور تبدیل کنیم،در ابتدای دولت مردمی سیزدهم سرمایه این بانک بسیار پایین و کمی بیش 
از 2۳ هزار میلیارد ریال بود که عملاً به سمت صفر می رسید و قدرت پرداخت تسهیلات از سوی بانک در حال از بین رفتن بود که با 
اقدامات صورت گرفته این مشکل برطرف و شاخص بهبود یافت و سرمایه بانک به بیش از ۶20 هزار میلیارد ریال رسید و در حال 
افزایش سرمایه 90 میلیارد ریالی هستیم که جمعا به 710 هزار میلیارد ریال می رسد. وی انتشار اوراق گواهی سپرده مدت دار، ویژه 
سرمایه گذاری )خاص( در قالب طرح بانکداری اسلامی را به عنوان یکی دیگر از مهمترین دستاوردهای بانک رفاه کارگران در سال های 
اخیر برشمرد و گفت: این اوراق با هدف حمایت از تولید ملی و در راستای تامین مالی طرح های مختلف اقتصادی )تولیدی، ساختمانی 
و خدماتی( بر اساس ضوابط و مقررات بانک مرکزی منتشر می شود. او به افزایش بهره وری بانک یکی دیگر از دستاوردهای بانک نام 
برد و گفت: سازمان مدیریت صنعتی هر ساله 500 شرکت برتر کشور را مورد ارزیابی قرار می دهد و جای بسی خرسندی است که در 
آخرین ارزیابی این سازمان که نتایج آن اواخر سال گذشته اعلام شد، بانک رفاه کارگران در گروه بانک ها و موسسات اعتباری رتبه 
نخست در شاخص بهره روی کل عوامل )TFP( را به دست آورد و نشان می دهد که بهره وری در بانک افزایش پیدا کرده است. در 

شاخص فروش نیز رتبه دوم را کسب کردیم که نشان دهنده افزایش بسیار خوب عملیات و ظرفیت بانک است./روابط عمومی 

ارتقایسودآوریبانکرفاه
کارگران؛تبدیلبهدومین
بانکسودآورکشور

 اسماعیل للـه گانی

دیدار مدیر عامل آبفای اصفهان با معاون رییس جمهور و رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور
مدیر عامل آبفای اصفهان به همراه عباس مقتدایی و حجت الاسلام والمسلمین محمد تقی نقدعلی نمایندگان مردم اصفهان 
وخمینی شهر در مجلس شورای اسلامی با داود منظور معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان برنامه و بودجه کشوردیدار کرد.در 
این جلسه حسین اکبریان گزارشی از برنامه ها ،پروژه های درحال اجرا ونیمه تکمیل آب و فاضلاب استان و اعتبارات مورد نیاز 
برای تکمیل آنها ارائه کرد .اکبریان در این دیدار با بیان اینکه قدمت شبکه فاضلاب شهر اصفهان حدود ۶2 سال می باشد ،گفت 
:حجم زیادی از این شبکه دچار خوردگی و فرسودگی شده و همه روزه شاهد حوادث متعددی در سطح معابر شهری هستیم ،که 
مشکلات اجتماعی ، بهداشتی و زیست محیطی را بهمراه دارد.با بررسی و مطالعات انجام شده هم اکنون ۳0 کیلومتر از این شبکه 
با وضعیت فوق بحرانی شناسایی شده و بازسازی اقطار بزرگ و کلکتورهای اصلی باتوجه به محدودیت منابع جاری و عمرانی میسر 
نبوده و نیاز به تخصیص اعتبار ویژه دارد .اکبریان ایجاد تاسیســات شبکه فاضلاب جهت شهر قهجاورستان ، شهرک های 
الهیه،ارغوانیه ،میلادنور ،تکمیل سامانه آبرسانی اصفهان بزرگ ، تکمیل فاضلاب شهرخمینی شهر ،نجف آباد و گلپایگان را ازبرنامه 
های مهم و طرح های نیمه تمام شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان برشمرد که تکمیل آنها نیازمند تخصیص اعتبارات ویژه می 
باشد .در ادامه این دیدار معاون رییس جمهور و رئیس سازمان برنامه و بودجه کشورضمن بررسی موارد ذکر شده ، درخصوص 

پیگیری موضوعات مطرح شده دستوراقدام وانجام مساعدت لازم صادر نمودند ./روابط عمومی 

داود منظور
اقداموانجاممساعدت
لازمدرتخصیصاعتبارات
ویژه

 بانک مرکزی ج . ا . ا

  قانون تسهیل صدور مجوزها به رانت های صنفی پایان داد
محمدباقر قالیباف، رئیس  مجلس شورای اسلامی در نطق پیش از دستور 
جلسه علنی مجلس ضمن تبریک فرا رسیدن روز معلم، اظهار کرد: شهید مطهری 
پاره تن و حاصل عمر امام راحل و صدای بلند عقلانیت انقلاب اسلامی بود. ایشان 
عمر شریف خود را صرف مبارزه سرسختانه با انحرافات کرد و به همین جهت همواره 
مورد بغض و نفرت متحجران و غرب زدگان بود. وی گفت: جوانان و نوجوانان دلباخته 
به انقلاب اسلامی اندیشه بلند شهید مطهری را که جوهر اندیشه امام)ره(است، چراغ 
راه خود قرار دهند تا اساتید خودخوانده و درس نخوانده به اسم اسلام و انقلاب راهزن 
فکر و عمل آنان نشوند. شهید مطهری زنده است، چرا که اندیشه مطهری همچنان 
راهگشا و درس آموز است،روز معلم را به همه فرهنگیان عزیز و پرتلاش سراسر کشور 
تبریک و تهنیت می گویم. مجلس یازدهم مفتخر به تصویب قانون رتبه بندی معلمان 
و پیگیری مستمر تا اجرای کامل آن است. همچنین در برنامه هفتم پیشرفت کشور 
نیز احکام بسیار مهمی برای ارتقای کیفیت آموزشی و پرورشی مدارس و افزایش 
رضایت شغلی معلمان و اصلاح نظام تربیت معلم و ارزیابی عملکرد به تصویب رسیده 
است که در صورت اجرای درست می تواند تحول جدی در وضعیت تربیتی نظام 

آموزش و پرورش ایجاد کند.
 مجلس یازدهم کارنامه درخشانی 
در حوزه حمایت از تولید و اشتغال دارد

قالیباف در ادامه روز جهانی کار و کارگر را تبریک گفت و بیان کرد: مجلس 
یازدهم کارنامه درخشانی در حوزه حمایت از تولید و اشتغال دارد و قوانین مهمی در 
این باره به تصویب رسیده است. مهم ترین اقدام مجلس در این حوزه رفع انحصار از 
مجوزهای کسب و کار و شکستن قلم های طلایی با تصویب »قانون تسهیل صدور 
مجوزهای کسب و کار« بود که به دوران تاریک رانت های صنفی پایان داد،تصویب 
»قانون جهش تولید دانش بنیان« نیز به عقب ماندن نظام قانون گذاری از نیازهای 
زیست بوم فناوری کشور پایان داد و به گفته معاون علمی و فناوری ریاست جمهوری 
قانون جهش تولید دانش بنیان تاکنون منجر به 1.3 میلیارد دلار صرفه جویی ارزی 
شده است. رهبر معظم انقلاب قانون جهش تولید دانش بنیان را یکی از سه قانون 
راهبردی تصویب شده در مجلس یازدهم دانستند.تصویب قانون مالکیت فکری و 
قانــون حمایت از صنایع پایین دســتی نفت خام و میعانــات گازی و همچنین 
معافیت های مالیاتی بر کسب و کارهای خرد و تصویب قانون مالیات بر سوداگری 
برای هزینه دار کردن فعالیت های اقتصادی غیرمولد و در نهایت اختصاص منابع 
تبصره 18 بودجه برای ایجاد اشــتغال به خود استان ها از دیگر عناصر ریل گذاری 
مجلس در موضوع تولید و اشتغال است که در صورت اجرای درست و دقیق آن، به 

بهبود وضعیت کسب و کار در کشور و رونق تولید منجر خواهد شد.
 بازنشستگان مطمئن باشند که

 »همسان سازی حقوق« آنان انجام می شود
محمدباقر قالیباف، رئیس  مجلس شورای اسلامی در پاسخ به تذکر یکی از 
نمایندگان مبنی بر علت اجرائی نشدن متناسب سازی حقوق بازنشستگان، اظهار 
کرد: در پایان سال گذشته احکام و تبصره های بودجه 1403 به دولت ابلاغ شد و 
دولت برای تامین اعتبار از محل یک درصد ارزش افزوده برای متناسب سازی حقوق 

بازنشستگان مجوز گرفت.
بر این اساس، دولت هیچ مشکل قانونی برای تامین اعتبار و پرداخت ندارد، 

اگر مشکلی در فروردین ماه در این زمینه بوده، قطعاً در اردیبهشت  ماه رفع شده و باید 
انجام شود،به بازنشستگان این اطمینان را می دهم که اراده دولت و مجلس شورای 
اسلامی بر اجرای متناسب سازی حقوق بازنشستگان است. دولت مجوز قانونی دارد 

و تامین اعتبار هم صورت گرفته است.
 دیوان محاسبات گزارش »تفریغ بودجه«

 را بموقع به مجلس داده است
رئیس  مجلس شورای اسلامی گفت: دیوان محاسبات گزارش تفریغ بودجه 
را بموقع به مجلس ارائه کرده و کمیسیون تلفیق هم در بررسی بودجه به آن توجه 
داشــته است. محمدباقر قالیباف، رئیس  مجلس شورای اسلامی در جلسه علنی 
مجلس و در پاسخ به تذکر یکی از نمایندگان مبنی بر لزوم قرائت گزارش تفریغ بودجه 
پیش از بررسی جداول در مجلس، گفت: دیوان محاسبات به موقع گزارش تفریغ 
بودجه را به مجلس ارائه کرد و کمیسیون تلفیق نیز در زمان بررسی لایحه بودجه به 
این گزارش توجه کرده است.وی بیان کرد: با توجه به اینکه در ماه های گذشته مجلس 
درگیر بررسی لوایح برنامه و بودجه بود، فرصتی برای قرائت این گزارش در صحن 

مجلس فراهم نشد، اما در زمان خود در مجلس قرائت خواهد شد.
قانون مالیات برسوداگری یک درصد از افراد جامعه را شامل می شود

محمد باقرقالیباف در نشست علنی مجلس با بیان اینکه مجلس یازدهم 
سرانجام طرح اخذ مالیات بر سوداگری و سفته بازی را به مراحل پایانی تصویب رسانده 
است، گفت: مجلس گام بلندی برای هزینه دار کردن فعالیت های سوداگرانه و دلالی 
برداشته است؛ آنچه که مجلس تصویب کرد و این روزها شورای نگهبان در حال رفع 
اشکالات  آن است، اخذ مالیات از سوداگران و دلالان است که در بازارهای چهارگانه 
دست به احتکار می زنند و از عرضه آنها به بازار خودداری می کنند تا سودهای بیشتری 

نصیبشان شود.
جمعیتی کوچک که منافع شخصی خود را علیرغم ضرر اکثریت 99 درصدی 
مردم بدون هیچ هزینه و محدودیتی دنبال می کنند و هیچ قانونی تا امروز جلودار آن 

نبوده است؛ این قانون فقط حداکثر یک درصد از افراد جامعه را شامل می شود و آنها 
هم کسانی هستند که به قصد دلالی و سوداگری اقدام به خرید و احتکار حجم وسیعی 
از طلا، ارز، سکه، مسکن یا خودرو می کنند و خود عامل وارد آوردن فشار به زندگی 
عموم مردم هستند.وقتی یک مجموعه بانکی 3 هزار واحد مسکونی را ساخته و خالی 
نگه داشته است  تا با تورم گران شود یا یک سوداگر اقدام به خرید میلیون ها دلار ارز 
می کند و منابع کشور را به قصد سودهای شخصی کلان حبس می کند باید از طریق 
مالیات، هزینه سوداگری و سفته بازی خود را شخصا چه فرد حقیقی باشد و چه 
حقوقی، پرداخت کند. این مالیات در اصل مالیات بر سوداگری و سفته بازی بوده و 
برای ایجاد آرامش در بازارها و کند کردن تیغ ســوداگران است.رئیس قوه مقننه 
کشورمان یادآور شد: این قانون به صورت هوشمند و دقیق نوشته شده است و به هیچ 
وجه معاملات طبیعی و نیازهای روزمره مردم را شامل نمی شود. در مجالس گذشته 
هم  چنین طرح و لایحه ای مطرح بود اما زیر بار مسئولیت تصویب آن نرفته بودند اما 
مجلس یازدهم با رویکرد انقلابی و بر اساس مصالح قطعی مردم و کشور و بدون توجه 
به فشارها و تهدیدها، این قانون مهم را همانگونه که قبلا در تابستان 139۷ و 1399 
وعده داد بود، تصویب کرد.وی افزود: مجلس این مصوبه را تا رفع ایرادات شــورای 
محتــرم نگهبان و تصویب نهایی قانون دنبــال خواهد کرد.قالیباف همچنین  با 
گرامیداشت روز شوراها ، گفت: پایه و اساس شورا که مورد تاکید   آموزه های دین 
مبین اسلام و در قانون اساسی است استفاده از ظرفیت های نخبگان محلی برای 

جلب مشارکت مردم در حل مشکلات است.
  نباید به مجلس ظلم شود

رئیس مجلس سپس در واکنش به اعتراض عضو کمیسیون برنامه و بودجه 
نسبت به گزارش غیرشفاف کمیسیون تلفیق از جداول بودجه، گفت: این حرف بی 
انصافی است؛ به مجلس ظلم نکنید. هیچ وقت تک تک نمایندگان جداول را نمی 
بینند .تنها تلفیق این کار را انجام می دهد وبرای نخستین بار در تاریخ مجلس، جداول 

را به نظر دوستان گذاشتیم که اگر پیشنهاد دارند ارائه دهند./ خانه ملت 

یکشنبه شانزدهم اردیبهشت ماه 1403، شماره 407-497
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در یک پرونده خسارت بیمه مسئولیت؛ بیمه نوین بالغ بر یک میلیارد و دویست میلیون تومان خسارت پرداخت کرد.شرکت 
بیمه نوین مبلغ یک میلیارد و دویست و چهل و پنج میلیون تومانی خسارت بیمه نامه مسئولیت کارفرما در مقابل کارکنان ساختمانی 
را پرداخت کرد. شرکت بیمه نوین در راستای احقاق حقوق مشتریان، خسارت مربوط به حادثه فوتی یک کارگر ساختمانی را پرداخت 
کرد. بر اساس این گزارش، پرداخت به موقع خسارت زیان دیدگان و بیمه گذاران یکی از استراتژی های اصلی شرکت بیمه نوین است 
و بر همین اساس در حادثه سقوط از داربست که متأسفانه منجر به فوت شده است، پس از صدور رأی دادگاه،خسارت تعیین شده به 
خانواده متوفی پرداخت شد.گفتنی است؛ رعایت اصول ایمنی در محل کار در کنار تهیه بیمه مسئولیت کارفرما در قبال کارکنان، با 
توجه به احتمال وقوع حوادث پیش بینی نشده، یکی از مهم ترین وظایف کارفرمایان در هر کسب و کاری است؛ آغاز تخفیفات بهاره 
بیمه نوین؛ارائه محصولات بیمه نوین از 5 تا 15 اردیبهشت 1۴0۳ با تخفیف ویژه،به گزارش روابط عمومی و تبلیغات بیمه نوین، این 
شرکت از 5 تا 15 اردیبهشت 1۴0۳ انواع بیمه نامه های آتش سوزی، مسئولیت و بدنه اتومبیل  خود را با تخفیف و شرایط خاص به 
فروش می رساند.تخفیفات بهاره بیمه نوین شامل؛ بیمه های بدنه اتومبیل، آتش سوزی منازل مسکونی، صنعتی و غیر صنعتی، 
مسئولیت کارفرما در قبال کارکنان ساختمانی، عمرانی و خدماتی، مسئولیت مدنی مدیران مجموعه های ورزشی مسئولیت مدنی 
هیأت مدیره مجتمع های مسکونی یا اداری در قبال ساکنین، مراجعین و اشخاص ثالث می شوند. گفتنی است، علاقه مندان برای 

کسب آگاهی بیشتر از شرایط تخفیفات بهاره بیمه نوین بیمه نوین، می  توانند با شماره  0212۳0۴7 تماس حاصل کنند.

پرداختخسارتیکمیلیارد
ودویستمیلیونتومانی

شرکت بیمه نوین

مدیرعامل و نایب رئیس هیئت مدیره بیمه دانا ارائه خدمت به قشر فرهیخته معلمان را در راستای ایفای نقش مسئولیت اجتماعیِ 
این شرکت دانست و بر استمرارِ خدمت رسانیِ شایسته به آنان تأکید کرد.به گزارش روابط عمومی بیمه دانا، دکتر رضا جعفری در نشست 
مشترکی که با حضور جهانشاه اسدی رئیس اداره امور رفاهی و پشتیبانی اداره کل آموزش و پرورش خوزستان در محل ساختمان 
مرکزی بیمه دانا برگزار شد، با تبریک گرامی داشت هفته معلم، بر استمرارِ خدمت رسانیِ مطلوب و شایسته به معلمان و فرهنگیان این 
استان تأکید کرد. مدیرعامل بیمه دانا در این جلسه، ضمن ابراز خشنودی و رضایت از سطح مطلوب مناسبات دوجانبه، ارائه خدمت به 
قشر فرهیخته معلمان و فرهنگیان را در راستای ایفای نقش مسئولیت اجتماعیِ بیمه دانا و همچنین موجب افتخار و سربلندیِ این 
شرکت دانست. وی در این نشست بر ضرورت بهبود ارائه خدمات بیمه ای به جامعه فرهنگیان در سال جدید تأکید کرد و گفت: معلمان 
نقش مهمی را در رشد و بالندگی آینده سازان کشورمان عهده دار هستند و شایسته بهترین خدمات می باشند که بیمه دانا در بخش 
بیمه و سلامت همان گونه که طی تقریبا دو سال قبل تلاش نموده با زیرساخت های خوبی که داشته و در حال تقویت آن ها نیز هست، 
این  مهم را تضمین خواهد کرد. جهانشاه اسدی نیز در این نشست ضمن قدردانی از توجه ویژه دکتر رضا جعفری مدیرعامل بیمه دانا به 
جامعه فرهنگیان و معلمان، با بیان اینکه میزان رضایتمندی از خدمات ارائه شده بیمه دانا به این عزیزان در این استان از سطح مطلوبی 
برخوردار است، بر استمرار، حفظ و ارتقاء آن تأکید کرد. وی در پایان، استمرار قرارداد فی مابین بیمه دانا و وزارت آموزش و پرورش را 

مورد تأکید قرار داد و خواستار تقویت شبکه مراکز طرف قرارداد شد.

تقدیرآموزشوپرورش
استانخوزستانازخدمات
ارزندهبیمهدانابهفرهنگیان

 رضا جعفری

دکتر سید محمدمهدی بهشتی نژاد، مدیرعامل بیمه سرمد، ضمن تشکر از حضور هیئت رئیسۀ کانون بازنشستگان، احترام و تکریم 
بازنشستگان بانک صادرات را از اولویت های بیمه سرمد برشمرد و برگزاری جلسات و نشست ها را در جهت رفع مسائل و مشکلات پرسنل 
و بازنشستگان بانک لازم دانست،تقویت زیرساخت ها و افزایش مراکز درمانی طرف قرارداد، تلاش مجموعه همکاران بنده در بیمه سرمد 
ارائۀ خدمات مطلوب به بیمه شدگان بانک صادرات و نهایتاً ایجاد رضایت این عزیزان است، با اشاره به پتانسیل میز خدمت در شعب بانک 
صادرات سراسر کشور، بر تقویت این پتانسیل با حضور بازنشستگان تأکید داشت.زاهدنیا، عضو هیئت مدیرۀ بیمه سرمد، خدمت رسانی 
مطلوب به بیمه شدگان بانک صادرات را از عمده دغدغه های بیمه سرمد برشمرد و در خصوص تلاش تیم فنی شرکت برای بهبود خدمات 
نکاتی را مطرح نمود.اعضای هیئت رئیسۀ کانون بازنشستگان بانک صادرات، ضمن تشکر از زحمات و اقدامات محسوس بیمه سرمد،خواستار 
توجه ویژه به بازنشستگان وپرسنل بانک صادرات شدند.هیئت رئیسۀ کانون کاهش زمان پرداخت خسارت را از مهم ترین دغدغه های 
بازنشستگان بانک صادرات برشمردند،زمان پرداخت خسارت نسبت به گذشته بهبود یافته، که جای تقدیر و تشکر دارد، اما انتظارات از 
بیمه سرمد همچنان ادامه دارد و انتظار می رود با برنامه ریزی مناسب، این زمان به حداقل برسد.در این جلسه بر افزایش تعداد مراکز درمانی 
طرف قرارداد تأکید شد و اعضای کانون خواستار ارسال لیست مراکز درمانی طرف قرارداد به کانون های بازنشستگان سراسر کشور، به 
تفکیک استان، شدند تا از طریق کانون های استانی به بازنشستگان اطلاع رسانی گردد. اطلاع رسانی شرایط قرارداد برای رفع شبهات 

احتمالی و استفاده از ابزار مناسب اطلاع رسانی از دیگر مواردی بود که در این جلسه مورد بحث قرار گرفت./روابط عمومی 

احتراموتکریم
بازنشستگانبانکصادرات
ازاولویتهایبیمهسرمد

سید محمدمهدی بهشتی نژاد

علی نصیری معاون بازرگانی ذوب آهن اصفهان گفت: برای اولین بار گواهی انحصاری ساخت داخل ریل توسط این مجتمع 
عظیم صنعتی از وزارت صمت اخذ شده است، با افتخار اعلام می کنم کلیه پروژه های ریلی کشور با انواع ریل تولیدی ذوب آهن 
اصفهان در حال توسعه و پیشرفت است.ریل سخت نیز به عنوان یک محصول جدید از سبد محصولات ریلی این شرکت تولید و به 
متروی شهر مشهد تحویل داده شد و سایر متروهای کلان شهرها نیز برای این محصول جدید ضد سایش در حال مذاکره با شرکت 
هستند.کلیه کوریدورهای ریلی کشور با ریل ذوب آهن در حال تجهیز است و این رویکرد توسعه تجارت ایران با سایر کشورها را 
نوید می دهد.در کنار صادرات سبد متنوع محصولات فولادی ذوب آهن اصفهان، برای صادرات محصول استراتژیک ریل نیز بازاریابی 
در کشورهای همسایه و اروپای شرقی آغاز نمودیم.با توجه به تقاضای بسیار زیاد برای خرید ریل از ذوب آهن پیش بینی تولید حدود 
70 هزار تنی انواع ریل در سال جاری را در شرکت داریم. در زمینه ریل تقاضایی وجود ندارد که توان تولید نداشته باشیم.در کنار 
ریل، انواع تیرآهن های بال پهن در سایزهای متنوع نیز در ذوب آهن اصفهان تولید می شود و ما پشتیبانی کامل برای تامین فولاد 
طرح نهضت ملی مسکن را اعلام نمودیم،معادن زغالسنگ داخل به لحاظ کمیت و کیفیت پاسخگوی نیاز ذوب آهن نیستند همچنین 
مجموعه میدکو نیز دیگر فولادی کوره بلندی کشور است که به زغالسنگ نیاز دارد. ذوب آهن اصفهان به دنبال واردات زغالسنگ 
نیست اما کمیت و کیفیت زغالسنگ داخلی سبب می شود لاجرم بخشی از نیاز خودمان را برای فراهم نمودن ترکیب تولیدی از 

مسیر واردات تامین کنیم. با انجمن زغاسنگ کشور در این خصوص مذاکرات خوبی را در حال انجام هستیم./روابط عمومی 

ریلذوبآهناصفهان
پشتیبانتوسعهتجارتکشور
باجهان

علی نصیری

شرکترشد۵8درصدیدرحقبیمه
تولیدیراتجربهوبهعددبالاتراز
23هزارمیلیاردریالدستیافت

شرکت بیمه پارسیان

سازماندیجیتال،چشمانداز
آیندهتجارتنو

آرش طاهری

محمدرضا کشاورز مدیرعامل و رئیس هیات مدیره شرکت سهامی بیمه ایران با اشاره به راهبردهای پنج گانه کلان 
شرکت گفت: همدلی و صمیمیت همکاران با همدیگر کمک میکند که تراز شرکت ما را یک شرکت فرهیخته و با اصالت نشان 
دهد و به همین دلیل است که تاکید میکنم بیمه ایران یک تمدن سازمانی و شخصیت منحصر به خود دارد.اعتقاد دارم که 
خسارت بهترین تبلیغ برای ما است و اصولا در دنیای امروز شرکتهای بیمه تمرکز  خود را بر پرداخت خسارت به موقع و جلب 
رضایت مشتری قرار داده اند. و باور من این است که شعب خسارتی یکی از بهترین مکانها برای خدمات به مردم و کسب 
رضایت و تبلیغ می باشد. الان در دوره اقتصاد تجربه هستیم و باید برای مشتری تجربه خوش ایجاد کنیم و با سعه صدر و 
تکریم او  سعی کنیم برای مشتری خود، خاطره خوب ایجاد کنیم.اعتقاد دارم رزق و روزی باید حلال باشد پس تلاش کنیم 
که حداکثر رضایتمندی را خلق کنیم. مشتری به ما نگاه می کند و برخورد ما را میبیند می بایستی با نگاه حرفه ای و رعایت 

اصول توام با تکریم افراد کار خودمان را انجام دهیم که برداشت ذهنی خوبی از بیمه ایران در نزد مشتری ایجاد شود.
وی با تاکید بر بازیابی نقش راهبری بیمه ایران در صنعت و اشاره به لزوم داشتن یک آرمان مشترک اظهار داشت: باید 
تلاش کنیم  با همدلی و انســجام و انجام کار حرفه ای بیمه ایران دوباره به جایگاه اصلی  و نقش راهبری در صنعت بیمه 
بازگردد،باید افتخارات گذشته را تکرار کنیم و در کنار آن افتخارات جدید برای بیمه ایران کسب کنیم چون بیمه ایران دارای 

تمدن سازمانی است و همکاران و نمایندگان در بنا نهادن  این تمدن سازمانی نقش داشته اند./روابط عمومی 

بیمهایرانیکتمدن
سازمانیوشخصیتمنحصر
بهخوددارد

محمدرضا کشاورز

مصطفی رجبی مشهدی سخنگوی صنعت برق گفت: تحقق برنامه میان مدت حمل و نقل برقی کشور از طرف صنعت برق به طور 
کامل حمایت می شود. وزارت صمت و شــهرداری تهران به مزیت های خودروی برقی در پایتخت اشاره کرده اند و ما هم به عنوان 
تامین کننده یک زیرساخت حیاتی خودروی برقی، در کنار دیگر دستگاه ها برای تحقق اهداف کلان  هستیم. مطابق جلسات برگزار 
شده تحقق برنامه میان مدت حمل و نقل برقی کشور از طرف صنعت برق به طور کامل پوشش داده خواهد شد، تعرفه شارژ خودروهای 
برقی همانند تعرفه مشترکان تجاری و با نرخ کیلوواتی 5۴7 تومان محاسبه می شود، جلساتی را با وزارت صمت و همکاران در این حوزه 
داشتیم تا بخش هایی را که نیاز به ایستگاه شارژ برقی باشد، تامین کنیم. وی با اشاره به تنوع خودروهای برقی در جهان گفت: در کشور 
برنامه ریزی توسعه این خودروها که حدود 80 هزار خودرو اعم از عمومی و سواری را در بر می گیرد، برای میان مدت انجام شده که از این 
تعداد نیز در کوتاه مدت درخواست هایی برای ایجاد ایستگاه شارژ 10 هزار خودرو ارائه شده که نیاز به 8 مگاوات برق دارد و قابل تامین 
است. وزارت صمت برای میان مدت لازم است محل ایستگاه های شارژ را ارائه کند و در برآورد انجام شده با افزایش تعداد خودروها این 
میزان تا ۴0 مگاوات نیز قابل افزایش است. مدیرعامل شرکت توانیر در عین حال تاکید کرد تقویت زیرساخت های تامین برق خودروهای 
برقی در دستور کار قرار گرفته که با نهایی شدن آن از سوی وزارت صمت ابلاغ خواهد شد.در این طرح ملاحظات تامین برق اکثر مردم 
که خودروی برقی نداشته اما باید برق پایدار داشته باشند، در نظر گرفته شده تا ایستگاه های شارژ خودروهای برق معمولا در ساعت هایی 

غیر اوج بار شارژ کنند. وی با بیان اینکه در حال تامین زیرساخت های مربوط به اجرای این طرح هستیم/پاون 

مشکلیدرتأمینانرژی
خودروهایبرقینداریم

مصطفی رجبی مشهدی

خبـــر فرمانده نیروی دریایی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی :

 حتی نام »خلیج فارس« را با کسی تقسیم نمی کنیم
اولین مأموریت ندسا در نیمکره جنوبی ؛ شناور سپاه از خط استوا عبور 

کرد
  شناور »شهید مهدوی« نیروی دریایی سپاه مجهز به موشک های 
بردبلند بالستیک و کروز، در جریان ماموریت خود از مدار صفر درجه عبور کرد 

و وارد نیمکره جنوبی زمین شد.
ناو اقیانوس پیمای »شهید مهدوی« نیروی دریایی سپاه با عبور از مدار 

صفر درجه )خط استوا( وارد نیمکره جنوبی کره زمین شد.
این اولین مأموریت دوربرد دریایی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی از 
لحاظ طی مسافت و نوع مأموریت است که به نام ناو شهید »نادر مهدوی« 

ثبت می شود.
ناو »شهید مهدوی« که در اسفند 1401 به نیروی دریایی سپاه الحاق 
شده، بیش از 2100 تنُ وزن دارد، طول آن 240 متر و عرض آن 2۷ متر است.

این ناو انواع رادارهای پیشرفته نظیر رادار سه بعدی، سامانه های موشکی، 
سطح به سطح، سطح به هوا و سامانه سوم خرداد و سایر سامانه های مخابراتی 
پیشرفته را داراســت و در نوع خود از جمله ناوهای خاص کشور محسوب 

می شود.
علاوه بــر این، ناو »شــهید مهدوی« اولین شــناور ایرانی مجهز به 

موشک های بالستیک دوربرد است.
بهمن ماه سال گذشته، خبر رسمی شلیک موشک بالستیک از روی 
این شناور منتشر شد و طبق تصاویری که نیروی دریایی سپاه منتشر کرد، 2 
موشک بالستیک با برد تقریبی 1۷00 کیلومتر از داخل 2 کانتینر به سمت 

اهداف خود شلیک شدند.
به گفته سردار علیرضا تنگسیری، فرمانده نیروی دریایی سپاه، بر روی 
این ناو، علاوه بر موشــک های بالستیک برد بلند، موشک های کروز 2 هزار 

کیلومتری با نام »قدر 4۷4« نیز نصب شده است.
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی از اواخر دهه 80 شمسی و در پی تفکیک 
مأموریت نیروهای دریایی ارتش و سپاه، مسئول اصلی حراست از خلیج فارس 
و تنگه هرمز است اما در سال های اخیر، مأمور به حضور در آب های اقیانوسی 
نیز شده است و برای این مأموریت، شناورهای مختلفی ازجمله ناو شهید 

مهدوی، رودکی و باقری در اختیار دارد.
به گفته سردار تنگسیری، مهم ترین مأموریت نیروی دریایی سپاه در 
آب های دوردســت، ایجاد و حفظ سیادت دریایی و تأمین امنیت خطوط 

کشتیرانی است.
به گزارش مهر، در ماه های اخیر شناور »شهید مهدوی« در خلیج عدن 

نیز به انجام مأموریت پرداخته بود.
فرمانده نیروی دریایی سپاه: حتی نام »خلیج فارس« را با کسی تقسیم 

نمی کنیم
 فرمانده نیروی دریایی ســپاه پاسداران انقلاب اسلامی با بیان اینکه 

کشور های خارجی هیچ جایگاهی در منطقه ندارند، تأکید کرد حتی نام خلیج 
فارس را هم نمی توانیم با کسی تقسیم کنیم، زیرا ایران طولانی ترین ساحل 

را در خلیج فارس دارد. 
سردار تنگسیری در مراسم گرامیداشت روز ملی خلیج فارس، با اشاره 
به اینکه اینجا خلیج فارس، پرشین گلف است، اظهار کرد: کسی نمی تواند این 
اسم را عوض کند روز ملی خلیج فارس 14 سال پیش نامگذاری شد و از آن 
روز تاکنون دهم اردیبهشت روز ملی خلیج فارس است. وی با بیان اینکه جوانان 
باید بدانند دهم اردیبهشت افتخاری برای همه ایرانیان است، افزود: سال 1622 
میلادی وطن را آزاد کردند و افتخارش برای این مردم هست. مقابله با پرتغالی ها 
نشان داد ایران و ایرانی در مقابل استکبار به هرگونه چه امپریالیسم یا استکبار 

ایستادگی خواهد کرد. 
دریادار تنگسیری با اشاره به هشت سال دفاع مقدس، خاطرنشان کرد: 
مردم هرمزگان هم با استکبار جهانی مبارزه کردند و شهید دادند و هم در برابر 
نوکر استکبار که به تمامیت ارضی کشور ما حمله کرده بود، ایستادگی کردند. 
افتخار خلیج فارس متعلق به همه ایرانیان است، اینجا محل و مرقد بزرگان ما 
است، ما اینجا هستیم و اینجا می میریم. وی با بیان اینکه خلیج فارس متعلق 
به همه ایرانی ها است، تأکید کرد: کشور های خارجی در منطقه هیچ جایگاهی 
ندارند، آن ها بدانند که حتی نام خلیج فارس را هم نمی توانیم با کسی تقسیم 
کنیم زیرا ایران طولانی ترین ساحل را در خلیج فارس دارد، یک هزار و ۷55 
کیلومتر بدون احتساب سواحل جزایر و چنانچه بخواهیم سواحل جزایر را نیز 
حساب کنیم چیزی حدود 5 هزار و 800 کیلومتر ساحل با خلیج فارس داریم، 

همچنین عمیق ترین مســیر دریانوردی در آب های ایران اســت، آبراهی 
بین المللی که از بین جزایر ما عبور می کند. 

فرمانده نیروی دریایی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی به اهمیت خلیج 
فارس در طول تاریخ اشاره کرد و گفت: اهمیت خلیج فارس فقط به 62 درصد 
صــادرات نفت یا 40 درصد صادرات گاز نیســت زیرا زمانی که به تاریخ بر 
می گردیم می بینیم که پرتغالی ها با چه مشقت با شناور های بادبانی سال ها 
پیش به اینجا آمدند و تا بیرونشان نکردیم از این منطقه خارج نشدند. وی تأکید 
کرد: خلیج فارس در امر راهبرد کشور بسیار مهم است و کشور های معاند هر 
کاری انجام دهند و هر چقدر بخواهند از اهمیت این منطقه کم کنند، نخواهند 

توانست. 
دریادار تنگسیری با اشاره به شهدای جزیره هرمز گفت: جزیره هرمز 
38 شهید را تقدیم انقلاب کرد، در زمان دفاع مقدس این جزیره تنها 3 هزار 
نفر ســاکن داشت و 35 شــهید داد، از یک خانواده 9 شهید افتخاری برای 

هرمزگان است این نشان می دهد که مردم چقدر پای کار هستند. 
وی با بیان اینکه ما از کمیت مرزهایمان دفاع می کنیم، افزود: محکم 
پای مرز های کشورمان ایستاده ایم نه مانند آن زمانی که نفت ملی شد، آن زمان 
سه نفتکش از ایتالیایی ها اجاره کردند، اما نفت ها را در اقیانوس هند گرفتند و 
به شاه خبر دادند، آقا این سه نفتکش را گرفتند، شاه گفت، بگوید یکی را بگیرند 
و دوتای دیگر را بدهند. اما الان استکبار جهانی که ادعایش می شود نفتکش 
مــا را بگیرد ما نیز نفتکش های آن ها را خواهیم گرفت و تا کنون نیز چنین 

کردیم، این به معنی اقتدار ایران و ایرانی است.

 در شــرایطی شاهد تخصیص حدود 3 تا 4 میلیارد دلار ارز به شرکت های 
خودروساز مونتاژی هستیم که مشخصاً این شرکت ها نتوانستند از التهاب بازار خودرو 
در برهه فعلی بکاهند.اخیراً گمرک ایران لیست 100 واردکننده نخست به لحاظ 
ارزش دلاری در سال 1402 را منتشر کرد، نکته قابل توجهی که در این لیست و بین 
شــرکت هایی که بیشترین میزان ارز را در سال گذشته دریافت کرده اند به چشم 
می خورد، نقش پررنگ شرکت های خودروساز مونتاژی است.براساس اعلام گمرک، 
اکثر خودروسازان مونتاژی، در لیست بیشترین دریافت کنندگان ارز در سال 1402 
قرار دارند، به عنوان مثال در سال 1402 صنایع خودروسازی مدیران حدود 1 میلیارد 
دلار، کرمان موتور حدود ۷50 میلیون دلار، کوروش موتور آریا حدود 635 میلیون 

دلار و بهمن موتور حدود 400 میلیون دلار ارز دریافت کرده اند.
واردات 8.۴میلیارددلاری قطعات خودرو و موتورسیکلت در سال 1۴02

محمد رضوانی فر، معاون وزیر اقتصاد و رئیس کل گمرک ایران درباره حجم 
واردات قطعات خودرو و موتورسیکلت در سال گذشته عنوان داشت: در سال 1402 
به میزان 8 میلیارد و 380 میلیون دلار اجزاء و قطعات خودرو و موتورســیکلت از 
گمــرکات ترخیص و وارد کشــور گردید،ایــن میزان واردات قطعــات خودرو و 
موتورسیکلت در سال 1402 به لحاظ ارزش 32.69 درصد نسبت به مدت مشابه سال 
ماقبل رشد داشته است.وی در خصوص عمده ترین شرکت های واردکننده اجزاء و 
قطعات خودرو در سال 1402 بیان کرد: صنایع خودروسازی مدیران با 13 درصد، 
کرمان موتور با 9.65 درصد و کوروش موتور آریا با 5.35 درصد از ارزش کل واردات 
اجزاء و قطعات خودرو، بیشترین میزان را به خود اختصاص دادند. چرا با تخصیص 
میلیاردها دلار به شرکت های مونتاژکار همچنان بازار خودرو ملتهب است؟  سوالی 
که در اینجا مطرح می شود این است؛ با توجه به سهم بخش خودرو در سبد ارزی 
کشور، که سهم بسیار قابل توجهی است چرا همچنان چالش خودرو در اقتصاد ایران 
حل نشده است؟ گفتنی است دیگر نکته ای که باید به آن اشاره کرد، عدم ایجاد اشتغال 
برای جمعیت قابل توجهی توسط شرکت های مونتاژکار با توجه به تخصیص ارز 4-3 
میلیارد دلاری به آنهاست،دیگر نکته ای که برخی از کارشناسان مطرح می کنند این 
است؛ آیا این امکان وجود نداشت بخشی از ارزهای تخصیص داده شده به شرکت های 
مونتاژکار صرف واردات خودرو شود؟ چرا که با این میزان ارزی که به این شرکت ها 
تخصیص داده شده است، می توان تعداد قابل توجهی خودروی باکیفیت وارد کشور 

کرد که یقیناً می تواند از التهابات بازار خودرو بکاهد./تسنیم

رانت 4میلیارد دلاری مونتاژكاران؛بازار 
خودرو همچنان در التهاب

آرش طاهری مدیر فناوری اطلاعات بیمه تجارت نو در باره سازمان دیجیتال تجارت نوگفت:دیگر نمی توان مانند سال های گذشته 
ادعا کرد که صنعت بیمه به موضوع فناوری و رویکردهای آن مقاومت نشان می دهد بلکه امروز صنعت بیمه شاهد تحولاتی در سطوح 
مختلف است که بیانگر پذیرش و میزان تمایل شرکت های بیمه به راهکارهای فناورانه است.او در این باره موضوع فرهنگ سازی تحول 
دیجیتال در پیکره شرکت های بیمه گفت: تا پیش از این یکی از مهم ترین موضوعات در شرکت های بیمه عدم فرهنگ سازی در باره تحول 
دیجیتال و دیگر رویکردهای روز بود که به این سبب صنعت بیمه در زمینه میزان کاربرد فناوری اطلاعات در زنجیره ارزش بیمه و روند 
تحول دیجیتال در مقایسه با نظام بانکداری ضعیف تلقی می شد ولی امروز موضوع باور به فرهنگ استفاده از فناوری های روز تمامی بدنه 
شرکت های بیمه از هیئت مدیره گرفته تا کارشنان فنی همگی در جزییات این فرهنگ سازمانی نوین قرار گرفته اند، با توجه به سرعتی 
که اکوسیستم بیمه در تجربه استفاده از نوآوری های دیجیتال با آن رو به روست به زودی بیمه هم تراز با صنایع مالی دیگر نظیر بانک و 
بورس در زمینه استفاده از فناوری اطلاعات پیش خواهد رفت و دیگر سخنی از عقب ماندن از سایر صنایع در میان نخواهد بود،دورنمای 
صنعت بیمه در کاربرد راهکا های فناورانه،در حال حاضر در اکوسیستم بیمه با ورود استارتاپ  های بیمه ای و همین طور تغییراتی که در 
شرکت های باسابقه بیمه و خدمات دهندگانی چون فناوران خبره و تحولات ساختارهای نرم افزاری شاهد هستیم، می توانیم این تحول 
رو به رشد را به درستی ببینیم.قاعدتا هر روند رو به توسعه ای در هر صنعتی با چالش های بسیاری همراه است و همواره بازیگران اکوسیستم 
برای رسیدن به هدف غایی خود با موانع زیادی دست و پنجه نرم می کنند تا در نهایت اکوسیستم به بلوغی کافی برسد./روابط عمومی  

با ادامه روند صعودی سودآوری؛ شروع پرقدرت بیمه پارسیان در سال 1۴0۳؛پیش بینی کارشناسان نشان می دهد که این 
شرکت در سه ماهه سوم به خرداد 1۴0۳ درآمد بیمه ناخالص ۳۴ هزار میلیارد ریالی را محقق می کند که رشدی حدود سه برابری 

نسبت به دوره های قبل خواهد بود و ذخایر حق بیمه هم در خرداد امسال به رقم بزرگ 9۴ هزار و 85۴ میلیارد ریالی می رسد.
بیمه پارسیان در سال جاری با بستر سازی های که در گذشته انجام داده بود توانسته عملکرد درخشانی را به نمایش بگذارد. 
هم به نسبت خسارت خاصی دست یافت و هم رشد درآمد ناخالص سه برابری را نسبت به دوره های مشابه در سالهای قبل تجربه 
کرد.بیمه پارسیان که با برنامه ریزی های دقیق و بسترسازی های مناسب برای رشد پایدار توانسته در سال گذشته رشد بالای 58 
درصدی را تجربه کند در سال جاری هم در مدار رشد بوده و به دلیل استراتژی های مناسب رشد بالاتری را تجربه خواهد کرد تاجایی 
که در یک ماه ابتدایی رشدی سه برابری را ثبت کرد.به گزارش روابط عمومی بیمه پارسیان؛این شرکت دارای پورتفوی متناسبی 
است که برخی از رشته های خاص را در صنعت بیمه ایران نمایندگی می کند.علاوه بر این در سرمایه گذاری که بعضا از محل ذخایر 

و اندوخته های فنی و قانونی است روند مناسبی را به نمایش گذاشته است.
بررسی ها نشان می دهد ، این شرکت با ترکیب مناسب پرتفوی قوی، سبد بهینه و مدیریت ریسک عملکرد شایان توجهی 
را در سال گذشته ثبت کرده و رشدی 58 درصدی در حق بیمه تولیدی را تجربه و به عدد بالاتر از 2۳هزار میلیارد ریال دست یافت.

مهدی چمران رئیس شورای اسلامی شهر تهران با اشاره به نقش شهرداری ها و شوراهای اسلامی شهرها در تاسیس و گسترش خدمت رسانی بانک شهر به شهروندان، گفت:با 
بیش از یک دهه فعالیت بانک شهر، شاهد هستیم که روابط و تعاملات میان شهرداری ها و این بانک به بلوغ رسیده است.وی با اشاره به فرا رسیدن روز شوراها، گفت: اقداماتی که 
از زمان فعالیت شوراها شکل گرفته قابل مقایسه با زمانی که شوراها نبودند، نیست و میزان پیشرفت شهرهای بزرگ و کوچک در حوزه های مختلف شهری همانند: حمل نقل عمومی، 
عمران شهری و ... با زمانی که شهرداری ها زیرنظر وزارت کشور فعالیت می کردند، اصلا قابل قیاس نیست،یکی از اقدامات مهم شهرداری ها و شوراهای اسلامی شهرها تلاش برای 
تاسیس نهادی پولی و مالی به عنوان پشتیبان بود، که خوشبختانه محقق شد،بخشی از سهام بانک شهر،  برای شهرداری ها از جمله شهرداری تهران است و این مسئله سبب شده که 
همکاری بین این دو نهاد بیش از سایر بانک ها باشد،بانک شهر به عنوان یک نهاد مستقل فعالیت کرده و تابع قوانین بانکی کشور است،خوشبختانه طی این سال ها همواره همکاری 
مناسب و خوبی فی ما بین مدیریت شهری تهران و بانک شهر وجود داشته است،همکاری بانک شهر با تمامی شهرداری ها به خصوص شهرداری تهران خوب و موثر بوده است، در 

کمک به حوزه حمل و نقل عمومی و عمران شهری بانک شهر موفق عمل کرده است و فعالیت آن در کنار مدیریت شهری می تواند بیش از پیش مثمر ثمر باشد./روابط عمومی 

روابطوتعاملاتمیان
شهرداریهاوبانک
شهربهبلوغرسیده
است

خبـــر

بهزاد شیری مدیر عامل پست بانک گفت: در سال جهش تولید با 
مشارکت مردم، شعار پست بانک ایران را »سرمایه انسانی هسته  اصلی توسعه 
بانک است« باید تمامی واحدها در همه ابعاد اعم از تسهیل امور، کاربری 
کمتر در واحدهای عملیاتی، توجه به معیشت و آموزش سرمایه انسانی به 
عنوان برنامه محوری در بانک توجه کنند تا تحول بنیادین و امیدآفرین در 
بانک شکل بگیرد،صورت های مالی پست بانک ایران جز اولین بانک هایی 
بود که پیش نویس آن برای بررسی به حسابرس ارائه و در کدال بارگذاری 
شده است، مجامع عادی و فوق العاده را در پیش داریم و سعی می شود در 
ماه آتی برگزار شود،اعداد و رقم در بانک بسیار مهم است ولی از آن مهم تر 
تجزیه و تحلیل اعداد و تبدیل آن به دانش است، باید اطلاعات را با کمترین 
اعداد تجزیه و تحلیل کنیم تا بدانیم مشکلات در کجاست و برای رفع آنها 
اقدام کنیم،اگر همه استان ها از ابتدای سال به صورت متوازن با یک رقم 
ثابت رشد منابع داشته باشند تا پایان سال 100 درصد هدف برنامه پایش 
و پویش خود را محقق می کننــد، در این صورت 55.5 درصد از وزن کل 
کارنامه استان  خود را بدست آورده است و در پس زمینه آن، توجه بیشتر به 

معیشت همکاران قرار دارد تا پرداختی بیشتری به آنان داشته باشیم.  
وی با تاکید بر حوزه مصارف بانک افزود: مقایسه فروردین امسال طی 
سه سال گذشته نشان می دهد،  نسبت مطالبات بانک به بالاترین رقم متناظر 
خود رسیده است و باید بر اساس برنامه این نسبت مدیریت و به روال منطقی 

و بهینه قبلی بر گردد.
شــیری روند صدور ضمانتنامه ها در بانک را طی دو سال گذشته 
افرایشی توصیف کرد و گفت: دو سال گذشته بستر زمان خوبی برای بانک 
بود که کار را جلو ببریم و برخی موضوعات را تســهیل کردیم و این امر به 
فرهنگ سازمانی و بانکی تبدیل شده و در حمایت مالی واحدهای تولید 

بسیار موثر بوده است.
وی بخش ارزی را یک واحد بدون رقابت با ســایر بانک های هم تراز 
دانست و تصریح کرد: وقتی یکی از شعب بانک به اندازه تمام یک بانک کشور 
خدمات ارزی ارائه کرده است این مسئله قابل تقدیر است. اما حوزه توزیع 
 متــوازن در اســتان ها و شــعب مــورد انتظــار اســت و بایــد آن را 

مدیریت کنیم./روابط عمومی 

شعار بانک در سال جاری، توجه به سرمایه 
انسانی به عنوان هسته  اصلی توسعه بانک است

یکشنبه شانزدهم اردیبهشت ماه 1403، شماره 407-497
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طرح جامع دانشگاه عالی دفاع ملی 
جزو اسناد اساسی است

»وعده صادق« موجب شکست 
بازدارندگی رژیم صهیونیستی شد

سرلشکر محمد باقری، رئیس ستاد کل نیروهای مسلح با 
بیان اینکه نیروهای مســلح احتمالات و ســناریوها را در سطح 
راهبردی مورد توجه قرار می دهند، گفت: طرح جامع دانشــگاه 
عالی دفاع ملی جزو اسناد اساسی و مادر و عالی ترین طرحی است 

که باید در دانشگاه مورد اجرا قرار بگیرد.
او در آیین رونمایی از طرح جامع دانشگاه عالی دفاع ملی که 
با حضور مقامات لشکری و کشوری برگزار شد، با تاکید بر اینکه 
در شــرایط حساس کنونی منطقه، دانشگاه عالی دفاع ملی باید 
شرایط آینده کشــور و منطقه را مورد بررسی قرار دهد، گفت: 
وضعیــت منطقه قبل و بعــد از اقــدام تلافی جویانه و تنبیهی 
جمهوری اسلامی ایران به مناطق حساس و پایگاه نظامی رژیم 

صهیونیستی تغییر کرده است.
وی پیروزی های رزمندگان اسلام را در عملیات وعده صادق 
که پاسخ محکمی به جنایات اخیر رژیم صهیونیستی بود، تبریک 
گفت و تصریح کرد: این پاسخ با نشان دادن اراده ملی علیه رژیم 
رقم خــورد و تاثیــرات راهبردی را در ســطح منطقه و جهان 
داشــت،نیروهای مســلح، احتمالات و ســناریوها را در سطح 
عملیاتی، مطالعه و بررسی دقیق می کنند و دانشگاه عالی دفاع 
ملی باید در سطح راهبردی این موضوعات را مورد توجه قرار دهد.
سرلشکر باقری بیان داشت: دانشگاه عالی دفاع ملی به عنوان 
عالی ترین دانشگاه نیروهای مسلح که مسئولیت تربیت فرماندهان 
و مدیران عالی نیروهای مسلح و همچنین مدیران عالی کشوری 
را در مباحث راهبردی برعهده  دارد، در مســیر رشد و ارتقا قرار 

گرفته  است.
وی با بیان اینکه طرح جامع دانشــگاه عالی دفاع ملی جزو 
اسناد اساسی و مادر برای دانشگاه محسوب می شود و عالی ترین 
طرحی است که در دانشگاه باید مورد اجرا قرار بگیرد، گفت: این 
طرح طی بیش از یک سال کار تهیه و محضر مقام معظم رهبری 
تقدیم شــد و توســط ایشــان مطالعه و مورد نقد قرار گرفت و 
اصلاحاتــی در آن ابلاغ فرمودند و نهایتــاً به تصویب معظم له 
رسید،همه ما باید بر اجرای دقیق طرح جامع دانشگاه تلاش کنیم 
و به طور قطع این طرح موجب ارتقای هرچه بیشــتر دانشــگاه 

خواهد شد./ایرنا 

سردار سرلشکر  حسین سلامی  طی مراسمی که در ستاد فرماندهی کل 
سپاه برگزار شد، گفت: وعده صادق ظهور قدرت اراده ملت ایران بود که اراده 
ملت ایران در اراده رهبر ملت ایران متجلی و متراکم است. رهبری، تجلی گاه 
اراده خداوند و اراده مردم اســت که در طول اراده خداست؛ قدر نظام ولایی 
 دانستن همین است.وی با بیان این که با عملیات وعده صادق همه شکوه و 
اقتدار ی جدید را تجربه کردند، افزود: رژیم صهیونیستی که با طوفان الاقصی 
دچار شکست اطلاعاتی شــده بود با عملیات وعده صادق، دچار شکست 
بازدارندگی شد. سلامی در ادامه گفت: در ایامی به سر می بریم که خداوند به 
جبهه اسلام نصرت آشکار و فتح مبین خود را جاری کرد و خداوند به ما این 
ظرفیت و استعداد را بخشید که ظرف نزول نصرت های الهی در این شرایط 
خطیر و حساس و سرنوشت ساز انقلاب اسلامی باشیم،همه می دانند که ما 
یک جهاد بلاوقفه و یک جنگ توقف ناپذیر و پیوسته  را در  دهه های اخیر با نظام 

استکباری و شرکای او در ائتلاف های متنوع داشته ایم.    
دشمن با همه ابزارها به میدان آمد

وی ادامه داد: دشمن ما ذخایری از راهبردهای متنوع را علیه ما در اختیار 
داشت و از این انبار استراتژی ها در اشکال مختلف در سال ها و دهه های گذشته 
علیه انقلاب شکوهمند و نظام مقدس ما استفاده کرد. همه جهات نبرد را گشود 
و همه راه های غلبه بر نظام را آزمایش کرد؛ تمام این نبردها مقیاس و وسعتی 
کامل در حداکثر اعمال ممکن قدرت بودند؛ هیچ جا دشمن نه در افق زمان، 
نه در وسعت مکان و نه در شدت عمل، از دشمنی کوتاهی نکرد. فرمانده کل 
سپاه پاسداران ادامه داد: دشمن با همه ابزارها به میدان آمد؛ از جنگ خارجی 
تا پدیده تحریم سرسختانه و سهمگین اقتصادی تا ترور، نبردهای تکفیری، 
جنگ هــای اطلاعاتی، فتنه های امنیتی، تهاجمات فرهنگی و جنگ های 
رسانه ای، همه راه ها را آزمود و انقلاب را در مقاطع مختلف با مخاطراتی جدی 
مواجه کرد. سردار سلامی تاکید کرد: همه کشورهای دنیا با جنگ، ضعیف 
می شوند اما جمهوری اسلامی ایران با جنگ، قوی تر شد. همه کشورهای دنیا 
با تحریم، تخریب می شوند اما جمهوری اسلامی ایران با تحریم، ساخته شد. 
همه کشورهای دنیا با فشار سیاسی منزوی می شوند، جمهوری اسلامی ایران 
با فشار سیاسی میدان نفوذ پیدا کرد. همه کشورهای جهان با اغتشاشات داخلی 
از هم فرو می پاشند اما نظام ما با اغتشاشات، ثبات داخلی خود را مستحکم تر کرد. 

هرچه که دشمن عمل کرد، برخلاف آن اثبات شد.  
سپاه در میدان جهاد رشد می کند

فرمانده کل سپاه با بیان این که سپاه در میدان جهاد رشد می کند، گفت: 
مادامی که دشمن در لانه باشد و ما در خانه، نه او شکست می خورد و نه ما پیروز 
می شویم. تا وقتی که ما یکدیگر را ملاقات نکنیم، نمی توانیم دشمن را فرسوده، 

خسته، افسرده و ناتوان کنیم. /فارس

محمدعلی نیکبخت وزیر جهاد کشاورزی گفت: تراز 
تجاری محصولات کشــاورزی در سال 1402، دو میلیارد 
دلار بهبود یافت،در حال حاضر نهاده های مورد نیاز کشور 
تا پایان شهریور تامین است،در حالی که برای آرامش بازار 
و تامین نیاز مردم بیش از 100 هزار تن از ذخایر گوشت و 
مرغ کشور در عید سال 1402 به بازار عرضه شده بود، از تیر 
همان سال در ذخایر استراتژیک کنجاله، گوشت و مرغ به 
صفر رســیده بودیم اما با مدد الهی و همت شــما مدیران 
توانستیم مشکلات را پشت سر بگذاریم و امروز با یک تجربه 
موفقیت آمیز می توانیم سال 1403 را با شرایط بسیار خوبی 

پیش ببریم.
وی بر ضرورت تبیین و به تصویر کشــیدن عملکرد 
موفقیت آمیز وزارتخانه از سوی مسوولان تاکید و تصریح 
کرد: امسال اجرای طرح های آبخیزداری و طرح های کوچک 
تامین آب، اولویت نخســت و اجرای طرح های آب و خاک 
اولویت دوم برنامه های وزارتخانه است،مشــارکت مردم را 
جدی بگیرید تا فعالیت های آبخیزداری و طرح های آب و 
خاک تقویت شود، آبخیزداری یعنی تولید آب و حفاظت از 

خاک و با توجه به اینکه دانش و اجرای طرح های آبخیزداری 
در حال حاضر در کشــور بومی شــده است با ایجاد بستر 
مناسب برای مشــارکت مردم، قطع به یقین می توانیم به 

موفقیت های خوبی دست یابیم.
به گزارش وزارت جهاد کشاورزی،نیکبخت از اجرای 
طرح های شــیلاتی شــامل صید و صیادی، آبزی پروری، 
پرورش ماهی در قفس، پرورش میگو و ماهیان سردآبی و 
گرمابــی، به عنوان حوزه مناســب دیگــری برای جذب 
ســرمایه گذاری نام برد،توسعه صنایع تبدیلی و تکمیلی و 
صنایع غذایی از راهکارهای اصلی جلوگیری از ضایعات مواد 
غذایی است که با فرآوری و تبدیل محصولات درجه 3 و 4، 
علاوه بر ایجاد ارزش افزوده، می توان چرخه بازرگانی را به 

حرکت درآورد.
وی بــه نقش و اهمیت توســعه گلخانه ها با توجه به 
محدودیت منابع آبی کشــور همچنیــن عملکرد تولید و 
بهره وری غیرقابل مقایســه گلخانه ها با تولید در فضای باز 
اشاره و بر تسریع در صدور مجوزها و برداشتن موانع احداث 

گلخانه ها از پیش پای سرمایه گذاران و مردم تاکید کرد.
او از صنعــت دام و طیور بــه عنوان چهارمین فرصت 
طلایی برای سرمایه گذاری و تولید محصولات صادراتی نام 
برد و تصریح کرد: در ســال جهش تولید هستیم و وظیفه 
داریم در همه محصولات کشاورزی بخصوص محصولات 
اساسی تولید حداکثری داشته باشیم،نقش موسسه های 
علمی و دانش بنیان، نخبگان و دانشــجویان در طراحی و 
اجرای الگوهای مناسب کشت با توجه به اقلیم 4 فصل کشور 
مهم است، در این راستا همکاران ما در سازمان تات وظیفه 

خطیــری برعهــده دارند و تــلاش می کننــد با کمک 
تولیدکنندگان و کشــاورزان، جهش تولید بر اساس علم و 

دانش پیش رود.
نیکبخت حداکثرسازی تولید را راهبرد وزارت جهاد 
کشاورزی برشمرد و گفت: ما هیچ محدودیت و توقفی در 
تولید نداریم، هم باید بتوانیم ذخایر استراتژیک را از محل 
تولید داخــل تامین کنیم و هم باید مراقبت باشــیم که 
حلقه های فرآیند تولید تا صادرات با حداقل نوسان حفظ 
شــود، در این مسیر جذب سرمایه و ثروت مردم به عنوان 
سرمایه گذاران اصلی می تواند راهگشا باشد، بنابراین نباید 
این اندیشــه وجود داشته باشد که صرفا با تامین اعتبار از 
سوی ســازمان برنامه و بودجه و تسهیلات بانکی می توان 
کشاورزی را توسعه داد که اگر این نگاه را داشته باشیم دچار 

انفعال و ایستایی خواهیم شد.
باید بستر جذب سرمایه های مردمی و بخش خصوصی 
را فراهم کنیم و با رفع محدودیت ها و موانع، صدور مجوزها 

را سرعت بخشیم.
وزیر جهاد کشاورزی شکل گیری واحدهای کوچک 
روســتایی با محوریت تولید را مهم خواند و گفت: مراقبت 
کنیــد طرح هــادی در زمین های مرغوب کشــاورزی و 

روستایی اجرا نشود.
وی از خریــد بیش از 60 هزار تــن دانه های  روغنی 
تاکنون در کشــور خبر داد و گفت: کالایی که سال 1402 
توسط وزارتخانه خرید می شد، امروز توسط کارخانه های 
روغن کشی و واردکنندگان روغن خام خریداری می شود و 

این یعنی صنعت در خدمت تولیدکننده قرار گرفته است.

نهاده دامی تا نیمه سال تأمین است؛بهبود 2 میلیارد دلاری تراز تجاری کشاورزی

خبـــرخبـــر

 علی اکبر محرابیان وزیرنیرو با اشاره به اینکه از سال گذشته 180 
پروژه در بخش های توسعه نیروگاه ها، افزایش و اصلاح شبکه و مدیریت 
مصرف برق برای تامین برق پایدار اوج مصرف تابستان امسال در دستور 
کار قرار گرفته است، ادامه داد: در همین راستا از مهم ترین اقدامات صنعت 
برق آماده سازی تمامی نیروگاه های کشور برای تولید حداکثری در روزهای 
اوج مصرف تابستان است،شرکت تعمیرات نیروگاهی ایران نقش بسیار 
مهم و برجســته ای را برای تعمیرات، آماده سازی و ارتقای توان تولیدی 
نیروگاه های کشور بر عهده دارد، همکاران این مجموعه در طی چند ماه 
اخیر و حتی در ایام تعطیلات نوروز به صورت بی وقفه در تلاش بودند تا با 
آماده سازی نیروگاه های کشور مردم دغدغه ای برای تامین برق تابستان 
امسال نداشته باشند. از جمله پروژه های مهم درحال اجرای این شرکت 
بازسازی کامل واحد یک 225 مگاواتی نیروگاه برقابی رودبار لرستان است. 
این واحد ســال گذشته دچار مشکلات اساسی شده و نیاز به تعمیرات 
اساســی داشت. با توجه به اینکه تجربه انجام این پروژه در کشور وجود 
نداشت، برخی معتقد بودند که اجرای این طرح در داخل کشور امکان پذیر 
نیست و بایستی برای بازسازی آن از پیمانکاران و مشاوران خارجی استفاده 

کنیم.
براساس پیشنهادات پیش بینی شــده بود که با توجه به هزینه 
تعمیرات و شیوه کار باید حداقل 1.5 سال این واحد را از مدار خارج کنیم. 
اما با اعتماد به متخصصان شرکت تعمیرات نیروگاهی و انجام این کار توسط 
این مجموعه، هم اکنون پروژه بازسازی واحد یک نیروگاه رودبار با حداقل 
زمان درحال انجام است. همکاران شرکت به صورت سه شیفت مشغول به 
فعالیت هستند تا این واحد در موعد مقرر به مدار تولید بازگردد. خوشبختانه 
سد لرستان نیز در وضعیت آب گیری بسیار مناسبی است که با اتمام این 
پروژه بخشی از ظرفیت نیروگاه های برقابی کشور به کمک شبکه سراسری 
برق کشور خواهد آمد،تعمیرات اغلب نیروگاه های کشور به پایان رسیده 
است، درحال حاضر بیش از 90 درصد برنامه های این بخش محقق شده 
است و تا نیمه اردیبهشت ماه به اتمام فعالیت های پیش بینی شده در این 
بخش، تمامی نیروگاه های کشور با حداکثر ظرفیت به استقبال روزهای 
اوج مصرف برق امسال خواهند رفت. شرکت مادرتخصصی برق حرارتی 
در حوزه تولید بار اول در کشور پیشتاز است، این شرکت توانسته است 
بیشترین حجم قرارداد با شرکت های دانش بنیان را داشته باشد و با همکاری 
شرکت برق حرارتی و دانش بنیان ها قطعات بسیار خوبی در حوزه صنعت 
نیروگاهی برای اولین بار در کشــور ساخته شده است،یش از 95 درصد 
تجهیزات و قطعات نیروگاه های حرارتی و برقابی ساخت داخل است، در 
حوزه تجدیدپذیرها نیز درحال افزایش ســهم ساخت داخل هستیم. 
واحدهای بسیار خوبی در کشور درحال توسعه است تا بتوانیم در حوزه 
نیروگاه های تجدیدپذیر و به ویژه واحدهای خورشیدی به خودکفایی 
کاملی دست پیدا کنیم، صنعت نیروگاهی کشور بخش زیادی از حجم 
صادرات خدمات فنی و مهندسی را به خود اختصاص داده است، این بخش 

علاوه بر اینکه تاکنون نیروگاه های زیادی را در خارج از کشور احداث کرده 
اســت، در حوزه تعمیرات و بازسازی نیروگاه های موجود نیز مشغول به 
فعالیت است. واحدهای نیروگاهی که عمدتا توسط شرکت های غربی و 
آمریکایی ساخته شده است هم اکنون توسط متخصصان ایرانی درحال 
تعمیرات، نوسازی و بازسازی هستند و وابستگی این کشورها به سمت 

صنعت برق کشور افزایش یافته است.
26طرح فوق توزیع و انتقال برق تا پایان اردیبهشت وارد مدار می شود

مدیرعامل شرکت توانیر گفت: با هدف عبور موفق از اوج بار تابستان 
امسال، 26 طرح فوق توزیع و انتقال برق تا پایان اردیبهشت ماه جاری وارد 
مدار می شود. مصطفی رجبی مشهدی با اشاره به تدوین و ابلاغ 180 اقدام 
عملیاتی برای عبور از اوج بار تابستان امسال گفت: ۷۷ طرح انتقال در قالب 
این برنامه عملیاتی شده که 30 طرح آن به اتمام رسیده و 39 طرح نیز از 
۷0 درصد پیشرفت فیزیکی برخوردار اســت که 26 مورد آنها تا پایان 
اردیبهشت ماه جاری و مابقی تا قبل از اوج بار تابستان به بهره برداری خواهند 

رسید.
وی همچنیــن از افزایــش ۷600 مگاولــت آمپــری ظرفیت 
ترانسفورماتورهای پستهای فوق توزیع و انتقال خبر داد و با بیان این که 
1294 کیلومتر خطوط فوق توزیع و انتقال نیز تا پیش از اوج بار تابستان 
به طول شبکه انتقال و فوق توزیع برق کشور افزوده می شود، گفت: ۷ طرح 
بهبود ولتاژ نیز در دست اجرا است و در مناطقی که افت ولتاژ وجود داشته 
باشد، خازن گذاری انجام می شود. به گفته سخنگوی صنعت برق جمعا 9 
هزار میلیارد تومان در این زمینه ســرمایه گذاری شده تا بتوانیم اوج بار 

تابستان امسال را بدون مشکل سپری کنیم. 
ایران پنجمین کشور جهان از لحاظ وسعت شبکه های مهم آبیاری

علی اکبر محرابیان وزیر نیرو در مراسم افتتاح طرح بزرگ برق آبی 

»اومااویا«، براساس اعلام کمیسیون بین المللی آبیاری و زهکشی، ایران 
پنجمین کشور جهان از لحاظ وسعت شبکه های مهم آبیاری و زهکشی 
است،در عرصه تولید تجهیزات و قطعات مورد نیاز تصفیه خانه های آب و 
فاضلاب موفق شدیم بیش از 95 درصد نیاز خود را از داخل کشور تامین 
کنیم، بیش از 200 سد بزرگ و بیش از 600 سد کوچک با حجم مخزن 
حدود 60 میلیارد متر مکعب در کشور ساخته شده است،با توجه به ظرفیت 
فنی و مهندسی کشور در صدور خدمات فنی و مهندسی در بخش آب و 
برق و فاضلاب ایران توانسته است در سال های گذشته 50 پروژه بزرگ 
آب و برق را در 20 کشور جهان یا به اتمام برساند و یا در حال اجرا داشته 
باشد، به عنوان نمونه از جمله پروژه هایی که با توان مهندسان ایرانی در 
کشور تاجیکستان به بهره برداری رسیده است، می توان به سد و نیروگاه 
ســنگ توده اشــاره کرد.در حال حاضر نیز پروژه سد راغون که یکی از 
بزرگ ترین طرح های عمرانی جهان در کشور تاجیکستان با ارتفاع 335 
متر و ظرفیت ذخیره 14 میلیارد مترمکعب اســت، توسط مشاوران و 

پیمانکاران بین المللی از جمله شرکت های ایرانی در حال ساخت است.
جزو 10 کشور اول جهان در تولید برق حرارتی

محرابیان در ارتباط با توان مهندسی ایران در صنعت برق نیز بیان 
کرد: در بخش برق براساس آمارهای آژانس بین المللی انرژی ایران در حوزه 
تولید برق حرارتی جزو 10 کشور اول جهان است و در بخش نیروگاه های 
برق آبی نیز به همت متخصصان داخلی، ایران جزو کشورهای برتر جهان 
شناخته می شود،می توان عرصه های فنی و اقتصادی را به عنوان انگیزه ای 
برای توسعه صلح و دوستی بین کشورها و ملت ها قلمداد کرد، ادامه داد: در 
نتیجه رویکرد مثبــت دولت ها در عرصه بین الملل و همکاری آن ها در 
حوزه های فنی و مهندسی می توانیم به توسعه صلح و دوستی در جهان 

دست پیدا کنیم./پاون 

آماده سازی نیروگاه های کشور برای تولید حداکثری برق در تابستان

www.etebar.net
شناسایی فرار مالیاتی ۸۶0 میلیارد 
تومانی از یک دلال پتروشیمی 

شاهین مستوفی، سرپرست مرکز بازرسی، مبارزه با فرار 
مالیاتی و پولشــویی ســازمان امور مالیاتی کشور با اعلام 
شناسایی فرار مالیاتی در اداره کل امور مالیاتی استان فارس 
گفت: در راستای رسیدگی به اسناد و مدارک به دست آمده 
از اجرای بازرســی مالیاتــی موضوع مــاده)181( قانون 
مالیات های مستقیم یک شرکت فعال در زمینه تولید فوم 
ســاختمانی، فردی به عنوان دلال مواد اولیه پتروشیمی 
شناســایی شــده که با توجه بــه اجرای بازرســی های 
صورت گرفته از محل فعالیت شخص نام برده، مشخص شد 
وی در بازه زمانی سال های 139۷ لغایت 1401 بالغ بر 860 
میلیارد تومان فروش مواد اولیه پتروشیمی خارج از شبکه 
رسمی کشور داشته است. شخص مذکور مطابق اطلاعات 
موجود در ســامانه های  مالیاتی، صرفا مبلغ 100 میلیارد 
تومان فروش در اظهارنامه مالیاتی سال 1401 ابراز کرده 
که در همین راستا اقدامات قانونی مبنی بر تنظیم گزارش 
مالیاتی و مطالبه مالیات و جرائم متعلقه در منابع مالیات بر 
درآمــد و مالیات بر ارزش افــزوده از مؤدی در موعد مقرر 

قانونی، در حال انجام است./سازمان امور مالیاتی

www.etebar.net
نرخ رشد اقتصادی هر دستگاه در سال 

1403 هدفگذاری شد
مطابق تصویب نامه هیأت وزیران، هر دستگاه اجرایی متعهد شده 
است، میزان رشد اقتصادی در بخش های مختلف تولیدی، عمران، صنعت، 
آب، برق را با هدفگذاری عددی ظرف 6 ماه اول تا پایان سال محقق کند. 
سید احسان خاندوزی وزیر اقتصاد و دارایی گفت: اجرای برنامه 19 بندی 
با موضوع مهار تورم و رشد تولید که سال گذشته به تصویب ستاد هماهنگی 
اقتصادی دولت رسید، ادامه می یابد. البته آنچه در 1403 در راستای مهار 
تورم به تصویب هیأت وزیران رسیده است یک گام بیشتر از سال گذشته 
است به این معنا که نه تنها مصوبه ستاد اقتصادی دولت را دارد بلکه در سال 
1403 هــم هیأت وزیران آن را تصویب و ابلاغ کرد که از ضمانت اجرایی 

بیشتری برخوردار است.
خاندوزی درباره تهیه بسته مشارکت مردم در اقتصاد گفت: جلسه ای 
در خصوص اتخاذ تدابیر جدید برای این موضوع برگزار شد؛ در این نشست 
جزئیات و تفصیل برنامه مشارکت مردم در زمینه تولید مورد بررسی قرار 
گرفت،رشد اقتصادی در دولت گذشته تقریباً صفر بود که در دولت سیزدهم 
مثبت شــد و در پایان سال گذشته به مثبت 6 درصد رسید. علاوه بر این 
سیاست مهار تورم و رشد تولید سال گذشته با تدوین سه نهاد وزارت اقتصاد، 
بانک مرکزی و سازمان برنامه و بودجه به تصویب ستاد هماهنگی اقتصادی 
دولت به ریاست معاون اول رئیس جمهور رسید که بر اساس آن، طی 19 
ماده دستگاه ها مکلف بودند تا برنامه ای که این ستاد به آنها ابلاغ می کند را 
اجرا کنند؛ برخی از نتایج اجرای این سیاست در سال گذشته، کاهش تورم 
نقطه به نقطه از کانال بالای 40 به 38.8 درصدی در پایان سال و همچنین 
کاهش نرخ رشد نقدینگی از 42 درصد در ابتدای دولت سیزدهم به کانال 

23 درصدی در پایان سال گذشته بود./شادا

 رئیس سازمان انرژی اتمی گفت: ایران همسو با سایر کشور های جهان، گام های اساسی برای افزایش تعداد نیروگاه ها و ظرفیت تولید برق هسته ای برداشته است. محمد اسلامی در جریان 
بازدید از واحد یکم نیروگاه اتمی بوشهر درباره میزان برق هسته ای تولید شده در این نیروگاه اظهار داشت: در یک دهه گذشته 63 میلیارد کیلووات ساعت برق در نیروگاه اتمی بوشهر 
تولید شده است.سال 1۴۰۲ جشن دهمین سال تولید برق از نیروگاه اتمی بوشهر برگزار شد و براساس آمار در یک دهه گذشته 63 میلیارد کیلووات ساعت برق هسته ای در این نیروگاه 
تولید شده است،تولید این میزان برق هسته ای، موجب صرفه جویی 1۰3 میلیون بشکه نفت خام شده که ارزش این میزان صرفه جویی در مصرف سوخت های فسیلی بیش از ۸ میلیارد دلار 
است.تاکنون با تولید 63 میلیارد کیلووات ساعت برق هسته ای، نیروگاه اتمی بوشهر توانسته ۴ بار هزینه صرف شده بابت احداث خود را تامین کند،تحقق تولید ۲۰ هزار مگاوات برق هسته ای 
از موضوعات مهم و مورد تاکید رهبری است؛ این طرح مهم با جدیت در دستور کار سازمان انرژی اتمی ایران قرار دارد و بلوغ هسته ای کشور از طریق تولید انرژی و برق هسته ای با جدیت 
دنبال می شود.او با اشاره به سهم 11 درصدی برق هسته ای تولیدشده در نیروگاه های اتمی جهان عنوان کرد: در جریان برگزاری بیست و هشتمین اجلاس جهانی تغییرات اقلیمی سازمان ملل 

مقرر شد تا سال ۲۰5۰ ظرفیت انرژی هسته ای برای تولید برق جهانی سه برابر شود که ما نیز گام های اساسی برای افزایش تعداد نیروگاه های اتمی کشور خود برداشته ایم./ایرنا 

تعداد
نیروگاههای
اتمیایران
افزایش
مییابد

یکشنبه شانزدهم اردیبهشت ماه 1403، شماره 407-497

 سید محمد هادی سبحانیان، رئیس کل سازمان امور 
مالیاتی کشور گفت: در اجرای قانون بودجه سال 1403 
کل کشور به منظور تکریم مودیان و اجرای عدالت مالیاتی، 
تمامی صاحبان مشاغلی که مجموع فروش خالص کالا و 
ارائه خدمات آن ها در سال 1402 حداکثر صد و پنجاه برابر 
معافیت موضوع ماده )84( قانون مالیات های مســتقیم 
یعنی مبلغ 18 میلیارد تومان بوده و فرم مالیات مقطوع 
برای آن ها در درگاه خدمات الکترونیک سازمان بارگذاری 

می  شود، مشمول مقررات این تسهیلات می باشند.
گفتنی است صاحبان مشاغلی که از تبصره ماده 100 
قانون مالیات ها استفاده می کنند، از مزایای عدم مراجعه 
بــه ادارات و قرار گرفتن در فرایند طولانی تشــخیص و 
رســیدگی،عدم نیاز به نگهداری اسناد و مدارک و دفاتر، 
امکان تقسیط مالیات در بازه های زمانی بیشتر و عدم نیاز 
به تکمیل جــداول درآمد و هزینه )اظهارنامه( برخوردار 

می شوند.
طلافروشان کمتر از کارمندان مالیات دادند!

درحالی طلافروشان مدعی هستند، ثبت سرمایه آنها 
در سامانه جامع تجارت برای این صنف به چالش تبدیل 
شده که سازمان امور مالیاتی اعلام کرد: میانگین مالیات 
ابرازی طلا فروش ها در ســال قبل 9 میلیون و 600 هزار 

تومان یعنی 800 هزار تومان در ماه بوده است.
مهدی موحدی؛ سخنگوی ســازمان امور مالیاتی 
کشور گفت: اگر در سامانه های دولتی مثل سامانه جامع 
تجارت، صورت حســاب الکترونیک طبق قواعد سازمان 
امور مالیاتی در واقع صادر بشــود و این صورت حســاب 
الکترونیک به ســامانه مؤدیان منتقل بشود دیگر عملًا 
نیازی برای ثبت مجدد آن در سامانه مؤدیان نخواهد بود.

اگــر مالیات ابرازی طلافروشــان را لحاظ بکنیم به 
میزان 9 میلیون و 600 هزار تومان بوده برای یک سال در 
1402؛ یعنی تقریبا ماهانه 800 هزار تومان. در حالی که 
مالیات کارمندان در سال گذشــته بیش از 10 میلیون 
تومــان بوده. یعنی کارمندان بیشــتر مالیــات دادند تا 

طلافروش ها.

ما تعاملات بســیار خوبی هم با صنف طلا داشتیم و 
حداقل از دو سمت دوستان ما در صنف طلا می توانستند 
صورت حساب های خودشان را ارسال بکنند اگر در سامانه 
جامع تجارت بیایند و صورت حساب الکترونیک خودشان 
را ثبت بکنند این صورت حساب الکترونیک به واسطه وب 
سرویسی که بین ســامانه جامع تجارت و سازمان امور 
مالیاتی برقرار است به سامانه مؤدیان قابلیت انتقال را پیدا 
می کنــد، بنابراین اگر در قالب صورت حســاب می زنند 

می توانند صرفاً در سامانه جامع تجارت آن را صادر بکنند. 
یک وب ســرویس هایی به جهات فنی هم برقرار شد که 
کسانی که سامانه جامع تجارت را انتخاب می کنند صورت 

حساب هایشان در سامانه مؤدیان هم بنشیند. 
حمیدرضا دهقانی نیا؛ سخنگوی ستاد مرکزی مبارزه 
با قاچاق کالا و ارز گفت:  براساس تبصره 4 ماده 18 قانون 
مبارزه با قاچاق کالا و ارز، یکی از دسته بندی ها مصنوعات 
طلا است. در گام اول انتظار این بوده که ثبت موجودی ها 

در سامانه جامع تجارت اقدام صورت بگیرد. وقتی این اقدام 
انجام شــود شــفافیت زنجیره تولید در اولین حلقه که 
موجودی است محقق می شود و وقتی این شفافیت کلید 
بخورد می شود با همکاری بقیه مسیر را هم طی کرد.در 
تبصره 3 ماده 6 قانون تســهیل تکالیف مؤدیان مالیاتی، 
بیان شــده که اگر دستگاهی مثل سامانه جامع تجارت 
اطلاعات را دریافت کرد دیگر نیازی نیســت دســتگاه 

دیگری این اطلاعات را دریافت کند./فارس

معافیت کسبه از اظهارنامه مالیاتی تا سقف 18میلیارد تومان فروش
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هفته نامه اقتصادی ایرانمسکن و عمران13
محمد دهقان معاون حقوقی رییس جمهور ضمن حضور در ششمین نمایشگاه ایران اکسپو و بازدید از دستاوردهای ذوب آهن اصفهان شامل انواع مقاطع فولادی و ریل 
گفت : بر اساس اطلاع رسانی های انجام مطلع شدم، تیرآهن های بال پهن تولیدی ذوب آهن اصفهان نقطه عطف ساختمان سازی ایمن به ویژه در بلند مرتبه ها برای کشور 
محسوب می شوند که این دستاورد بزرگ، به واقع قابل تقدیر است.وی در ادامه ورود ذوب آهن اصفهان به عرصه تصفیه پساب را اقدامی شاخص عنوان کرد و اظهار 
داشت : با توجه به شرایط جوی کشور، بهره گیری از پساب در خطوط تولیدی می تواند بسیار به تداوم تولید و کاهش مصرف آب خام کمک کند.معاون حقوقی رییس 
جمهور در ادامه به تولید ریل در ذوب آهن اصفهان پرداخت و تصریح کرد : بنده به عنوان یک ایرانی به این تولید ملی که بسیار در کشور با استقبال مواجه شده، افتخار می 
کنم. محصولی که همه بخش های مختلف کشور را به یکدیگر متصل نموده و توسعه را در عمل به منصه ظهور رسانده است.دهقان با بیان اینکه دستاوردهای ذوب آهن 
در خدمت توسعه کشور است، اظهار داشت : تولید آرک معدن جهت استفاده در سقف تونل های معدنی نیز اقدامی قابل تقدیر است و توسعه ایمن معادن را در پی دارد.

وی تصریح کرد : این شرکت در کنار تامین نیاز بازار داخل در عرصه صادرات و تامین ارز نیز موفق عمل کرده است./روابط عمومی 

دستاوردهای
ذوبآهناصفهان
درخدمتتوسعه

کشوراست

ارسال 570 هزار اخطار به صاحبان 
خانه های خالی برای پرداخت مالیات

امضای بیش از 57 درصد از كل تعهدات پرداخت 
تسهیلات نهضت ملی مسکن در بانک مسکن

آمار بانک مرکزی نشان می دهد که تا کنون، 91 درصد از متقاضیان نهضت 
ملی مسکن، قرارداد امضا کرده اند که نشان از انعقاد 23/46 درصد از کل قراردادها 
فقط در بانک مسکن و بیش از 5۷ درصد از کل تعهد پرداخت تسهیلات نهضت ملی 

مسکن در این بانک است.
به گزارش پایگاه خبری بانک مسکن - هیبنا؛ بررسی آمار های جدید از وضعیت 
مشارکت بانک ها در طرح نهضت ملی مسکن، حاکی از آن است که از بین 26 بانک، 
عملکرد 18 بانک در این بخش، کماکان صفر است و از تعداد 869 هزار و 353 نفر 
واجدین شرایط اخذ تسهیلات طرح نهضت ملی مسکن، ۷93 هزار و ۷32 نفر موفق 

به انعقاد قرارداد به مبلغ 4      /266 هزار میلیارد تومان شده اند.
دکتر سید عباس حسینی مدیرعامل بانک مسکن گفت: تا پایان سال 1402، 
قرارداد 341 هزار و 83۷ واحد مسکونی به مبلغ بیش از 153 هزار میلیارد تومان در 
بانک مسکن به امضا رسیده که بر این اساس بیش از 5۷ درصد از کل تعهد پرداخت 
تسهیلات نهضت ملی مسکن به عهده این بانک است.بنا بر آمار، بانک مسکن تاکنون 
بیشترین میزان مشارکت در طرح نهضت ملی مسکن را در کل نظام بانکی کشور 
داشته است؛ چنانکه این بانک از ابتدای اجرای طرح نهضت ملی مسکن تا پایان سال 
1402 و به تنهایی بیش از 85 هزار میلیارد تومان تسهیلات نهضت ملی مسکن به 
321 هزار و 599 واحد مســکونی پرداخت کرده که در تاریخ نظام بانکی بی نظیر 
است،بانک مسکن با وجود کمبود منابع مالی، همواره تمامی تلاش خود را برای تحقق 
تعهدات دولت مردمی و خانه دار کردن مردم انجام داده و در این مسیر از منابع داخلی 
خود نیز بیشترین پرداخت ها را انجام داده است؛ این بانک به رغم دارا بودن تعهدات 
خود از جمله: تکمیل پروژه های متعدد برنامه ریزی شده، احداث پروژه های ساختمانی 
شامل یکصد هزار واحد مسکونی در سراسر کشور و اجرای شهر خلیج فارس در سواحل 
هرمزگان ، تمام توان و تلاش خود را برای اعطای تسهیلات طرح نهضت ملی مسکن 
و نیز تسهیلات متعدد تکلیفی و حمایتی به کار بسته است. بانک مسکن در سال 
1402 در اجرای قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت نیز نسبت به پرداخت 44 
هزار و 885 فقره تسهیلات شامل انواع تسهیلات ازدواج، فرزندآوری، ودیعه، خرید، 
تعمیر و ساخت مسکن معادل 99 هزار و 336 میلیارد ریال به خانواده ها اقدام کرده 
اســت. بانک مســکن در ســال 1402 ، 34 هزار و 353 میلیارد ریال تسهیلات 
قرض الحسنه ازدواج به 16هزار و 958 جوان پرداخته است.پرداخت تعداد 15 هزار 
و 658 فقره تســهیلات حوادث غیرمترقبه بالغ بر 8 هزار و 18۷ میلیارد ریال در 
بخش های ساخت، تکمیل، معیشتی و کشاورزی در مناطق آسیب دیده در سال 
1402 از اقدامات این بانک برای کمک به جبران خســارات و آسیب های وارده به 
هموطنان عزیز بوده است.بانک مسکن به لطف خدا و تلاش و همت مجموعه مدیران 
و همکاران خود با تمام توان و قدرت در راه پیشبرد اهداف نهضت ملی مسکن، تحقق 
منویات مقام معظم رهبری)مدظله العالی( و رئیس جمهور محترم مبنی بر کاستن 
از دغدغه های مردم عزیزمان در حوزه مسکن به پیش می رود تا ان شاءا... در سال 

1403 بیش از گذشته شاهد جهش تولید ملی مسکن با مشارکت مردم باشیم.

 مهرداد بذرپاش وزیر راه و شهرسازی در حاشیه بازدید رئیس جمهوری 
از محلات شهر تهران، گفت: خط راه آهن در منطقه 1۷ شهری تهران طی 
سال های اخیر به دلیل ایجاد آسایش و امنیت از روی زمین به زیر زمین منتقل 
شده است، البته پس  از این عملیات چندین موضوع از جمله ایمنی تونل احداث 
شده، تهویه مناسب تونل، روشنایی کافی تونل و همچنین امکان تخلیه سریع 
مسافران هنگام بحران نیز مورد تاکید قرار گرفته است،طی توافق شرکت راه 
آهن با شهرداری تهران بنا شد تا زمین های روی تونل ریلی زیرزمینی برای 
رفاه حال مردم واگذار شود. در این توافق شهرداری تهران، مکلف به مناسب 
سازی، ایجاد فضای سبز و احداث پیاده رو شد که هم اکنون بخشی از فضای 
سبز و پیاده روها برای رفاه حال مردم منطقه ایجاد و بخشی از کار باقی مانده 

است.
وی با اشاره به اینکه اکنون اختلاف نظرهایی در خصوص زمین های 
روی این تونل ریلی زیرزمینی وجود دارد، تصریح کرد: در خصوص حریم های 
مسیر راه آهن باید تصمیم گیری و در حریم 1۷ متری، ایمنی الزامی است. 
همچنین ایمنی در حریم 30 متری برخی مناطق نیاز است تا تسهیلگری هایی 

انجام شود.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی وزارت راه و شهرسازی،بذرپاش گفت:در 
صورت تصویب هیات وزیران، محدوده 30 متری از حریم 1۷ متری ریلی که 
اکثرا نیز بافت فرسوده است امکان نوسازی را پیدا می کنند. این حریم ها با 
رعایت حقوقی که باید به دولت و راه آهن پرداخت شود آزادسازی می شوند و 

مجوز ساخت و ساز خواهند یافت.
وی با تاکید بر اینکه نوسازی بافت فرسوده سیاست های اصلی دولت 
است، توضیح داد: 13 هزار پلاک در منطقه 1۷ تهران و در محدوده تونل ریلی 
وجود دارد که به عنوان پلاک فرسوده هستند و در صورت موافقت هیات دولت 
با امکان ساخت و ساز، بافت فرسوده منطقه نوسازی می شود. با آزادسازی 13 
هزار پلاک فرسوده حریم 30 متری تونل ریلی منطقه 1۷ تهران امکان ساخت 
30 هزار واحد مسکونی فراهم می شود که گشایش خوبی برای شهر تهران 

خواهد بود.
افزایش تجارت ایران و امارات به ۳0 میلیارد دلار

وزیر راه و شهرسازی با اشاره به پیش بینی 30 میلیارد دلاری تجارت 
بین ایران و امارات از آماده سازی 22 سند همکاری بین 2 کشور در نشست 
کمیسیون مشترک اقتصادی بین ایران و امارات برای امضا شدن خبر داد و 
افزود: در سال گذشته تجارت بین دو کشور 2۷ میلیارد دلار بود. مهرداد بذرپاش 
که ریاست کمیسیون مشترک همکاری های اقتصادی ایران و امارات را بر 
عهده دارد در حاشــیه نشست این کمیسیون گفت: بعد از حدود 10 سال 
نشست کمیسیون مشترک همکاری بین دو کشور برگزار شد. وی با بیان 
اینکه در مجموع 22 سند از گذشته و در پی نشست های مقدماتی آماده شده 
که بین دو کشور به امضا برسد، گفت: در این نشست در بخش های مختلف 

گردشگری، تسهیل تردد تجاری، نقش هر کشور در کریدور شمال - جنوب، 
توســعه فعالیت های بندری و افزایش تعداد پروازها بحث و گفت و گو شد. 
بذرپاش ادامه داد: توسعه فعالیت های بندری و سرمایه گذاری شرکت های 
اماراتی در بنادر ایران یکی دیگر از موضوعات مهم مطرح شده در این نشست 

بود.
کاهش تلفات تصادفات رانندگی با واردات خودرو

سید کمال  هادیان فرمعاون وزیر راه و شهرسازی درباره وضعیت راه ها 
اظهار کرد: برخی از نقاط پر تصادف مربوط به سال های گذشته است و باید 
توجه داشت که 46 هزار کیلومتر از 2۷0 هزار کیلومتر راه موجود در کشور را 
راه های شریانی و برخوردار از جدا شونده و نیوجرسی تشکیل می دهند اما 
راه های فرعی بسیاری با استانداردهای مخصوص خود و بدون برخورداری از 
جداشونده نیز در دست بهره برداری هستند که ارتقای راه ها و تبدیل به دو 

بانده یا تعریض آنها نیازمند منابع مالی زیادی است.
در جلساتی که با حضور مسئولان ســازمان راهداری و حمل ونقل 
جاده ای و پلیس راهور فراجا برگزار شد؛ 3200 نقطه حادثه خیز و از جمله، 
88۷ نقطه پرتصادف شناسایی شد که 412 نقطه با منابع داخلی وزارت راه و 
شهرسازی برطرف شده و 4۷5 نقطه دیگر در اولویت برنامه های امسال قرار 
دارد.دولت برای برنامه هفتم توسعه سه هزار میلیارد تومان برای تسریع رفع 
نقاط پر تصادف پیشنهاد کرده بود که مورد قبول مجلس قرار گرفت اما در 
برخی بخش ها ابهامات مختصری برای نمایندگان به وجود آمد که در جلسات 

برگزار شــده این موارد روشن شد و امید است در چند روز آینده به تصویب 
برسد.

هادیــان فر با بیان اینکه 60 درصد تصادفات در 30 کیلومتر ورودی 
شهرها رخ می دهد، افزود: این آمار به رفتار رانندگی از جاده به بزرگراه درون 
شهری بر می گردد و بی توجهی به کاهش سرعت یا خستگی و خواب آلودگی 
بر آن تأثیر دارد. از این رو وظایف مربوط به رفع مشکلات حریم جاده و حریم 

شهر به استانداران محول شده است تا نسبت آن اقدام کنند.
وی درباره وظیفه خودروسازان برای تولید خودروهای باکیفیت، اظهار 
کرد: در کمیسیون ایمنی راه ها این موضوع را پیگیری می کنیم. این که بگوییم 
فقط عامل انسانی باعث بروز تصادفات رانندگی است حرف درستی نیست. 
هفته گذشته جلسه ای با وزیر صمت داشتیم و وی از بنده موضوع ارتقای ایمنی 

در خودروها را مطالبه کرد.
معاون وزیر راه و شهرسازی ادامه داد: وزیر صنعت گفت چه کار کنیم 
که ایمنی در خودروها ارتقا یابد. بنده گفتم در دهه 80 چه عواملی باعث کاهش 
جان باختگان ناشی از تصادفات رانندگی شد. یکی از موارد واردات خودروهای 
ایمن بود و خودروسازان به سمت رقابت با خودروهای وارداتی رفتند. واردات 

خودرو علاوه بر ارتقای ایمنی، باعث رقابت بین خودروسازان می شود.
هادیان فر به حوزه ترانزیت و حمل ونقل بین المللی اشاره کرد و افزود: 
با جدیت کامل به دنبال تکمیل شاخه ریلی کریدور شمال-جنوب و قطعه 

رشت به آستارا هستیم.

 امکان ساخت 30 هزار واحد مسکونی با آزادسازی 
حریم ریلی منطقه 17 تهران

خبـــرخبـــر

 علی خضریان ســخنگوی کمیســیون اصل نود در تشریح 
نشست این کمیسیون جهت نظارت بر حسن اجرای قوانین موضوع 
فعالیت سامانه املاک و اسکان گفت: با توجه به اینکه با پیگیری های 
کمیسیون اصل نودم قانون اساســی مراحل راه اندازی و فعالیت 
ابتدایی سامانه آغاز شده، این جلسه در جهت احصای موانع و مرتفع 

کردن آنها در جهت اجرای کامل برگزار شد.
کمیســیون از ابتدای دوره فعالیت خود در مجلس یازدهم 
موضوع سامانه املاک و اسکان را پیگیری کرده و این حکم قانونی 
که از ســال 1394 یعنــی زمان تصویب مــاده 169 مکرر قانون 
مالیات های مستقیم اجرایی نشده بود، در مراحل اولیه و استقرار 
سامانه اجرا شد. پس از آن در مراحل مختلف و با تشکیل جلسات 
تخصصی و با حضور دســتگاه های مرتبط وظایف هر دستگاه در 
تعامل با ســامانه املاک و اســکان پیگیری و احکام آئین نامه ها و 
مقررات اجرا شــدندو براساس گزارش های اعلامی تا به حال 5۷0 
هزار واحد خانه خالی در شــهرهای بالای 100 هزار نفر شناسایی 
شــد که اخطارهای لازم به صاحبان آنها مبنی بر پرداخت مالیات 

ارسال شده است.
تاکنون بیش از ۷0 درصد اطلاعات اسناد تک برگ ارائه شده 
ازســوی سازمان ثبت اسناد در ســامانه وارد شده است و با اتصال 
سامانه خودنویس، اطلاعات موجران و مستاجران نیز به این سامانه 
متصل شده است. همچنین درحال حاضر اطلاعات خرید و فروش 
در دفاتر اسناد رسمی نیز به صورت برخط به سامانه املاک و اسکان 
اتصال یافته است و درحال حاضر محل سکونت اصلی ۷5 میلیون 

کد ملی بر مبنای کدپستی در سامانه مذکور احصاء شده است.
در این جلســه مقرر شد اقدامات لازم برای الزام افراد به ثبت 
اطلاعات در سامانه املاک و اسکان برای صدور دسته چک ازسوی 
بانک مرکزی صورت پذیرد و ســازمان ثبت احوال نیز مکلف شد، 
اقدامات اولیه را برای ارائه خدمات چهارگانه خود یعنی تولد ازدواج 
طلاق و وفات از طریق تعیین محل اقامت توســط سامانه املاک 

انجام دهد.
عضو هیات رئیسه کمیسیون اصل نود مجلس گفت: در این 
جلســه مقرر شد اقدامات دستگاه های اجرایی به دقت توسط این 
کارگروه رصد شده و در صورت استنکاف دستگاه ها از انجام تکالیف 
قانونی خود، این موارد ضمن ارجاع به مرجع قضایی، مطابق قانون 

برای اقدامات نظارتی به کمیسیون اصل نود ارسال شود./ایلنا

پاسخ های مستند شهردار تهران به ابهامات قرارداد 
توسعه حمل ونقل عمومی با چین

شهردار تهران گفت: نمی توانیم تمام مفاد قرارداد 
برقی سازی ناوگان عمومی پایتخت را جار بزنیم؛ ایران هزار 
و یک دشــمن دارد. اگرچه عده ای می خواهند قرارداد را 

منحل کنند، ولی نمی توانند.  
علیرضا زاکانی در گفت وگوی تلویزیونی درخصوص 
قرارداد با چین برای توســعه حمل  و نقل عمومی، اظهار 
داشت: تردد در تهران به صورت 66 درصد استفاده از وسایل 
شخصی و 44 درصد استفاده از وسایل نقلیه عمومی است 
و علــت آن هــم عقب افتادگــی تاریخی در نوســازی 

زیرساخت هاست.
   افزایش حدود 1۴00 تایی 

اتوبوس های پایتخت  در ۳2 ماه اخیر
زاکانی با بیان اینکه در کشور هر ظرفیتی داشتیم 
دنبال کردیم تا خریدها از داخل صورت بگیرد، به طوری که 
قرارداد سه هزار دستگاه اتوبوس منعقد شد، افزود: طبق 
مستندات تهران 11 هزار دستگاه اتوبوس نیاز دارد. 32 ماه 
پیش روز معرفی بنده به عنوان شهردار، هزار و 880 اتوبوس 
تحویل گرفتیم که 880 دستگاه آن فعال بود. امروز سه هزار 
و 200 اتوبوس داریم که دو هزار و 100 دستگاه اتوبوس در 
خطوط فعال هستند و تا چند روز آینده به سه هزار و 400 

دستگاه می رسد.
وی با بیان اینکه 6 هزار ون تهران مربوط به 1۷ سال 
قبل بود و ۷2 هزار تاکســی در تهران نیز وجود داشت که 
بخش قابل توجهی از آن با فرسودگی روبه رو بودند، ادامه 
داد: پیش از سفر به چین برای اجلاس »یک کمربند یک 
جاده« قرارداد سه هزار دســتگاه اتوبوس شامل دو هزار 
دستگاه دیزلی و هزار دستگاه برقی منعقد شد. پس از حضور 
در اجلاس پیگیری هایی برای انعقاد قرارداد مترو داشتیم.

در سال 1396 قراردادی برای 691 دستگاه واگن مطرح 
شده بود و تا سال گذشته این طرح باقی مانده بود. پیش از 
سفر ما وزارت کشور در سفری این قرارداد را عملیاتی کرد. 
پس از 6 سال عقب افتادگی که مقصر آن دولت قبلی بود، 

دولت انقلابی و جهادی اقدام کرد.
زاکانی یادآور شد: هشت رام قطار مترو به صورت 
کامل، 10 رام قطعات و مابقی به صورت انتقال تکنولوژی 
وارد می شود. ما در چین با شرکت مربوطه اقدام به مذاکره 
کردیم و با پشتیبان مالی طرح نیز هماهنگی ها را انجام دادیم 
و قرارداد 24 تا 2۷ ماهه به 12 تا 14 ماه کاهش یافت و یک 
ســال به نفع ایران شد. سهم اولیه ما دریافت شده بود و به 
همین دلیل یک ســال به نفع ایران تمام شد. با مذاکره با 
چینی ها ۷.5 میلیون یورو تکنولوژی ساخت بوژی )سامانه 

حرکتی واگن( را به ما دادند و مکلف شــدند توسعه واگن 
سازی را برای ما انجام دهند.

  در قرارداد چین 25 میلیون یورو
 به نفع ایران عمل کردیم 

وی با بیان اینکه این اقدام یک جهش برای داخل 
است، افزود: میزان ساخت بوژی را برای کشور جلو انداختیم 
و 25 میلیون یورو به نفع ایران تمام شد و فضای جدیدی 
برای خدمت در کشور فراهم شد. 630 دستگاه نیز به ۷91 
دستگاه واگن رســید. نمونه کامل یک به یک خردادماه 
ساخته و در اواخر سال واگن ها وارد کشور خواهد شد. ما به 
دنبال داخلی سازی بهترین قطعات هستیم و به سمت 
تزیینات نرفته ایم. بنده آمده ام که مردم را خوشحال کنم و 
با وجود صداهایی که شنیده می شود، ما توجهی به آن نداریم 
و مردم باید بدانند چه اتفاقات بزرگی در کشور رخ می دهد.

شــهردار تهران با اعلام اینکه اولین رام داخلی با 
همکاری مپنا، جهاد دانشگاهی و شرکت واگن سازی به 
صورت 85 درصد داخلی سازی در حال تکمیل و یک افتخار 
برای کشور است، خاطرنشان کرد: ما خطوط را راه اندازی 
کرده ایم. مردم سالها در مترو با زحمت روبه رو بودند چون 

کسی به فکر آنها نبود.
 ما به ازای 25 سال گذشته در ۴سال آینده 

واگن وارد کشور خواهد شد
زاکانی با بیان اینکه ساخت خط 8 و 10 سال قبل 
آغاز شد و خط 9 هفته آینده آغاز خواهد شد، گفت: تمام 
خطوط مترو غیر از خطوط 9 و 10 فعال هســتند و یک 
انقلاب در مترو به عنوان زیرساخت ایجاد خواهد شد. ما به 
ازای 25 سال قبل در سه تا چهار سال آینده، واگن وارد کشور 
خواهد شد. اورهال)بازسازی کامل( واگن ها نیز قابل مقایسه 

با گذشته نیست.
  قیمت های طرف چینی

 ارزان تر و کیفیت بالاتر بود
وی با اشاره به حضور خود در چین به دعوت شهردار 
پکن، بیان داشت: موضوع حمل ونقل، هوشمندسازی، 
زیست محیطی و پسماند از موضوعات بحث ما در چین 
بودند. امروز انقلابی در چین در این بخش ها صورت گرفته 
و این مباحث برای آنها دیگر موضوعیت ندارد. ما سعی کردیم 
هدف گذاری مالی در این سفر داشته باشیم. قیمت هایی که 
در ایران به ما داده شــده بود با چین قابل مقایســه نبود. 
قیمت هــای چین ارزان تر و کیفیت بالاتر بود،ســه هزار 
دستگاه اتوبوس داخلی خریداری شده بود و طرف داخلی 
به ما گفتند یک تا دو سال زمان می برد که اتوبوس ها را به ما 
تحویل دهند. ما گفتیم تولیدکنندگان با ما شریک شوند و 
در تکنولوژی و شراکت و ایجاد زمینه جدید وارد عمل شوند. 

هویت شــهرداری و پول و امکانات 
قدرت آن اســت و آنها این شراکت را 
قبول کردند. قیمت داخل ایران 34۷ 
هــزار یورو اعلام شــده بود و صورت 
جلسه 322 هزار یورو و در نهایت 316 
هزار یورو بوده اســت. بــرای 500 
دستگاه با قیمت 316 هزار یورو قرارداد 
بستیم و در چین دیدیم قیمت ها این 
چنین نیست.چین حاضر شد با عددی 
کمتر از توافق با دولت ها با شهرداری 

تهران یوزانس )خرید با پرداخت مدت دار( کند. رئیس کل 
بانک مرکزی اعلام کرد که این اتفاق برای اولین بار صورت 
گرفت. در داخل کشور 25 درصد نقد، 25 درصد ملک و 
50 درصد تســهیلات می پردازیم. ما وقتی وارد مذاکره 
شدیم این گام را برداشتیم که با ما تفاهم یوزانس داشته 
باشند و یک میلیارد و 40 میلیون یورو یوزانس برای اتوبوس، 
ون و تاکسی برقی یوزانس انجام شد. در آن زمان ما برای 

مجاب کردن چینی ها جهت یوزانس مذاکره می کردیم.
 یوزانس یک میلیارد و 6۷0 میلیون یورویی با چین 
وی با اعلام اینکه بانک شهر عامل ما بود و مسائل را 
دنبال می کرد، گفت: چینی ها با سفر به ایران قیمت های 
خــود را اعلام کردند و یک میلیارد و 6۷0 میلیون یورو به 
تعداد دو هزار دســتگاه اتوبوس، 10 هزار دستگاه ون، 2۷ 
هزار و 500 دستگاه تاکسی و 150 هزار دستگاه موتور برقی 
یوزانس شد. به دنبال آن تیم کارشناسی ما به چین اعزام 
شدند تا ببینند کدام شرکت کیفیت بهتری دارد و کیفیت 

بالا در چین متعلق به 6 یا ۷ شرکت است.
  شرکت های سازنده اتوبوس های

 مطابق با استانداردهای ایران معرفی شدند
شــهردار تهران افزود: تیم ما مباحث را به صورت 
کارشناسی بررسی کرد و شرکت های سازنده اتوبوس های 
مطابق با استانداردهای ما در ایران را معرفی کردند. برای 
مثال قابلیت باتری و دیگر بخش ها مورد بررسی قرار گرفت. 
ما با دستاوردهایی که از بررسی کسب کرده بودیم خود به 
چین سفر کردیم و بنده با تک تک کارخانه ها صحبت کردم 
و در رقابــت، بهترین کیفیت و کمترین قیمت را توافق 

کردیم.
  شرکتی که مطرح شده

 تأمین کننده مالی است 
زاکانی با بیان اینکه شــرکتی که مطرح شــده 
تأمین کننده مالی است و تأمین کننده خطوط مترو یک 
شــرکت نظامی چینی است، ادامه داد: شرکت هایی که 
قرارداد بستیم از شرکت های معتبر به شمار می روند و بانک 

مرکزی به ما گفت امکان ندارد یکی از همین شرکت ها به 
ما خودرو بدهد. قرار شد چینی ها در ایران کارخانه بسازند، 
انتقال تکنولوژی انجام دهند، با شهرداری شریک شوند و 
یوزانس سه ساله بگیرند که این موضوع یک شیرینی و 

حلاوت دارد. 
  ضمانت نامه های پایدار شدن

 قرارداد اتوبوس ها آمده است
اگر این قرارداد پایدار شود )که ضمانت نامه های آن 
برای پایدار شدن آمده است( تمام خودروهایی که قرارداد 
آن منعقد شده وارد شهر خواهد شد. ما تنها عامل پیگیری 
هستیم و دیگر دستگاه ها نیز دخیل هستند. ما اتوبوس را 
به قیمت 220 هزار یورو خریداری کردیم و با احتساب ورود 
آن به شهر 245 هزار یورو خواهد بود و باید ببینیم چه میزان 

اختلاف با رقم داخلی وجود دارد.
  همه بخش های مرتبط 

در جریان قرارداد با چین هستند
شهردار تهران بیان داشــت: ما قرارداد را به آقای 
چمران به آقای تشکری و خانم سلیمانی)رئیس و اعضای 
شورای شهر( تحویل دادیم که البته آقای تشکری در صحن 
شورا گفتند که تحویل نگرفتند و در تماسی که با ایشان 
گرفته شد گفتند که شاید به دستشان رسیده و یادشان 
نبوده است و سند آن موجود اســت. قرارداد را به وزارت 
اقتصاد، وزارت امور خارجه و بانک مرکزی دادیم. ما به ازای 
آن را دولت به ما می دهد. امکان ندارد این قرارداد منتشر 
شــود و به صلاح کشور نیست. همه بخش ها در جریان 
قرارداد هستند.قرارداد آن چیزی نیست که بتوان آن را جار 
زد. ایران هزار و یک دشــمن دارد. یک عده نمی خواهند 
اتفاقی بیفتد. مردم بداننــد این افتخار برای این دولت و 
شــهرداری است که دست به دســت هم دادند تا گره از 

مشکلات مردم باز کنند.
وی با بیان اینکه عــده ای همت کردند که اجازه 
ندهند، کار انجام شود، گفت: این کارها بر ضد امنیت کشور 
اســت و می خواهند این قــرارداد را منحــل کنند اما 
خوشبختانه نمی توانند. این را به مردم نوید می دهیم./ شهر

عده ای می خواهند قرارداد گره گشای ناوگان عمومی را منحل کنند، ولی نمی توانند

تصوری که از بهشــت در ذهن ما وجود دارد، تصویری مبتنی بر 
باغ هایی سرســبز با درختان سر به فلک کشیده و نهرهای جاری در پای 

درختان است.
تصویری که از کتاب مقدس ما مسلمانان یعنی قرآن به دست می آید 
و می خواهد آرامش ابدی را برای ما به تصویر بکشد. بنابراین بدیهی است 
که در مواجهه با طبیعت،  سرسبزی و گیاهان می توانیم احساس آرامش 

داشته باشیم وبا حضور درباغی پردرخت یا دشتی سرسبز،  احساس کنیم 
در بهشت جای داریم اما صرف نظر از آرامشی که زندگی مسالمت آمیز با 
طبیعت برای مان به ارمغان می آورد و می تواند به دنیای ما رنگ و بوی بهشتی 
بدهد،مزایای متعددی است که فضای سبز و درختان برای مابه ارمغان 
می آورند.چرخه تولید اکسیژن و همچنین تعادل دمایی زمین از جمله 
مزایایی است که پوشش گیاهی زمین برای ما به ارمغان می آورد. بگذریم از 

این که خورد و خوراک و نیازهای اولیه ما هم به همین فضای سبز و پوشش 
گیاهی وابســته اســت.درواقع ما انرژی مورد نیاز خودمان را از غذاهایی 
می گیریم که به شکل مستقیم و غیر مستقیم از زمین تولید می شوند. پس 

می توان گفت زمین فقط خانه و مأمن ما نیست،بلکه همه زندگی ما به زمین 
و محیط زیست اطراف مان بستگی دارد و وقتی به بهانه پیشرفت های علم و 
تکنولوژی حواس مان به آسیبی که به زمین می زنیم، نیست،  در واقع به 
ریشه های خودمان تیشه می زنیم واین میراثی که ازگذشتگان به مارسیده 
وبه عنوان امانتی دردست مان است راآلوده و پرچالش می کنیم. به این ترتیب 
بر خلاف آنچه گذشتگان ما درحفظ میراث کهن کره زمین و محیط زیست 

کوشیده اند تا زمینی پاک را به ما تحویل دهند،ما با بی توجهی به قوانین 
طبیعت باعث شده ایم تازمین ومحیط زیست آلوده شده وبا قهر طبیعت 
مواجه شویم.سیل،  رانش زمین یا فرونشست همه وهمه پدیده هایی هستند 
که با دخالت ما آدم ها در محیط زیست رخ می دهند وبه گونه ای تنبیهی است 
که طبیعت برای دستکاری های ما انسان ها در نظر گرفته است. پس بیشتر 

حواس مان به زمین مان باشد. / زهرا چیذری

ماریشهدرزمینداریم

یکشنبه شانزدهم اردیبهشت ماه 1403، شماره 407-497
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سهم 1۸ بانک در تأمین مالی نهضت ملی مسکن 

همچنان صفر است
 تازه ترین آمار از عملکرد نظام بانکی در طرح نهضت ملی مسکن نشان 
می دهد؛ همچنان 18 بانک تا 31 فروردین سال جاری یک ریال هم به این 

طرح تسهیلات پرداخت نکرده اند.
آمارهای جدید از عملکرد بانک ها درخصوص مشارکت در قانون جهش 
تولید مسکن تا پایان فروردین سال 1403 نشان می دهد که جمع تسهیلات 
پرداختی 26 بانک دولتی و خصوصی، در سرفصل های »تسهیلات ساخت 
خودمالکی«، »مشارکت نهضت ملی مسکن«، »تسهیلات مسکن شهری«، 
»مسکن روستایی«، »ودیعه مسکن« و »حوادث غیرمترقبه« یک میلیون و 

9۷8 هزار و 118 میلیارد ریال بوده است.
عملکرد بانک ها در نهضت ملی مسکن چندان رضایت بخش نبوده و 
مانند آمارهای قبلی از بین 26 بانک، 18 بانک عملکردشان در این بخش صفر 
بوده است. بانک های مسکن، سپه، ملی، تجارت، ملت، صادرات، صنعت و 
معدن و توســعه صادرات تنها بانک هایی بودند که در تاریخ منتهی به 31 
فروردین ماه امسال جمعاً 65۷ هزار و 596 میلیارد ریال تسهیلات در نهضت 

ملی مسکن پرداخت کرده اند.
عملکرد بانک مسکن در مشارکت نهضت ملی مسکن در تاریخ مورد 
گزارش، 581 هزار و 526 میلیارد ریال، بانک سپه 19 هزار و 384 میلیارد 
ریال، بانک ملی 13 هزار و 8۷8 میلیارد ریال، تجارت، 11 هزار و 898 میلیارد 
ریال، ملت 28 هزار و 625 میلیارد ریال، صادرات 15 میلیارد ریال، صنعت و 
معدن ۷50 میلیارد ریال و توسعه صادرات ایران 1.520 میلیارد ریال بوده 
است.عملکرد بانک های اقتصاد نوین، ایران زمین، گردشگری، مؤسسه ملل، 
کارآفرین، شهر، سینا، سامان، پست ایران، پاسارگاد، پارسیان، آینده، رفاه 
کارگران، توسعه تعاون، دی، کشاورزی، خاورمیانه و سرمایه در مشارکت 

نهضت ملی مسکن به روایت تازه ترین آمار بانک مرکزی صفر بوده است.
جمع تسهیلات مسکن شهری پرداخت شده توسط 26 بانک یک 
میلیون و 98 هزار و 9۷0 میلیارد ریال بوده است. البته در این مورد هم پنج 
بانک عملکردشان صفر بوده است. در حوزه مسکن روستایی هم تنها 9 بانک 
نسبت به پرداخت تسهیلات به متقاضیان این بخش اقدام کرده اند؛ مجموع 
تسهیلات پرداختی در مسکن روستایی توسط بانک ها 389 هزار و 513 ریال 
بوده است.مجموع تسهیلات ودیعه مسکن پرداختی توسط بانک ها تا پایان 
فروردین ماه سال جاری نیز 328 هزار و 993 میلیارد ریال بوده است. در این 
بخش هم عملکرد تعدادی از بانک ها صفر بوده اســت.گفتنی است، بانک 
مرکزی در پاســخ به پیگیری ها درباره وضعیت مشارکت بانک ها در قانون 
جهش تولید مسکن اعلام کرد: از تعداد 869 هزار و 353 نفر واجدین شرایط 
اخذ تســهیلات مذکور، تعداد ۷93 هزار و ۷32 نفــر )حدود 91 درصد از 
متقاضیان واجد شرایط( موفق به انعقاد قرارداد شده اند. با این حال، این مسئله 

رافع مسئولیت آن 18 بانک از پرداخت تسهیلات مسکن نیست./تسنیم   
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 چه اتفاقی
 برای عوارض آلایندگی می افتد؟

رئیس سازمان حفاظت محیط زیست گفت: ما بعد از دستگاه 
سیاست خارجه بالاترین میزان مناسبات را در عرصه بین المللی با 
کشورهای مختلف دنیا داریم و به همین دلیل مبتنی بر پدیده های 

نوظهور در حال برنامه ریزی برای محیط زیست کشور هستیم.
علی سلاجقه در نشست هم اندیشی شورای عالی استان ها و 
سازمان حفاظت محیط زیست با اشاره به اهمیت روز زمین پاک 
گفت: عوارض آلایندگی درواقع مالیاتی اســت که باید صرف آن 
عارضه ای شود که محیط زیست را تحت تأثیر قرار داده، اما ظاهراً 
اینگونه نیست؛ عوارض گرفته می شود، اما سؤال این است که برای 
آن چه اتفاقی می افتد؛ چون مشکل محیط زیستی از این راه حل 
نمی شود. از ابتدای دولت سیزدهم درخواست کردیم تا 20درصد 
عوارض آلایندگی به صندوق ملی محیط زیست واریز شود تا برای 
رفع عوارض آلایندگی در زمینه های مختلف هزینه شود، اما کار به 
جایی نرسید و باید به این مسئله توجه بیشتری شود. 2سال پیش 
عوارض آلایندگی یکی از استان ها 5هزار میلیارد تومان شد، اما سؤال 
این است که کجا هزینه شده است؟ شورای عالی استان ها پتانسیل 
بالایی در زمینه حفظ محیط زیست دارد و اگر بتوانیم از ظرفیت های 
نهفته کشور در این زمینه استفاده کنیم، دستاورد خوبی خواهد بود.

ســلاجقه اضافــه کــرد: کلیدواژه های زیــادی در زمینه 
محیط زیست داریم، اما در شناساندن آنها به دنیا غفلت کرده ایم. در 
دنیا کشورهای معدودی در زمینه محیط زیست قانون متقن دارند؛ 
یکی از آنها ایران است که اصل 50قانون اساسی را دارد، اما چرا در 
عمل آنطور که باید موفق نبوده ایم؟ سلاجقه اضافه کرد: رهبر معظم 
انقلاب به خوبی به مقوله محیط زیســت وارد شــدند و فرمودند 
محیط زیســت یک مسئله درجه یک است. رئیس جمهوری هم 
همواره بر حفظ محیط زیست در روند توسعه تأکید دارد؛ بنابراین در 

این زمینه غنی هستیم.
وی گفت: سال ها 411 کلان پروژه در کشور رها شده بود. از 
سال 13۷2 تا شروع این دولت این تعداد پروژه بلاتکلیف بود؛ هم 
سرمایه گذار و هم مجری سرگردان بودند، اما با برگزاری جلسات 
متعدد و فشرده تمام آنها را تعیین تکلیف کردیم؛ به عنوان مثال یک 
پروژه 30سال است که در حال اجراست. این برای مردم خوشایند 
نیست باید تمام اینها ساماندهی شوند. نمی توان توسعه را متوقف 
کرد، اما باید توسعه همراه با حفظ محیط زیست اتفاق بیفتد که همان 

توسعه پایدار است./ایسنا 
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14 هفته نامه اقتصادی ایران
سردار سرتیپ پاسدار امیرعلی حاجی زاده، فرمانده نیروی هوافضای سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با اشاره به عملیات وعده صادق گفت : این عملیات نکات پنهان زیادی دارد و نشان دهنده بخشی 
از توان یک نیرو بود.در عملیات وعده صادق فقط ۲۰ درصد از مجموع امکاناتی را که برای اقدام تنبیهی علیه صهیونیست ها فراهم کرده بودیم، استفاده کردیم که برای مقابله با همین ۲۰ درصد هم 
صف آرایی عجیب و غریبی انجام شد،آمریکایی ها که گفته بودند »ما دخالت نمی کنیم«، کاملا دخالت کردند و در کنار رژیم صهیونیستی قرار گرفتند.در جریان عملیات وعده صادق، رژیم صهیونیستی 
حملات خود به غزه و مواضع حزب ا... در جنوب لبنان را تعطیل کرد و حتی یک هواپیمای بدون سرنشین هم به آن مناطق نفرستادند؛ بلکه تمامی امکانات آنها برای مقابله با حمله  ایران، بسیج شد،کمک 
آمریکا، انگلیس، فرانسه و بسیاری از کشورهای منطقه به صهیونیست ها در جهت خنثی سازی حمله کشورمان، آمریکایی ها علاوه بر هواپیما، رزم ناوها و ناوهای هواپیمابر خود را هم وارد عرصه کردند 
و آن شب ۲۰ درصد از توان یک نیرو صرف مقابله با تمامی قدرت های جهانی و متحدان آنها شد.با وجود تمامی اقدامات دشمنان، الحمدلله این پیروزی بزرگ به برکت خون شهدا، تدبیر و اراده رهبر 
معظم انقلاب اسلامی و دعای مردم حاصل شد و در واقع این اراده ملت ایران بود که تبلور یافت.به گزارش دفاع پرس، این سخنان سردار حاجی زاده در دیدار با پیمان نصیری، قهرمان پارالمپیک 

کشورمان بیان شد و سپس قهرمان ارزنده کشورمان در جهت تقدیر از عملیات شکوهمند وعده صادق، مدال طلای پارالمپیک خود را به فرمانده نیروی هوافضای سپاه اهدا کرد.

فقط20درصد
توانمانرادر
»وعدهصادق«
نشاندادیم

تاكید وزیر آموزش و پرورش بر حفظ 
منزلت، معیشت و خلق ثروت برای 

فرهنگیان در سال جهش تولید

وزیر آموزش و پرورش ماموریــت اصلی صندوق ذخیره 
فرهنگیان در ســال 1403 را توجه به منزلت، معیشت و خلق 
ثروت برای قشر فرهیخته کشور اعلام کرد و گفت: تحول گرایی 
باید مبنای تصمیم گیری ها، برنامه ها و فعالیت های این صندوق 

در سال جهش تولید باشد.
رضامــراد صحرایی رییس هیات امنــای صندوق ذخیره 
فرهنگیان در دیدار با مدیرعامل، رییس و اعضای هیات مدیره و 
معاونــان این صندوق و مدیران عامــل و اعضای هیات مدیره 
هلدینگ های تابعه به نامگذاری سال 1403 از سوی رهبر معظم 
انقلاب با عنوان جهش تولید با مشارکت مردم اشاره و بر اهمیت 
منزلت، معیشت و خلق ثروت برای معلمان تاکید کرد،بخشی از 
منزلت معلمان در گرو معیشت آنان بوده و تقویت معیشت توسط 
شما مستلزم خلق ثروت برای آنها است و این صندوق نقش مهم 

و جدی در این زمینه دارد.
یکی از مهم ترین دغذغه های ما اعتماد معلمان به صندوق 
ذخیــره فرهنگیان اســت؛ اعتمادســازی و اعتمادآفرینی در 
فرهنگیــان از وظایف ارکان تصمیم گیری و مدیریتی صندوق 
اســت؛ انتظار می رود این اعتماد به جامعه فرهنگیان بازگردد 
چراکه آنها ســرمایه گذار هستند و مجموعه صندوق امانت دار 

آنان محسوب می شوند و باید رضایت آنها جلب شود.
رضایت معلمان، پیشرفت جامعه را به دنبال دارد و صندوق 

ذخیره فرهنگیان در این زمینه باید نقش آفرینی کند.
توجه به بهره وری در همه اجزای صندوق یک ضرورت است
وی اهتمام بــه افزایش بهره وری و تحول در همه ارکان و 
بخش های صندوق ذخیره فرهنگیان را ضروری دانست و خطاب 
به مدیرعامل و دگر مدیران گفت: به گونه ای عمل کنید که که 

کارهای آموزش و پروزش به صندوق سپرده شود.
او به وجود ظرفیت های آموزش و پرورش برای فعالیت های 
صندوق ذخیره اشاره کرد و ادامه داد: بیش از هفت هزار و 300 
هنرســتان می تواند واحد تولیدی برای صندوق باشد و در این 

مسیر بهره مندی از ظرفیت ها بسیار مهم است.
از دست اندرکاران صندوق انتظار جدی برای تحقق شعار 
سال داریم و صندوق ذخیره فرهنگیان برنامه خودش را در زمان 
کوتاهی اعلام کنــد. اقدامات خوبی در حوزه تامین مســکن 
فرهنگیان و همچنین ورود هلدینگ پتروفرهنگ به صنایع پایین 
دستی و تولید اسید استیک انجام شده است که باید تداوم یابد.

احیای بانک سرمایه با جدیت دنبال شود
وی درباره اجرای کامل طرح ارزش مالکانه تصریح کرد: باید 
اقدامات جدی در این زمینه انجام شود و موضوع سهام مالکانه 

را دنبال کنیم.
او با تاکید بر احیای بانک ســرمایه و ایجاد تغییر و تحول 
اساسی در فعالیت ها و عملکرد بانک افزود: بانک سرمایه همچنان 

بحران ها و چالش هایی دارد که باید رفع شود.
در مورد روند انتصابات باید از سیاست زدگی در آموزش و 
پرورش و صندوق ذخیره، پرهیز شود؛ انتصاب سیاسی نداشته 
باشیم و افراد پاک دست، متعهد و متخصص به کار گرفته شوند 

و کوچک ترین فساد در صندوق قابل قبول نیست.
وی ضمن تاکید بر ســودآوری واقعی و شفاف در صندوق 
ذخیره فرهنگیان اظهارداشــت: شــرکت زیان ده نباید در این 

صندوق داشته باشیم.
ساخت مسکن ویژه فرهنگیان در دستورکار قرار گرفت

براساس گزارش روابط عمومی صندوق ذخیره فرهنگیان، 
در ایــن دیدار محســن احمدی مدیرعامل صنــدوق ذخیره 
فرهنگیان در سخنانی ضمن تبریک به وزیر آموزش و پرورش به 
مناسبت آغاز سال جدید و عید سعید فطر، از حمایت ها و هدایت 
های صحرایی درخصــوص صندوق ذخیره فرهنگیان تقدیر و 
گزارش کوتاهی از اقدامات و عملکرد صندوق در سال گذشته و 

برنامه های سال جاری ارائه کرد.
وی، توجه به معیشت فرهنگیان را اولویت مهم این صندوق 
برشمرد و گفت: ساخت مسکن ویژه فرهنگیان به عنوان یکی از 
مطالبات و خواســته های این قشر فرهیخته به طور جدی در 

دستور کار قرار گرفته است.
سید عبدالمجید فرجی رییس هیات مدیره صندوق در این 
دیدار با قدردانی از رییس هیات امنای صندوق ذخیره فرهنگیان 
تاکید کردخلق ارزش افزوده و سودپایداربرای معلمان ازاهداف 

اصلی این صندوق درسال 1403 است ./ایرنا 

 محمد مهدی اسماعیلی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، در 
مراسم جشنواره فرهنگی هنری روز ملی خلیج فارس که در محل 
برج آزادی تهران برگزار شد، گفت: برج آزادی مظهر استقلال و آزادی 
مردم عزیز ایران اســت، این برج روزهای بزرگی را دیده اســت، از 
راهپیمایی های باشکوه تاسوعا و عاشورا 135۷، دوازده بهمن 135۷، 
حضور امام در تهران و عبور از این مسیر تا راهپیمایی های 22 بهمن 
که در این سال ها برگزار شده است، همه و همه گذشته پرافتخار ما  

را روایت می کند.
اوافزود: به خلیج فارس فقط به عنوان بخشی از سرزمین مان 
نگاه نمی کنیم بلکه خلیج فارس بخشی  از هویت تاریخی و فرهنگی 

ماست.
 درخلیج فارس همه منابع غنی انرژی را داریم؛ علاوه بر آن آبراه 
بی نظیر بین المللی در آن قرار دارد و همه اینها مهم است ولی بالاتر 
از آن، این است که خلیج فارس از استوانه های هویتی جامعه ایرانی 

است.
بخش مهمی از حوزه فرهنگی در جنوب خلیج فارس هم متأثر 
از ایران فرهنگی ماست، ایران فرهنگی اساساً نمی تواند در مرزهای 
جغرافیایی محصور باشد. یک سمت ایران فرهنگی تا عمق چین 
نفوذ کرده است، همه هند، افغانستان، آسیای مرکزی، قفقازشمالی 
و جنوبی تا غرب مدیترانه و شمال آفریقا را در بر گرفته است وقتی از 

خلیج فارس نام می بریم از تاریخی چند هزارساله یاد می کنیم.
وزیر فرهنگ گفت: به داشته های هویت آفرین خلیج فارس 
 افتخار می کنیم؛ خلیج فارس یکی از مهم ترین حوزه های تمدنی 
ماست. در حاشیه خلیج فارس مردان و زنان بزرگی در تاریخ داشتیم 
و افتخارات بزرگی را برای صیانت از ایران عزیز و فرهنگ غنی آن در 

این مرز  وبوم تجربه کردیم.
نسل جوان باید با گذشته پرافتخار ما آشنا شود، به جوانان 
توصیه می کنم کتــاب مرحوم ایرج افشارسیســتانی در مورد 
خلیج فــارس را بخوانند تا با همه داشــته های تاریخی پرافتخار 

خلیج فارس آشنا شوند.
وزیرفرهنگ تصریح کرد: با هیچ کس در مورد خلیج فارس 
اختلاف دیدگاه و نظر نداریم چراکه موضوع روشن است، خلیج فارس 
تا ابد خلیج فارس خواهد بود و انشاءالله به عنوان بخش جدایی ناپذیر 

از تاریخ فرهنگ و هنر برای ایران خواهد درخشید.
 گفت وگوی فرهنگی  بهترین راه 

برای حل منازعات جهانی
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، به منظور حضور و سخنرانی در 
ششمین مجمع جهانی گفت وگوی بین فرهنگی، به باکو پایتخت 

جمهوری آذربایجان رفت. محمدمهدی اسماعیلی در این سفر با 
حضور در ســفارت ایران با سیدعباس موسوی سفیر جمهوری 

اسلامی ایران در آذربایجان نیز دیدار و گفت وگو کرد.
لگدمالی حقیقت زیر پای تمدن غربی

اسماعیلی و هیأت همراه با حضور در مرکز کنگره باکو در آیین 
پایانی ششمین مجمع جهانی گفت وگوی بین فرهنگی شرکت 
کردند. در این دیدار بحث و بررســی تحولات اخیر رابطه ایران و 
آذربایجــان و اقدامات فرهنگی صورت گرفته و همچنین فضای 
فرهنگی پیش روی دو کشور از مهم ترین محورهای مورد گفت وگو 
بود. وی در حاشیه برگزاری این مجمع گفت: »باید به چند موضوع 
به صورت ویژه توجه شود؛ اول اینکه گفت و گوهای فرهنگی بهترین 

راه حل برای حل منازعات منطقه ای و جهانی است.«
»مشکلاتی که در دنیا می بینیم از جمله مسائلی که در غزه رخ 
می دهد آزاردهنده هستند و دنیای غرب حتی در دانشگاه ها که محل 
گفت و گوهایی علمی، فرهنگی و آموزشی است اجازه دفاع از مظلوم 
و مقابله با ظالم را نمی دهد و حتی به شهروندان خود رحم نمی کند. 
براساس این مسائل باید نظام گفت و گوی فرهنگی بازسازی نوین 
شــود؛ بازسازی براســاس کمک به حل مسائل و حقیقت. امروز 
حقیقت زیر پای تمدن افسارگسیخته غربی در حال لگدمال است.«

مفاخر بزرگ، راهی برای همگرایی  

به گزارش مرکز اطلاع رسانی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
، اسماعیلی در آخرین روز از سفر به آذربایجان از موزه تاریخ ادبیات 
شهر باکو بازدید کرد و گفت: »به مفاخر بزرگ به عنوان زمینه های 
همگرایی بین دو کشور نگاه می کنیم؛ اینها جزء میراث مشترک 
فرهنگی ما به شمار می روند، ما قرن ها کنار یکدیگر زیست کردیم، 
این ظرفیت ها باید باعث افزایش برادری ها و همگرایی ها باشد نه 

اینکه موجب واگرایی شود.«
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با بیان اینکه هرکسی تلاش کند 
تا این بزرگان را دســتمایه واگرایی قرار دهد حتماً دچار اشــتباه 
راهبردی و خطای محاسباتی شده است، افزود: »به میراث مشترک 
فرهنگی با کشورهای همسایه به عنوان میراث مشترک تاریخی نگاه 
می کنیم و به آنها می بالیم. علاقه مند هستیم برای این مشاهیر 
فیلم های مشترک تولید کنیم؛ در ترکمنستان برای مختومقلی 
فراغی همین کار را می کنیم، در پاکستان نیز برای اقبال لاهوری 
کاری را در دست اقدام داریم.« اسماعیلی با بیان اینکه تمام اشعار 
نظامی به زبان فارسی است و این شاعر میراث مشترک بین دو کشور 
به شمار می رود، گفت: »ان شاءالله ساخت مجموعه جدیدی را برای 
حکیم نظامی آغاز می کنیم؛ در همین راستا از همکارانم در وزارت 
فرهنگ جمهوری آذربایجان دعوت کردیم تا ما را در ساخت فیلم 

سینمایی در این باره کمک کنند.«

خلیج فارس بخشی   از هویت تاریخی و فرهنگی ماست خبـــر

هوادارانــش بــه او »عمــار انقلاب« 
می گفتند، دوستانش »حاج نادر« صدایش 
می کردند، در ســینما و جشــنواره ها »نادر 
طالب زاده« خطاب می شد و پس از عروجش 
هــم »آقای نــادر«... اما نــام کاملش »نادر 
طالــب زاده اردوبادی« بــود. وی که متولد 
1332 در تهران بود، تا 16ســالگی در ایران 
زندگی کرد و پس از آن به آمریکا رفت. نزدیک 
به 10 ســال آنجا بود؛ کارشناسی »ادبیات 
انگلیسی« از دانشــگاه »راندولف میکن« و 
کارشناسی ارشــد »کارگردانی سینما« از 
دانشگاه »کلمبیا« حاصل تحصیل او در این 
مدت بود. پس از انقلاب راهی تهران شــد. 
خــودش می گوید 10 روز بعــد از پیروزی 
انقــلاب، مجــوز روزنامه انگلیســی زبان 
»تهران تایمز« را اخذ می کند. البته امتیاز این 
روزنامه بعدها به ســازمان تبلیغات اسلامی 
واگذار شد. طالب زاده همزمان با شبکه خبری 
آمریکایی CBS هم همــکاری می کرد اما 
ســال 1359 به صداوسیما می پیوندد و یک 
ســال بعدش هم به عنوان فیلمبردار راهی 
جبهه هــای جنگ می شــود کــه در مدت 
حضورش مســتندی به نام »شــوش، شهر 
شهیدان گمنام« را می سازد. او در مرکز تولید 
فیلم صداوسیما به کارش ادامه داد و پس از 
پایان جنگ با »سید مرتضی آوینی« مشغول 
همکاری شد؛ 2 مستند »خنجر و شقایق« و 
»ساعت 25« را در این مدت ساخت اما یکی 
از ویژگی هایی که طالب زاده را از ســایرین 
متمایــز می کــرد، رفاقت دیرینــه اش با 
ســیدمرتضی آوینی بود. خــودش بارها از 
علاقه ای که به آوینی در دوران دانشــجویی 
داشته است سخن می گوید و اذعان می کند 
قبل از آشــنایی با او فیلم هایش را می دیده 
اســت؛ فیلم هایی که به  تعبیر طالب زاده »از 
روح و بــا روح حرف می زده اســت«. البته 
طالب زاده در ادامه همکار آوینی می شــود و 
زیر نظر او پروژه هایی مثل »خنجر و شقایق« 
و »ســاعت 25« را در دل مجموعه مستند 
روایت فتح تولید می کند؛ مجموعه  هایی که 
کم ســروصدا نکردند و به  دلیل حرف های 

جدیــدی کــه می زدنــد، بعضــا اســیر 
ناملایمتی هایی هم شدند. از اینها که بگذریم، 
به واســطه رفاقت و تلمذی که او از نزدیک با 
آوینی داشــت و مشــق فیلمســازی و کار 
رســانه ای را از او یاد گرفــت، می توان گفت 
طالب زاده شاگرد به روزشده آوینی بود؛ هم 
فرنــگ را با همه رنــگ و لعابش در روزهای 
جوانــی دیــده بود، هــم ارتبــاط خوبی با 
فیلمسازان و اندیشمندان غربی داشت و هم 
اینکه سینمای مستند را با تعاریف جدید و 

به روزشده اش بلد بود. 
با همه این اوصاف آنچه مشخص است 
اینکــه می تــوان به جــرأت لقــب  یکی از 
»رسانه شناس ترین« افراد در تاریخ تلویزیون 
ایران را به او داد کسی که کارش را بخوبی بلد 
بود و می دانست برای مات کردن دستگاه 24 
ســاعته پمپاژ خبری غربی چگونه باید در 
صداوسیمای جمهوری اسلامی رفتار کرد. 
شاید بد نباشــد که برخی از مدیران خبری 
تلویزیون، سر کلاسش می رفتند تا یاد بگیرند 
چگونه می توان یک بخش خبری را با ظرافت 

بست!
کنفرانــس بین المللــی افق  نــو او در 
سال های نه چندان دور در دهه 1390 را به یاد 
بیاورید که چگونه با زبان خود آمریکایی ها، 
آنان را کیش و مات می کرد و اوج گسســت 
داخلی آنان را به رخ شان می کشید؛ کنفرانسی 
که پای چهره های مهم آمریکایی را به ایران، 
عراق و دیگر کشــورهای منطقــه باز کرد و 
بخوبی نشان داد کار رسانه ای با نشستن در 

دفتر و پشت میز و لپ تاپ نسبتی ندارد.
حتــی در روزهایــی کــه ماجرای 
»نمی توانم نفس بکشــم« جرج فلوید در 
آمریکا با سانسور گسترده رسانه های خبری 
آمریکایی روبه رو بــود، لایوهای زنده او با 
افرادی در قلب واشنگتن، فلوریدا و نیویورک 
روایتگر اتفاقات جنجالــی در آمریکا بود. 
طالب زاده دقیقا همان کسی بود که به اهالی 
رسانه یاد داد گاهی اوقات »بهترین دفاع، 
حمله است«. کسی که آموزش داد اگر جایی 
قدرت سخت افزاری  ضعیف تری نسبت به 

طرف غربی دارید، حتما چشم  اسفندیاری 
وجود دارد که شــما آن را ندیده اید و فقط 
کافی است کمی بیشتر جست وجو کنید؛ 
حتما در دل دشمن هم کسانی هستند که 
مخالف نظرات او فکر می کنند و آنها بهترین 
منبع برای افشای حقیقتند؛ پس اگر حتی 
3 بر صفر هم عقب بودید، یارگیری از جبهه 
مقابل می تواند کامبکی برای پیروزی باشد!

به  عبارت دیگر، طالب زاده خیلی زود 
فهمیده بود در قرن بیستم، میدان مبارزه 
کمی متفاوت تر از دهه های قبل اســت و 
میدان رسانه خط مقدم جبهه است، البته 
شاید هم از استادش، سیدمرتضی آوینی یاد 
گرفته بود؛ اویی که در همان دهه های 60 و 
۷0 با مستند روایت فتح دلبری می کرد. از 
فضای غرب و آمریکا که دور شویم، مثالی 
دیگر از هوشمندی طالب زاده در رسانه را به 
یاد می آوریم؛ سال 1393 پرونده مهاجران 
افغانستانی برای نخستین بار در یک رسانه 
جوان که خبرگزاری تســنیم بود، باز شده 
بود. صحبت جدی از مهاجران افغانستانی 
در آن روزها که تلویزیون با طعم شوخی و 
طنز در سریال هایش با افغانستانی ها برای 
خودش مخاطب جمــع می کرد، چیزی 
شبیه صحبت از غیرممکن ها یا به  عبارت 
بهتر، بازی با خط قرمزها بود! اما این بار نادر 
طالب زاده با برنامه »راز« پای دغدغه مندان 

این حوزه را برای نخستین بار به رسانه ملی 
باز کرد؛ نشستی تقریبا 90 دقیقه ای درباره 
مشکلات و معضلات مهاجران افغانستانی 
که سرمنشأ اتفاقاتی بزرگ در ماه های بعد 

شد.
سفرش به بوســنی در روزهای تلخ 
جنگ در منطقه بالکان و برنامه تلویزیونی 
»راز«، »عصــر« و... را بــه کارنامه کاری 
طالب زاده اضافه کنید تا چهره ماندگار او در 
عرصه مستندسازی، سینما و رسانه تکمیل 
شــود. نادر طالب زاده یا به  قول دوســتان 
نزدیکش، حاج نادر، دیگر بین ما نیســت. 
قطعا حسرت می خوریم که او را نداریم و چه 
 بسا بیشتر حسرت می خوریم که در طول 
ســال های زندگی  اش مراســمی درخور 
نگرفتیم تــا از او و زحماتش برای انقلاب 
اســلامی تقدیر کنیم اما با این حال به  نظر 
می رسد مروری دقیق تر بر کارنامه او و آن 
چیزی که به  جا گذاشت، می تواند سرمشقی 
برای فعالیت رسانه ای ما در آینده باشد. حاج 
نادر آمــوزش داد که گفت وگوی دقیق در 
مــکان و زمان درســت با فردی درســت 

می تواند نتایج شگفت آوری را رقم بزند.
بدون شــک حاج نادر چهره ماندگار 
ایران در عرصه مستندسازی، سینما و رسانه 
است، شاید نه به  اندازه استاد و همکارش، 

آوینی اما حتما یکی از برترین هاست.

به بهانه دومین سالگرد عروج نادر طالب زاده، چهره ماندگار هنر انقلاب؛  آقای نادر

باید برای تقویت انگیزه مادی و 
معنوی معلمان تلاش كنیم

معاون اول رئیس جمهور در جلسه ستاد هماهنگی و پشتیبانی 
اجرای سند تحول بنیادین آموزش و پرورش گفت: باید برای تقویت انگیزه 

مادی و معنوی معلمان تلاش کنیم.
دومین جلسه ســتاد هماهنگی و پشتیبانی اجرای سند تحول 
بنیادین آموزش و پرورش به ریاست معاون اول رئیس جمهور برگزار شد. 
محمد مخبر در این جلسه با گرامیداشت یاد شهید مرتضی مطهری و روز 
معلم اظهار داشــت همه ما مدیون تلاشها و زحمات معلمان هستیم و 
تمامی پیشرفت ها و دستاوردهای کشور آثار خدمات و زحمات معلمین 
است. وی با تأکید بر اینکه باید از انگیزه های مادی، معنوی و شغلی معلمان 
مراقبت شــود خاطرنشان کرد: اگر می خواهیم در برنامه های آموزش و 
پرورش موفق باشیم ابتدا باید برای تقویت انگیزه معلمان تلاش کنیم چرا 
که این عزیزان در حقیقت مجری تصمیمات و برنامه ها برای آموزش و 

پرورش دانش آموزان هستند.
او بر ضرورت به کارگیری روش های نوین آموزشی و تربیتی تأکید 
کرد و گفت: لازم اســت از روش های جدید و بروز در حوزه آموزش برای 

تحقق اهداف آموزش و پرورش استفاده کنیم.
وی با اشــاره به گزارش های ارائه شــده در جلســه درخصوص 
بازماندگان از تحصیل گفت: جذب بازماندگان از تحصیل نیازمند مشارکت 
و حضور فعالانه مردم و خیرین کشور است و با اتکا به این ظرفیت بزرگ 
می توانیم گام های مؤثری در جهت جذب بازماندگان از تحصیل برداریم. 
وی آموزش و پرورش را موتور پیشــران کشور توصیف کرد و با تأکید بر 
اینکه دستیابی به پیشــرفت و توسعه بدون توجه به آموزش و پرورش 
تصوری خام و نادرست است، از وزیر آموزش و پرورش خواست گزارشی 
جامع و دقیق از آمار بازماندگان از تحصیل تدوین شود و آیین نامه های 
مرتبط با انسداد بی سوادی هر چه سریع تر نهائی و سند تحول بنیادین 
آموزش و پرورش وارد مرحله اجرا شود. به هر میزان که در بخش آموزش 
و پرورش هزینه کنیم در حقیقت نوعی سرمایه گذاری است که بهره وری 
بسیار بالایی دارد چرا که هیچ سرمایه گذاری تا این حد توجیه اقتصادی 

ندارد.
به گزارش مرکز اطلاع رسانی معاون اول ریاست جمهوری، مخبر 
با اشــاره به اقدامــات و برنامه های وزارت آمــوزش و پرورش در جهت 
مهارت آموزی، کارهای انجام شده را مثبت ارزیابی کرد و گفت: توجه به 
اوقات فراغت دانش آموزان موضوعی بســیار پراهمیت بشمار می رود و 
مهارت آموزی یکی از بهترین ابزارها برای پرکردن اوقات فراغت و رشد 

دانش آموزان است.
در این جلســه که وزیر آموزش و پرورش، وزیر دادگستری، دبیر 
شورای عالی انقلاب فرهنگی، رئیس سازمان امور اداری و استخدامی، 
رئیس فرهنگستان زبان و ادب فارسی و رئیس سازمان تبلیغات اسلامی 
حضور داشــتند، گزارشی از 6 پروژه ملی در راستای اجرای سند تحول 
بنیادین آموزش و پرورش ارائه شد و اقدامات صورت گرفته در راستای 
مهارت آموزی و انســداد مبادی بی سوادی مورد بحث و تبادل نظر قرار 
گرفت. در این نشست همچنین راهکارهای جذب بازماندگان از تحصیل، 
شناسایی دلایل دوری از مدرسه، جلوگیری از ترک تحصیل دانش آموزان 
و انسداد مبادی بی ســوادی مورد بررسی قرار گرفت و مقرر شد وزارت 
آموزش و پرورش به همراه دستگاه های مرتبط برنامه ای جامع برای جذب 
بازماندگان از تحصیل و انسداد مبادی بی سوادی تدوین و در جلسه آتی 
ارائه کند. همچنین در این جلسه مقرر شد آیین نامه های مرتبط با سند 
تحول بنیادین آموزش هرچه سریع تر تدوین شود به نحوی که وظایف 
دستگاه ها، برنامه مشارکت مردم و خیرین و سایر جزئیات مربوطه در آن 

لحاظ شود.

خبـــر
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آفریقا، هدف ویژه صادراتی نفت سپاهان

سال گذشته با رسیدن به حداکثر ظرفیت تولید، بیش از ۷60 هزار 
تن انواع روانکار صنعتی در نفت سپاهان تولید و افزون بر 500 هزار تن آن، 
راهی بازارهای صادراتی شــد که 400 میلیون دلار ارزآوری برای کشور 

به همراه داشت.همچنین صددرصد ارزها وارد سامانه ارزی کشور شد.
فرهاد امین دهقان، مدیرعامل شــرکت نفت سپاهان در حاشیه 
نمایشگاه ایران اکسپوگفت: اگرچه بهره گیری از 100 درصد توان تولید در 
سال گذشته انجام شد، اما در سال 1403 برنامه تولید 9 محصول جدید مد 

نظر قرار دارد.
مدیرعامل نفت سپاهان، از قاره آفریقا به عنوان هدف ویژه صادراتی 
این شــرکت نام برد و افزود: به دلیل دسترسی آسان در شرایط حاضر به 
بازارهای آفریقا، با حضور در نمایشگاه ایران اکسپو، به دنبال رایزنی و دریافت 
داده های مرتبط با خودروهای رایج در کشورهای آفریقایی برای تولید و 

صادرات محصولات مورد نیاز این بازارها هستیم.
البته محصولات روانکار نفت سپاهان تاکنون به 11 کشور شامل هند، 
چین، کشورهای آذری زبان و برخی کشورهای آفریقایی، عرضه و با استقبال 
خوبی روبه رو شــده اســت. امین دهقان به عرضه محصول روغن موتور 
»مگلوب« نفت سپاهان به کشور امارات متحده عربی اشاره کرد و گفت: این 
محصول با برخورداری از استاندارد روز اروپا برای خودروهای لوکس طراحی 

و تولید شده است./ایرنا 

در برخی مواقع اتفاق می افتد که طرفین برای انجام معامله میان 
خود، به تنظیم قولنامه اقدام می کنند. قولنامه، سندی است که در آن، 
طرفین عقد متعهد می شوند که در زمان معینی، به تعهد و قول خود عمل 
کنند. این تعهد می تواند انتقال مالکیت مال به طرف دیگر قرارداد باشد.

درصورتی که بعدها، ادعایی راجع به مالی که سند آن به صورت 
قولنامه ای منعقد شــده، در دادگاه مطرح شود، لازم است که مالک با 
استفاده از سند خود، به اثبات مالکیت بپردازد. از آنجایی که اثبات مالکیت، 
با سند قولنامه ای، پیچیدگی های خاص خود را دارد، لازم است افراد با 
جزئیات اثبات مالکیت با قولنامه، نظیر مدارک لازم و نمونه دادخواست 

آن آشنایی داشته باشند.
به موجب ماده 30 قانون مدنی، هر مالکی نسبت به مایملک خود 
حق همه گونه تصرف و انتفاع دارد؛ مگر در مواردی که قانون استثنا کرده 
باشد. در صورتی که سایر افراد، ادعایی را نزد محاکم قضایی، نسبت به 
مالکیت شخص بر اموالش مطرح کنند، لازم است که وی، از طریق دلایل 
و مــدارک اثبات مالکیت، نظیر قولنامه به دفاع از حقوق خود و اثبات 

مالکیتش بپردازد.
در رابطه با چگونگی اثبات مالکیت با قولنامه، قولنامه را می توان به 
دو صورت دستی و محضری تنظیم کرد. قولنامه محضری به قولنامه ای 

گفته می شود که طرفین مفاد آن را نزد دفاتر اسناد رسمی تنظیم و ثبت 
کرده باشند. از آنجا  که اسناد تنظیم و ثبت شده نزد دفاتر اسناد، سند 
رسمی محسوب می شوند، به موجب ماده 1292 قانون مدنی، تردید و 
انکار نسبت به آن مسموع نیست، مگر این که مدعی بتواند اثبات کند که 
قولنامه رسمی مزبور جعلی بوده یا به جهتی از جهات قانونی از اعتبار ساقط 
شده است. غالبا دعاوی که در دادگاه ها نسبت به اعتبار اسناد قولنامه ای 
مطرح می شود، در رابطه با قولنامه های دستی است. قولنامه دستی به 

قولنامه ای گفته می شود که به صورت دست نویس یا در فرم های چاپی 
بنگاه املاک نوشته شده و طرفین، به موجب آن اقدام به انعقاد عقد بیع 

کرده اند. اعتبار قولنامه دستی، در حکم سند عادی است.
چگونگی اثبات مالکیت با قولنامه دستی در مراجع قضایی به این 
صورت است که دادگاه، قولنامه دستی را در کنار سایر قرائن و مدارک 
لازم نظیر شهادت شهود،اماره تصرف، اقراروسوگند قرارداده و با توجه به 

جمیع جهات، نسبت به صدور حکم اقدام می کند.
بنابراین، چگونگی اثبات مالکیت با قولنامه محضری به این صورت 
است که صرف وجود قولنامه محضری، برای اثبات مالکیت کافی است 

اما برای اثبات مالکیت با قولنامه دستی دادگاه به دلایل دیگری نظیر 
سوگند، اقرار و...نیز توجه خواهد کرد.برای اثبات مالکیت با شهادت شهود، 
شهود می بایست شرایط و ویژگی هایی داشته باشند تا بتوان شهادت آنها 

را مورد پذیرش قرار داد. 
به موجب ماده 1313اصلاحی قانون مدنی، در شاهد؛ بلوغ، عقل، 
عدالت، ایمان و طهارت مولد شرط است. همچنین به موجب تبصره 2 
همین ماده، شهادت کسی که نفع شخصی به صورت عین یا منفعت یا 
حق رد دعوی داشته باشد و نیز شهادت کسانی که تکدی را شغل خود 

قرار دهند ، پذیرفته نمی شود./محمد زمانی 

اثباتمالکیتباقولنامه

یکشنبه شانزدهم اردیبهشت ماه 1403، شماره 407-497
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هفته نامه اقتصادی ایران

علیرضا عسگریان معاون رفاه و امور اقتصادی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در ششمین نمایشگاه ایران اکسپو ضمن بازدید از دستاوردهای ذوب آهن اصفهان 
شامل انواع ریل و تیرآهن بال پهن گفت : سبد متنوع ریلی ذوب آهن اصفهان نشان دهنده گرید برتر تولید فولاد در این مجتمع عظیم صنعتی است و افتخاری بزرگ 
برای ایرانیان محسوب می شود،ذوب آهن اصفهان در دوره جدید با رویکرد دور اندیشانه، برنامه تحولی بسیار خوبی را برای تولید محصولات ارزش افزا تعریف 
نموده که قابل تحسین است.مهدی کوهی مدیرعامل ذوب آهن اصفهان نیز ضمن ارائه گزارشی از دستاوردهای تولیدی این شرکت گفت : در نمایشگاه توانمندیهای 
ذوب آهن اصفهان، سبد متنوع محصولات این مجتمع عظیم صنعتی شامل انواع ریل، تیرآهن بال پهن، ورق سازه های فولادی و ... در حضور رهبر معظم انقلاب اسلامی 
ارائه شد و ایشان از عزم و اراده تلاشگران این مجتمع عظیم صنعتی برای تحقق شعار” ما می توانیم” بسیار خشنود شدند.  وی افزود : سال گذشته برای ذوب آهن 
اصفهان، سال اصلاح ساختار مالی بود و امسال نیز تولید اقتصادی را با جدیت تمام دنبال می کنیم. مدیرعامل ذوب آهن اصفهان تصریح کرد : این مجتمع عظیم صنعتی 

پیشران توسعه در راه آهن سراسری، متروی کلان شهرها و طرح نهضت ملی مسکن محسوب می شود./روابط عمومی 

رویکردذوبآهن
اصفهانبرایتولید
محصولاتارزشافزا
قابلتحسیناست

جواد اوجی وزیر نفت در حاشیه آیین امضای تفاهم نامه های 
مطالعه طرح های توسعه 16 میدان گازی با هلدینگ ها، شرکت های 
پتروشیمی و شرکت های اکتشاف ایرانی در جمع خبرنگاران، گفت: 
استفاده از ظرفیت هلدینگ های پتروشیمی در توسعه مخازن گازی 

نخستین بار در دولت سیزدهم صورت پذیرفت.
در این پروژه ها بالغ بر هفت میلیارد دلار سرمایه گذاری صورت 
خواهد گرفت که با کمک شرکت های اکتشاف و تولید، بیش از 130 
میلیون متر مکعب گاز به بهره برداری خواهد رسید. این موضوع به 
تامین خوراک پتروشیمی ها و توسعه میادین کشور کمک می کند.
در بحث تولید بنزین در پتروشیمی مخصوصاً پتروشیمی هایی که 
متانول تولید می کنند، تفاهم نامه هایی را امضا کردند که بخشی از 
تولید بنزین کشور به این سمت سوق پیدا می کند. تجربه این موضوع 
در کشورهای دیگر نیز به چشم می خورد به طوری که چین، بخشی 

از تولید بنزین خود را به تولید از متانول اختصاص داده است.
افــت جهانی قیمت متانول و ناترازی بنزین، دو عامل مهم و 
تاثیرگذار در این تصمیم است. همچنین برنامه داریم با تکمیل ۷9 
پروژه های نیمه تمام بــه ارزش 16 میلیارد دلار و اجرای 50 پروژه 
جدید به ارزش 25 میلیارد دلار، روزانه 400 هزار بشکه به تولید نفت، 
همچنین روزانه 35 میلیون مترمکعب به تولید گاز و بیش از روزانه 

50 هزار بشکه ظرفیت پالایشی اضافه کنیم.
وی افزود: در دو سال و نیم اخیر اتفاق های خوبی در صنعت 
پتروشیمی از نظر رشد محصولات پتروشیمی و ورود به چهار عرصه 
ذخیره سازی گاز، تولید بنزین از متانول، سرمایه گذاری پتروشیمی ها 
در بخش توسعه میدان های گازی و جمع آوری گازهای مشعل رقم 
خــورده که نمونه آن برنامه ریزی بــرای تولید بنزین از متانول در 

مجتمع های پتروشیمی است.
 تحویل 5 میلیون مترمکعب گاز بیشتر به پتروشیمی ها

وزیر نفت با بیان اینکه خوشــبختانه با مصوبه دولت، همه 
هلدینگ ها و سرمایه گذاران بخش خصوصی می توانند در بخش 
بالادستی صنعت نفت سرمایه گذاری کنند، گفت: پتروشیمی ها در 
دو سال اخیر برای جمع آوری گازهای مشعل عزم جدی داشتند و 
امروز شاهدیم که گازهای سمی مشعل میدان های نفتی غرب کارون 
در حال جمع آوری است. ضمن اینکه طبق برنامه ریزی انجام شده در 
هلدینگ خلیج فارس، در نیمه اول امسال جمع آوری گازهای مشعل 
میدان های شرق کارون نیز اجرائی می شود و گازهای جمع آوری شده، 
به پتروشیمی ماهشهر که هم اکنون کمتر از ظرفیت کار می کند، 

منتقل می شود.

وی گفت: در سال 1402 نسبت به سال 1401 بیش از هشت 
درصد گاز بیشتر یعنی بیش از پنج میلیون مترمکعب به پتروشیمی ها 
تحویل دادیم و تولید محصولات پتروشیمی با ثبت رکوردی جدید 
به ۷5 میلیون تن رسید. امســال انتظار داریم با برنامه ریزی های 
انجام شده در بخش های بالادستی و پایین دستی و بخش خصوصی، 

تولید در تمامی بخش ها از نظر حجمی و ارزشی افزایش یابد.
قرار نیست هرچه تولید می کنیم، مصرف کنیم

وزیر نفت با تأکید بر اینکــه درمورد مقدار مصرف صنایع و 
نیروگاه ها در شرایط ناترازی دغدغه تولید داریم، گفت: این ناترازی 
به دلیل نبود سرمایه گذاری و بی توجهی به مصرف در تمام بخش ها 
بوده است که امیدواریم امسال این مسئله را به طور ویژه درجهت 
افزایش بهره وری پیگیری کنیم،امسال به تمام صنایع و نیروگاه ها در 
زمینه مصرف بهینه تأکید کرده ایم. ضمن اینکه هشدارهایی نیز 
درباره اعمال جریمه به صنایع پرمصرف و دارای بازدهی پایین در 

تمامی استان ها داده شده است.
اوجی با اشاره به همکاری وزارتخانه های صمت، جهاد کشاورزی 
و راه وشهرسازی به منظور حمایت لازم برای کاهش مصرف گاز بیان 
کرد: به درخواست دولت کارگروه هایی متشکل از نمایندگان شرکت 
ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی و شرکت ملی گاز ایران در 
همه اســتان ها تشکیل داده ایم که نظارت و بازنگری لازم را درباره 
سهمیه سوخت این صنایع پرمصرف انجام دهند،در بخش حمل ونقل 
و ساختمان ها نیز تذکرات لازم به پرمصرف ها داده شده است، قرار 
نیست هرچه تولید می کنیم، مصرف کنیم. مصرف گاز بی رویه، 
نامتعارف و غیربهینه اســت، ازاین رو به عنوان یک وظیفه و بنا به 
درخواست رئیس جمهور کمیته ها و کارگروه هایی را تشکیل دادیم 

و نظارت لازم را انجام خواهیم داد.
 افزایش 127 میلیون مترمکعبی ظرفیت تولید گاز کشور

محسن خجسته مهر، مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران در این 
آیین با بیان اینکه اکنون یکی از رویدادهای مهم اقتصادی صنعت 
نفت با مشارکت مردم را شاهد هستیم، گفت: برای تحقق برنامه های 
تولیدی باید سرمایه گذاری مستقیم و غیرمستقیم انجام دهیم که در 
دولت سیزدهم این کار زیربنایی در حال انجام است.پیش تر تنها 
شــرکت های اکتشــاف و تولید می توانســتند در صنعت نفت 
سرمایه گذاری کنند، اما با ابتکار وزیر نفت و هماهنگی لازم با دولت 

قرار شد پتروشیمی ها نیز در بالادست صنعت نفت حضوریابند.
پیش از این حضور سرمایه گذاری بانک ها در صنعت نفت را 
تجربه کرده بودیم و نتیجه آن قراردادی 13 میلیارد دلاری شد که 

در تاریخ صنعت نفت و کل کشور بی نظیر و منحصربه فرد بوده و از 
آن حجــم هم 12 میلیارد و 500 میلیون دلار مربوط به توســعه 

میدان های مشترک بوده است.
او با اشاره به امضای قرارداد توسعه میدان مشترک آزادگان به 
ارزش 11 میلیارد و500 میلیون دلار و دیگر میدان ها درمجموع به 
ارزش 13 میلیارد و500 میلیون دلار با حضور بانک ها گفت: به تازگی 
با امضای قرارداد طرح ملی فشــارافزایی، وزارت نفت نشان داد که 
می تواند کارهای بی نظیری در این صنعت انجام دهد.با نهائی و اجرائی 
شدن تفاهم نامه ها بیش از 16 مخزن گازی کشور توسعه می یابد، با 
بهره برداری از این طرح ها 12۷ میلیون مترمکعب به ظرفیت تولید 
گاز کشور در چهار استان خوزستان، فارس، بوشهر و کهگیلویه و 

بویراحمد افزوده می شود.
در دولت های یازدهم و دوازدهم سالانه به طور میانگین یک 
میلیارد و 600 میلیون دلار قرارداد امضا شده است، درحالی که در 
دو سال و نیم عمر دولت سیزدهم این رقم به سالانه شش میلیارد و 
300 میلیون دلار رســیده و درمجموع قراردادهایی به ارزش 15 
میلیارد دلار امضا شده که بخش قابل توجهی از این سرمایه گذاری 

از سوی بخش خصوصی بوده است.
 تولید یک میلیارد فوت مکعبی گاز متان

مرتضی شاه میرزایی، مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی 
در آیین امضای تفاهم نامه های مطالعات طرح های توسعه 16 میدان 
گازی با هلدینگ ها، گفت: یکی از مشــکلات اساســی صنعت 
پتروشــیمی در سال 1403 که »جهش تولید با مشارکت مردم« 

نام گذاری شده، تأمین خوراک پایدار است.
معاون وزیر نفت با اشاره به سرمایه گذاری صنعت پتروشیمی 
در دولت سیزدهم در بالادســت صنعت نفت به ویژه جمع آوری 
گازهای همراه نفت، گفت: هم اکنون طرح های جمع آوری گازهای 
همراه نفت در قالب چهار طرح برای جمع آوری گازهای غرب و شرق 
کارون از سوی شرکت پالایش بیدبلند خلیج فارس، شرکت هویزه 
خلیج فارس و شــرکت پتروشــیمی مارون در حال اجراست تا از 
سوزاندن گازهایی که در دهه های پیش سوزانده می شد، جلوگیری 

شود.
حداکثر تا سه سال آینده درمجموع یک میلیارد و 400 میلیون 
فوت مکعب از گازهای همراه شــرق و غرب کارون توسط صنعت 
پتروشیمی جمع آوری می شود که گاز متان آن )یک میلیارد فوت 
مکعب( به شبکه سراســری تزریق و بخش دیگری از آن خوراک 

پتروشیمی ها می شود./شانا 

تولید نفت ایران 400 هزار بشکه افزایش می یابد

هدف ما كمک به باشگاه پرسپولیس و 
كم شدن حاشیه های این تیم است

كنفرانس مدیریت دانش شركت های پالایش 
نفت گامی برای تبادل تجربیات است

مدیر کنسرسیوم بانک های خریدار پرسپولیس با بیان اینکه 
می خواهیم تیمی در حد آسیا تجهیز کنیم،گفت: یکی از اهداف مهم 
ما، کمک به باشگاه پرسپولیس و کم شدن حاشیه های این تیم است
دکترسیدمحمدمهدی احمدی مدیرعامل بانک شهر با حضور 
در برنامه زنده “مجله فوتبال” شبکه خبر با اشاره به واگذاری این باشگاه 
به بخش خصوصی، افزود:ما اصلا برای این آمدیم که نظام بانکی به 
باشگاه پرسپولیس کمک کند و حاشیه های خارج از میدان بازی، از 
تیم دور شود،حواشی به خاطر هزینه ها،حقوق بازیکنان و کادر فنی و 
عدم شفافیت در نظام بودجه ریزی و مالی باشگاه بود که ما آمدیم آنها 
را از باشگاه دور کنیم،در همین راستا و در قدم اول ما 10درصد از حقوق 
بازیکنان را که معوقــه بود پرداخت کردیم تا در پایان فصل روحیه 
مضاعفی داشته باشند و ا نشاالله بتوانند در جام باشگاه های ایران کسب 
موفقیت کنند چون خودشــان باعث این می شوند برخی از اقساط 
تخفیف داشــته باشــد و این تخفیف به بازیکنان تخصیص پیدا 
می کند،در بحث کادرفنی هم تغییری در 5 هفته باقی مانده نخواهیم 
داشت و رضا درویش همراه با دیگر اعضا ادامه خواهند داد، ما یک عضو 
مالی که کرســی آن در باشــگاه خالی اســت را اضافه می کنیم تا 
ریسک های مالی و فوتبالی را برطرف کنیم و امنیت داشته باشیم.
هدف این است سال بعد پرسپولیس را به عنوان مدعی قهرمان آسیا 
تجهیز کنیم تا انشاالله مقامی در شأن و درخور نام نماینده ایران کسب 

شود.
افزایش تعاملات میان بانک شهر و تاپیکو در آینده نزدیک

دکترسیدمحمدمهدی احمدی،مدیرعامل بانک شهربا بیان 
اقدامات و فعالیت های گسترده این بانک در حوزه سرمایه گذاری و 
تامین مالی نفت و گاز و پتروشیمی در کشور به تشریح روش های نوین 
مشارکت بانک شهر به ویژه در حوزه تجارت محصولات پتروشیمی 
پرداخت،امیدوارم از این پس شــاهد تعامل بیشتر و نزدیکتر بین 

شرکت های تابعه تاپیکو و بانک شهر باشیم.
 بابک افقهی،مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری نفت و گاز و پتروشیمی 
تامین )تاپیکو( نیز ، بانک شهر را از جمله بانک های بسیار فعال در حوزه 
نفت و گاز عنوان کرد و گفت: این بانک سرمایه گذاری محوری خود را به 
درستی در مهمترین حوزه مزیت دار کشور، یعنی نفت و گاز و پتروشیمی 
در دستور کار قرار داده است، تاپیکو از این سیاست کلان مدیران ارشد بانک 
شهر در راستای توسعه پروژه های نفتی و پتروشیمی استقبال می کند.

تامین مالی و سرمایه گذاری در بازارهای صادراتی جدید،حوزه بالادستی 
نفت و گاز و پروژه های دارای بازدهی مناسب از جمله محورهایی هستند 
که بانک شهر در همکاری مشترک با تاپیکو می تواند در دستور کار خود 
قــرار دهد. در پایان، طرفین ضمن بیان ظرفیت ها و زمینه های کاری 
توافق کردند، فهرست همکاری های مشترک توسط معاونان تاپیکو و 
بانک شهر تهیه و در آینده ای نزدیک توسط مدیران عامل 2 مجموعه 

امضاء شود./روابط عمومی 

معاون سرمایه انسانی و توسعه مدیریت و مدیر روابط عمومی و بین 
الملل هلدینگ پتروپالایش اصفهان در این رابطه توضیح داد:درنخستین 
کنفرانس مدیریت دانش شرکت های پالایش نفت  حدود200نفرازمدیرا

ن،صاحبنظران،استادان پژوهشگاه ودانشگاه صنعت نفت حضور داشتند 
که به مدت 2روز در هلدینگ پتروپالایش اصفهان علاوه برحضور در کارگاه 
ها ازپروژه ها و اقدامات صورت گرفته در پالایشگاه اصفهان بازدید کردنند.

به گزارش روابط عمومی و بین الملل هلدینگ پتروپالایش اصفهان، 
محمد ده بیدیان افزود:دراین همایش دو روزه 9پالایشگاه کشور ازجمله 
پالایشگاه نفت تبریز،آبادان،تهران،شیراز،شازنداراک، کرمانشاه،لاوان،ستاره 
خلیج فارس،بندرعباس واصفهان همچنین اندیشمندان پژوهشگاه صنعت 
نفت،دانشگاه نفت،شرکت نفت جی،شرکت نفت سپاهان،پتروشیمی 

اصفهان وشرکت های تابعه پالایشگاه اصفهان حضور داشتند.
وی تاکید کرد: بالغ بر 65درس آموخته بهره برداری پالایشگاه برای 
ارایه در این کنفرانس توسط کمیته اجرایی مورد بررسی قرار گرفت که در 
نهایت 1۷درس آموخته برای مدعوین این همایش ارائه شد که پس از پایان، 
جلسات پرسش و پاسخ  در رابطه با درس آموخته ها برگزارشد وبه شرکت 

کنندگان لوح یادبود وگواهی نامه حضور در دوره ارائه شد.
ده بیدیان، با اشاره به اینکه برگزاری کنفرانس مدیریت دانش شرکت 
های پالایش نفت گامی برای ارایه تجربیات فی ما بین شــرکت هاست 
اظهارداشــت:همچنین دراین رویداد از3کتاب تدوین شده که توسط 

پالایشگاه اصفهان تهیه و تولید شده است نیز رونمایی شد.
وی افزود:کتاب تولید، صنعت و تجربه2؛که در راستای مدیریت دانش 
بوده واز درس آموخته های 40سال واحدهای تقطیر توسط 3نفر از همکاران 
پالایشگاه اصفهان جمع آوری شده است اولین مورد کتاب رونمایی شده 
دراین همایش بود.کتاب عیب یابی سیستم های کنترل فرایند پالایشی که 
با همکاری اداره تعالی سازمانی و توسط آقای امید مایلی ترجمه شده است 

از دیگر کتب چاپ شده و رونمایی شده در این همایش بود.
ده بیدیان بیان داشت:کتاب مدیریت منابع انسانی با رویکرد سبز نیز 
با همکاری اداره آموزش و تعالی منابع انسانی توسط محمد حسین امامی 

به رشته تحریر و چاپ درآمده که دراین همایش رونمایی شد.
وی گفت:دراین همایش دو روزه 1۷ نفر ازمدیران ارشد و خبرگان 
پالایشگاهی به ارایه درس آموخته های خود پرداختند که بر اساس نظر 
شورای مدیریت دانش پالایشــگاه های کشور آقای رضا یحیی آبادی از 
پالایشگاه اصفهان به عنوان نفر برگزیده انتخاب شد. مدیر روابط عمومی و 
بین الملل هلدینگ پترو پالایش اصفهان تاکید کرد:از این پس هر ساله 
کنفرانس مدیریت دانش شرکت های پالایش نفت به صورت دوره ای در 

پالایشگاه های سطح کشور به اجرا در می آید.
ده بیدیان گفت:در حاشیه این کنفرانس چهارمین نشست تخصصی 
روسای مدیریت دانش شرکت های پالایش نفت نیز دراصفهان برگزارشد.

خبـــرخبـــر

 عدم پیگیری صحیح پرونده کرســنت 
می توانست ایران را در سال گذشته با یک جریمه 
32 میلیارد دلاری مواجه کند؛ رقمی معادل یک 
سال درآمد نفتی ایران. اما با تغییر تیم حقوقی، به 
کلی ورق برگشت،یک سال درآمد نفتی ایران در 
پرونده کرســنت تباه شــد، این تیتری بود که 
می توانست در رسانه  های ایران منتشر شود؛ اگر با 
روی کار آمدن دولت سیزدهم، تیم حقوقی دولت 

در این پرونده تغییر نمی کرد.
مهرماه سال 1400 که ایران در بخش اول 
پرونده کرسنت به میزان دو میلیارد و 400 میلیون 
دلار جریمه شد و در بخش دوم نیز گمانه زنی ها از 
جریمه بیش از 30 میلیارد دلاری کشور حکایت 

داشت.
اما آذر سال گذشته محمد دهقان معاون 
حقوقی رئیس جمهور از فروپاشیدن ادعای شرکت 

کرسنت در بخش دوم این پرونده خبر داد و گفت: 
با تلاش ســازمان حقوقی دولت در حال حاضر 
ساختار داوری کرسنت دو فروپاشیده است و عملًا 
ادعای به ناحق 32 میلیارد دلاری علیه ایران از بین 

رفته است.
قرارداد کرسنت قراردادی برای فروش روزانه 
15 میلیون متر مکعب از گاز ترش میدان سلمان 
است، که در ســال 1381 و در زمان وزارت بیژن 
نامدار زنگنه در دولت هفتم بین شرکت کرسنت 
پترولیوم و شرکت ملی نفت ایران به مدت 25 سال 

منعقد شد.
طبق این قرارداد، قرار بود شرکت کرسنت، 

گاز ایران را تحویل گرفته به امارات صادر کند.
با وجود ایرادات کارشناسی متعدد به این 
قــرارداد، اما طبق گفته مالک شــریعتی عضو 
کمیسیون انرژی مجلس وجود چهار حلقه فساد 

در این قرارداد، منجر به حساسیت نهادهای نظارتی 
و ارجاع این قرارداد به دادگاه بین المللی شــد، به 
گونه ای که اقدامات اجرائی این قرارداد در دولت 

هشتم نیز انجام نشده و متوقف ماند.
طبق اطلاعات منتشر شده، گروه ایرانی که 
در قرارداد کرسنت فساد کردند شامل یزدان پناه 
یزدی و فرزند یکی از مسئولین ارشد وقت نظام 
بودند که در این قرارداد سالانه سه میلیون و 200 
هزار دلار پورسانت گرفته اند و اصلا منافع شان این 
بود که قیمت گاز ایران در قرارداد کرسنت پایین 
بسته شود. طبق این قرارداد، قیمت گاز ایران به 
صورت ثابت و نه شناور با قیمت جهانی نفت تعیین 

شده بود!
حقوقــی  معاونــت  گــزارش  بنابــر 
ریاست جمهوری، در دولت فعلی در گام نخست 
سرداور این پرونده را به دلیل خیانت عزل شد و در 

گام بعدی وکیل خارجی نیز استعفا داد.
همچنین داور ایرانی که برای این پرونده در 
نظر گرفته  شــده بود نیز به دلیل عدم اشراف به 
موضوع و برخی اتهامات وارده برکنار شــد و داور 

جدید ایرانی معرفی شد.
شرکت کرسنت جوسازی های فراوانی را 
علیه این داور ایرانی ایجاد کرد و حتی به دنبال عزل 
وی بود اما تلاش آن ها به جایی نرسید و اتفاقا داور 
شرکت کرســنت به دلیل توهین به مقدسات 
مذهبی در رسانه های خارجی با درخواست ایران 

عزل شد.
ثمره این اقدامات این شد که ادعای خسارت 
32 میلیارد دلاری کرسنت در بخش دوم قرارداد 
رد شد. اتفاقی که می توانست در دولت قبلی و در 
بخش اول پرونده نیز انجام شود اما نسبت به این 

موضوع مهم بی تفاوت بودند./فارس

نجات از جریمه 32 میلیارد دلاری در پرونده کرسنت

یکشنبه شانزدهم اردیبهشت ماه 1403، شماره 407-497

مهدی ضیغمی، رئیس ســازمان توسعه 
تجارت ایران گفت: نمایشگاه ایران اکسپو 1403 
فضای مناسبی برای افزایش مقاصد صادراتی، 
گروه های کالایی و تنوع بخشــی بــه بازارهای 
صادراتی اســت، بازدیــد از کارخانجات بزرگ، 
شهرک های صنعتی و دانش بنیان ها هم در جریان 
برگزاری نمایشگاه در دستور کار قرار دارد،بیش از 
3هزارو 500 شرکت کننده درخواست حضور در 
نمایشــگاه ایران اکسپو را داشتند که با توجه به 
محدودیت های زیرساختی تنها توانستیم 2هزار 
و 500 نفر را پذیرش کنیم، امیدواریم با افزایش 
زیرساخت ها بتوانیم در سال های آینده 5 هزار نفر 
بازدیدکننده تجاری را از این نمایشگاه پذیرا باشیم 
و مشــکلات موجود رفع شــود،برنامه ریزی ما 

افزایش صادرات 2 میلیارد یورویی در بازه زمانی 
مشخص پس از نمایشگاه است، در نمایشگاه سال 
گذشته پیش بینی ما این بود که در نتیجه انعقاد 
قراردادها بین تجار ایرانی و خارجی یک میلیارد 
دلار صادرات تحقق می یابد اما با توجه به حجم 
گسترده میهمانان در سال جاری در نمایشگاه 
پیش بینی می کنیم در نمایشگاه امسال زمینه 

صادرات بیشتری فراهم شود.
ارتباط شبه سوئیفت با 10 کشور داریم

معاون وزیــر صمت در حاشــیه افتتاح 
نمایشــگاه توانمندی صادراتی ایران در محل 
نمایشگاه بین المللی تهران، در پاسخ به سؤالی در 
خصــوص چگونگی نقل و انتقــال پول با دیگر 
کشورها گفت: در روش های پولی و بانکی و شبه 

سوئیفت اتفاقات خوبی روی داده 
اســت و با نزدیک به 10 کشور 
تعاملات مستقیم مالی و از طریق 
ارزهای ملی انجام می دهیم اما به 
دلیل محرمانگی دربــاره آنها 
تبلیغات نمی کنیم. با دســتور 
رئیــس جمهور مشــوق های 

صادراتی به تجار پرداخت خواهد 
شد و از طرفی خطوط مستقیم دریایی و هوایی با 
کشورهای هدف راه اندازی می شود. ضیغمی در 
پاسخ به سؤالی در ارتباط با ورود هیأت تجاری از 
کشــور کره شــمالی به ایران برای بازدید از این 
نمایشگاه گفت: این کشور نیز مانند سایر کشورها 
برای بازدید از نمایشگاه توانمندی های صادراتی به 

ایران آمده است. کشورهای دیگری که با ایران در 
حوزه های نفت همکاری می کنند، ظرفیت های 
دیگــر ایــران را نمی دانند و حتی بســیاری از 
کشورهای دوست و همسایه نیز به ظرفیت های 
صادراتی ایران آگاه نیســتند که امیدواریم این 
نمایشــگاه زمینه را برای شناخت ظرفیت های 
صادراتی ایــران در بخش های دیگری به غیر از 

پتروشیمی، نفت و فولاد فراهم کند./شاتا

زمینه صادرات بیش از یک میلیارد دلار فراهم می شود
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عملیات »وعده صادق« مبدأ تاریخ 
جدیدی برای جهان است

 امیر سرتیپ عزیز نصیرزاده، جانشین رئیس ستاد کل نیروهای 
مسلح در مراسمی که در دانشگاه عالی دفاع ملی برگزار شد، گفت: در 
بیانیه گام دوم وقتی در بحث تمدن ســازی در مورد ســرمایه انسانی 
اشاراتی ذکر می شود، تربیت نیروی انسانی به عنوان یک سرمایه به عهده 
معلمان قرار دارد.امروز وقتی وضعیت دانشــگاه های مرکز کفر، یعنی 
آمریکا را نگاه می کنیم متوجه می شــویم که بیداری بزرگی رخ داده 
اســت؛ چرا کــه در این دانشــگاه ها اعتراضات علیــه جنایات رژیم 
صهیونیستی رخ می دهد اما در مقابل برخی اساتید کشورمان که برای 
هــر اتفاق کوچک و بزرگ کشــور اظهار نظر می کنند در قبال چنین 
اتفاقاتی ساکت هستند؛ در صورتی که در کشور کفر حتی خوانندگان 
و رقاصان هم بیدار شدند و علیه جنایات رژیم صهیونیستی اظهار نظر 
کردند، ولی برخی اساتید کشــورمان در قبال این اتفاقات، بی تفاوت 

بودند.
برخی اساتید وقتی عملیات وعده صادق انجام شد، عنوان کردند 
که ارتش رژیم صهیونیستی با حمله به ایران یک تیر چراغ برق ما را هم 
ســالم نمی گذارد؛ این گونه اظهارات نشــان می دهد که ما به استاد 
مرزشکن نیاز داریم؛ نه کسانی که مقابل انقلاب و ارزش های اسلامی 
بایســتند. ما با جنگ شناختی گسترده ای مواجه هستیم؛ لذا در این 
جنگ، اساتید نقش اساسی برای شکل دهی اذهان دارند و بر این اساس، 
دانشگاه عالی دفاع ملی فرصت بسیار بزرگی برای نیروهای مسلح است، 
زیرا در این دانشگاه فرماندهان و مدیران برای نظامی تربیت می شوند 

که به تنهایی مقابل استکبار جهانی ایستاده است.
امیر نصیرزاده یادآور شــد: حدود دو هفته پیش در گزارشی که 
خدمت فرمانده معظم کل قوا ارائه کردیم، معظم له از وضعیت دانشگاه 
عالی دفاع ملی ابراز رضایت کردند.عملیات وعده صادق مبدأ یک تاریخ 
جدید و باعث تغییر معادلات بین المللی و منطقه ای شده و از این پس 
وضعیت جهان به شکل دیگری خواهد بود، زیرا اکنون حاشیه امن رژیم 
صهیونیستی دچار مشکل شده و آنها به سمت نابودی می روند./فارس 
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تقاضای سرمایه گذاری در مناطق 

آزاد، 4.2 برابر شد

حجت الله عبدالملکی دبیر شورای عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی 
کشــور در مراســم »رونمایی از بسته های ســرمایه گذاری و تجلیل از 
سرمایه گذاران و صادرکنندگان برتر« که در نمایشگاه اکسپوی 2024 برگزار 
شد، گفت: از 200 بسته سرمایه گذاری به ارزش 20۷ هزارمیلیارد تومان 
رونمایی کردیم و بدین ترتیب بسته های سرمایه گذاری ما در مناطق آزاد و 
ویژه اقتصادی که از ســال گذشته شروع کردیم، به 1200 بسته به ارزش 
بیش از 1100 میلیارد تومان رسید.این بسته های سرمایه گذاری شامل 
مطالعات امکان سنجی اولیه برای هر پروژه است که سودآوری این پروژه ها 
را نشان می دهد و همه این اطلاعات در وب سایت دبیرخانه شورای عالی 

مناطق آزاد به آدرس freezones.ir  قرار دارد.
از سرمایه گذاران ایرانی و خارجی دعوت می کنیم که به این سایت 
مراجعه و بسته ها را مشاهده کنند. تاکنون 1200 بسته  سرمایه گذاری 
رونمایی شده که تا پایان سال به 2000 بسته خواهد رسید. در دو سال اخیر 
مناطق آزاد و ویژه اقتصادی به مقصد جایگزین برای خروج سرمایه از کشور 
تبدیل شد. خیلی از کسانی که تصمیم داشتند سرمایه های شان را از کشور 
خارج کنند، امروز به منطقه آزاد مراجعه کرده و از مزیت های سرمایه گذاری 
در اینجا مطلع می شوند. کما اینکه سال گذشته تقاضا برای سرمایه گذاری 
در این مناطق نسبت به سال قبل 4.2 برابر شد؛  پروژه هایی که سال گذشته 
احداث شان آغاز شد هم ۷.5 برابر سال پیش از آن بود. میزان سرمایه گذاری 
محقق شده که روی زمین قرار گرفت و به ساختمان، ماشین آلات و کارخانه 
تبدیل شد، 3 برابر سال قبل بود. اینها همه اتفاقاتی است که در اثر اهتمام 
ویژه به حوزه سرمایه گذاری رخ داده و امسال هم ادامه خواهد داشت. ما وعده 
کردیم که مناطق آزاد اقتصادی به پیشران اصلی اقتصادی کشور تبدیل 
شود. وی درباره آمار صادرات از مناطق آزاد بیان کرد: درحال جمع بندی 
آمار اقتصادی هستیم اما به صورت اجمالی از مجموع مناطق آزاد و ویژه 
اقتصادی حدود 18 میلیارد دلار در سال 1401 و تقریباً بدون تغییر در سال 
1402 صادرات داشتیم. تراز تجاری مناطق آزاد و ویژه اقتصادی حدود 14.5 
میلیارد دلار مثبت اســت و ارز وارد کشور کردیم و تنها 3.5 میلیارد دلار 
واردات داشــتیم. برنامه داریم در سال 1403، جهشــی را در صادرات با 

رویکردهای متنوع شاهد باشیم./ایرنا 



مدیرعامل گروه خودروسازی سایپا گفت: مسئولان 
باید امور جاری تولید را تسهیل کنند تا بتوان شعار سال 
جاری که از ســوی مقام معظم رهبری »جهش تولید با 

مشارکت مردم« نامگذاری شده، محقق شود.
جواد توسلی مهر، مدیرعامل گروه خودروسازی سایپا 
در حاشیه بازدید از خطوط تولید و تصفیه خانه فولاد مبارکه 
در جمع خبرنگاران ضمن ابراز خرسندی از حضور در این 
مجموعه بزرگ تولیدی اظهار کرد: امروز یکی از روزهای 
خوب زندگی من است چرا که از نزدیک شاهد افتخار آفرینی 
و زحمات طاقت فرســای همکارانمان در مجموعه فولاد 

مبارکه بودیم.
وی با بیان اینکه فولاد مبارکه بعد از انقلاب راه اندازی 
شده و از افتخارات نظام مقدس جمهوری اسلامی است، 
تصریح کرد: در هر صورت خیلی مهم است که مسئولان 
کشور در واحدهای صنعتی استراتژیک حضور یابند  و کمک 

کنند موانع تولید از سر راه تولیدکنندگان برداشته شود.
مدیرعامل گروه خودروســازی سایپا با بیان اینکه 
نتیجه زحمات کارکنان فولاد مبارکه به نتیجه نشسته است، 
گفت: در این مجموعه برنامه ریزی برای جهش و افزایش 
تولید وجود دارد و این امر میســر نمی شــود مگر اینکه 
مسئولان به ویژه در وزارت صمت و بانک مرکزی برای رفع 

موانع همکاری داشته باشند.
وی گفت: در واقع مسئولان باید امور جاری تولید را 
تسهیل کنند تا بتوان شعار سال جاری که از سوی مقام 
معظم رهبری »جهش تولید با مشارکت مردم« نامگذاری 

شده، محقق شود.
مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه: استراتژی توسعه 
فولادمبارکــه رســیدن بــه خودکفایــی درصنایعی 

مانندخودروسازی است
مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه گفت: استراتژی 
توسعه فولادمبارکه رسیدن به خودکفایی در صنایعی مانند 
خودروسازی است و پیش بینی وبرنامه ریزی می کنیم که 
طی یک تا دوسال آینده بتوانیم همه گریدهای مورد نیاز 
صنایع خودرویی و سایر صنایع را با پارامترها و  استانداردهای 

مد نظر آنها تولید کنیم.
محمدیاسر طیب نیا در حاشیه بازدید مدیرعامل و 
معاونان گروه خودروســازی ســایپا از خطوط تولید و 
تصفیه خانه شرکت فولادمبارکه در جمع خبرنگاران اظهار 
کرد: صنعت فولاد یک صنعت مادر و زیربنای توسعه صنایع 
کشــور است و در حال حاضر یکی از بزرگ ترین شرکای 
تجاری و اصلی ترین مصرف کنندگان فولاد کشور، صنعت 
خودروسازی است که در قالب بدنه خودرو و قطعه سازی، 

مصارف محصولات فولادی را در برنامه دارند.
امروزه 2 مقوله اســتحکام محصولات فولادی و 
شــکل پذیری آن برای صنعت فولاد و توازن این دو برای 
خودروســازان از اهمیــت زیــادی برخوردار اســت و 
خودروسازان دنیا به دنبال کاهش وزن خودروها در کنار 
افزایش استحکام بدنه و ایمنی خودروها هستند و تولید 
محصولاتی با بازگشت تولید آسان تر و بهتر به زنجیره در 

دستور کار آنها است.
هم راســتا با این استراتژی ها ما در فولادمبارکه به 
جهت دسترسی به خودکفایی در صنایع مختلف از جمله 
صنعت خودرو برنامه های توسعه ای خود را تعریف کرده ایم 
و پیش بینی وبرنامه ریزی می کنیم که طی یک تا دوسال 
آینده بتوانیم همه گریدهای مورد نیاز صنایع خودرویی و 
سایر صنایع را با پارامترها و  استانداردهای مد نظر آنها تولید 

کنیم.
در حال حاضر نیز بســیاری از گریدهای جدید از 
جمله محصولات دو فازی از جمله IF  را به سبد محصولات 
تولیدی اضافه کرده ایم و در آینده نیز محصولات چند فازی 
و گریدهای کامل مورد نیاز خودروسازان و دیگر صنایع را 
تولید خواهیم کرد.به همین منظور خط نورد گرم 2 برای 
تولید محصولات با استحکام بالا و وزن پایین تر را در دستور 
کار داریم که پیشرفت خوبی دارد، همچنین توسعه نورد 
سرد و احداث واحد PLTCM و واحدهای گالوانیزه که 
بتوانند همه نیازهای صنایع پایین دست را برطرف کنند 

شروع شده و در دستور کار است.
طیب نیا ابراز امیدواری کرد که هم در صنعت فولاد 

و هم در صنعت خودرو بتوانیم با اتفاقاتی که در حال انجام 
است، به خودکفایی کامل برسیم.

مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه مطرح 
کرد:محصولات ویژه فولاد مبارکه در خدمت 

ارتقاء کیفی خودروهای داخلی
مدیرعامل شــرکت فولادمبارکه گفت: با توجه به 
سیاست های فولاد مبارکه مبنی بر تولید محصولات ویژه 
و کیفی، بخشی از این محصولات در سال 1402 در خدمت 
صنعت خودروســازی قرار گرفت و با توجــه به اهداف 
تعیین کننده برای دو خودروســاز بزرگ کشور مبنی بر 
افزایش تیراژ خودرو و ارتقاء کیفیت خودروهای داخلی، 

فولاد مبارکه از خودروسازان داخلی حمایت خواهد کرد.
نشست مشترک مدیران عامل، اعضای هیئت مدیره 
و معاونین شرکت فولادمبارکه و گروه خودروسازی سایپا 

در شرکت فولاد مبارکه برگزار شد.
محمدیاسر طیب نیا در این نشست اظهار کرد: فولاد 
مبارکه امروز بزرگ ترین تولید کننده ورق های فولادی در 

خاورمیانه و شمال آفریقا است.
وی ارزش فعلی بازار شــرکت فولاد مبارکه را 500 
همت اعلام کرد و گفت: سهم این شرکت در تولید ناخالص 
داخلی )GDP(حــدود 1.5 درصد و در تولید ناخالص 
داخلی بخش صنعت 6.5 درصد است،در حال حاضر بالغ 
بر 2 هزار و 500 شرکت تأمین کننده در بالادست و حدود 
2 هزار شــرکت مصرف کننده در پایین دست به صورت 

مستقیم با فولاد مبارکه در ارتباط هستند.
وی با تاکید بر اینکه نقش محوری فولاد مبارکه به 
عنوان یک صنعت مادر بر هیچکس پوشیده نیست، افزود: 
کشورهای پیشرفته و یا در حال توسعه، صنعت فولاد را 
اولویت قرار داده و زیرساخت های آن را فراهم کرده اند؛ در 
این زمینه کشورهای توسعه یافته در صدد حفظ جایگاه و 
کشــورهای در حال توسعه نیز به دنبال پیشرفت در این 
صنعت هســتند که در این میان می توان به کشورهایی 
همچون چین، برزیل، هندوستان، کره جنوبی، ترکیه و … 
اشاره کرد که توانسته اند رتبه های اول تا دهم را در صنعت 
فولاد از آن خود کنند و بخشــی از سرعت رشد و توسعه 
صنعت در این کشورها به سرمایه گذاری هایشان در صنعت 

فولاد بر می گردد.
طیب نیا با بیان اینکه کشور ایران نیز در حال حاضر 
به لحاظ تولید رتبه 10 جهان را به خود اختصاص داده و 
کشوری مثل ایتالیا در رتبه بعد از ایران قرار دارد، تاکید کرد: 
در کشور این ظرفیت وجود دارد که بتوانیم در صنعت فولاد 
به رشد بهتری برسیم چرا که کل زنجیره فولاد از معدن تا 
محصولات نهایی در کشور شکل گرفته و چیزی حدود 390 
هزار شغل به صورت مستقیم و غیر مستقیم در فولاد مبارکه 
ایجاد شده ضمن اینکه صنایع وابسته به ما نیز بسیار زیاد 
هستند و می توان گفت جایی در کشور نیست که محصولی 
از فولاد مبارکه در آنجا وجود نداشته باشد،تفاوت صنعت 
فولاد با دیگر صنایع از جمله پتروشیمی این است که کل 
زنجیره ارزش این صنعت در کشور شکل گرفته به این معنا 
که امروز سنگ آهن در زنجیره به محصول نهایی تبدیل 

می شود که ارزش افزوده چندین برابری دارد.

وی با بیان اینکه جایگاه فولاد مبارکه در همه دوران ها 
و چه در دوران جنگ و چه در دوران فعلی حفظ شــده و 
سرمایه گذاری خوبی در این صنعت انجام شده است، ابراز 
کرد: باید توجه داشت که در زمان تحریم اگر فولاد مبارکه 
نبود بسیاری از صنایع با مشکل مواجه می شدند هر چند 

فولاد مبارکه یکی از اولین صنایعی بود که تحریم شد.
طیب نیــا ادامــه داد: ما در دولت ســیزدهم پنج 
هدف گذاری اصلی را در دستور کار قرار دادیم که اگر این 
رویکردها در همه مجموعه ها در دستور کار قرار گیرد، کشور 
متحول خواهد شد همانطور که ما این رویکردها را در دستور 

کار قرار داده و نتایج آن را شاهد هستیم.
وی استفاده حداکثری از ظرفیت های موجود را اولین 
هدف فولاد مبارکه اعلام کرد و گفت: روند فعالیت در فولاد 
مبارکه تا قبل از دولت سیزدهم به گونه ای بود که به دلیل 
قطعی برق به کاهش تولید رسیده بودیم و روز به روز از تولید 
۷ میلیون و 100 هزار تن رو به پایین می رفتیم اما طی 2 
سال اخیر این روند تغییر کرد و سال گذشته ظرفیت اسمی 
را رد کردیم، این رویکرد در شرکت های گروه نیز مورد توجه 
قرار گرفت و این امر را تحقق بخشیدند، به گونه ای که برخی 

از آنها از روند اسمی رد شده و همه روند رو به رشد دارند.
مدیرعامل شــرکت فولاد مبارکه توسعه سرمایه 
انسانی را دومین رویکرد فولاد مبارکه اعلام کرد و گفت: 
طی 2.5 ســال گذشــته به صورت جــدی روی این امر 
ســرمایه گذاری شده و امسال »ســرآمدی در فرهنگ 
سازمانی« را در کنار پایداری و توسعه در دستور کار جدی 
خود قرار داده ایم چرا که بر این باوریم اتفاقات خوب در هر 
مجموعه نیازمند سرمایه گذاری بر روی نیروی انسانی است 
و از این رو به دنبال تعریف فرهنگ فولادی در کشور هستیم.

وی توجه به فناوری و نوآوری را دیگر رویکرد فولاد 
مبارکه اعلام کرد و گفت: این امر تا قبل از نام گذاری 2 سال 
گذشــته از سوی رهبری در دستور کار فولاد مبارکه قرار 
گرفت و ما توانستیم در آن سال دستاوردهای خود را در این 

زمینه رونمایی کنیم.
طیب نیا توسعه کیفی و متوازن را دیگر رویکرد فولاد 
مبارکه اعلام کرد و افزود: توسعه ها در دوره های قبل در 
فولاد مبارکه توســعه کمی بود و ما توسعه متوازن را در 
دســتور کار قرار دادیم، برای این امر در حوزه تأمین برق 
راه اندازی نیروگاه 914 مگاواتی را از 2 سال گذشته آغاز 
کردیم و فــاز اول را 18 ماهه بــا حضور رئیس جمهور 
بهره برداری کردیم و فاز 2 این مجموعه نیز در حال حاضر 
در دســت بهره بــرداری اســت،نیروگاه 600 مگاواتی 
خورشیدی را در شرق اصفهان داریم که امسال پنل های 
120 مگاوات آن وارد مدار می شود و تا سال آینده به صورت 

کامل بهره برداری خواهد شد.
طیب نیا در خصوص میدان گازی در جنوب کشور 
نیز ابراز کرد: مطالعات این پروژه نیز انجام شده و در صورت 
دریافت مجوز نهایتاً طی دو سال بهره برداری خواهد شد.

وی در خصوص تمهیدات اندیشیده شده در حوزه 
حمل و نقلی نیز ادامه داد: برای این امر 50 لوکوموتیو و 500 
کامیون را خریداری کرده ایم و احداث و تکمیل خطوط 

ریلی را نیز در برنامه داریم.

او در خصوص تبدیل شدن به صنعت سبز نیز گفت: 
برای این امر 2.3 میلیارد دلار پروژه در راستای کاهش تولید 
دی اکسید کربن و فعالیت های محیط زیستی تعریف 
کرده ایم،بر اساس هدف گذاری سال 1410 درآمد سالانه 

فولاد مبارکه بالغ بر 15 میلیارد دلار تعریف شده است.
طیب نیا گفت: با تعریف کسب و کارهای جدید نیز 
سعی داریم به رتبه 20 شرکت های فولادی جهان دست 

یابیم.
وی با بیان اینکه افتخار ما این است که از سنگ تا 
رنــگ را در زیرمجموعه فولاد مبارکه ســرمایه گذاری 
کرده ایم، ادامه داد: روند تولید ما در سال های قبل از سال 
1400 کاهش یافته اما با سرمایه گذاری در تأمین انرژی و 
آب طی 2 سال این روند بهبود یافته است،سال گذشته 
فولاد مبارکه می توانست 300 میلیون دلار افزایش درآمد 
صادراتی داشته باشد، این در حالی است که اگر تأمین انرژی 
بــه خوبــی انجــام می شــد ایــن امــر را محقــق 
می کردیم،سیاست گذاران در زمان اعمال محدودیت ها اول 
صنعت فولاد را مورد توجه قرار می دهند، این امر به منظور 
کاهش تبعات اجتماعی انجام می شود و این در حالی است 
که تبعات قطعی برق سه ماه بعد و زمانی که تولید فولاد کم 
شــود و به دنبال آن کاهش صادرات و کاهش ارزآوری را 

داشته باشیم، خود را نشان می دهد.
طیب نیا با اشاره به نام گذاری سال جاری تاکید کرد: 
اگر جهش تولید می خواهیم باید مشارکت مردم در زمینه 
مصرف انرژی افزایش یابد، وقتی عمده مصرف کننده برق 
و گاز مردم هســتند، مردم باید با کار فرهنگی به سمت 
مصرف بهینه بروند،علی رغم همه محدودیت ها روند فروش 
داخلی و صادراتی فولاد مبارکه در سال گذشته افزایش 
داشته است، باید توجه داشت که همه محصول سرد فولاد 
مبارکه وارد بازار داخلی می شود و در حوزه محصولات گرم 

نیز بخش عمده آن روانه بازار داخل می شود.
وی با بیان اینکه عمــده مصرف کنندگان فولاد 
مبارکه لوله پروفیل، حوزه حمل و نقل، مسکن و … است 
که حدود ۷00 هزار تن مربوط به صنعت خودروســازی 

است که البته بخش قطعه سازی از این میزان جدا است.
مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه افزود: در حال حاضر 
ماهانه چندین پروژه قابل بهره برداری در گروه فولاد مبارکه 
است که به دلیل ازدحام برنامه های افتتاح در هر ماه یک 

روز را برای افتتاح چند پروژه با هم اختصاص داده ایم.
طیب نیا با افزود:  ما با شــرکت های خودروساز در 
تحویل محصول همکاری خواهیم داشت و در این زمینه 
دو شرکت بزرگ خودروساز را در اولویت قرار می دهیم،آماده 
اجرای پروژه های مشترک در پایین دست هستیم، در این 

زمینه با شرکت سایپا نیز این همکاری را خواهیم داشت.
وی در پایان افزود: با توجه به سیاست های فولاد مباد 
مبارکه مبنی بر تولید محصولات ویژه و کیفی، بخشی از 
ایــن محصــولات در ســال 1402 در خدمت صنعت 
خودروسازی قرار گرفت و با توجه به اهداف تعیین کننده 
برای دو خودروســاز بزرگ کشور مبنی بر افزایش تیراژ 
خودرو و ارتقاء کیفیت خودروهای داخلی، فولاد مبارکه از 

خودروسازان داخلی حمایت خواهد کرد.
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استقلالملتوکشوربهتلاشکارگرانبستگیدارد

 مدیرعامل هلدینگ پتروپالایش اصفهان درنخستین كنفرانس 
مدیریت دانش شركت های پالایش نفت كشور عنوان كرد:

تا  پایان سال 1403 به رتبه چهارم بلوغ 
سازمانی خواهیم رسید

مدیرعامل هلدینگ پتروپالایش اصفهان ،در این آئین و دربین مدیران دانش 
شرکت های پالایش نفت ایران با اشاره به اینکه به دنبال تولید محصولاتی هستیم 
که سودآوری بیشتری داشته باشد افزود:در زمان شروع فعالیت،پالایشگاه اصفهان 
ضرر ده بود اما با مدیریتی که انجام شــد حاشیه سود شرکت به 16 درصد رسیده 

است.
 به گزارش روابط عمومی وبیــن الملل هلدینگ پتروپالایش اصفهان، دکتر 
محسن قدیری افزود: همه طرح ها و پروژه های در دستور کار هلدینگ پتروپالایش 
اصفهان بر اســاس برنامه و هدفمند است،ما ننشستیم که تحریم ها بر ما غلبه کند، 
بلکه برنامه ریزی کردیم و همه آنها را با محوریت دانش و تخصص اجرایی می کنیم.

مرد ســال صنعت نفت ایران بیان داشــت: هدف هیات مدیره و مدیریت این 
شرکت همواره بر تمرکز زدایی و گریز از بروکراسی بوده  است ، بر همین اساس سال 
گذشته ساختار سازمانی شرکت تغییر کرد و به هلدینگ پتروپالایش اصفهان تبدیل 

شد.
قدیری اضافه کرد: ۷0 درصد پروژه های هلدینگ در شــرکت های تابعه و 30 
درصد آن در مجموعه پالایشــگاه اصفهان در حال انجام اســت. زیرســاخت های 
پالایشگاه اصفهان وچارت ها نیازمند اصلاح بود که به خوبی انجام شد. البته ما گام 
بزرگی  برای ارتقاء زیرســاخت های قدیمی پالایشگاه برداشتیم که در این راستا  تا 

افق 1405 به اهداف تعیین شده دست می یابیم.
وی با اشاره به نصب نرم افزار ERP و SAP آلمان در پالایشگاه گفت: تاکنون 
12ماژول از نرم افزارSAP نصب شده و برنامه های شرکت براین اساس پیش میرود 
که همه فعالیت های موجود را مکانیزه کرده اســت. فرایندها با اجرای این نرم افزار 
شاخص محور شده و میتوان آن را براساس کیفیت کنترل کرد. با استفاده از هوش 
مصنوعی و داده های این نرم افزار، نقشه استراتژیک پالایشگاه اصفهان تدوین خواهد 

شد.
قدیری، با اشاره به اینکه اجرای پروژه RFCC  منجر به افزایش ۷.9 میلیون 
لیتر در روز بنزین خواهد شد گفت:پالایشگاه اصفهان میتواند در رفع ناترازی بنزین 

کشور ایفای نقش کند.
وی راه اندازی معاونت هوش مصنوعی در این هلدینگ واجرای 60پروژه دراین 
بخش را مورد اشــاره قرار داد وگفت:با فعالیت مناسب این معاونت و قرار گرفتن آن 

در فرآیندهای هلدینگ، بهره وری پالایشگاه  10 برابر افزایش می یابد.
او با اشاره به اینکه درگذشته تنها 5راهبرد پیش روی شرکت های نفتی بود در 
حالی که اکنون شــرکت های پالایشــی باید افق های جدیدی را برای تولید انواع 
 SPI محصولات برای خود متصورباشند گفت: همه پروژه ها در این شرکت پالایشی با
بالای 98 درصد در حال انجام است و راهبرد در پالایشگاه اصفهان تغییر کرده است. 
ما دیگر وابسته به نفت نیستیم و برای رسیدن به پتروپالایش وتولید انواع محصولات، 

با ارزش آفرینی بالا در حال حرکت هستیم.
قدیری با بیان اینکه تا سال 1405 به سازمان یادگیرنده تبدیل خواهیم شد، 
افزود: مدیران ما به عنوان مربی به منظور ارتقای سطح دانش و تخصص کارکنانشان 
نقش آفرینی خواهند داشت، 450 پروژه در هلدینگ پترو پالایش اصفهان به صورت 
همزمان نیازمند توان مدیریتی بالا است،تمامی پروژه های این شرکت دارای آر ای 
آی بالای 30 درصد هســتند و با اجرای پروژه های HSE، بار روانی اجرای پروژه ها 
کاهش می یابد.در نظر داریم که در پایان سال 1403 به رتبه چهارم بلوغ سازمانی و 
در سال 1405 به رتبه پنجم بلوغ سازمانی و سازمان دانش بنیان دست پیدا کنیم.

با تکمیل طــرح انتقال آب به اصفهان، آب مورد نیاز صنایع همجوار را تامین 
خواهیم کرد؛سهام پالایشگاه اصفهان درطرح انتقال آب به 30درصد میرسد

مدیر عامل هلدینگ پترو پالایش اصفهان درحاشــیه نشست ویژه ای که به 
منظور بررسی طرح های آبی اصفهان با حضور نماینده عالی دولت در استان اصفهان 
و مدیران عامل شــرکت های فولاد مبارکه ، ذوب آهن ومدیرپروژه انتقال آب صفه 

درهلدینگ پتروپالایش اصفهان برگزارشد . 
وی درباره تعهد پالایشگاه اصفهان برای انتقال آب به اصفهان ومیزان سهم این 
شرکت در انتقال آب گفت:پالایشگاه اصفهان 20درصد سهام شرکت آب انتقال صفه 
را در اختیار دارد که در جلســه امروز نیز ۷درصد ســهم اتاق بازرگانی به پالایشگاه 

اصفهان واگذارشد که سهم  پالایشگاه اصفهان  به 2۷درصد رسید.
دکترمحسن قدیری،با اشاره به اینکه ما می خواهیم سهم پالایشگاه اصفهان 
درپروژه انتقال آب اصفهان به 30درصد برســد افزود:اگر این اتفاق رخ داد در آینده 
تمامی شــرکت های همجوار پالایشگاه و شــهر انرژی باید سهم آبی خودشان را از 
پالایشگاه اصفهان خریداری نمایند.پالایشگاه اصفهان به آب بسیار کمی نیاز دارد ، 
ما در پتروپالایش اصفهان درحال کاهش ۷5درصدی نیاز آبی هستیم، بخشی ازنیاز 
این شــرکت از طریق خرید پساب آب تصیف خانه شاهین شهر تامین میشود و لذا 
آبی که از طریق پروژه صفه تامین میشود را خیلی نیاز نداریم اما برای پروژه های آتی 

مورد احتیاج مان است.
دکتر قدیری تصریح کرد: هدف گذاری ما این اســت که تامین آب  کل شهر 
انرژی را پوشش دهیم در واقع در آینده برای صنایع همجوار ما فروشنده آب محسوب 
می شویم .طبق مقررات دولت درآینده اختصاص آب از شرکت آب منطقه ای برای 

صنایع همجوار قطع خواهد شد وما آب مورد نیاز صنایع را تامین خواهیم کرد.
او با اشــاره به اینکه پالایشگاه اصفهان در روز 500متر مکعب آب در ساعت از 
 آب منطقــه ای،  دریافــت آب داریــم کــه امیدواریــم ایــن رقم تا پایان ســال 

به صفر برسد .
وی در رابطه با مبالغ پرداخت شــده برای طرح انتقال آب به اصفهان توســط 
پالایشــگاه اصفهان گفت:تاکنون نزدیک به 2همت پرداخت کردیم که امسال نیز 
3.6همت پرداخت خواهیم کرد وما در سر موقع همه تعهدات را پرداخت می کنیم.


